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رهبر معظم انقلاب اسلامی:

حفظ روحیه در 
مقابله با مشکلات 
به ملت ها اقتدار 
و اعتبار می دهد

 حمل و نقل جاده ای
 در خدمت توسعه کشور

رکود در حمل ونقل و فعاليت هاي مرتبط آن همواره نتيجه 
اي جز رکود در صنعت کشور نخواهد داشت. رانندگان جادهاي 
نيز بر اين امر آگاه هستند.  يکي از شاخص هاي رشد و توسعه هر 
کشور، وضعيت حمل ونقل آن کشور است. در واقع حمل ونقل به 
لحاظ نقش بســزايي که در اقتصاد کشور دارد، به عنوان صنعتي 
زيربنايي محســوب مي شود. صنعت حمل ونقل در کشور ما به 
لحاظ وســعت خاک وســعت خاک از اهميت و جايگاه خاصي 
برخودار است که متاسفانه تاکنون مورد توجه قرار نگرفته است. 
صنعت حمل ونقل کشور ما شامل حمل ونقل هوايي، زميني 
و دريايي است و در ايران از گذشته هاي دور نيز بيشترين حمل 
ونقل زميني صورت گرفته اســت. از ســوي ديگر وسايط نقليه 
سنگين همچنان در حمل ونقل کشور از جايگاه ويژه اي برخوردار 
است. اکنون بسياري از ملزومات اساسي کشور به محض تخليه 
شدن بنادر، توسط خودروهاي سنگين به دورترين نقاط کشور 
حمل مي شــوند و بخشــي از کالاهاي اساســي و مورد نياز نيز 
مستقيماً به وسيله تريليرها و کاميون ها از کشورهاي خارجي و 
از راه مرز زميني به داخل کشــور حمل مي شوند.با توجه به اين 
مسائل، حقيقتي انکارناپذير آشکار مي شود و آن نقش اساسي و 
بسيار مهم خودروهاي سنگين و رانندگان اين خودروها در اقتصاد 
کشور است. در واقع مي توان رانندهاي که شبانه روز با قبول انواع 
خطــرات و تنها ماندن خانواده خود، در جاده هاي غالباً پرخطر و 
غيراســتاندارد، رانندگي مي کند را يک ايثارگر گمنام نام نهاد. 
اهميت کار رانندگان اين خودروها زماني بيشتر نمود مي يابد که 
لختي به مشکلات متعدد آنها بينديشيم. اين مشکلات از طولاني 
بودن مسير و خستگي راننده تا نا همواري جاده ها، شرايط گوناگون 
آب وهوايي، هزينه تأمين قطعات يدکي و لاستيک و... را شامل 
مي شود. شايد بسياري از مردم و حتي مسئولان کشور در جريان 
ناملايمات، سختي کار و مشکلات عديده اين عزيزان شب بيدار 
نباشــند. اما اين وظيفه مطبوعات و رسانه هاي جمعي است که 
براي معرفي اين تلاشگران عرصه صنعت حمل ونقل، همت کنند 
و شــرايط را فراهم کنند تا مسئولان و دست اندرکاران کشور به 

مشکلات رانندگان توجه بيشتري کنند.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

دکترپروين صالحی نماينده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار فولاد گفت: فولاد مبارکه درخشش خوبی در کشور داشته است.

وی  در خصوص عملکرد شرکت فولادمبارکه اصفهان گفت: فولاد مبارکه به عنوان 
يکی از صنايع زيرساختی کشور که بعد از انقلاب اسلامی شکل گرفت و از سال ۷۲ با 
شروع کار خود آغاز کرد، طی ۲۷ سال فعاليت خود، درخشش خوبی در کشور داشته 

است.
او در بازديد از غرفه گروه فولادمبارکه اصفهان در هفدهمين نمايشگاه بين المللی 
متالورژی ايران متافو در گفتگو با خبرنگار فولاد با بيان اين مطلب افزود: شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان محصــولات جديدی توليد کرده و ما احســاس می کنيم با همت 
کارشناســان و مجموعه خوبی که در ايــن عرصه تلاش می کنند روز به روز کيفيت 
محصولات برای مصرف کنندگان بهبود می يابد و ما شــاهد موفقيت های بيشتری 

مجموعه باشيم. 
 مجلس شورای اسلامی در تلاش است تا از خام فروشی 

جلوگیری کند
نماينده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی در خصوص تامين 
مواد اوليه مورد نياز فولاد در کشور گفت: مواد اوليه برای توليد فولاد در داخل ايران يافت 
می شود و ذخاير فراوانی از سنگ آهن در کشور داريم، اما بايد برنامه ريزی بلند مدت 
انجام و همچنين بررسی شود که اين ذخاير تا چه زمانی پاسخگوی نياز صنايع فولادی 

کشور است.
وی با بيان اين مطلب افزود: مجلس شورای اسلامی به شدت در تلاش است تا از 
خام فروشی در کشور جلوگيری کند، حال با توجه به اينکه صنعت فولاد در حال رشد 
و گسترش در ساير نقاط کشور است، برنامه ريزی های اقتصادی کشور نيز بايد در جهت 

حفظ منابع اوليه برای کشور باشد. 
در عين حال منابع سنگ آهن خوبی در کشورهای همسايه داريم که می توان با 
يک برنامه ريزی تجاری، تبادل مناسبی با اين کشورها داشته باشيم. به اين صورت که 
نياز آنها را به محصولاتی که در ايران توليد می شود برآورده کرده و در مقابل از منابع 

سنگ آهن آنها استفاده کنيم .
در کل اگر برنامه ريزی به درستی انجام شود انشاا... در زمينه تامين مواد اوليه در 

داخل کشور مشکلی نخواهيم داشت
فولاد مبارکه از صنایع زیرساختی کشور است

دکترپروين صالحی در خصوص تامين مواد اوليه صنايع خودروســازی و لوازم 
خانگی که هم اکنون توسط فولاد مبارکه اصفهان در کشور انجام می شود اظهار کرد: 
فولادمبارکه از صنايع زيرساختی کشور بوده و در تامين نياز صنايع ساختمان سازی، 

لوازم خانگی و خودرو سازی حرف برای گفتن دارد.
با توجه به اينکه اکنون ميزان توليد فولاد در کشــور بيشتر از نياز داخليست، ما 
انتظار نداريم که در عرصه توليد لوازم خانگی يا خودروسازی هيچگونه مشکلی در کشور 
داشته باشيم. وی ادامه داد: از طرفی مجلس شورای اسلامی و به ويژه قوه قضاييه نظارت 
زيادی در اين جهت بايد داشته باشند که در چرخه توليد فولاد تا رسيدن آن به دست 
مصرف کننده، دلالان و سوداگران نتوانند سوءاستفاده ای داشته باشند؛ بنابراين ما بايد 
بتوانيم دلالان و سوداگران را از چرخه توليد و مصرف حذف کنيم و اين چرخه را سالم 
گردانيم، فولادمبارکه اصفهان به عنوان يک عامل مهم در صنعت خوروسازی و لوازم 
خانگی نقش مهم خود را به درستی ايفا می کند و در اين زمينه حرف برای گفتن دارد.
وی در خصوص اقدامات انجام شده فولادمبارکه اصفهان در مسئوليت اجتماعی 
گفت: مســئوليت اجتماعی از جمله رسالت های اصلی و مهم شرکت ها و بنگاه های 
اقتصادی بزرگ است؛ شرکت فولاد مبارکه اصفهان نيز به عنوان يک شرکت صنعتی 

مادر  نقش پررنگ در اين زمينه داشته و خيال مردم را از بابت عوارض پيرامون  صنعت، 
آسوده کرده است.

نماينده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی افزود: برای مثال در 
توسعه فضای سبز و گسترش و نگهداری آن، همچنين نوع گياهان و پوشش گياهی 
که اطراف مجتمع های صنعتی ايجاد شده، يا فيلتری که برای جلوگيری از آلايندگی های 
توليد مورد اســتفاده قرار می گيرد به طور مداوم با کارشناسان محيط زيست ارتباط 
تنگاتنگ داشته تا حدالامکان عوارض و آلايندگی های صنعت را محدود شود و در کنار 

صنعت و معدن، محيط زيست شادتری داشته باشيم.
فولادمبارکه در زمینه تولید ورق عملكرد بی نظیری داشته است

مهدی صادقی نيارکی معاون امور صنايع وزارت صمت در خصوص نقش فولاد 
مبارکه در ارزآوری برای کشور گفت: فولاد مبارکه اصفهان در زمينه توليد ورق بی نظير 
است. در واقع فولاد مبارکه جز يکی از مجتمع های بی نظير غرب آسياست و در جهان 

نيز در خصوص دانش فنی و طراحی که دارد مورد توجه است. 
وی در گفت وگو با خبرنگار فولاد با بيان اين مطلب در ادامه افزود:  فولادمبارکه در 
ابتدا تامين نياز داخل را در دستور کار دارد و بعد به مقوله صادرات بپردازد، توصيه اکيد 
مــا در وزارتخانه به شــرکتی مانند فولادمبارکه توجه به بحث بهره وری اســت که 
خوشبختانه اين شرکت بسيار خوب در اين زمينه عمل می کند؛ همچنين استفاده 
حداکثری از خطوط توليد خود را در دستور کار قرار داده که اقدامی مثبت است؛ البته 
در کنار اين موارد، شرکت فولادمبارکه طرح های توسعه ای خود را نيز دنبال می کند. 
او در خصوص عملکرد اين شرکت فولادساز گفت: شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
يکی از شرکت های پيشرو در کشور شناخته شده و عرضه بسيار خوبی نيز در بورس 
نسبت به ديگر شــرکتهای نوردکار داشته اســت. در واقع فولادمبارکه جز محدود 
شرکتهايی بوده که توليدات خود را در بورس عرضه کرده و ما نيز هميشه اعلام کرديم 

که اين اقدام مثبت است. 
وی درباره اينکه اکنون فولادمبارکه در کشور مورد هجمه های بسياری قرار گرفته 
و دولت چه حمايتی می تواند از اين شرکت داشته باشد نيز گفت: مسائل و چالشهايی 
برای شرکت فولادمبارکه رخ داده و ما اميدواريم حل و فصل شود. اما توقع وزارت صمت 
بر اين است که فولادمبارکه همچنان مسير توسعه ای خود را دنبال کند؛ همچنين 
راندمان و عرضه محصول در داخل و تنظيم بازار داخل را بيشتر در دستور کار خود قرار 

دهد.
حضور فعال و موثر گروه فولاد مبارکه در نمایشگاه متالورژی تهران

هادی نباتی نژاد مدير روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه، در گفتگو با خبرنگار 
فولاد از حضور فعال و موثر شرکت های گروه فولاد مبارکه در  هفدهمين نمايشگاه بين 

المللی متالورژی )فولاد،صنايع معدنی،آهنگری و ماشين کاری، قالب سازی و ريخته 
گری(  از ۲۷ لغايت ۳۰ بهمن ماه در نمايشگاه بين المللی تهران خبر داد.

وی با تاکيد بر اينکه صنعت فولاد ايران اسلامی نشانه بارزی از اتکا به توانمندی 
متخصصان داخلی است، به ارتقا رتبه ايران اسلامی در توليد فولاد در جهان از جايگاه 
چهلمين کشور توليد کننده فولاد در سال ۵۷ به دهمين کشور در سال جاری اشاره 
کرد و گفت: حضور در نمايشگاه های بين المللی فرصت مناسبی برای نمايش توانمنديها 
و ظرفيت ها، معرفی فناوری های توليد، تبادل و تقويت دانش و اطلاعات و مناسبات 
کاری و انعقاد قراردادهای همکاری با شرکت ها و مراکز علمی و تحقيقاتی است و همواره 
در طول ســالهای متوالی، بومی سازی و تکيه بر توان، تعهد و تخصص متخصصين و 
شــرکت های داخلی دغدغه اصلی شرکت فولاد مبارکه بوده که بومی سازی هزاران 
تجهيز و قطعه در شرکت های گروه فولاد مبارکه، يکی از بزرگترين افتخارات اين گروه 

صنعتی به شمار می رود.
مهندس هادی نباتی نژاد، برگزاری هفدهمين نمايشگاه بين المللی متالورژی در 
سال جهش توليد را در افزايش توان داخلی شرکت های فولادی در توليد، بهره گيری 
از دانش و فناوری و در نهايت بومی ســازی  و خود اتکايی موثر دانست و افزود: در اين 
نمايشگاه علاوه بر معرفی ظرفيت های گروه فولاد مبارکه در زمينه های توليد، بومی 
سازی،  فروش و صادرات، برنامه های توسعه شرکت فولاد مبارکه به ويژه در زمينه بهره 
گيری از نسل چهارم تکنولوژی و ابر پروژه نورد گرم دو شرکت فولادمبارکه مزين به 

نام سردار شهيد سپهبد حاج قاسم سليمانی اطلاع رسانی خواهد شد.
مدير روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اين نمايشگاه را فرصت مغتنمی برای 
تقويت مناســبات  فی مابين شرکت های فولادی و ساير شرکت های فعال در حوزه 
معدن، صنايع معدنی، ماشين کاری، قالب سازی و ريخته گری،   کوره های صنعتی و 
عمليات حرارتی،  نسوزها و متالورژی عنوان کرد و گفت: برگزاری اين نمايشگاه ، اقدام 
موثری در جهت معرفی شرکت های باتجربه و دانش بنيان فعال در اين حوزه ميباشد 
و در نهايت تاثيرگزاری مستقيمی در افزايش و جهش توليد، بومی سازی و در نهايت 

رونق کسب و کار در عرصه فولاد و صنايع وابسته خواهد داشت.
بنا بر اين گزارش، نمايشگاه متالورژی)ايران متافو( امروز با حضور مهندس صادق 
نيارکی معاون امور صنايع وزارت صمت، مهندس وجيه ا... جعفری معاون وزير صمت 
و رييس هيات عامل ايميدرو ، مديران و اعضای هيات مديره گروه فولادمبارکه و ديگر 
فعالان اين عرصه در محل نمايشگاه های بين المللی تهران افتتاح شده و شرکت های 
فولادهرمزگان، فولاداميرکبير، گروه فولاد متيل، گروه توکافولاد، گروه آتيه فولادنقش 
جهان، شــرکت ورق خودرو چهارمحال و بختياری، شرکت مهندسی فولادمبارکه، 

شرکت ايريسا و شرکت فلز تدارک از گروه فولادمبارکه در آن حضور دارند.

فولاد مبارکه درخشش خوبی در کشور داشته است

مهمان نوازی از پرندگان مهاجر با انباشت زباله در تالاب ها
صفحه 8
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هفته نامه اقتصادی ایران

علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی اتمی با انتقاد از سیاست های آمریکا در مواجهه با ایران گفت: دولت آمریکا ۴۲سال از درِ تقابل با ایران وارد شده است در حالی که می تواند تعامل را هم 
امتحان کند.   فن آوری هسته ای در چنگ ما است و هر چند به این فن آوری دست یافته ایم اما برای بلوغ آن زمان نیاز است، به رغم محدودیت های گسترده توانسته ایم به دستاورد های عظیمی 
دست یابیم و سازمان انرژی هسته ای طیف وسیعی از انرژی هسته ای را مدیریت می کند ، دستاوردهای هسته ای ایران به راحتی بدست نیامده است و از سال ۶۸مدت ۲۰سال طول کشید تا 
توانستیم به این مهم دست یابیم در حالی که اکنون همه فعالیت های هسته ای از صفر تا ۱۰۰ توسط متخصصان و دانشمندان ایرانی طراحی و تولید می شود، دستاوردهای علمی ایران با اتکا به ظرفیت 
های داخلی ، از درون جوشیده است و نگرانی دشمنان هم از پیشرفت علمی ایران از همین نکته است، به رغم تحریم های گسترده و عدم توان فروش نفت با کمتر از ۵۰۰هزار بشکه در روز توانسته 
ایم ۱۵۰میلیون تن مواد غذایی تولید کنیم و ۳۸۰هزار کیلومتر لوله کشی خط انتقال گاز در کشور را انجام دهیم. بنا به این گزارش این نمایشگاه با هدف معرفی و ارائه گوشه هایی از اقدامات جوانان 
ایران در عرصه های خوداتکایی در طراحی، تولید و ساخت انواع سانتریفیوژ، حوزه های غنی سازی، چرخه سوخت، اکتشاف و استخراج، نیروگاه های اتمی، تولید آب سنگین، فن آوری کوانتوم، فن 

آوری ایزوتوپ های پایدار، پزشکی هسته ای و رادیوداروها، کشاورزی هسته ای و دیگر حوزه هایی که صنایع کشور از سرریز فن آوری هسته ای بهره مند می شوند، برپا شده است.

آمریکابعداز۴۲
سال،تعاملباایرانرا
همامتحانکند

پیگیری پرونده ترور شهید سلیمانی 
در بغداد

رئيس قوه قضائيه در صدر يک هيات بلندپايه قضايی به 
دعوت »فائق زيدان« رئيس شورای عالی قضايی عراق به اين 
کشــور ســفر کرد.  ديدار با رئيس شــورای عالی قضايی، 
رئيس جمهور، نخست وزير و مسؤولان ديگر کشور عراق، از 
جمله برنامه های آيت ا... سيدابراهيم رئيسی در سفر به عراق 
بود.  رئيس قوه  قضائيه روز سه شــنبه در مذاکرات رســمی 
هيأت های قضايی ايران و عراق که در محل شورای عالی قضايی 
عراق در بغداد برگزار شد، از موافقت مقام معظم رهبری با عفو 
زندانيان عراقی واجد شرايط که در ايران محبوس هستند خبر 
داد. آيت ا...رئيســی همچنين با تقدير از رئيس شورای عالی 
قضايی عراق برای انتصاب قاضی ويژه برای پيگيری پرونده ترور 
فرماندهان شهيد جبهه مقاومت گفت: اينکه رئيس جمهور 
سابق آمريکا رسما در تريبون عمومی اعلام کرد دستور ترور را 
صادر کرده و معترف است حاکميت عراق و قوانين بين المللی 
را نقض کرده و يک ترور دولتی انجام داده، مستند مهمی است 
که می توان با اتکا به آن موضوع را با جديت پيگيری کرد. آمريکا 
مدعی مبارزه با تروريسم بود اما قهرمانان مبارزه با تروريسم را 
هدف قرار داد و به شهادت رساند و مردم نيز اين ۲ فرمانده شهيد 
را به عنوان قهرمانان مبارزه با تروريســم می شناسند. آيت ا... 
رئيســی تاکيد کرد: اقدام نظام قضايی عراق و قاضی محترم 
پرونده در شــناخت ابعاد مختلف پرونده قابل تقدير است و 
کســانی که اين جنايت را مرتکب شــدند يا با جنايتکاران 
همکاری کردند، لازم اســت با همکاری اطلاعاتی 4 کشور 
شناسايی شوند تا به کيفر عمل خود برسند. وی در ديدار سران 
عشاير عراق که در محل سفارت جمهوری اسلامی ايران در 
بغداد برگزار شد، از عشاير به عنوان ذخاير الهی ياد کرد. عشاير 
در عراق و ايران و منطقه، پايگاه محکمی برای انقلاب اسلامی 
و نماد غيرت، شجاعت، انقلابی گری، احساس مسؤوليت و دفاع 

از اسلام و قرآن و ارزش های الهی و وطن هستند.
 آيت ا... رئيسی در ادامه برنامه های خود در عراق شامگاه 
سه شنبه با مصطفی الکاظمی، نخست وزير اين کشور ديدار کرد 
و انتخاب عراق به عنوان نخستين مقصد سفر خارجی اش در 
دوران تصدی مسؤوليت دستگاه قضا را نشانگر اهميت روابط 
۲ کشور دانست. رئيس قوه  قضائيه در ديدار نخست وزير عراق، 
با تقدير از تصميم عراق برای اخراج نيرو های آمريکايی از اين 
کشــور، زمان بندی برای اجرای مصوبه پارلمان عراق را لازم 
دانست.  وی  درباره پيگيری حقوقی پرونده ترور سرداران شهيد 
جبهه مقاومت نيز خاطرنشان کرد: مجازات آمران و مجرمانی 
که اين جنايت را مرتکب شده اند، برای آينده ايجاد بازدارندگی 
خواهد کرد. رئيس قوه  قضائيه تصريح کرد: آمريکا با ترور شهيد 
حاج قاسم سليمانی و شهيد ابومهدی المهندس حاکميت، 
سيادت و قوانين عراق را نقض کرده و ما تأکيد داريم اين پرونده 
هر چه سريع تر با همکاری ايران و عراق به نتيجه بايسته برسد.  
برنامه های های فشرده آيت ا... رئيسی در عراق روز گذشته نيز 
ادامه يافت. ديدار با رئيس مجلس و رئيس جمهور عراق از جمله 
برنامه های آيت ا... رئيسی در دومين روز سفرش به عراق بود. 

رئيس جمهور عراق از آيت ا... رئيسی و هيأت همراه او در 
کاخ »السلام« در بغداد استقبال کرد و طرفين روابط دوجانبه 
ميان ايران و عراق و اهميت اين روابط را مورد بحث و بررسی 
قرار دادند.  در اين ديدار آيت ا... رئيسی و برهم صالح بر »لزوم 
توسعه روابط ميان ۲ کشور در زمينه های مختلف، تبادل تجربه 
در بخش های مختلف، فعال سازی تفاهم های شکل گرفته و 
توافق های امضا شده و همچنين همکاری و هماهنگی در زمينه 
 قضايــی و حقوقــی و از طرفــی حمايت منافــع ۲ ملت«

 تأکيد کردند.

خبر

انقلاب اسلامی ايران، يکی از رخدادهای بی نظير دوران 
معاصر و فجر جديدی در تاريخ بشريت است که منشاء آثاری 
بس شـگـرف در ابـعـاد فـرهـنـگـی،سـيـاسـی،اجـتـمـاع
ـی،اقتـصـادی و... در داخـل و خـارج از ايـران شد. بـه يـقين 
شجره طيبه اين انقلاب با بهره گيری از چشمه زلال مـعارف 
و اعتقادات دينی مردم نستوه و فداکار ايران و با تکيه بر ريشه 
های استوار پيشينه فرهنگی و سياسی و اجتماعی آنان بارور 
و پرثمر گشت. ضـرورت بـررسـی چيستی و نيز علل و عوامل 
ظهور اين پديده و شناخت آثار و برکات آن بر کسی پوشيده 
نيست. آنچه در اين نوشتار تقديم می گردد، اشاراتی به ديدگاه 
مقام مـعـظـم رهـبـری دربـاره ايـن انـقـلاب اسـت کـه بـه 
مـوضـوعـاتـی از قـبـيـل مـفـهوم انقلاب اسلامی،ضرورت 
آن،الُگو و رمز پيروزی و پيام آن و نيز آرمان،اهـداف ، اصول و 
ارکان انقلاب اســلامی و همچنين مخالفين، دستاوردها، 

آسيب ها، تهديدات و رمز تداومش می پردازد.
مفهوم انقلاب اسلامی

نخستين گام در مطالعه هر پديده، تبيين مفهومی آن 
است. شايد به تعداد انديشمندانی که در مـورد انـقـلاب قلم 
زده اند، تعاريفی از انقلاب ارائه شده باشد. اين تعاريف کم و 
بيش وجوه اشــتراک و اختلاف نسبت به يکديگر دارند و هر 
يک از آنها زاويه ای  از زوايای انقلاب را آشـکـــار مـی سـازد. 
آنـچه مسلم و قطعی است اين که بر روی هيچ تعريف مفهومیِ 
رضايت بخش و مورد پذيرش عموم ، اتفاق نظر وجود ندارد . 
در کـالبـدشـکـافـی تـعـاريـف انـقـلاب بـه مـؤ لفـه هـايی

نظير دگرگونی بنيادين و ساختاری، تغيير نهادها، جابه 
جايی نخبگان ، خشونت و بی نظمی و... برمی خوريم که بـر 
اسـاس تـحـليـل انـــقلاب های جهان ، در تعريف انقلاب 

جای گرفته اند.
وقوع انقلاب اســلامی ايران که يکــی از بزرگ ترين 
پديده های تاريخ در قرن بيســتم بوده و در زمره مهم  ترين 
جنبش های سياســی ـ  اجتماعی به شمار می آيد، تعاريف 
موجود و نيز نظريه های انـقـلاب را بـه چـالش کـشـيـد و 
ضـرورت ارائه تـعـريـف جـديـدی از انـقـلاب را بـه دنـبـال 
آورد. وجه عدم اتفاق نظر در درک مفهومی انقلاب ، مربوط 
به پيچيدگی آن به عنوان يک پديده اجـتـمـاعـی اسـت کـه 
به پيچيدگی و ناشــناختگی انسان برمی گردد. با اين وجود 
گفتنی اسـت که شايد بتوان از طريق درک اشارت و رمزهای 
ضمنی اينگونه دگرگونی ها، بــه تصوری رضايت بخش از 
معنای انقلاب دست يافت . انـقـلاب اسـلامـی خـصـوصـيات 
منحصر به فردی دارد کــه آن را از ديگر انقلاب های جهان 
ممتاز می سازد و مفهوم جديدی از انقلاب به دست می دهد. 
برخــی از اين خصوصيات از نظر خلــف صالح معمار بزرگ 
انقلاب اسلامی از اين قرارند: ۱ ـ بـرخـورداری از پـشـتـوانـه 
عـظـيـم فـلسـفـه و فـقـه و مـعـارف شـيـعـه در طول هزار 
سال ۲ ـ انقلاب اجتماعی همه جانبه همراه با تحول بنيادين 
در زندگی انسان ها ۳ـ اسـتـــواری بـر پـايـه فـرهـنـگ و 
اعـتـقـاد و ايـمـان در مراحل اوج گيری و سازندگی انقلاب 
4 ـ بـهـــره مـنـدی از رويـکـرد ارزشـی و هـدف گـيـری 
اصـلاح مـفـاسـد جـهـانـی و بـشـــری ۵ـ حاکم سازی 
فرهنگ توحيدی به جای فرهنگ الحادی و استبدادی ۶ ـ 
شـکـــل گـيـری بـر مـبـنـــای نظم و انضباط انقلاب بـا 
تـوجـه به اين خصوصيات است که انقلاب اسلامی يک تفسير 
اسلامی و الهی بوده و به معنی زنده کردن دوباره اسلام است. 
چنان که رهبر معظم انقلاب می فرمايد:»انـقـــلاب يـک 
تـفـسـيـــر اسـلامـی و الهـی اسـت . مـا انـقـلاب را يـک 
تـحـوّل اخـلاقـی ، فـرهـنـگـی و اعـتـقـادی مـی دانـيـم 
کـه بـه دنبال آنها تحول اجتماعی ، اقتصادی و سياسی و آنگاه 
رشد همه جانبه ابعاد انسان ها می آيـد. هـمـان طـور کـه در 
آيـه قـرآن اســـت:»ان الله لايـغـير ما بقوم حتی يغيروا ما 
 بانفســهم«؛ هر وقت انســان ها خصلت های بد، ضعف ها، 
نقص ها و بی ايمانی هـا را در خـودشـان تـغـيـيـر دادنـد، 
اوضـاع و احـوال اجـتـمـاعـی آنـهـا تـحـول پـيـدا خـواهـد 

کـرد. هـيـچ چيز هم جلوگير آن نخواهد بود. برای شروع اين 
حرکت و تـحـول هـمـگـانـی ، انـسـان هـا بـايـد احـساس 

تکليف کنند.«
ضرورت انقلاب اسلامی

بسياری از صاحب نظران، علل وقوع انقلاب اسلامی در 
ايران را بررسی کرده اند و به نحوی کوشيده اند تا يکی از نظريه 
های ابراز شده از سوی انديشمندان غربی درباره انقلاب را بـر 
انـقـلاب اسـلامـی تـطـــبيق نمايند. آنان ضرورت وقوع 
انقــلاب اســلامی را بيشــتر در عـوامـــلی نـظـيـــر 
مـدرنـيـزاسـيـــون ، تـوطـئه خـارجـــی ، اقـتـصـاد و 
مـســـائل سـيـاسـی ، اجـتـمـــاعی ، فرهنگی و مذهبی 
دانسته اند. در حـالی که با کالبدشکافی دقيق انقلاب اسلامی 
ايران به تطبيق ناپذيری اين نظريات بر آن حکم خواهيم نمود.
در ديـدگـاه مقام معظّم رهبری ، انقلاب يک ضرورت 
طبيعی بر اساس سنّت های الهی بود. تـوضـيـح ايـن کـه 
نـظـام هـسـتـی بـه عـنـــوان مـظـهـر و تـجـلّی اراده و 
ّـت الهـی ، مشمول قوانين و سنّت هايی است که نه  مـشـي
تغييرپذيرند و نه جايگزين بردار. بـشـر چـه بـخـواهـد و چـه 
نـخـواهـد و قدرتمندان چه راضی باشند و چه نـبـاشـنـد، 
اين سنّت ها تحقق می پذيرند. يکی از اين سنّت ها تجلّی حق 
و پيروزی آن بر بـاطـل اسـت . يـعـنـی جـريـان هـسـتـی 
و اداره امـور عـالم و نـيـز اعمال اختياری انسان بايد با تدبير 
الهــی و متکی بر معرفت صحيح اداره شــود تا ســعادت او 
تـامـيـن و تـضـمـيـن گـــردد. بـنـابـر ايـن اگـر روزی 
جـامـعه اسلامی که نماد جريان حق است منحرف شود و به 
جايی بـرسـد کـه هـم مـردم بـه فـسـاد کـشـيـده شـونـد 
و هـم حکومت ها فاسد گردند و در نتيجه جابجايی خوب و 
بــد، معروف و منکر و حق و باطل در عرصه حيات اجتماعی 
صورت گيرد، خداوند شرايط را به گونه ای محقق می سازد 
که گروه خداپرستان و مؤ منان قيام کنند و جامعه را از فساد 
به صلاح برگردانند؛ همان طور که حادثه عظيم عاشــورا در 
تاريخ اسلام از مصاديق روشن آن است . مقام معظم رهبری 
با توجه به اين سنت الهی است که می فرمايد: »مـن احـساس 
می کنم که انقلاب اسلامی يک ضرورت بود برای اسلام . يک 
نياز بود برای مسلمين . سنّت الهی بود برای حفظ دين و حفظ 
احکام الهی . مطلب بعدی اين است که انقلاب اسـلامی يک 
حادثه تاريخی است، نه يک حادثه منطقه ای . اساساً انقلاب 
، هر انقلابی در جـغـرافـيـای انسانی مثل زلزله و آتشفشان 
در جغرافيای طبيعی است . زلزله و آتشفشان از لحـاظ اصل 
بروز ناشی از تکاثف انرژی های مختلف طبيعی است . انقلاب 
هم در جغرافيای انسانی ، ناشی از انباشته شدن انرژی های 

انسانی و انفجار اين انرژی هاست.«
بـر اسـاس ايـن قـانـون الهـی بـود کـه اوضـاع و احـوال 
جـهـانـی و نـيـز اوضـاع و احـوال تـاريـخـی کـشـور ايـران 
اقـتـضـا مـی کـرد ايـن تـحـول عـظـيـم رخ دهـد و نـظـام 
سـلطـنـتـی بـه نـظـام الهـی و مـردمـی تـبـديـل شـود؛ 
يـعـنـــی نظامی بر پايه ارزشهای معنوی که دنيا در نهايت 
درجه از آن دور بـــود، بـه وجـود آيـد. دنـيـايی که غرق در 
مادی گری و فساد و فحشا شده و معنويتش ضعيف و ضـعـيف 
تر شده بود، هرگز باور نمی کرد و نمی کند که بتوان انقلابی 
بر مبنای حکم خـدا بـه وجـود آورد. امّا اين معجزه در ايران 
رخ داد و پايگاه نجات دنيا از فساد و تباهی و رنـج هـای روحـی 
شـد و چـنـان شـد کـه مـسـتـضـعـفـان جـهـان ، آمـال 

و آرزوهـای خـود را در آن قـابـل تـحـقـق يـافـتـنـد.
بـرای تحقق وعده الهی که پيروزی اسلام بر همه کفر و 
الحاد و پيروزی ارزشهای الهی بـر هـمـه مـاديگـری هـای 
کـوتـه نظرانه است ، ضرورت داشت اسلام خودش را در عصر 
غربت دين بنماياند و در عـرصـه حـيـات اجـتـمـاعـی بـشـر 
مـطـرح ســـازد. از ايـنـجـا بـود کـــه خـدای مـتـعـال 
چـنـيـن مـقدّر کرد که اين کار به دست يکی از شايسته ترين 
و برترين بندگانش عملی شود و شد. بـر پـايـه اين سنّت الهی 
گرچه قدرتمندان و زورمداران جهان در مســير دستيابی 

انقلاب بـــه اهـدافـش   سـنـگ انـدازی و مـانـع تـراشـی 
مـــی کـنـنـد، ولی بـه فـضـل الهـی اگـر مـردم شـريـف 
ايـران ايـمـان را بـا عـمـل صـالح قرين سازند، هيچ قدرتی 
يارای مقاومت در برابر آنان را ندارد و چنين ملّتی قـله هـای 
مرتفع عزّت و افتخار را يکی پس از ديگری فتح خواهد کرد. 
زيرا در کار خـدا طـفـره نـيـسـت و طـبـيـعـت و فـطـرت 
عـالم ايـن اسـت کـه بـه سـمـت کـمـال بـرود. بـه هـمين 
دليل است که رهبر و ملت ايران ، توحيد، معنويت و دين داری 
را که شــعار انقلاب حضرت مهدی)عج (است، شعار انقلاب 
اسلامی قرار داده و آن را زمينه و مقدمه ای بـــرای انـقـلاب 

حـضـرت مـهـدی )عـج ( مـی دانـنـد.
 شـکـــی نيست ، چون اين انقلاب بر طبق سنّت های 
الهی اســت ، با صبر و توکّل به خدا پيش می رود و به اهداف 
خود نيز خواهد رسيد. حـاصـل کـلام ايـن که انقلاب اسلامی 
بر اساس يک ضرورت طبيعی و تاريخی و مبتنی بر قـواعـد 
و سـنـن الهی به وقوع پيوست و بر اساس همين قاعده نيز به 
راه خــود ادامه خواهد داد. مقام معظم رهبری می فرمايد:» 
انـقـــلاب مـا و حـرکـت مـا اسـلامی است . از جهت ديگر 
برای مردم دنيا امروز بسيار می تواند آمـوزنـده بـاشـد و بـه 
عـنـوان يـک تـجربه ملموس و عملی مطرح بشود. انقلاب 
ما از باب انـطـبـاق بـا سـنت هايی که در قرآن برای نهضت 
ها و تحولات جهانی و تحولات اجتماعی ذکـــر شـــده ، از 
جـهـت انـطباق با اين پيشگويی های قرآن و قوانينی که ذکر 

می کند و سنن الهـی نـيـز اسلامی است.
تفسير و تحليل قرآن نسبت به تحولات اجتماعی عميقاً 
مغاير با تحليل و تفسيری است که مکاتب مادی ذکر می کنند. 
در قرآن کريم برای تحولات مادی يک اصـــول و نـقـــاط 
عـطـف و انـگـيـزه هـا و اهرم ها و عوامل ديگری ذکر شده، 
غير از آنچه که در تـحـليـل هـا و تـفـسـيـرهای مادی وجود 
دارد. ما نگاه می کنيم می بينيم عيناً آنچه در انقلاب ما اتـفـاق 
افـتـاد مـنـطـبق بر همين تفسيرها و تبيين های الهی است 

که سنن آفرينش را برای ما بـيـان مـی کـنـد. «
الگوی انقلاب اسلامی

قـبـل از وقوع انقلاب اسلامی ايران با توجه به حاکميت 
دو تفکر اومانيسم و ماترياليسم در جـهـان، چـنـان القـا مـی 
شـد کـه نـظـام هـای حکومتی منحصراً بايد به يکی از دو 
شــيوه ليبرال دموکراسی يا سوســيال دموکراسی باشد و 
چنانچه انقلابی در جهان رخ دهد، چاره ای جـــز اتـکـا بـه 
تفکر اومانيسم و يا ماترياليسم نداشته و بايد تحت حمايت 
يکی از دو بـلوک شـرق يـا غـــرب بـاشـد. بـر اين اساس 
بسياری از نظريه پردازان انقلاب بر آن بـودنـد کـه انـقـلاب 
اسـلامـی ايـران را در چـارچـوب يـکـی از ايـن دو تـفـکـر 
تحليل نمايند در حالی که انقلاب اسلامی هم در تاسيس و 
پيروزی و هم در اهداف و سير حرکت خود، جدای از اين دو 
تفکر بود. بلکه چالشــی عليه نظام اختاپوسی سرمايه داری 
دنـيـا از يـک طـرف و نـظـام الحـادی مـارکـسـيـسـتـی 
از طـــرف ديـگـر بـود و چـون مـسـتـقـل بـود بـا هـيـچ 

کـدام کـنـار نـيامد. 
در حـقـيقت انقلاب اسلامی در عصر غربت دين که دين 
به عنوان مخدّر جامعه معرفی می شد، بـه وقـوع پـيـوسـت 
و شـعـــار ضـرورت مـهـنـدســـی دين در حيات فردی و 
اجتماعی بشر را سـرلوحـه خـويـش قـرار داد و الگوی خود 
را بعثت پيامبر)ص ( در صدر اسلام و رسالت خـــود را نـيـز 
رسـالت انـبـياء معرفی کرد. همان گونه که اسلام ، يک مکتب 
و طرحی برای زندگی و اساســاً يک انقلاب اســت ، بالطبع 

انقلابی که متکی به آن باشد، خاصيتش نيز خـاصـيـــت 
اسـلام اسـت .

نـظـر بـه الگـوپـذيری انقلاب از بعثت پيامبر اعظم )ص 
(، رهـيافت شباهت جويی بين اين دو، ما را به يگانه و منحصر 
به فرد بودن انقلاب اســلامی در دوران معاصر رهنمون می 
سازد. مقام معظم رهبری می فرمايد: »عـين همين بعثت با 
يک تفاوت در جامعه ما و در زمان ما به وجود آمده است ، آن 
تفاوت اين است کـــه بـعـثـت آن روز به معنای بيدار شدن 
يک انســان و پيغمبر شدن او بود و در بعثت امروز ديـگـــر 
رسـالت در آن نيست بلکه بعثتی در راستای بعثت پيغمبر 
است ؛ يعنی همينطور که پـيغمبر اسلام وقتی مبعوث شد 
جامعه زمان خودش را بيدار کرد. ما امروز يک بار ديگر با نـدای 
پـيـامـبـر، بـا فـريـــاد بـعـثـت رسـول گـرامـی بـيـدار 
شـديـم« . مقام معظم رهبری معتقدند که امام راحل )ره( 
برای حيات دوباره اسلام درست همان راهی را پيمود کـــه 
رسـول اعـظـم)ص(پـيـمـودنـد و فـلسـفـه انـقـلاب نـيـز 
هـمـان حـرکـت نـبـوت هـا در طول تاريخ برای حمايت از 
مستضعفان و کوبيدن گردن کشان و سلطه گران و طاغوت 
ها بـه سـنـگ اسـت. ايشان وجوه شباهت فراوانی را ميان 
انقلاب اسلامی ايران و صدر اسلام در زمـيـنـه هـای دوران 
تـبـليـغ ، کادرسازی ، مبارزه ، جنگ ها، شهدا و جانبازان ، 
مخالفين و تـرفندهای آنها و... يادآور می شود که حاکی از 
الگوپذيری انقلاب ما از صدر اسلام و انقلاب پيامبر)ص( است. 

پیام انقلاب اسلامی
هـر انـقلابی نظير زلزله يا آتشفشان تاثيرات کم و بيش 
منطقه ای و بين المللی دارد و بـرای ايجاد عمق استراتژيک 
خود، پيامی را عرضه می کند. هر چه پيام انقلاب پرجاذبه تر 
باشد، انسان های بيشتری به پذيرش و حمايت و الگوپذيری 
از آن روی می آورند. انـقلاب اسلامی ايران که امتياز اساسی 
اش اتکای به جهان بينی اسلامی بود، در زمانی بـــه وقـوع 
پـيـوسـت کـه حـرکـت هـای ليبرالی و سوسياليستی جاذبه 
خود را از دست داده بودند. گرچه بسياری از روشـنـفـکـران 
چـپ گـرا همچنان القا می کردند که تنها ايدئولوژی بسيج 
کننده ملت ها، مارکسيسم است. انـقـلاب اسـلامـی مـردم 
ايـران ايـن پـيـام را بـه دنـيـا عـرضـه کرد که بسيج کننده 
ترين ايـدئولوژی هـا اسلام است و اسلام مکتبی است که نه 
تنها توانايی سازماندهی يک مبارزه عـظـيـم را دارد، بـلکـه 
در دوران پيچيده عصر ماشينی با همه معارضه ها و تضادهايی 
که سياست های جهانی دارد، قادر به حل مشکلات جامعه و 
 اداره آن بــوده و بقــا و مانــدگاری اش را تـضـمـيـــن

 مـی کـنـد. 
به عبارت ديگر انقلاب اسلامی ايران ، گشودن جبهه تازه 
ای فراروی همه انســان های مظلوم و محرومی است که از 
نـارسـايـی و نـابسامانی تمدن تحميلی استعماری رنج می 
برند و شعار نه شرق و نه غـربـی ايـن انـقـلاب ، بـيـانـگر نفی 
هر گونه ظلم و ستم بر بشريت است . حـاصـــل سـخـن در 
يـک کـلام ايـن کـه پيام انقلاب ، پيام معنويت است؛ يعنی 
بشرِ سرگشته امـروز کـه از عـدم تـامـيـن نـيـازهـای بـرتـر 
و والاتـــر و نـديدن و نداشتن صفا و محبّت و مـهـربـانـی و 
نـيـافـتـن نـوعـی مـعـرفـت والا بـه سـتـوه آمـده اسـت ، 
بـه دنـبـال مـکـتـبـی اسـت کـه علاوه بر تامين نيازهای 
مادی ، نيازهای معنوی او را نيز برآورده سـازد و چـون شـاهـد 
بود هر جايی که اين انقلاب نفوذ کرد، معنويت را هم با خود 
 به آنجا بـــرد، گمشــده خــود را در پيام انقلاب اســلامی

 يافتنی ديد.

 انقلاب اسلامی از نگاه 
مقام معظم رهبری

مراسم سالگرد پيروزی انقلاب اسلامی ايران 
امســال به دليل شــيوع بيماری کرونا متفاوت از 
سال های گذشته و به صورت خودرويی و موتوری در 
کشور برگزار شد. اين برنامه با سخنرانی رئيس جمهور 
همراه بود؛ اما اين  بار اين سخنرانی بدون حضور مردم 
در مقابل جايگاه ســخنرانی در ميدان آزادی بود و 
به صورت زنده از شــبکه های تلويزيونی و راديويی 
پخش شد. حسن روحانی در بخشی از سخنان خود 
با اشاره به فشارهای اقتصادی چند سال اخير از سوی 
آمريکا، گفت: امسال را در حالی جشن می گيريم که 
ملت در سال ۹۹ در يک جنگ اقتصادی بعد از سه 
سال در حال پيروزی است. روحانی افزود: همه مردم 
 جهان ايــن روزها يک بدهکاری بــزرگ به ملت 

ايران دارند.
 اگر در اين هفت ســال و نيم در بخش هايی از 
اداره کشور آن چنان که شايسته ملت ايران بوده عمل 

نکرده ايم از مردم عزيــز و بزرگوار ايران در اين ايام 
جشــن ملی طلب عفو می کنم. روحانی در بخش 
ديگری از سخنانش گفت: ما با مذاکره دولت را آغاز 
نکرديم، اما من به مذاکره افتخار می کنم. مذاکره چيز 
منفی نيست و از لوازم دولت و حکمرانی دنيای امروز 
و نه تنها امروز که ارث پيامبر )ص( است که در مقاطع 
مختلف با دشمنان خود حرف زد، مذاکره کرد، پيمان 
بست و صلح کرد که نمونه اش صلح حديبيه است. 
ما به مذاکــره به عنــوان راه پيامبــر )ص( و امام 
 مجتبــی )ع( افتخــار می کنيــم اما آغــاز راه ما 

مذاکره نبود.
میزان صادرات غیرنفتی

رئيس دولت های يازدهم و دوازدهم با مقايسه 
درآمد نفتی دولت خود و دولت گذشته، خاطرنشان 
کرد: در بدترين شرايط دولت قبل صادرات نفت ۶۸ 
ميليارد دلار در ســال ۹۱ بود  و در بهترين شرايط 

دولت ما در ســال ۹۶، ۶۵ ميليارد دلار بوده؛ يعنی 
بهترين سال ما از بدترين سال آنها کمتر بوده است.

ما افتخار داريم اتفاقی که ۶۰ سال پيش در ايران 
افتــاد و صادرات غيرنفتی بر واردات در زمان دولت 
دکتر مصدق پيشی گرفت، در اين دولت تکرار شد. 
امســال هم با همه سختی ها باز تا  امروز حدود ۳۰ 
ميليــارد دلار صادرات غيرنفتــی داريم که البته 
به خاطر شرايط خاص از سال های پيش کمتر است.

اهمیت مشارکت مردم در انتخابات
روحانی در بخش ديگری از سخنانش گفت: 
رهبــر انقلاب در همه انتخابات ها تا کيد کردند که 
انتخاب منتخب بسيار مهم است، اما مشارکت مردم 
اهم است. من عين اين کلمات را چند روز پيش که 
در محضرشان بودم همان طور که در اين ۲۵ سال 
بارها شنيده ام بار ديگر شنيدم که تکرار کردند. همه 
ما بايد به فکر مشارکت حداکثری در يک انتخابات 

شکوهمند سالم و رقابتی باشيم تا  همه احساس کنند 
در انتخابات هستند. ما باز هم مشارکت هفتاد و چند 
درصدی می خواهيم و چه اشکالی دارد که مردم باز 
حماسه بيافرينند. رئيس جمهور روز پنج شنبه هم در 
جلسه کميته های ستاد ملی مقابله با کرونا تصريح 
کرد: به هيچ وجه نبايد اجازه دهيم شــرايط خاص 
کرونايی مانع از مشارکت حداکثری در انتخابات سال 

آينده شود.
قطعنامه مراسم ۲۲ بهمن

در پايان راهپيمايی خودرويی و موتوری يوم الله 
۲۲ بهمن، متن قطعنامه سراسری اين راهپيمايی 
در ۹ بند قرائت شد. در بخشی از اين بيانيه آمده است: 
اميد به بيگانه داشتن و »مرعوب دشمن شدن« را 
خطايی بزرگ و نابخشودنی تلقی کرده، با نگاهی 
واقع بينانه بر نيروی بی بديل خويش تکيه می کنيم؛ 
و مسوولان کشور را نيز به اين توصيه و فرمان مهم و 
سرنوشت ساز سفارش نموده و هيچ گونه سستی و 
انفعال نسبت به دشمن را در زمينه های سياسی، 

اقتصادی و بين المللی برنمی تابيم.
 هیچ کس از ایران توقع برداشتن گام اول 

تعهدات را نداشته باشد
به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع رسانی 
رياســت جمهوری، حجت الاسلام حسن روحانی 
گفت: امروز هيچ کس نمی تواند توقعی نسبت به ايران 
داشته باشد که چرا قدم اول را برنمی دارد. او تصريح 
کرد: فکر می کنم در اين که چه کسی بايد آغازگر 
باشــد، جای ترديدی وجود ندارد. ما از تعهد خارج 
نشده ايم که گام اول را برداريم، کشوری که سه سال 
از تعهد خارج شــده و بر ملت ما بر خلاف مقررات 
بين المللی و تعهداتش در ۲۲۳۱ ظلم روا داشــته، 
موظف اســت گام اول را بردارد. رئيس جمهوری با 
تأکيد بر اينکه هرساعتی که اعضای ۱+۵ به تعهدات 
برجامی خود عمل کنند، در ساعت بعد ما به همه 
تعهدات عمل می کنيم، اظهارکرد: ايران ثابت کرده 
اگر چيزی را امضا و تعهدی را پذيرفت، با تمام وجود 
پای امضا، تعهد و پيمان خود می ماند و اين از افتخار 

ملت ايران در تاريخ و بويژه طی 4۲ ســال گذشته 
است. روحانی در بخش ديگری از سخنان خود، با 
بيــان اينکــه با انقلاب اســلامی ايــران صاحب 
دموکراسی، جمهوريت و در چارچوب فرهنگ خود 
اسلاميت شد، افزود: ندای اين نظام از 4۲ سال قبل 
تا امروز صلح، ثبات، مذاکره و دستيابی به دوستی با 
کشورهای مختلف بوده است گرچه در اين 4۲ سال 
دو جنگ به ما تحميل شد، اما ما در برابر هر دو تجاوز 
با مقاومت و صبر ايستادگی کرديم و در هر دو جنگ 

پيروز شديم.

روحانی:طلبعفومیکنم
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در رزمایش پیامبر اعظم)ص( ۱۶ انجام شد

تمرین عملیات تهاجم گسترده شبانه برای نخستین بار
خبر

هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس مجلس: وعده نشدنی؛ نمی دهیم

رئيس مجلس شــورای اســلامی گفت: در سفر به 
ورامين و شــهر های اطــراف آن درباره همه موضوعات 
تصميــم گيری نمی کنيم، وعده ای نمی دهيم که انجام 

نشود.
به گزارش اعتبار به نقــل ازخانه ملت،  محمدباقر 
قاليباف در جلســه نهايی پيگيری و نظارت ميدانی در 
شهرستان های ورامين، پيشوا، قرچک و پاکدشت افزود: 
تکميل کمربندی پاکدشــت که مشکلات را هم برای 
ساکنان اطراف پاکدشت و هم برای مسافران شرق کشور 
بوجود آورده اســت در اولويت پيگيری می کنيم؛ ضمن 
اينکه بحث مربوط به بيمارستان پيشوا را نيز در دستورکار 
خود قرار می دهيم.   قطار شــهری از موضوعات مهم و 
اولويت های مربوط به پيشوا، ورامين و قرچک است که 
بخشی از کار انجام شده و بخشی باقی مانده که در اولويت 
قرار داديم تا به عنوان مهمترين موضوعات حل شــود. 
مشکلاتی که اينجا وجود دارد هم اولويت مردم است و 
هم اولويت دولت که طبيعتا در اولويت مجلس هم قرار 

دارد و ما حل اين مشکلات را پيگيری می کنيم.
توليد و اشتغال در شهرک های صنعتی، دامداری و 
کشاورزی از موضوعات اولويت دار که نه تنها در پيشوا، 
ورامين، قرچک و پاکدشــت که اولويت ملی است؛ زيرا 
توليد و اشتغال اولويت اصلی کشور به حساب می آيد از 
اين رو جلســه ای ويژه را درخصوص اين موضوعات در 
تهران برگــزار می کنيم، اميدواريم با حل مشــکلات 
موجــود، در آينده ای نزديک تحــولات خوبی را در اين 
منطقه شاهد باشيم؛ ما؛ وزارت خانه و استانداری در اين 
باره پيگير هستيم، اميدواريم در هفته های پيش رو که 
بررسی بودجه در مجلس انجام می شود بتوانيم توجهی 
ويژه به مناطق محروم و به ويژه مناطقی که امروز بازديد 

کرديم؛ داشته باشيم.
وی در بخش ديگری درباره تعويق خط مترو ورامين 
به تهران گفت: روزانه ســه و نيــم ميليون نفر از اطراف 
تهران؛ به شــهر تهران رفت و آمد می کنند؛ ما از همان 
زمان به دنبال حمل و نقل ريلی بوديم چرا که هم امن تر 
و هم مقرون به صرفه است و موجب کاهش تصادفات و 

معضلات می شود. 
پيش بينی شــده بود دو خط اکسپرس که شرق و 
غــرب تهران را خارج از مترو تهران به هم وصل کند که 
از پرديس تا هشــتگرد امتداد داشته باشد؛ اما به خاطر 
برخی اتفاقات و تغييرات اين پروژه ۱۰ سال عقب افتاد، 
ايستگاه مترويی که در اين مکان ساخته شده بود بعد از 
فندانســيون رها شده است و يکسری تصميمات ما را از 
کار اصلــی و جدی خــود باز می دارد،مــا متوجه همه 
مشکلات هستيم و تلاش می کنيم نظام مسائل دو حوزه 

انتخابيه اين چند شهرستان را در نظر داشته باشيم.

دکترعلی اکبر  ولایتی دبیرکل مجمع جهانی بیداری اسلامی در پیامی  به آئین معرفی جایزه جهانی ایثار سردار سلیمانی گفت: سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی با وقف هستی خویش در راه اعتلای نام 
بلند الله، ارزش  های اسلام و آموزه  های اهل بیت)ع( گام برداشت. ایثار، در راستای هدف والای الهی و انسانی از جمله عالی ترین مفاهیمی  است که در فطرت انسانی ریشه دارد و خداوند متعال نیز در 
آیات متعدد قرآن کریم به مصادیق و عرصه های مختلف ایثار  اشاره نموده و آن را مورد ستایش و تأکید قرار داده است.وی با  اشاره به  شهادت رساندن سردار سلیمانی توسط آمریکا افزود: این بار 
در برهه  ای حساس از نبرد حق علیه باطل و در تاریخ معاصر ایران و جهان، شاهدی دیگر از جنس مبارزه، سرافراز و سربلند بر قله ایثار و شهادت ایستاد و سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی با وقف هستی 
خویش در راه اعتلای نام بلند الله، ارزش  های اسلام و آموزه  های اهل بیت)ع(، موجب حرکت میلیون  ها انسان آزادی  خواه و عدالت  جو در جهان گردید تا در برابر  تروریسم دولتی و نیابتی، ظلم و جور 
و نقشه  های شوم دشمنان برای تضعیف جهان اسلام، ایستادگی نمایند.سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی و هم رزمان ایثارگرش چون سردار شهید ابومهدی المهندس، سردار شهید عماد مغنیه، 
شهید دکتر فتحی شقاقی، مرحوم رمضان عبدالله، شهید سید عباس موسوی، شهید عبدالعلی مزاری، شهید احمدشاه مسعود و فرماندهان و مجاهدان مدافع حرم، عمری را در جهت ترویج و حفظ 

ارزش های والای اسلامی و انسانی، مبارزه در برابر جبهه استکبار جهانی طی نمودند و اجر و مزد یک عمر مبارزه و مجاهدت در راه اسلام و اهل بیت)ع( را با شهادت خویش دریافت کردند.

شهادتسردار
سلیمانیموجب
حرکتمیلیونها
انسانآزادیخواهو
عدالتجودرجهان

نخستين واکسن تزريقی- استنشاقی کرونا با نام »کووپارس« که به همت موسسه رازی توليد شده است، امروز با حضور ستاری معاون علمی رئيس جمهور، خاوازی 
وزير کشاورزی و سعيد نمکی وزير بهداشت رونمايی شد. چندی پيش تفاهمنامه همکاری بين موسسه تحقيقات واکسن و سرم سازی رازی و دانشگاه علوم پزشکی ايران 
برای کارآزمايی بالينی واکسن نوترکيب توليد اين موسسه تحقيقاتی با نام »رازی کوو پارس« با هدف تعيين دوز، امن بودن و ايمنی زايی امضا شد. مرحله مطالعاتی اين واکسن 
به طور کامل ايرانی به صورت مستقل در موسسه تحقيقات واکسن و سرم سازی رازی به پايان رسيده است. به گفته علی اسحاقی، رئيس موسسه تحقيقات واکسن و سرم سازی 
رازی اين مطالعه تاييديه کميته ملی اخلاق در پژوهش های پزشکی وزارت بهداشت را دريافت کرده است. مرحله نخست کارآزمايی بالينی واکسن رازی »کوو پارس« شامل 
۱۳۳ داوطلب است که در ابتدا واکسن به ۱۳ نفر طی هشت روز تزريق می شود و اگر واکنش خاصی بروز نکند تزريق به گروه های ۲۰ نفره تا ۱۲۰ نفر ديگر ادامه خواهد 

داشت. اين مرحله ۲۳ روز طول می کشد و مرحله دوم هم حدود چهار تا پنج ماه است که درصورت موفقيت وارد مرحله سوم می شود و واکسن به توليد انبوه می رسد.

روابط عمومی بانک مرکزی هم اعلام کرد: بررســی عملکرد بانک ها و موسســات اعتباری کشور بيانگر اين است که مبلغ کل تسهيلات 
اعطايی در آذر ســال جاری در مقايسه با اســفند پارسال رشد ۸ر۳۰ درصدی داشته است. تسهيلات اعطايی بانک ها و موسسات اعتباری تا 
پايان آذر امسال معادل ۲۱۰4 هزار و ۷۰۰ ميليارد تومان بوده است. همچنين تسهيلات قرض الحسنه ۷ر۸ درصد از کل تسهيلات اعطايی 
بانک ها و موسســات اعتباری را تشــکيل داده و حجم عمده عملکرد تسهيلاتی بانک ها مربوط به مرابحه با ۶ر۲۵ درصد و فروش اقساطی با 

4ر۲۵ درصد است.
به لحاظ عددی در پايان آذر ســال جاری ۱۸۳ هزار و 4۰۰ ميليارد تومان از کل تســهيلات اعطايی بانک ها و موسسات اعتباری کشور 

قرض الحسنه بوده که اين ميزان نسبت به اسفند گذشته ۵ر۵۸ درصد رشد نشان می دهد.

واکسنکرونایتزریقی-استنشاقی»کووپارس«رونماییشد افزایشپرداختتسهیلاتبانکیدر۸ماههاولامسال

در رزمايش پيامبر اعظم )ص( ۱۶ نيروی 
زمينی سپاه برای نخستين بار رزم شبانه با حجم 
گسترده آتش و عمليات ترکيبی رسته ها به اجرا 

گذاشته شد .
رزمايش پيامبر اعظــم)ص(۱۶ نيروی 
زمينی سپاه با محوريت قرارگاه منطقه ای کربلا 
از صبح روز پنجشنبه )۲۳ بهمن( در منطقه 
عمومی جنوب غرب کشــور آغاز شد. در اين 
رزمايش  اجــرای عمليات های شــش گانه 
تهاجمی ، دکترين دفاعی سپاه انجام شد که در 
مرحله نخســت از اين رزمايش تمرين پايگاه 
فرماندهی و بازی جنگ اجزای آتش توپخانه و 
ادوات عمليــات هلی بــرن و ضد هلی برن و 
سدرخنه با موفقيت به اجرا درآمد. همچنين 
اجرای عمليات شبانه ، بهره گيری از يگان های 
تکاور زرهی و هوانيروز را از وجوه برجسته اين 
رزمايش بود و نيروی زمينی ســپاه پهپادها و 
بالگردهای هجومی يگان های تکاور و زرهی، 
ظرفيت های نزسا و قابليت های جديدی را به 
نمايش  گذاشتند. مرحله نهايی رزمايش پيامبر 
اعظم ۱۶ نيــروی زمينی ســپاه که از صبح 
پنجشنبه در منطقه عمومی جنوب غرب کشور 
آغــاز شــد ، در نخســتين ســاعات بامداد 
ديروز )جمعه( با اجرای عمليات رزم گسترده 
شــبانه و به کارگيری تاکتيک های ترکيبی 
يگان های تــکاور ، زرهی، توپخانــه، پهپاد و 
بالگردهای تهاجمی هوانيروز پايان يافت. سردار 

سرتيپ پاسدار محمد پاکپور فرمانده نيروی 
زمينی ســپاه با اعلام اين خبر ، رزم شبانه را از 
پيچيده ترين عمليات ها توصيف و تصريح کرد : 
در گذشــته رزمايــش شــبانه بــه صورت 
تک رسته ای و به صورت محدود برگزار می شد؛ 
اما در رزمايش پيامبر اعظم ۱۶ نيروی زمينی 
سپاه برای نخستين بار شاهد اجرای رزم شبانه 
با حجم گســترده آتــش و عمليات ترکيبی 

رسته ها بوديم. 
وی افزود : در اين رزمايش تمامی واحدها 
و يگان های شرکت کننده به تجهيزات رزم در 
شب تجهيز شــده بودند و به خوبی توانستند 
اهداف رزمايش را محقق کنند. سردار پاکپور 
در پايان از اجرای دقيق و موفق آتش بالگردهای 
تهاجمی هوانيــروز ســپاه در مرحله نهايی 

رزمايش پيامبر اعظم ۱۶ خبر داد و گفت: تجهيز 
ادوات رزمی به تجهيزات رزم شــبانه به همت 
تلاشــگران جهاد خودکفايی نزسا و صنعت 
دفاعی کشور صورت گرفت و يگان های رزمی 
اين نيرو با بهره گيری از اين تجهيزات توانستند 
به بهترين شکل به اجرای ماموريت مطابق با 

سناريوی رزمايش بپردازند.
نفس اقتدار، دفاع، ایستادگی

 و تهاجم عليه دشمن کاملا زنده است 
همچنين سردار سرلشکر پاسدار حسين 
سلامی فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در پايان رزمايش پيامبر اعظم )ص( ۱۶ 
که در نخستين ساعات بامداد ديروز)جمعه(  
در منطقه عمومی جنوب غرب کشــور پايان 
يافت، طی سخنانی با بيان اينکه رزمايش پيامبر 

اعظم)ص( ۱۶ از مقتدرانه ترين و دقيق ترين 
رزمايش در عمليات روزانه و تک شــبانه بود، 
اظهار داشــت: اين رزمايش ما را به شب های 
حماسه دوران دفاع مقدس، کربلای ۵، والفجر 
هشــت، فتح المبين، بيت المقدس و طريق 
القدس برد. وی ادامه داد: اين رزمايش نشان داد 
همچنان نفس اقتدار، دفاع، ايستادگی و تهاجم 
عليه دشمن کاملا زنده است ؛ نيروی زمينی 
سپاه نشــان داد سرزنده، بالنده و رو به جلو به 
پيش می رود. فرمانده کل ســپاه با قدردانی از 
آحاد فرماندهان  و رزمندگان شرکت کننده در 
اين رزمايش  شکوهمند و مقتدر و همچنين 
مردم خونگرم، فهيم، مومن و انقلابی منطقه 
تصريح کرد: نيروی زمينی سپاه ضامن امنيت، 
اســتقلال، آبرو و شرف ما است؛ از ديروز تا اين 
بامداد ماندگار خوش درخشيد و صفحه های 
ماندگار بر کارنامه اقتدار  دفاعی و بازدارنده ميهن 
اسلامی افزود. وی با اشاره اينکه دشمن بايد از 
قدرت آتشــی که  در اين رزمايش به دســت 
فرزندان ايران اسلامی ساخته شده است عبرت 
بگيرند، گفت: اينجا سرزمين  مقاومت، شرف، 
مردانگی و غيرت است و پاسداران امروز استوار 
و مقاوم راه شهيدان دفاع مقدس، مدافعان وطن 
و شهدای مدافع حرم را ادامه می دهند  و برای 
دفاع از استقلال شرف عزت امنيت و تماميت 
 ارضــی کشــور لحظــه ای غفلــت و درنگ

 نخواهد کرد.

خبر

رئيس ديوان محاســبات کل کشــور تاکيد کرد که يکی از 
مهمترين راهبردهای اين ديوان در دوره ی جديد رسيدگی به ترک 
فعل مسئولان است و اگر فقدان عملکرد از سوی برخی مديران در 

جامعه مذموم شود، نهضت کار به راه خواهد افتاد.
 بــه گزارش خبرگزاری فارس، مهرداد بذرپاش رئيس کل، و 
علی کاميار دادستان ديوان محاسبات کشور، طی سفر به استان قم، 

با آيت الله علوی گرگانی ديدار کردند.
مهرداد بذرپاش در اين ديدار ضمن ارائه ی گزارشی از مهمترين 
اقدامات صورت گرفته طی ۶ ماه اخير، در تشريح وضعيت اقتصادی 

کشور به بيان برخی نکات مثبت و منفی پرداخته و يکی از مهمترين 
راهبردهای ديوان محاسبات در دوره ی جديد را رسيدگی به ترک 
فعل مسئولان اعلام کرد. بذرپاش تاکيد کرد: اگر فقدان عملکرد از 
سوی برخی مديران در جامعه مذموم شود، نهضت کار به راه خواهد 
افتاد. در اين ديــدار، آيت الله علوی گرگانی با خوش آمدگويی به 
مقامات ديوان محاسبات و همراهان، اميد به رحمت الهی را مايه ی 
پيشبرد کارها دانست و خطاب به  بذرپاش گفت: مسئوليت شما در 
جايگاهی که هستيد، بسيار سنگين است و از خداوند متعال دعا 
می کنم به شما کمک برساند. اين استاد حوزه و دانشگاه با تاکيد بر 
به کاربســتن همت مضاعف در امور، نااميدی را موجب افزايش 
مشکلات دانســت و افزود: تحريم ها به جای خود، اما بخش قابل 
توجهی از مشکلات ناشی از سوءمديريت هاست. اين مرجع تقليد 
با اشاره به اهميت بودجه در کشور و لزوم دقت بيشتر در رسيدگی 
به مصارف آن، اظهار داشت: مملکت ما به مسئولان دلسوز نياز دارد 
تا به مشکلات مردم رسيدگی کنند. آيت الله علوی گرگانی در پايان 
با ابراز اميدواری نسبت به دريافت خبرهای خوشحال کننده از ديوان 
محاسبات، تاکيد کرد: شما اقدامات موثر خود را ادامه دهيد و هرکجا 
که لازم باشد، ما در حمايت از شما ورود می کنيم و برای توفيقاتتان 

به درگاه الهی دعا خواهيم کرد.

در جا هايی که امريکا را دشــمن دانسته ايم و به 
آن ها اعتماد نکرده ايم به پيشرفت های چشمگيری 
دست پيدا کرديم، دشمن به هر اقدامی دست زد تا ما 

رشد و پيشرفت نکنيم.
سرويس سياسی جوان آنلاين: به گزارش ايرنا از 
روابط عمومی نيروی زمينی ارتش، ســردار سرتيپ 
پاسدار امير علی حاجی زاده، فرمانده نيروی هوا فضای 
ســپاه پاســداران در جمع فرماندهان، مسئولان و 
کارکنان ستاد نيروی زمينی ارتش، ضمن تبريک ايام 
الله دهه فجر و روز نيروی هوايی، افزود: شهيد سپهبد 
صياد شــيرازی و سردار شهيد تهرانی مقدم از همان 
اوايل تشکيل يگان توپخانه سپاه پاسداران در دوران 
دفــاع مقدس، تعامل بســيار خوبی داشــتند و اگر 
همــکاری نيروی زمينی ارتش نبود تشــکيل يگان 
توپخانه سپاه به راحتی ميسر نمی شد. وی با بيان اينکه 
وحدت، يکپارچگی و هماهنگی بين نيرو ها ارزشمند 
است، ادامه داد: يکپارچگی و تعامل بين ارتش و سپاه 
می تواند به عنوان يک الگو و مصداق باشــد. فرمانده 
نيروی هوافضای سپاه به دشمنی استکبار جهانی با 

نظــام مقــدس جمهوری اســلامی ايران اشــاره و 
خاطرنشان کرد: شاهد هستيم که امريکا از سال های 
دور برای ايران برنامه داشته است، امروز هم مسئله ما 
با امريکا يک مسئله راهبردی، ريشه ای است. سردار 
حاجــی زاده تأکيدکرد؛ پس ازپيروزی شــکوهمند 
انقلاب اسلامی امريکايی ها، با ناامنی های کردستان، 
تقويت و به وجود آوردن منافقين، کودتا، ترور، جنگ 
عراق عليه ايران، جنگ رسانه ای، جنگ روانی و مهم تر 
از همه نفــوذ و تقويت غرب گرايی درصدد بودند هم 

دشمنی خود را نســبت به ايران ثابت کنند و هم به 
خواسته های خود دست يابند. وی در ادامه گفت: در 
جا هايی که امريکا را دشمن دانسته ايم و به آن ها اعتماد 
نکرده ايم به پيشــرفت های چشمگيری دست پيدا 
کرديم، دشــمن به هر اقدامی دســت زد تا ما رشد و 
پيشرفت نکنيم. فرمانده نيروی هوا فضای سپاه افزود: 
امروز در همه بخش ها و زير مجموعه ها تحت فشار های 
استکبار جهانی، توليد داخلی و بومی را افزايش داده و 

به خودکفايی رسيده ايم.

از مهمترین راهبردهای دیوان محاسبات
 رسیدگی به ترک فعل مسئولان است

فرمانده نیروی هوافضای سپاه:

هر جا به دشمن اعتماد نکردیم پیشرفت کردیم

ایران به جمع ۵ کشور تولیدکننده 
موشک های دوش پرتاب پیوست

روز گذشته با آغاز به  کار و بهره برداری از خط توليد 
انبوه موشــک های دوش پرتاب پيشرفته پدافند هوايی، 
ايران به جمع معدود کشــورهای توليد کننده اين نوع از 
موشک ها پيوست. به گفته سرلشکر باقری رئيس ستاد 
کل نيروهای مســلح، تا پيش از افتتــاح خط توليد اين 
موشک ها در ايران، تنها ۳ يا 4 کشور در جهان توانايی توليد 
آن را داشتند. روز گذشته کارخانه های توليد سوخت جامد 
مرکب با هدف تأمين سوخت همه موشک های حوزه رزم 
زمينی هم افتتاح شــد که نقش زيادی در توانايی مسلح 
کردن و افزايش قدرت رزم موشــک های ايرانی خواهد 
داشت. به گزارش روابط عمومی وزارت دفاع و پشتيبانی 
نيروهای مسلح، سرلشکر باقری در اين مراسم با بيان اينکه 
تجربه 4 دهه عمر پربرکت نظام اسلامی به ما آموخته که 
تنها راه پيشــرفت و تحقق آرمان های انقلاب اســلامی 
قدرتمند شدن است، گفت: اين خط توليد در واقع يکی از 
منحصر به فردترين خطوط توليد موشــک های پدافند 
هوايــی برد کوتاه در منطقه اســت که بــا بهره گيری از 
فناوری های نوين ليزری، اپتيک، هدايت و کنترل می تواند 
نياز عملياتی نيروهای مسلح را برطرف کرده و در مقابل 

تهديدات، سلاح ارزشمندی محسوب می شود.
او با اشاره به اينکه اين موشک ها در نسل های اوليه از 
کشورهای خارجی وارد می شد، اظهارکرد: اما امروز نسل 
پيشــرفته آن در برد حدود ۵ کيلومتر و در انواع گوناگون 
برای مقابله با اهداف با سرعت های مختلف و در حالت های 
دور شونده و نزديک شونده توانست در آزمايش های سطح 

پيشرفته با تعداد بسيار بالا مورد تست قرار بگيرد.
 سرلشــکر باقری درباره افتتاح کارخانه های توليد 
ســوخت جامد مرکب نيز گفت: افزايش برد و ســرعت 
موشــک های مورد اســتفاده در رزم زمينی از نياز های 
نيروهای مسلح بود و امروز سازمان صنايع دفاع وزارت دفاع 
با آماده سازی زيرساخت های فناورانه لازم به خوبی توانست 
با توليد سوخت جامد مرکب برای سلاح های رزم زمينی 
بويژه موشــک های زمين به زميــن تاکتيکی، ضد زره و 
پدافند هوايی ارتفاع پســت، دســت نيروهای رزمنده را 

نسبت به گذشته بازتر کند.
امير حاتمی، وزير دفاع و پشتيبانی نيروهای مسلح 
هم در اين مراسم، تاب آوری در مقابل اخلالگر ها، درگيری 
با انواع اهداف هوايی ارتفاع پست نظير بالگردها، پهپادها و 
موشــک های کروز را از مهم ترين ويژگی های اين دوش 
پرتاب ها برشــمرد و گفت: قطعاً قدرت دفاعی نيروهای 
مسلح در نبردهای نامتقارن ارتفاع پست افزايش می يابد.

 او تأکيد کرد: امروز به سبب آمادگی سرشار نيروهای 
مسلح و اقتدار مثال زدنی ملت بزرگ ايران اسلامی، هيچ 
قدرتی در دنيا جرأت تعدی و تجاوز به ميهنمان را ندارد.

وزير بهداشت گفت: به مردم شريف ايران اين مژده را می 
دهم که تا دو ســه مــاه آينده با تکيه بر لطــف خدا و توان 
دانشمندان داخلی، يکی از قطب های بسيار مهم توليد واکسن 
کوويد۱۹ در منطقه و يکی از صادر کنندگان مهم اين واکسن 

به جهان خواهيم بود.
قدس آنلاين: دکتر ســعيد نمکی در هفدهمين آيين 
پويش ره سلامت که با حضور رييس جمهور از طريق ويديو 
کنفرانس ۹ پروژه مهم بيمارستانی در کشور افتتاح می شود، 
اظهار کرد: سال سنگينی بر ما، همکاران مان و ملت شريف 
ايران در مديريت بيماری کوويد۱۹ گذشت و قضاوت در مورد 
اين مدت را بايد به گذر ايام و تاريخ ســپرد و کاری که ملت 
شريف ايران با صبوری و بردباری و وفاق ملی برای مديريت 
کوويــد۱۹ انجام دادند را قطعا بايد به عنوان برگ زرينی در 

تاريخ نظام مديريتی کشور ثبت کرد.
نمکی افزود: در باتلاق ســنگين و سهمگين بيماری 
کوويد۱۹، همکاران ما دســت از توســعه زيرساخت ها بر 
نداشتند و اتفاقاتی که در اين مدت رخ داد مانند اضافه شدن 
حداقل ۲۵۰۰ تخت ICU و صدها تخت ديگر در کشور برای 
اينکه بيماری پشــت درب بيمارستانها ســرگردان نشود. 
همچنين در توليد دارو و تجهيزات پزشکی مورد نياز با تکيه 

بر توان داخلی، يکی ديگر از کارهای شگرف و ستودنی است 
که در تاريخ کشور ثبت شد. وی خاطرنشان کرد: خوشبختانه 
در دولت روحانی و به دنبال اجرای طرح تحول نظام سلامت، 
اتفاقات مبارکی به ويژه در دو سال گذشته رخ داد. امسال به 
عنوان اولين سال قبل و بعد از انقلاب، حدود ۱۱ هزار تخت 
بيمارستانی تا ارديبهشت ماه به ظرفيت کشور افزوده می شود 
و تعداد زيادی خانه بهداشــت، مرکز جامع سلامت و ساير 
مراکزی که برای محرومين، نقطه اميد است، در کشور تکميل 

و افتتاح می شود.
وزير بهداشــت افزود: يک خانه بهداشت در يک روستا 
ممکن اســت که يک پروژه گران قيمت اقتصادی نباشد اما 
حتما يک پروژه بسيار مهم در حوزه خدمت رسانی به مردم 
است. ممکن است چند مرکز جامع سلامت به اندازه يک پروژه 
زيربنايی هزينه بر نباشد اما برای آينده کشور و کاهش هزينه 
های نظام سلامت، بسيار سودمند است. نمکی اظهار کرد: 
امروز شاهد افتتاح تعداد قابل توجهی پروژه حوزه سلامت در 
اقصی نقاط کشــور از جمله استانهای خوزستان، خراسان 
شمالی، کرمان، مازندران، سيستان و بلوچستان، بوشهر و 
حاشيه شهر تهران خواهيم بود. در حاشيه شهر تهران و در 
مناطقی مانند شهر قدس، ملارد، شهريار و اسلامشهر، حتی 

يک تخت بيمارستانی وجود نداشت که به ياری خدا تا پايان 
ســال، حدود دو هزار تخت در حاشيه شهر تهران راه اندازی 

خواهيم کرد.
به گزارش وبدا، وی گفت: در کنار پروژه هايی که امروز 
به بهره برداری می رسد، هر هفته استانداران و معاونين رييس 
جمهور که به استانها سفر می کنند، پروژه های حوزه سلامت 
را افتتاح مــی کنند. به عنوان نمونه هفته گذشــته دکتر 
جهانگيری پروژه بيمارستانی در اسلام آباد غرب را افتتاح کرد 
و اميدواريم که تا ارديبهشت ماه با اندکی حمايت بيشتر، هزار 
و 4۰۰ پروژه حوزه سلامت که قول داده بوديم تا سال ۱4۰۰ 

افتتاح شود را تکميل و افتتاح کنيم.

ایرانتادوسهماهآیندهازصادرکنندههایمهمواکسنکرونامیشود
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هفته نامه اقتصادی ایران

ایران خودرو برترین خودروساز کشور شد
در بيست و سومين سال رتبه بندی 
شــرکت های برتر، ايران خودرو برترين 
خودروساز کشور شد. شرکت ايران خودرو 
در بيست و سومين همايش شرکت های 
برتــر ايران کــه روز گذشــته در مرکز 
همايش های صدا و ســيمای جمهوری 
اســلامی ايران برگزار شد، برترين رتبه 
کشور در گروه وســايط نقليه و قطعات 

خودرو را از آن خود کرد.
صنعتــی  گــروه  ايکوپــرس-   
ايران خودرو در ســال مالی ۹۸، بالاترين 
رتبه فروش در صنعت را در گروه وسايط 
نقليه و قطعات خودرو به دســت آورده 
است. همچنين، اين خودروساز رتبه نهم 
فروش در ميان ۵۰۰ شرکت برتر ايرانی 
در سال مالی ۹۸ را به خود اختصاص داده 
است.اين عنوان در حالی به دست آمده 
اســت که تحريم های ظالمانه و شــيوع 
بيماری کرونا، شرايط توليد را با مشکلات 
و موانعی مواجه کــرد، اما گروه صنعتی 
ايــران خودرو بــا همراهــی و همدلی 
شرکت های تامين کننده، بحران ها را به 
بهترين شــکل مديريت کرده و توانسته 
همچنــان جايــگاه خــود را در ميــان 
خودروسازان کشور حفظ کند.  گفتنی 
اســت، بيســت و ســومين همايــش 
شــرکت های برتر ايران روز گذشــته، با 
حضور محدود چند تن از مقامات کشوری 
و مديران شرکت های برتر ايران و با رعايت 
پروتکل هــای بهداشــتی در ســالن 
همايش های صدا و ســيمای جمهوری 

اسلامی ايران برگزار شد که گروه صنعتی 
ايران خودرو همچون گذشــته، در ميان 
شــرکت های خودرويی سرآمد شناخته 
شد. سازمان مديريت صنعتی، هر ساله، 
۵۰۰ شــرکت ايرانــی را براســاس ۳۳ 

شاخص ارزيابی و رتبه بندی می کند.
کیفیت و فناوری در تولید 
ایران خودرو مشهود است

ســفير فوق العــاده و تام الاختيــار 
جمهوری بوليــواری ونزوئلا در تهران، با 
اشاره به توان بالای توليد خودرو در صنعت 
خودروسازی کشــور و به خصوص گروه 
صنعتی ايران خودرو به عنوان بزرگ ترين 
خودروساز خاورميانه، گفت: بدون شک، 
حرفه ای بودن ايران خودرو در زمينه توليد 
انواع خــودرو، حاصل تلاش، تحقيقات و 
زحمات افراد شــاغل و فعال در اين گروه 
صنعتــی اســت که طــی ســاليان و با 

آموزش های مستمر به دست آمده است.
کیفیت و فناوری در تولید 
ایران خودرو مشهود است

ايکوپرس - »کارلوس آنتونيو آلکالا 
کوردونس« در نشست مشترک با معاون 
صــادرات و امور بين الملل گروه صنعتی 
ايران خودرو که با هدف بررسی زمينه های 
همکاری دوجانبه در حوزه خودروسازی 
برگزار شد، با اشاره به سطح بالای فناوری 
به کاررفته در خطوط توليد ايران خودرو 
عنوان کرد: کنتــرل کيفيت در تمامی 
مراحل و فرآينــد توليد به صورت دقيق 
انجام می شود. حرفه ای بودن تکنيسين ها 
و تخصص مهندســان خطوط توليد از 
نکات بســيار مهــم در خطــوط توليد 
ايران خودرو اســت. ســفير فوق العاده و 
تام الاختيار ونزوئلا با بيان اين که تا کنون 
شــرکت های  بــا  تفاهم نامه هايــی 

خودروسازی ايران از جمله ايران خودرو 
داشــته ايم، يــادآور شــد: کارخانــه 
خودروسازی ونيراتوی ونزوئلا، مستقيما 
با ايران خودرو و شرکت های خودروسازی 
ايران در ارتباط اســت. ديــدار امروز نيز 
می تواند موجب محکم شدن پيوندهای 
همکاری ميان دو کشور در زمينه توليد 
خــودرو باشــد. »کوردونــس« ضمن 
استقبال از محصولات جديد ايران خودرو، 
تصريح کرد: همکاری های راهبردی در 
توليد خودرو می تواند برای هر دو کشور 
نتيجه برد-برد را رقم بزند. در اين نشست، 
معــاون صــادرات و امــور بين الملــل 
ايران خودرو نيز ضمن ارايه گزارشــی از 
آخرين دســتاوردهای اين شــرکت، بر 
ازســرگيری و توسعه روابط تاکيد کرد و 
گفت: در گذشته، همکاری هايی با طرف 
ونزوئلايی داشته ايم و در حال حاضر نيز 
آمادگــی داريــم تا با توليــد و صادرات 
محصولات جديد، سهم محصولات خود 
در بــازار ايــن کشــور را افزايش دهيم. 
کيانــوش پورمجيــب، با بيــان اين که 
محصــولات جديــد ايران خــودرو بــا 
استانداردهای روز اروپا مطابقت می کنند، 
گفت: در حال حاضر استانداردهای ۸۵ 
گانه ای که در محصــولات ايرانی اعمال 
می شود، مســير کسب سهم از بازارهای 
جهانی را هموار کرده است. گفتنی است، 
پــس از اين نشســت، از فرآينــد توليد 
 محصــول در ايران خــودرو بازديــد به

 عمل آمد.
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 فتح ا... بیات رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با بیان اینکه حداقل دستمزد کارگران از تورم سال هاست عقب مانده، گفت: طبق برآوردها هزینه سبد معیشت برای 
خانوار کارگری با ۳/۳ نفر جمعیت، ۱۰ میلیون تومان است. طبق ماده ۴۱ قانون کار، دستمزد باید بر اساس تورم و هزینه سبد معیشت تعیین شود؛ امروز طبق برآوردهای انجام شده، 
هزینه سبد معیشت برای یک خانوار کارگری با بعد جمعیت ۳/۳ نفر، ۱۰ میلیون تومان است، در حالی که دریافتی کارگران حداقلی بگیر در نهایت به ۳ میلیون تومان می رسد. از 
شورای عالی کار بویژه دولت به عنوان کارفرمای بزرگ انتظار داریم به این مساله با دقت ورود کرده و حداقل دستمزد سال آینده مشمولان قانون کار را به گونه ای تعیین کند 
که کمک حال کارگران باشد. ما نمی گوییم همان ۱۰ میلیون تومان که هزینه سبد معیشت است، به عنوان دستمزد تعیین شود اما حداقل حقوق باید به این عدد نزدیک باشد. آیا 
دولت می تواند قدرت خرید را به ۶ سال قبل بازگرداند؟ قطعاً جواب این سوال منفی است، بنابراین باید دستمزد به اندازه کافی افزایش یابد. دستمزدهای کنونی باعث شرمندگی 
کارگران در برابر خانواده های شان شده است. از سال ۶۸ به بعد که دیگر جنگ نبود اما متأسفانه حقوق و دستمزد کارگران متناسب با تورم سالانه رشد نکرد و ما چندین سال 

است که عقب افتادگی مزدی داریم و هر ساله از نرخ تورم فاصله بیشتری می گیریم، به شکلی که امروز بین نرخ تورم و حداقل مزد کارگران ۶۰ درصد فاصله وجود دارد. / مهر

هزینه
سبدمعیشت
خانوارکارگری
۱۰میلیونتوماناست

 افتتاح خط تولید کامپیوتر خودرو 
با حضور وزیر صمت

همزمان با دهه مبارک فجر، با حضور عليرضا رزم حسينی، 
وزيــر صنعت، معدن و تجارت خط توليــد انواع ECU های 
بنزينی و و گازســوز انــواع خودروها به بهره برداری رســيد.  
راه اندازی اين خط با سرمايه گذاری بالغ بر ۱۲ ميليون يورو و 
۱۳ هزار و ۵۰۰ ميليارد به صورت ريالی ضمن خودکفايی کشور 
در توليد ECU برای ۶۱۰ نفر بصورت مســتقيم اشتغالزايی 
مستقيم و ۱۷۵۰ نفر به صورت غير مستقيم کارآفرينی نموده 
اســت. اهميت کاربرد قطعه ECU به عنــوان مغز خودرو و 
سيستم قوای محرکه بدان جهت است که عملکرد صحيح اين 
قطعه موجب کاهش آلايندگی، کاهش مصرف سوخت در کنار 
دستيابی به حداکثر قدرت و شتاب خودرو می شود و همچنين 
نقش اساسی در ايمنی خودرو و نيز حفاظت از قطعات موتور 
در مقابل خرابيها و آسيب های گوناگون دارد. در شرايط تشديد 
تحريم ها قطعه ECU به نوعی مهمترين قطعه اين صنعت از 
نظر ضرورت خودکفايی و توليد داخل محسوب می شود. کما 
اينکه در سالهای اخير اسناد متعددی به منظور الزام و ترغيب 
در خصوص خودکفايی اين قطعه ازسوی نهادهای سياست گذار 
نظير وزارت صنعت، معدن و تجارت تدوين و ابلاغ شده است. 
سازه پويش با توجه به رسالتی که در حوزه توسعه و خودکفايی 
صنعت خودروی کشــور از ابتدای تاســيس، عليرغم قطع 
همکاری شرکت بوش به عنوان شريک خارجی متوقف نشد، 
بلکه اقدام به راه اندازی گروه های تخصصی و مهندسی توسعه 
ECU و ساير قطعات با فناوری بالا با جذب نيروهای متخصص 
و متعهد در مرکز تحقيقات و توســعه سازه پويش نمود. خط 
توليد bit 16-ECU شــرکت سازه پويش قادر است در سه 
شيفت ۱۵۰۰ قطعه انواع ECU را توليد و تست نمايد در فاز 
دوم و با راه انداری خط bit 32-ECU که تا پايان سال ۹۹ به 
بهره برداری رسيده، جمعا به توليد ۳۰۰۰ قطعه در روز دست 

خواهد يافت.

جشنواره فجرانه بیمه های زندگی سرمد با 
پوشش رایگان بیمه کرونا

به گزارش روابط عمومی بيمه سرمد، جشنواره فجرانه بيمه 
سرمد با هدف ترويج فرهنگ بيمه های زندگی در سطح کشور از 

۱۸ بهمن ۱۳۹۹ تا ۳۱ فروردين ۱4۰۰ برگزار می شود.
در طول برگزاری جشنواره فجرانه سرمد، تمامی مشتريانی 
که بيمه نامه عمر و سرمايه گذاری با حداقل حق بيمه ۲۰ ميليون 
ريال خريداری کنند، در قرعه کشی سکه های بهار آزادی و جوايز 
نقدی و غيرنقدی اين جشنواره شرکت می کنند.  در اين جشنواره، 
پوشــش تکميلی ۳۲ بيمــاری خاص از جمله انواع ســرطان، 
آنژيوپلاستی، ديابت، هپاتيت، نارسايی ريوی، نارسايی کبد و... ارائه 
می شود و پرداخت سرمايه امراض حداکثر ۵۰% سرمايه فوت بيمه 
نامه و تا سقف ۵۰۰ ميليون تومان خواهد بود.  هم چنين تمامی 
کسانی در مدت اين جشنواره، بيمه نامه زندگی خريداری کنند، 
بدون دريافت حق بيمه، تحت پوشش بيمه کرونای سرمد نيز قرار 
خواهند گرفت. برای کسب اطلاعات بيشتر می توانيد به هر يک از 
شعب و نمايندگی های بيمه سرمد در سراسر کشور مراجعه کنيد. 

گفتگو-۴خبر

خبر

مجلس و بحث آزادسازی واردات خودرو 

اولویت خودروسازان صادرات نیست

 دیپلماسی قوی برای ورود شرکت های
 سازنده خودرو

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت: 
رشد صنعت و تکنولوژی بدون ارتباط با دنيا امکان پذير 
نيست. ما شايد بتوانيم بخشی از کارهای خودمان در کشور را 
انجام دهيم مانند شوروی سابق، اما رشدی صورت نمی گيرد. 
ما بايد حتما با خودروسازان بزرگ دنيا ارتباط داشته باشيم. اما 
نبايد تنها با يک خودروسازی يا خودروسازی های يک کشور در 
ارتباط باشــيم. بايد از فضای رقابتی بين شرکت های بزرگ 
جهانی استفاده کنيم و شرکت هايی را برای همکاری انتخاب 
کنيم که به رشــد و توســعه محصولات ما کمک کنند.بنده 
معتقدم که ۵۰ درصد توليدات ما بايد با همکاری شرکت های 
خارجــی باشــد. ۵۰ درصد باقی مانده حتما بايد براســاس 
طراحی های داخلی خودمان باشد که امکان اين کار به راحتی 
وجود دارد. اگر ما يک برنامه ريزی کلان داشته باشيم که ۵۰ 
درصد توليدات خودرو در کشور براساس طراحی داخلی و ۵۰ 
درصد نيز با همکاری شرکت های خارجی صورت بگيرد يک 
تبادل تکنولوژيک صورت می گيرد. که اين کار نتيجه خوبی 
خواهد داشت. ما در واقع در حال حاضر يک کشور خودروساز 
هستيم و ساختارهای خودروسازی را در کشور داريم. بنابراين 
بايد از امکانات موجود استفاده کنيم تا ظرفيت توليد داخل را 
حفظ کنيم. وقتی خودمان در کشــور پلتفرم داخلی داشته 
باشيم، در مذاکره با شرکت های خودروسازی يک برگ برنده 

داريم که می توانيم شرايط و امتيازاتی را از آنها بگيريم.

حدود سه سال است که واردات خودرو به کشور ممنوع شده، 
اما در مقابل صادرات خودرو امکان پذير است. به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، سيد روح ا... لطيفی سخنگوی گمرک ايران 
پيش تر گفته بود در ســال ۹۸، حدود يک هزار و ۳۰۰ دستگاه 
خودرو به وزن يک هزار و ۵۷۳ تن به ۹ کشور هنگ کنگ، تايوان، 
سوريه، امارات، اسپانيا، چين، عراق و ترکيه صادر شده است. به 
گفته وی، عراق با سه ميليون و ۱۲۲ هزار و ۹۰۰ دلار، جمهوری 
آذربايجان با يک ميليون و ۱۵۹ هزار و 4۰۰ دلار، سوريه با ۹۸۱ 

هزار و ۸۲۵ دلار سه مقصد نخست خودرو های ايرانی بودند.
وی تاکيد کرده بود ساينا بيش از ۹۰ درصد سبد صادرات 
خودرو در ســال ۹۸ را به خود اختصاص داده بود و پرايد، تيبا، 
کوييک، سمند، پارس، ۲۰۷، هايما و دنا سهمی کمتر از ۱۰ درصد 
داشــته اند.  اين در حالی است که طی سال ۹۹ با اتفاقاتی که در 
صنعت خودرو رخ داد، صادرات به ميزان قابل توجهی کاهش يافت 
و خودروســازان داخلی بيشــتر تمرکز خود را روی بازار داخل 
گذاشــتند. با اين حال صادرات قطع نشد و اکنون رو به افزايش 
است. در اين مورد، فرشاد مقيمی مديرعامل ايران خودرو گفت: 
امسال برنامه داريم که ميزان توليد خودرو های داخلی را افزايش 
دهيم که تاکنون به اين هدف رسيده ايم و اکنون صادرات آغاز 
شده و آن را توسعه خواهيم داد. اين مقام مسوول بيان کرد: برنامه 
داريم صادرات به برخی کشور ها مجدد از سر گرفته شود، اما به 
دليل مســائل تحريمی از عنوان نام کشور ها معذوريم. به گفته 
مقيمی، پيش بينی شده ايران خودرو برای سال آينده ۷ هزار و 
۵۰۰ دستگاه خودرو صادرات داشته باشد و سمند و دنا محور اين 
برنامه خواهند بود. اما يک منبع آگاه در سايپا نيز درخصوص ميزان 
صادرات خودروی اين شــرکت گفت: اکنون به دليل شــرايط 
تحريم ها و مشکلات در تامين قطعات و توليد خودرو، اولويت با 
تامين نياز بازار داخلی است و صادرات خاصی وجود ندارد. اين 
گفته وی در حالی است که سايپا در يک همکاری نزديک با شرکت 
خودروسازی مورزا قصد دارد محصول جديد خود يعنی کوييک 
را بــه بازار آفريقا عرضه کند. شــرکت خودروســازی مورزا در 
ژوهانسبورگ آفريقای جنوبی قرار دارد و خودروسازی مطرح در 
ســطح قاره آفريقا محسوب می شــود. بنابر اعلام اين شرکت، 
خودروی کوييک در فاز اول در زيمبابوه به فروش خواهد رسيد. 
بازار خودرو در زيمبابوه و بســياری از کشور های آفريقايی، در 
انحصار خودرو های دســت دوم ژاپنی و اروپايی اســت و حال 
شرکت های خودروسازی آفريقايی قصد دارند با عرضه خودرو های 
 ارزان قيمت، مشــتريان را به خريد خودرو های صفر کيلومتر

 ترغيب کنند. 

خانه ملت : عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس شورای اسلامی می گويد دولت لغو قيمت گذاری دستوری خودرو را همزمان با آزادسازی واردات 
پيگيری کند تا  بتوان با ايجاد رقيب برای خودروسازان، آنها را برای بهبود کيفيت محصولات توليدی شان ترغيب کرد. فرهاد طهماسبی درباره انتشار 
خبرهايی مبنی بر برگزاری جلسه  کارگروه رفع موانع و جهش توليد با موضوع لغو قيمت گذاری دستوری خودرو گفت: هرچند لغو قيمت گذاری دستوری 
خودرو به نفع مصرف کنندگان است، اما اين موضوع مشروط بر نظارت دقيق و جلوگيری از سوءاستفاده و جولان دلالان در بازار است. وی با بيان اينکه 
در حال حاضر شرايط رقابتی در صنعت خودرو سالم نيست، بنابراين مجموعه ها تلاشی برای ارتقای کيفيت و کاهش هزينه های تمام شده توليد نمی کنند، 
اضافه کرد: بهتر است دولت لغو قيمت گذاری دستوری خودرو را همزمان با آزادسازی واردات پيگيری کند. عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس در 

نهايت گفت: بايد منتظر ماند و ديد کارگروه رفع موانع و جهش توليد بر چه اساسی به دنبال لغو قيمت گذاری دستوری خودرو در شرايط کنونی است.

مديرکل دفتر صنايع برق، فلزی و لوازم خانگی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: براساس برنامه ريزی های انجام شده و تلاش های به عمل آمده، با 
وجود تداوم تحريم ها و شيوع کرونا، امسال رکورد توليد لوازم خانگی پس از پيروزی انقلاب شکسته خواهد شد. کيوان گردان در نشست هم انديشی صاحبان 
صنايع با مديران وزارت صنعت، معدن و تجارت در زمينه تدوين راهبرد صنعت لوازم خانگی ايران در افق ۱4۰4، افزود: برای امسال رشد ۳۰ درصدی توليد و 
دستيابی به رکورد توليد ۱۲ميليون دستگاه لوازم خانگی پيش بينی شده بود، اما تا پايان ۱۰ ماهه امسال محقق شد. وی تصريح کرد: اين صنعت با وجود همه 
تحريم ها و مشکلات توانسته در دو سال و نيم گذشته با قاطعيت به حرکت رو به رشد خود ادامه دهد، البته با ممنوعيتی که در واردات لوازم خانگی اعمال شد 
آحاد مردم نيز با همکاری و حمايت از اين صنعت، رشد آن را رقم زدند. گردان به بازار ۳۷ ميليارد دلاری لوازم خانگی در کشورهای همسايه و منطقه و ظرفيت 

پنج ميليارد دلاری بازار داخلی اشاره کرد و گفت: تلاش می شود با فراهم سازی شرايط، سهم بيشتری از اين بازار را به کشورمان اختصاص دهيم./ ايرنا

آزادسازیقیمتخودروبهشرطواردات رکوردتولیدلوازمخانگیپسازانقلاب،شکستهمیشود

مديرعامل گروه خودروسازی سايپا خبر داد:
به زودی از »اطلس« سايپا رونمايی می شود/۱4۹ 
پروژه نهضت ساخت داخل تعريف شده است،کاهش 
ارزبری ۱۰۵ ميليون دلاری گروه سايپا در سال جاری، 
مديرعامل گروه خودروســازی سايپا گفت: به زودی 
گروه خودروسازی سايپا از خودروی جديد خود به نام 

»اطلس« رونمايی می کند.
به گزارش سايپانيوز، سيدجواد سليمانی درباره 
روند توليد خودروهای جديد در گروه خودروسازی 
سايپا، اظهار کرد: توليد نمونه نهايی محصول جديد 
گروه خودروسازی سايپا که در کلاس B طراحی شده 

و به نام “اطلس” به بازار عرضه می شود، به پايان رسيده 
و اين خودرو با ظاهری مدرن و زيبا و وجود امکانات و 

تکنولوژی های  روز به زودی رونمايی خواهد شد.
وی در بخــش ديگری از ســخنان خود درباره 
نهضت ساخت داخل و فرآيندی که سايپا در اين حوزه 
طی می کند، تصريح کرد: در حدود يکسال و نيمی که 
از نهضت ساخت داخل صنعت خودرو با همت وزارت 
صمت، حمايت سازمان گسترش و نوسازی صنايع 
ايران و هماهنگی و تلاش خودروسازان و قطعه سازان 
داخلی، می گذرد، بيش از ۱4۹ پروژه مهم را در حوزه 

ساخت داخل تعريف کرده ايم.
مديرعامل گروه خودروسازی سايپا با بيان اينکه 
نهضت ســاخت داخل صنعت خودرو با همکاری و 
همراهی وزارت دفاع و پشــتيبانی نيروهای مسلح، 
نيروی هوافضای سپاه پاسداران، نيروی هوايی ارتش 
و شرکت های دانش بنيان و مهندسان داخلی صورت 
می گيرد، خاطرنشان کرد: تمام همت و تلاش ما بر 
اين اســت که وابستگی به شرکت های خارجی را به 
حداقل برسانيم و در مسير افزايش خودکفايی ملی 

گام برداريم.
وی افزود: سالن سايپا در پانزدهمين نمايشگاه 

بين المللی قطعات، لوازم و مجموعه های خودرو نيز 
گويای آن بود که گروه خودروســازی سايپا در توليد 
قطعات مورد نياز صنعت خودرو و نهضت ســاخت 
داخل، فعاليت های خوبی انجام داده و توانســته در 

مسير اقتصاد مقاومتی حرکت کند.
ســليمانی با بيان اينکه يکی از اهداف ساخت 
داخل، کاهش ارزبری است که خوشبختانه از ابتدای 
سال جاری توانســته ايم ۱۰۵ ميليون دلار کاهش 
ارزبری داشته باشيم، گفت: در توليد محصولات جديد 
کــه به تکنولوژی های روز نياز داريم نيز بايد نهضت 
ساخت داخل ادامه پيدا کند و اين روند تا داخلی سازی 

قطعات حساس و حياتی تداوم دارد.
مديرعامل گروه خودروســازی ســايپا درباره 
خودروی شــاهين و داخلی سازی که در آن صورت 
گرفته است، افزود: زمانی که توليد خودروی شاهين 
شــروع شد، ميزان داخلی ســازی آن ۶۰ درصد بود 
وليکن با فرآيند توسعه و توجه به داخلی سازی اين 
ميزان به بيش از ۷۵ درصد رسيده است و قطعا با ادامه 
نهضت ســاخت داخل، ميزان ياد شده افزايش قابل 

توجهی پيدا خواهد کرد.

به زودی از »اطلس« سایپا رونمایی می شود

تجربهایمتمایز،شعارجدیدوراهبرداساسیبانکملت
علی اکبر صابريان،مديرامور اداره کل دفتر مديريت 
و روابط عمومی بانک ملت، درباره شعار جديد اين بانک، 
توضيحاتی را ارايه کرد. به گزارش اعتبار به نقل از  روابط 
عمومی بانک ملت، اين بانک به تازگی در تبليغات خود از 
شــعار جديد”تجربه ای متمايز” استفاده می کند. شعار 
جديد بانک روی دو عنصر اساسی تجربه و متمايز بودن 
تمرکز کرده اســت. تجربه مجموعه تعاملات ذينفعان با 
بانک اســت که اين حس خوشــايند باعث می شود تا 
مشــتريان از بانک با ديد و ذهنيت مثبت صحبت کنند. 
امروزه، تجربه مشتری به ويژه برای شرکت های خدمت 
محور مثل بانک در اولويت تمرکز قرار دارد و ميتوان گفت، 
رقابت شرکت ها حول محور تجربه مشتری صورت می 
گيرد. اراده و عمل مديريت ارشد بانک و کارکنان آن اين 
اســت که همواره تجربه ای به يادماندنی برای مشتريان 

خلق و حس خاصی برای آنان ايجاد کنيم.
وی در پاســخ به اين سوال که علت طراحی و تغيير 
شعار چه بوده است گفت: سازمان ها هم مانند موجودات 

زنده در طول زمان در حال رشــد، نمو و تغيير هستند و 
بانک ملت تحولات مختلفــی را در دوران فعاليت خود 
تجربه کرده تا به يک برند مقبول، مورد اعتماد و صاحب 
نام در صنعت بانکداری کشــور تبديل شده است و بنابر 
مقتضيات زمانی، اهداف، استراتژی ها، ارزش های برند 

و...  شعار و عناصر برند ممکن است نيازمند تغيير باشد.
يک پروژه علمی در بانک ملت با تصويب هيات مديره 
و با راهبری مديريت بازاريابی بانک برای روزآمد سازی و 
طراحی و شعار جديد اجرا شد و منجر به رونمايی از اين 
شعار يعنی”تجربه ای متمايز” شد. صنعت بانکداری در 
کشــور ما پيشرفت های زيادی داشته است و در شرايط 
کنونی، خدمات متنوعی به مشــتريان عرضه می شود و 
مشتريان ممکن است يک سرويس مشابه را در بانک های 
مختلــف دريافت کنند، اما آنچه باعث تمايز می شــود 
احساس و تجربه ای اســت که در زمان و مکان ارايه آن 
خدمت و محصول به مشتری منتقل می شود. او  مخاطبان 
و ذينفعان بانک ملت را طيف وسيعی از مردم، سازمان ها، 

شرکت ها و سهامداران ذکر کرد و افزود: از آنجايی که خلق 
تجربه متمايز برای همه ذينعفان بانک بايد صورت بگيرد، 
اين مفهــوم و اصل به يک وظيفه همگانی در بانک ملت 
تبديل شده است. دبير کميته تبليغات بانک ملت در پايان، 
از پرداخت سودقطعی به سپرده های مدت دار سال ۹۸ 
اين بانک و راه اندازی وب اپليکيشن برای دارندگان گوشی 
هــای آيفون و رفع دغدغه آن هــا به عنوان مصاديقی از 

تجربه متمايز در سال ۹۹ ياد کرد.

ضایعه درگذشت بستگان شما موجب تأثر 
و تألم خاطر شــد مصیبــت وارده را به 
 حضرتعالی و خانواده محترم تســلیت
 می گوییم ، از درگاه خداوند متعال برای 
آن مرحوم رحمت و مغفرت الهی ، برای 
عمــوم بازماندگان صبر و شــكیبایی 

خواستاریم.

   جناب آقای مهندس هاشم حکمه 
 ریاست محترم اداره
 اطلاع رسانی سایپا

مهدی میر حیدری
 مدیر و سردبیر 
هفته نامه اقتصادی اعتبار



خبر
الحاق ۳40فروند شناور به نیروی 

دریایی سپاه

۳4۰فروند انواع شناورهای تندروی هجومی باقابليت 
حمل و شليک انواع موشک و راکت و پشتيبانی عمليات 
غواصی باحضور رئيس ستاد کل نيروهای مسلح به سازمان 
رزم نيروی دريايی ســپاه ملحق شــد. به گزارش روابط 
عمومی نيروی دريايی سپاه اين شناورها در ترکيب های 
عملياتی در خليج فارس و دريای عمان و همچنين دريای 
خزر آماده مأموريت می شوند. اين شناورهای سبک، تندرو 
و هجومی در مراکز وابســته به نيروی دريايی ســپاه و 
همکاری وزارت دفاع ساخته شد اند. سرلشکر محمدباقری، 
رئيس ســتاد کل نيروهای مســلح در مراسم الحاق اين 
شناورها گفت:اهميت خليج فارس بسيار قابل توجه است 
و در جهت امنيت آن بايد تلاش چشمگيری صورت بگيرد 
و نيروی دريايی سپاه توانسته اين امنيت را حفظ کند. وی 
افزود: شناور تندرو با چابکی، قدرت مانور بالا، رادار گريزی 
تا جای ممکن و... نقش بی بديلی درصحنه دريا به عهده 
دارد و در دوران اوج تحريم چنين قدرتی ايجادشده است.

باقری گفت: برادری با نيروی دريايی ارتش هم يکی 
از کارهای اين نيرو است. اين دونيرو با کمک و هم افزايی 
کامل مأموريت ها را به انجام می رسانند. وی تصريح کرد: 
اين که ما در يک سال شاهد چهار مراسم برای الحاق شناور 
فقط در نيروی دريايی سپاه و چند مراسم در ارتش باشيم، 
نشــان می دهد از تحريم ها، فرصت ساخته شــده است. 
سرلشکر حسين سلامی، فرمانده کل سپاه هم در مراسم 
ديروز اظهارکرد: به مرتجعــان منطقه اخطار می دهيم 
صهيونيست ها شجره ملعونه هستند که در هر سرزمينی 
رشــد کنند جز آتش نخواهد بود و اجازه دادن به آنها جز 
نشانه دشمنی با مسلمانان چيز ديگری نيست و شما در 
دوســتی با صهيونيســت ها افراط نکنيد. وی خطاب به 
آمريکايی ها گفت: شــما در ميدان فشار عليه ملت ايران 
شکست خورديد. سياست های شکست خورده را تکرار 
نکنيد و لنزی را که تا امروز از دريچه آن به ملت ايران نگاه 

می کرديد، کنار بگذاريد.

بازگشت کارخانه تولید پارچه 
چادری به چرخه تولید، بعد از 9 سال

رئيس سازمان بسيج اصناف، بازاريان و فعالان اقتصادی 
گفت: يــک کارخانه توليد پارچه چادر که پس از ۹ ســال 
تعطيلی با ۱۲۰ نيرو از چرخه توليد خارج شده بود، اين روزها 
با بيش از ۲۶۰ نيرو به چرخه توليد بازگشت که توليدات آن 
با ساير توليدات خارجی قابليت رقابت خواهد داشت و سعی 
داريم کشــور را در حوزه چادر به خودکفايی ۱۰۰ درصدی 

برسانيم.
به گزارش خبرگزاری فارس از اراک، غلامرضا حسن پور ، 
 در ديدار با آيت لله دری نجف آبادی نماينده ولی فقيه در استان 
مرکزی اظهار کرد: در سفرهای استانی با پيگيری های انجام 
شده واحدها و اصناف متعددی به چرخه توليد بازگشته اند 
و اين مسئله در سال جهش توليد با قوت دنبال می شود. وی 
افزود: يکی از نتايج سفرهای استانی بسيج اصناف احيای يک 
کارخانه مهم اســت که بسيج اصناف کارخانه توليد پارچه 
چادر در اصفهان را بعد از ۹ سال تعطيلی احيا کرد و در آستانه 
چهل و دومين ســالگرد پيروزی انقلاب اسلامی به چرخه 
توليد بازگشت. رئيس سازمان بسيج اصناف، بازاريان و فعالان 
اقتصادی تصريح کرد: امروز نياز ما در کشور برای چادر بيش 
از ۹۰ ميليون متر مربع است که ۱۰ ميليون آن در شهرکرد 
تامين می شــود و کارخانه ای که در اصفهــان به زودی به 
بهره برداری می رسد روزانه بيش از ۵ ميليون متر توليد خواهد 
داشت که باقی آن در ساير مراکز نيز تامين و بخشی هم توسط 
واردات انجام می شود. وی ادامه داد: يکی از مسائلی که بسيج 
اصناف در سال جاری با قوت روی آن کارهای اثربخشی انجام 
داد توليد ماســک استاندارد است و با توجه به نيازی که در 
کشــور وجود داشت امروز خوشبختانه علاوه بر خودکفايی 
۱۰۰ درصدی به صادرات ماســک هم دست پيدا کرده ايم. 
حسن پور گفت: در ابتدای بيماری کرونا کشور تنها ۲۰۰ هزار 
ماسک توليد می کرد ولی با حمايت های بسيج اصناف امروز 
بيش از ۵۰۰ کارگاه بزرگ در سطح کشور روزانه ۵۰۰ ميليون 

ماسک توليد می شود.
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 مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: عیدی بازنشستگان تامین اجتماعی به فاصله کمتر از ۲۴ ساعت پس از تعیین مبلغ و ابلاغ مصوبه هیات وزیران پرداخت شد. 
مطابق با مصوبه هیات وزیران عیدی برای هر پرونده فعال مســتمری اعم از بازنشستگی، ازکارافتادگی کلی و بازماندگان، مبلغ یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تعیین شده است. تعداد 
بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی بیش از ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر است و مبلغ ۴۳۲۴ میلیارد تومان برای پرداخت عیدی به این جمعیت، تجهیز منابع صورت گرفته است. با تعیین مبلغ 
عیدی بازنشستگان در جلسه چهارشنبه هیات دولت، نسبت به اخذ مصوبه هیات مدیره و تامین نقدینگی برای پرداخت عیدی بازنشستگان تامین اجتماعی اقدام شد و صبح پنجشنبه تامین 
نقدینگی در حساب  سازمان تامین اجتماعی و واریز عیدی بازنشستگان انجام شد. وی با بیان اینکه میزان عیدی مستمری بگیران براساس مصوبه هیات محترم وزیران یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
تومان تعیین شده است، افزود: درخصوص پرونده های مستمری برقرارشده جدید یا پرونده های مستمری که به هر علت در طول سال جاری مجدداً فعال شده اند، میزان عیدی پرداختی 
متناسب با ماه های دریافت مستمری در سال جاری بوده و کسری ماه به صورت یک ماه کامل محاسبه شده است.مبلغ عیدی مشمولین بند 9۱ قانون بودجه سال ۱۳9۰ کل کشور، بند ۶۶ 

قانون بودجه سال ۱۳9۱ کل کشور و قانون تعیین تکلیف تامین اجتماعی اشخاصی که ده سال و کمتر حق بیمه پرداخت کرده اند، به نسبت سنوات پرداخت حق بیمه آنان خواهد بود.

عیدیبازنشستگان
تامیناجتماعی

پرداختشد

خبر
رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور خبر داد
صدور مجوز بکارگیری نیروی قرارداد 

کارمعین در شهرداریهای کشور

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستائی وزير کشور 
و رييس سازمان شهرداری ها و دهياری های کشور گفت: در 
آستانه ســالروز پيروزی شــکوهمند انقلاب اسلامی مجوز 
بکارگيــری ۱۲ هزار و 4۰۰ نفر نيــروی قرارداد کار معين در 
شــهرداريهای سراسر کشــور توسط ســازمان امور اداری و 

استخدامی کشور صادر شد.
به گزارش ايسنا،  مهدی جمالی نژاد با بيان خبر فوق افزود: 
اين اقدام از برنامه های وزارت کشــور و سازمان شهرداريها و 
دهياريهای کشــور به منظور پاسخگوئی به نيازهای نيروی 
انسانی قراردادی در شهرداريها صورت پذيرفته است. وی افزود: 
با توجه به اينکه در حال حاضر در شــهرداريهای کشــور، به 
استثنای شهرداری تهران ۱۲۵ هزار پست سازمانی وجود دارد، 
به منظور ايجاد انگيزش و ساماندهی نيروهای انسانی فعال و 
توانمند در شهرداريها، جلسات متعددی در سطوح مديريتی و 
کارشناسی با سازمان اداری و استخدامی کشور، تشکيل که در 
نهايت پس از سالها انتظار مجوز بکارگيری نيروی قراردادی در 
شــهرداريهای کشور صادر شد. وی خاطر نشان کرد: در سال 
۱۳۹۸ نحوه بکارگيری نيروی قراردادی در شهرداريها توسط 
وزير محترم کشور ابلاغ گرديد که هيات تخصصی ديوان عدالت 
اداری نيز بخشنامه ياد شده را در بصورت اخذ مجوز سازمان 
اداری استخدامی تاييد نمودند، لذا ان شاءالله اقدامات لازم بر 
اساس مفاد بخشنامه ابلاغی و دســتورالعمل های سازمان 
شهرداريها و دهياريهای کشور به مرور و مرحله به مرحله انجام 
خواهد شد. بر اساس گزارش روابط عمومی سازمان شهرداريها 
و دهياريهای کشور ، جمالی نژاد همچنين گفت: ضمنا افزايش 
حقوق و مزايای کارکنان شهرداريها که در دو نوبت در سالهای 
۹۸ و۹۹ پس از ۱۳ ســال انجام شده است از اقدامات اساسی 
ديگری می باشد که در راستای حمايت از خدمات ارزشمند 
نيروی انسانی شهرداريها صورت پذيرفته است. رييس سازمان 
شــهرداری ها و دهياری های کشــور اضافه کرد: شيوه نامه 
پرداخت حقوق و مزايای کارکنان قراردادی فعلی نيز به سازمان 
اداری و استخدامی پيشنهاد شده است که پس از تاييد مراتب 

به کليه شهرداريهای کشور ابلاغ خواهد شد.

دکتر غلامرضا شریعتی به عنوان »رئیس 
سازمان ملی استاندارد ایران« منصوب شد

 رئيس جمهور در حکمی دکتر غلامرضا شريعتی را 
برای يک دوره چهار ساله به عنوان »رئيس سازمان ملی 

استاندارد ايران« منصوب کرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان استاندارد به نقل از 
پايگاه اطلاع رســانی دولت، متن حکم حجت الاســلام 

والمسلمين دکتر حسن روحانی به اين شرح است:
بسم ا... الرحمن الرحيم

جناب آقای دکتر غلامرضا شريعتی
در اجــرای ماده )۳۶( قانون تقويت و توســعه نظام 
استاندارد مصوب ۱۳۹۶.۷.۱۱ مجلس شورای اسلامی و 
تأييد شــورای عالی استاندارد؛ نظر به تعهد و شايستگی 
جناب عالی، به موجب اين حکم برای مدت چهار سال به 
عنوان »رئيس ســازمان ملی استاندارد ايران« منصوب 

می شويد.
توفيق شما را در انجام شايسته وظايف محوله با رعايت 
اصول قانون مداری، اعتدال گرايی و منشور اخلاقی دولت 
تدبير و اميد، در خدمت به اســلام و ملت شريف ايران از 

خداوند متعال مسألت دارم.
حسن روحانی رئیس جمهوری اسلامی ایران

انتقال 550 میلیون متر مکعب آب شیرین در طرح انتقال آب خلیج فارس
وزير صنعت، معــدن و تجارت گفت: با 
تکميل سه خط طرح مهم و ملی انتقال آب 
خليج فارس به فلات مرکزی ايران، در مجموع 
۵۵۰ ميليون متر مکعب آب شيرين از خليج 

فارس به فلات مرکزی ايران انتقال می يابد.
 عليرضا رزم  حسينی درباره طرح انتقال 
آب خليج فارس به فلات مرکزی ايران، اظهار 
کــرد: اجرای اين طرح با مســئوليت وزارت 
صمت و با سرمايه گذاری شرکت های بزرگ 
معدنی کشور اجرا می شود و عملياتی شدن 
اين طرح، اتفاق بزرگ و تحول عظيمی را در 
استانهای مســير انتقال ايجاد خواهد کرد. 
عمليات اجرايی جدی برای انتقال اين آب در 
دولت يازدهم آغاز شد که رئيس جمهوری از 
صندوق توســعه ملــی 4۰۰ ميليون دلار 

تسهيلات برای اين طرح گرفته است.
وی با بيان اينکه فاز اول اين طرح چند 
ماه گذشته توسط رئيس جمهوری افتتاح شد، 
گفــت: کارفرما و مجری ايــن طرح، بخش 
خصوصی و شرکت های تابعه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت بوده است و به جز 4۰۰ ميليون 
دلار تسهيلات که اقســاط آن نيز پرداخت 
می شــود، مابقی هزينه ها توســط همين 
شرکت ها و بخش خصوصی تامين شده است.

او با بيــان اينکه حــدود ۷۰ درصد از 
تاسيسات آب شــيرين کن در داخل کشور 
ســاخته شده اســت، تصريح کرد: در طول 

اجرای اين طرح نزديک به ۸۰۰۰ نفر مشغول 
بکار شــدند که ۱۶ هــزار ميليارد تومان نيز 
ســرمايه گذاری شده است. وی با بيان اينکه 
هدف از اين طرح تامين آب واحدهای معدنی 
بزرگ کشور بوده است، تاکيد کرد: طرح انتقال 
آب از استان هرمزگان آغاز و در مسير کرمان، 
خراســان جنوبی به خراسان رضوی انتقال 
خواهــد يافت و می تواند به توســعه صنايع 
گلخانه ای و واحدهای صنعتی و معدنی بزرگ 
اين استان ها کمک کند. ظرف دو ماه آينده 
اين مســير انتقال ادامه می يابد و آب دريای 
خليــج فارس به سرچشــمه و اردکان برای 
معادن چادرملو می رود. طول اين مسير ۸۲۰ 
کيلومتر از بندرعباس در مبــدا تا اردکان و 
سرچشــمه خواهد بود و قطر لوله از ۱۰۰۰ 
ميلی متر تا ۱۶۰۰ ميلی متر اســت. ميزان 
غلظت نمک اين آب نيز از 4۵ هزار سی سی 

به ۵۰۰ سی سی می رسد که قابل شرب نيز 
خواهد بود. وزير صمت با تاکيد بر اينکه سهم 
کشورمان از آب دريای عمان و خليج فارس 
بايــد افزايش يابد، گفت: اين طرح در همين 
راســتا و از تاکيدات رهبری برای انتقال آب 
خليج فــارس و دريای عمان به اســتانهای 
مرکزی و شــرقی بوده اســت. اين انتقال، 
بزرگترين طرح آبی خاکی کشور است که ادامه 
آن در اردکان حداکثر تا پايان ارديبهشت ماه 
تکميل می شــود و در طول مسير شهرکها و 
نواحی صنعتی نيــز می تواننــد از اين آب 
بهره مند شــوند، از لحاظ قيمتی نسبت به 
کشورهای حاشيه خليج فارس از جمله عمان 
و امارات نيز قيمت اين آب، ۲۰ درصد ارزان تر 
اســت، پس از موفقيت خط اول انتقال آب از 
خليــج فارس)به يــزد( با دســتور رئيس 
جمهوری، مطالعات برای خط دوم و ســوم 

انتقال آب )برای خراسان رضوی و اصفهان( 
نيز آغاز شــد و در مجموع اين سه خط ۵۵۰ 
ميليون متر مکعب آب شيرين از خليج فارس 
به فــلات مرکزی ايران انتقال می يابد. وی با 
اعلام اينکه خط اول انتقال حداکثر ظرف دو 
يا ســه ماه آينده بــه صورت کامــل مورد 
بهره  برداری قرار می گيرد، اظهار کرد: قطعه 
اول خط اول چند ماه پيش توســط رئيس 
جمهوری به صورت کامل افتتاح شد و خط 
دوم نيز بزودی آغاز می شــود که در اين خط 
آب، از هرمزگان به کرمان و خراسان جنوبی و 
ســرانجام خراســان رضوی )مشهد الرضا( 

می رود و آب به معادن سنگان می رسد.
رزم حســينی طول خط دوم انتقال را 
۱۵۵۰ کيلومتر و تعداد ايستگاه های پمپاژ را 
۲۱ باب اعلام کرد و گفت: پتانسيل اشتغالزايی 
اين طرح، ۳۰ هزار نفر است که تا سال ۱4۰4 
تکميل خواهد شد. خط دوم انتقال آب، برای 
انتقال آب خليج فارس تا مشــهد مقدس با 
حجم سرمايه گذاری 4۷ هزار ميليارد تومان 
و حجم آب انتقالی ۲۳۰ ميليون متر مکعب در 
سال است. اين مقام مسئول در خصوص خط 
ســوم نيز گفت: اين خط از استان هرمزگان 
شروع می شود، به استان يزد می رود و سرانجام 
به اصفهان می رســد و شــرکت های فولاد، 
ذوب آهن و صنايع در مسير می توانند از اين 

آب بهره مند شوند.

همزمان با انتخاب شرکت فولاد مبارکه به عنوان واحد 
نمونه استانی، مدير کل استاندارد استان اصفهان با حضور در 
شرکت فولادمبارکه با حميدرضاعظيميان مديرعامل اين 

شرکت ديدار کرد.
فرمانی ضمن اشاره به دستاوردهای اين شرکت در حوزه 
استانداردســازی و توجه به کيفيت گفت: دســتاوردهای 
فولادمبارکه در اين زمينه مثال زدنی است و تجربه به ما اثبات 
کرده، اگر عنايت ويژه مديرعامل فولادمبارکه به عنوان راس 
سازمان در اين خصوص نبود،فولادمبارکه با اين سرعت در 
نيل به دستاوردهای حوزه کيفيت و استاندارد حرکت نمی 

کرد و اين مهم محقق نمی شد.
مديرکل استاندارد استان اصفهان همکاری فولادمبارکه 
با اداره استاندارد را بسيار خوب ارزيابی و ابراز اميدواری کرد 
اداره استاندارد شهرستان مبارکه نيز که در شرف راه اندازی 
است با همکاری فولاد مبارکه بتواند به خوبی به وظايف خود 
عمل نمايد. فرمانی در پايان اين جلسه با اهدای لوح تقدير و 
تنديس ويژه اداره استاندارد به مهندس عظيميان  انتخاب 
شرکت فولادمبارکه را به عنوان واحد توليدی نمونه استان در 
ســال “جهش توليد” تبريــک گفت. توجه بــه موضوع 

استانداردسازی و کيفيت در فولاد مبارکه قابل ستايش است
محمود فرمانی مديرکل استاندارد استان اصفهان پس 
از بازديد از خطوط توليد شــرکت فولاد مبارکه در گفتگو با 
خبرنگار فولاد ابراز داشــت: فولاد مبارکه در سال جاری به 
عنوان واحد نمونه استاندارد شناخته شد و از آنجا که به دليل 
محدوديت های ناشی از شيوع بيماری کرونا امکان برگزاری 
مراسم منسجم وجود نداشت،  امروز در شرکت فولاد مبارکه 
حضور پيدا کرديم تا ضمن بازديد از فرايند توليد در اين شرکت 
از زحمات صورتگرفته در حوزه استاندارد تقدير بعمل آوريم.

فرمانی در ادامه جلسه برگزار شده با مديرعامل و معاون 
تکنولوژی شــرکت را بســيار خوب ارزيابی کــرد و گفت: 
خوشــبختانه نگاه مديريت ارشــد فولاد مبارکه به حوزه 
استانداردسازی و کيفيت يک نگاه موثر و مثبت است و در اين 
جلسه مقرر شد شرکت فولاد مبارکه به دليل قابليت های ويژه 
فنــی و تکنيکی  به عنوان ميزبان يکی از کميته های کمی 
متناظر در کشورمان باشد تا به اين ترتيب از اين ظرفيت علمی 
و تخصصی در کشور به نحو مناسبی استفاده شود. محمود 
فرمانی ضمن اشاره به بازديد از خطوط مختلف توليد شرکت 
فولاد مبارکه افزود: خوشبختانه توجه کارکنان فولاد مبارکه 

در فرايند توليد و در حوزه کيفيت قابل ســتايش است و به 
همين دليل اســت که توليدات اين مجموعه صنعتی جزو 
توليدات با کيفيت در سطح کشور به شمار می رود. مدير کل 
استاندارد استان اصفهان با اشاره به مرجع بودن آزمايشگاه 
فولاد مبارکه خاطر نشــان کرد: آزمايشــگاه فولاد مبارکه 
تاييدات و گواهينامه های معتبر ملی و بين المللی را دارا است 
و آزمايش های صورتگرفته در اين آزمايشگاه قابل استناد در 

سطح ملی و فرا ملی است.

تقدیرمدیرکلاستاندارداستاناصفهانازمدیرعاملفولادمبارکه

چادرملو تجهيزات لازم برای فعاليت های اکتشافی را خريداری کرده و آماده هرگونه همکاری در عرصه توسعه اکتشافات معدنی کشور است. ناصر تقی زاده مديرعامل 
چادرملو با بيان مطلب فوق افزود: در حال حاضر ۱۰ دستگاه حفاری خريداری کرده ايم و اگر ۶۰ هزار کيلومتر پهنه در اختيار چادرملو قرار داده شود به راحتی اين امکان 
برای شرکت وجود دارد. وی ادامه داد: در حال واردکردن مدرن ترين تجهيزات حفاری عميق تا ۳۲۰۰ متری به کشور هستيم. بنابراين بدون هيچ محدوديتی چنانچه 
پهنه هايی اکتشافی در اختيار چادرملو قرار دهند، حاضر به سرمايه گذاری در اين عرصه هستيم.وی با اشاره به اين مطلب که بخش معدن نسبت به ساير بخش ها دارای 
مزيت برای کشور است، خاطرنشان کرد: لازمه توسعه بخش معدن تحقق امر اکتشاف است. وی پيشنهاد کرد در واگذاری پهنه ها از طريق برگزاری مزايده، به توان شرکت ها 
در انجام حفاری های گسترده توجه شود؛ زيرا در بيشتر موارد شاهد توقف عمليات اکتشاف پس از ورود مجموعه های کم توان در اين عرصه هستيم. تقی زاده از حرکت 

وزارت صمت در راستای آزادسازی معادن محبوس استقبال کرد و گفت: معدن کاری پرهزينه است و بايد در راستای توسعه بخش معدن اين گره ها گشايش يابند.

۱۰دستگاهحفاریبهتجهیزاتچادرملوافزودهشد

 به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، نمايندگان در نشســت 
علنی مجلس شورای اسلامی با تقاضای تحقيق و تفحص از بانک 
های خصوصی با ۱۸۵ رأی موافق، ۱۱ رأی مخالف و ۳ رأی ممتنع 

از مجموع ۲۲۳ نماينده حاضر در صحن موافقت کردند.
مهدی طغيانی سخنگوی کميسيون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی در تشــريح تقاضای مجتبی توانگر درخصوص تحقيق و 
تفحص از بانک های خصوصی گفت: در اجرای ماده )۲۱۲( آيين نامه 
داخلی مجلس شــورای اسلامی، جلساتی با حضور مديران عامل 
بانکهای خصوصی و متقاضيان تحقيق و تفحص برگزار گرديد و نهايتاً 
نظر به اظهار مــورخ ۱۳۹۹/۸/۲4 متقاضيان مبنی بر عدم کفايت 
اطلاعات ارائه شــده کميســيون، موضوع در جلسه رسمی مورخ 
۱۳۹۹/۸/۲۵  کميسيون که با حضور ۱۷ نفر حاضرين از نمايندگان 
عضو کميسيون و متقاضيان تحقيق و تفحص مطرح و ضرورت انجام 

تحقيق و تفحص در محورهای ذيل به تصويب رسيد.
وی  با اشاره به ديگر محورهای تحقيق و تفحص افزود: ده بدهکار 
بزرگ به هر بانک بر اساس آيين نامه ذينفع واحد بانک مرکزی)مبلغ 
تســهيلات ريال وثايق دريافتی و وضعيــت بازپرداخت(، ميزان 
تسهيلات پرداختی و تعهدات به اشخاص مرتبط با آيين نامه بانک 
مرکزی  ميزان تسهيلات پرداختی و تعهدات کلان با تعريف آيين 

نامه بانک مرکزی)مبلغ تســهيلات، وثايــق دريافتی و وضعيت 
بازپرداخت(، وضعيت ذخيره گيری مطالبات مشکوک الوصول هر 
بانک بر اســاس مقررات مربوطه، ارزيابی وضعيت صدور اعتبارات 
اسنادی و ضمانت نامه توسط هر يک از بانکها و موسسات اعتباری 
غيربانکی، بررسی وضعيت سود دريافتی از تسهيلات گيرندگان و 
پرداختی به سپرده گذاران)انطباق با مقررات بانک مرکزی و دستور 
العمل های شورای پول و اعتبار(، وضعيت سرمايه گذاری ها و اموال 
هر يک از بانکها و موسســات اعتباری غيربانکی، ميزان تسهيلات 
سوخت شده که توســط بانک امهال شده اســت، دلايل ايجاد و 
مانــدگاری بدهی اين بانکها به بانک مرکــزی، ميزان دارايی های 
موهومی هر بانک، ميزان مطالبات غيرجاری)پس از صحت سنجی 
اطلاعات صورتهای مالی( هر بانک، بررسی کيفيت و صحت انتشار 
اطلاعات صورتهای مالی و بررسی تخلفات حسابرس مستقل هر بانک 
نيز از ديگر محورهای اين طرح است. وی ضمن قرائت متن تحقيق 
و تفحص از بانک هــای خصوصی اظهار کرد: از زمان ظهور مجدد 
بانکداری غيردولتــی در اوايل دهه۸۰، نظارت بــر حوزه بانکی و 
پاســخگويی شبکه بانکی با مشکلات عديده ای مواجه بوده است. 
بررسی دقيق مسئله ، نشان از پديده های ناگوار زيادی است که طی 
بيش از دودهه فعاليت بانک های خصوصی در اقتصاد ايران ظاهر 
شده و خسارت های زيادی نيز به مجموعه اقتصاد وارد کرده است. 
او با اشــاره به مشکلات ايجاد شــده در نتيجه فعاليت بانک های 
خصوصی خاطرنشان کرد: شرکت داری بانک های خصوصی و نقض 
مقررات بانک مرکزی در اين زمينه منجر به سمی شدن بخشی از 
 دارايی های بانک ها می شود، عدم رعايت استانداردهای شفافيت 
ابلاغی از سوی بانک مرکزی، در  صورت های مالی و وبگاه  الکترونيک 
که موجب  بروز عــدم امکان ارزيابی عملکرد اين بانک ها و فقدان 

پاسخگويی  آنها می شود، عدم تشکيل بانک جامع اطلاعات وثايق، 
تضمينات، تســهيلات و بدهکاران کلان شبکه بانکی که منجر به 
سوءاستفاده  های کلان بانکی شده و می شود، عدم رتبه بندی بانک 
های خصوصی مبتنی بر شاخص های سلامت بانکی که منجر به عدم 
تفکيک بانک های خوب و بد از يکديگر می شود، عدم شناسايی ذی 
نفع واحد و اشخاص وابسته در اعطای تسهيلات که زمينه شکل گيری 
فســادهای کلان را بوجود می آورد که ضرورت تحقيق و تفحص را 
نشان می دهد. معاملات صوری و توزيع سودهای موهومی که منجر 
ه  د ســپر بــه  ن  يــا ز  بــه 
گذاران و سهامداران واقعی بانک ها  می شود، فقدان سازوکار مشخص 
در زمينه پاسخگويی اعضای هيات مديره در قبال مجمع عمومی و 
فقدان ســازوکاری مشخص و شفاف جهت پيگرد قانونی تخلفات 
احتمالی اعضای مزبور، عدم رعايت اصول حاکميت شرکتی)مديريت 
ريسک، کميته های نظارتی هيات مديره و..( که موجب کاهش بهره 
وری و ســوددهی بانک ها شده است، تعارض  منافع و پديده  درب 
های چرخان بين بانک های خصوصی و مقام ناظر بانکی که زمينه 
کاهش اقتدار مقام ناظر بانکی را فراهم می کند، عدم رعايت مقررات 
بانک مرکزی در حوزه سود بانکی و دور زدن بخشنامه ها و دستورالعمل 
های قانونی، پايين بودن کفايت سرمايه نسبت به استانداراد های بين 
المللی که موجب افزايش ريسک اعتباری و نقدينگی بانک ها شده 
است از جمله مواردی اســت که نياز به بررسی دارند، موارد فوق و 
چندين مورد ديگر، ضرورت تحقيق  و تفحص از بانک های  خصوصی 
را تبيين می نمايد تا ضمن شناسايی مشکلات، چالش ها و آسيب 
های مربوط به بانکداری خصوصی، راهکارهای قانونی لازم جهت 
 ارتقــای کارآمدی بانکداری خصوصی طراحی، تدوين، تصوصيب 

و اجرا شود.

موافقت مجلس با درخواست تحقیق و تفحص از بانک های خصوصی

وزير نيرو به مصرف حدود ۸۸۰ ميليون کيلووات ساعت برق در مدارس اشاره کرد و گفت: وزارت نيرو آمادگی دارد به جای معافيت، نسبت 
به پرداخت هزينه برق و آب به مدارس با هدف فرهنگ سازی مصرف بهينه انرژی اقدام کند. رضا اردکانيان در مراسم امضای تفاهمنامه »اصلاح 
الگوی مصرف و ارتقای بهره وری آب و انرژی« افزود: استفاده از لفظ معافيت از پرداخت قبض آب و برق، تلاش برای تشويق به مديريت مصرف 
را ناکارآمد جلو خواهد داد بنابراين وزارت نيرو آمادگی دارد نسبت به دراختيار قراردادن مبلغی به صورت ماهانه برای مديران مدارس برای پرداخت 
قبض آب و برق اقدام کند. وی ادامه داد: وزارت آموزش و پرورش و نيز مديران مدارس نبايد دغدغه ای در باره پرداخت هزينه آب و برق داشــته 
باشند بنابراين در قالب اين تفاهمنامه تلاش خواهيم کرد با اتخاذ روش های اقتصادی و مناسب نسبت به رفع اين دغدغه اقدام شود. اردکانيان 

ادامه داد: ترجيح اين است که مبلغی پرداخت شود، زيرا بحث معافيت و رايگان شدن مغاير هدف بهينه سازی مصرف خواهد بود./ايرنا

وزارتنیروهزینهآبوبرقمدارسراپرداختمیکند
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ایسنا : اولین اوراق گواهی اعتبار مولد )گام( با مبلغ هزار میلیارد تومان با سررسید ۶ ماهه برای شرکت ایران خودرو منتشر شد. بانک مرکزی اعلام کرده که برای رفع 
موانع پولی رونق تولید، هدایت منابع مالی به فعالیت های مولد اقتصادی و تأمین سرمایه درگردش سالم و پایدار برای واحدهای تولیدی، نسبت به طراحی گواهی اعتبار 
مولد )گام( اقدام و دستورالعمل مربوطه را بعد از تصویب شورای پول و اعتبار به شبکه بانکی ابلاغ کرده است. در ادامه بر اساس هماهنگی ایجاد شده با بانک های عامل 
و بازار سرمایه، اولین اوراق یاد شده به مبلغ هزار میلیارد تومان با سررسید ۶ ماهه برای شرکت ایران خودرو به عنوان بنگاه متعهد از سوی بانک صادرات ایران در تاریخ 
۸ بهمن سال جاری منتشر شد. پیش از این، همتی ضمن بازدید از مجموعه »ایران خودرو« اعلام کرده بود که نظام بانکی کشور برای حمایت از صنعت خودروسازی داخل، 
تامین مالی به میزان ۱۰ هزار میلیارد تومان از طریق اوراق گام و ۵ هزار میلیارد تومان به وسیله منابع بانک ها برای دو خودروساز اصلی کشور در نظر گرفته  است.  گواهی 
اعتبار مولد )گام( طرحی است که با هدف ابزارسازی برای تأمین اعتبار واحدهای تولیدی در قالب زنجیره تأمین ایجاد شده است و به عنوان ابزاری بازار محور و با قابلیت 

نقل و انتقال در بازارهای پول و سرمایه در کنار سایر ابزارهای موجود تسهیلات جدیدی را برای تامین اعتبار بنگاه ها و رونق تولید فراهم می کند.

انتشار
هزارمیلیارد
توماناوراقگام

هفته نامه اقتصادی ایران

ملک خانواده معظم شهید به مزایده 
گذاشته نشده و نخواهد شد

در پی  دستور رييس کل بانک مرکزی به مديرعامل 
بانک صادرات ايران مبنی بر توقف مزايده ملک مسکونی 
والدين شــهدا در ازنا، حجــت اله صيدی طی نامه ای به  
عبدالناصــر همتی، ضمن تشــکر  از دغدغه شــريف و  
اعتقادی وی نسبت به خانواده معظم شهدا از عدم برگزاری 
مزايــده به محض اطلاع از تعلق ملــک به خانواده معزز 
شهيدان خبر داد  و اعلام کرد احقاق حقوق بانک از طرق 
ديگری پی گيری خواهد شد. متن نامه حجت اله صيدی، 
مدير عامل بانک صادرات ايــران به عبدالناصر همتی ، 

رييس کل بانک مرکزی بدين شرح است:
رییس کل محترم بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران

پيرو دستور جنابعالی در خصوص توقف مزايده منزل 
خانواده سه شهيد که ويدئوی آن در فضای مجازی منتشر 
شده اســت، لازم می دانم ضمن تشکر  از راهنمايی ها و 
دغدغه شــريف و  اعتقادی جنابعالی نسبت به خانواده 
معظم شهدا که حقی ابدی بر گردن ملت ايران دارند، به 
اســتحضار برسانم که  بر خلاف آنچه در  ويدئوی مذکور 
مطرح شده، مزايده ای در اين خصوص برگزار نگرديده  و 
همچنان  که مراتب در بيانيه روز گذشته ی روابط عمومی 
بانک صادرات ايران به تفصيل عنوان شد، علی رغم وجود 
مستندات قانونی کافی در شــعبه و مديريت استان، به 
محــض اطلاع از تعلق ملک به خانواده معزز شــهيدان، 
مزايده کان لم يکن تلقی شده و قرار است احقاق حقوق 
سپرده گذاران بانک از طرق ديگری پی گيری شود  . زيرا 
بانک صادرات ايران که افتخار تقديم بيش از ۹۰ شــهيد 
والامقام را به انقلاب اسلامی دارد، کمترين ناسپاسی را 
نسبت به ساحت مقدس پدران و مادران شهدای بزرگوار 
روا نمــی دارد. مــا همگی مديون شــهدای عزيز بوده و 

پاسداری از آرمان های آنان را وظيفه ی خود می دانيم.

خبرخبر
 حذف ۵00 هزار کارت بانکی فعال 

در زمینه پولشویی و قمار

رئيس کل بانک مرکزی در مراســم رونمايی از پروژه 
پرداخت موبايلی مبتنی بر EMV )کهربا(، گفت: با اين روش 
بساط تقلب، پولشويی و شرط بندی جمع می شود و ۵۰۰ هزار 
کارت بانکی که در زمينه های اينچنينی فعال بودند با همکاری 
دســتگاه قضا از شــبکه خدمات بانکی حذف می شــوند. 
عبدالناصر همتی در اين مراسم با بيان اينکه بانک مرکزی به 
طور کلی در حوزه نظام های پرداخت ۳هدف اصلی را دنبال 
می کند، گفت: »افزايش رفاه و تســهيل دسترسی مردم«، 
»امنيت تراکنش ها« و »مقابله با جرم و پولشويی« ۳ هدف و 
الگوی اصلی بانک مرکزی در توسعه خدمات پرداخت است. 
وی افــزود: خوشــبختانه با تلاش های همــکاران بخش 
فناوری های نوين بانک مرکزی و شرکت خدمات انفورماتيک 
موفق شديم اين خدمت نوين را در شرايط تحريمی و در زمانی 
که به دليل شيوع کرونا رعايت نکات بهداشتی اهميت يافته 
BBBاست،  اجرايی کنيم. رئيس شورای پول و اعتبار، بانک ها و
ها را به حضور در رقابت برای ارائه اين فناوری فراخواند و گفت: 
طبيعتا اين خدمت، راحتی و امنيت مناسبی را در اختيار مردم 
قرار خواهد داد و مردم هم به اســتفاده از خدمات بانک ها و 
مؤسساتی که اين خدمت را ارائه می کنند گرايش بيشتری 
خواهند داشت. وی تصريح کرد: با همکاری قوه  قضائيه بيش 
از ۲ هزار کارت بانکی که در مراکز قمار اســتفاده می شــد، 
شناسايی شده است. همچنين ۵۰۰ هزار حساب بانکی نيز 
شناسايی شــده که قرار است در ۳ مرحله اخطار، هشدار و 
پيگيری قضايی با دارندگان حساب ها برخورد شود. همتی 
همچنين با بيان اينکه بيش از ۱۰ هزار نفر در شبکه پرداخت 
نظام بانکی کشور فعال هستند، گفت: خدمت نوينی که امروز 
رونمايی می شود، حاصل دسترنج اين افراد طی سال ها تلاش، 

بويژه در دوران تحريم است.

 پرداخت بیش از 8.5 میلیون فقره تسهیلات
 به ارزش 828هزار میلیارد ریال

ابوالحسن فيروزآبادی رئيس مرکز ملی فضای مجازی گفت:  راه اندازی دامنه، ايران   يک گام بزرگ در توسعه زبان فارسی در 
فضای مجازی و البته تحقق اهداف شبکه ملی اطلاعات است، ثبت اين دامنه می تواند به از بين بردن شکاف ديجيتال برای بخشی 
از جامعه که با زبان انگليسی آشنا نيستند کمک کند. در فضای مجازی و حتی در فضای واقعی همه به زبان انگليسی آشنا نيستند. 
نبايد به اين دليل آنها از استفاده از فضای مجازی دور بمانند. اميدواريم با ورود بيشتر زبان فارسی به فضای مجازی، شاهد بکارگيری 
زبان فارسی در ميان زبان های پيشرفته در دنيا باشيم.در ادامه دبير شورای عالی فضای مجازی از ايجاد کميته نظارت بر مقررات ثبت 
نام دامنه   ايران  در مرکز ملی فضای مجازی خبر داد و گفت: اين کميته تنظيم گری نام دامنه، ايران  و استفاده از آن را سرعت می بخشد. 
 براســاس اظهــارات او در ايــن زمينــه پيش نويســی در مرکــز ملــی فضــای مجــازی تهيــه شــده و بــرای 
بررسی به سازمان فناوری اطلاعات ارسال شده است. پس از بررسی سازمان فناوری اطلاعات، اين پيش نويس به پژوهشگاه دانش های 
بنيادی ارسال خواهد شد. وی همچنين به تشکيل کارگروهی برای استفاده از،    ايران  توسط دستگاه های حاکميتی اشاره کرد و 
گفت: کارگروهی در مرکز ملی فضای مجازی تشکيل خواهد شد تا سند و دستورالعمل استفاده دستگاه ها و وزارتخانه ها از دامنه ، 

ايران با همکاری وزارت ارتباطات و وزارتخانه هايی مانند فرهنگ و ارشاد اسلامی، آموزش و پرورش و صمت تدوين شود.

افتتاح
دامنه
داتایران«

ابوالحسن فیروزآبادی

دکتر مرتضی اکبری مديرعامل بانک 
قرض الحسنه مهر ايران گفت: تعداد تسهيلات 
پرداخت شده از سوی بانک مهر ايران در طول 
سال هاي گذشته به طرز چشمگيري افزايش 
يافته؛ به طوري که از ۵۰۰هزار فقره در سال 
۱۳۹۵ به حدود دو ميليون و ۳۰۰هزار فقره 
در سال ۱۳۹۸ رسيده است. در سال جاري 
نيز تا کنون بيش از يک ميليون و ۸۰۰هزار 

فقره تسهيلات پرداخت شده است.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی 
بانک قرض الحســنه مهر ايران، وی ضمن 
تبريک فرار ســيدن چهل ودومين سالروز 
پيروزي انقلاب اسلامي، گفت: هر چند عقد 
قرض الحســنه يکي از عقود اسلامي است و 
سابقه اي طولاني  دارد، اما با پيروزي انقلاب 
اسلامي، محقق کردن بانکداري اسلامي با 
تأکيد بيشتر و از همان سال هاي نخست در 
دســتور کار قرار گرفت که نقطه عطف آن 
تصويب قانون عمليات بانکي بدون ربا در سال 
۱۳۶۲ است. صندوق های مختلف بر اساس 
عقد قرض الحسنه فعاليت مي کردند و بانک ها 
نيز با جذب منابع قرض الحســنه نسبت به 
پرداخت تســهيلات قرض الحســنه اقدام 

مي کردند که نمونه بارز آن وام ازدواج است.
او با اشــاره به ضرورت تمرکز فعاليت 
بانکی بر مبنای عقد قرض الحسنه، اظهار کرد: 

بــر همين اســاس در ســال ۱۳۸۶، بانک 
قرض الحسنه مهر ايران به عنوان نخستين 
بانک قرض الحسنه کشور با سهامداري ۱۰ 

بانک بزرگ و باسابقه تأسيس شد.
وی ضمن يادآوری فعاليت هاي بانک در 
طول سال هاي گذشته، گفت: اين بانک موفق 
شده اعتماد اقشــار مختلف مردم را به خود 
جلب کند و اکنون ۱۰ ميليون مشتري دارد. 
در حال حاضر مانده منابع بانک مهر ايران بالغ 
بــر 44۱هزار ميليــارد ريال اســت، تعداد 
تسهيلات پرداختي از سوي بانک مهر ايران 
در سال هاي اخير افزايش قابل توجهي داشته 
و از ۵۰۰هزار فقره در سال ۱۳۹۵ به حدود دو 
ميليــون و ۳۰۰هزار فقره در ســال ۱۳۹۸ 
رسيده است. در سال جاري نيز تا کنون بيش 
از يک ميليون و ۸۰۰هزار فقره تســهيلات 

پرداخت شده است. بانک مهر ايران تا کنون 
بيــش از ۸.۵ ميليون فقره تســهيلات به 

مشتريان خود پرداخت کرده است.
مبلغ تسهيلات پرداختی نيز در طول 
اين سال ها افزايش يافته و از 4۳هزار ميليارد 
ريال در ســال ۱۳۹۵ به بيش از ۲۲۱هزار در 
سال ۱۳۹۸ رســيده و در سال جاري نيز تا 
کنون بالغ بر ۲۵۳هزار ميليارد ريال تسهيلات 
پرداخت شــده اســت. بانک مهر ايران در 
مجموع بيــش از ۸۲۸هزار ميليــارد ريال 
تسهيلات به مشتريان خود پرداخت کرده 
است. وی با يادآوری اينکه بانک مهر ايران کار 
بانکداري خرد انجام مي دهد، گفت: بر همين 
اســاس پرداخت تســهيلات در حوزه هاي 
مختلف و در چارچوب تفاهم نامه با نهادهاي 
حمايتــي همچــون کميتــه امــداد امام 

خميني)ره(، بنياد برکت، ستاد اجرايي فرمان 
امام)ره(، بنياد مسکن و... در دستور کار اين 

بانک بوده است. 
تا کنون ۵۳۳هزار فقره تســهيلات به 
ارزش ۵4هزار ميليارد ريال به مددجويان اين 
نهادها پرداخت شــده که رويکرد اغلب اين 
تسهيلات توانمندسازي اين قشر و رساندن 

آن ها به درآمد پايدار بوده است.
او  در بخش ديگری از ســخنان خود به 
پيشرو بودن بانک مهر ايران در حوزه بانکداري 
نوين اشــاره کرد و گفت: اين بانک خدماتي 
همچون افتتاح حساب غيرحضوري از طريق 
وب سايت و همراه بانک، درخواست تسهيلات 
از طريق وب ســايت و همراه بانک، پرداخت 
تسهيلات بدون ضامن و بدون نياز به مراجعه 
حضوري، کارت هديه مجازي، احراز هويت 
آنلاين سجام و... را ارائه کرده که اغلب آن ها 
براي نخستين بار در سطح شبکه بانکي کشور 
ارائه شده است، اهميت ارائه خدمات بانکي 
بدون نياز بــه مراجعه حضوري به اين دليل 
اســت که در زمان و هزينه مشتريان بانک 
صرفه جويــي مي کند. همچنيــن مانع از 
رفت وآمد مشــتريان و شلوغي شعب بانک 
مي شود که در شــرايط کنوني و با توجه به 
شيوع بيماري کرونا، اهميت اين اقدامات بيش 

از پيش آشکار شود.

وزير خارجه کشورمان در برنامه گفت وگوی ويژه خبری با اشاره به بيانات اخير رهبری درباره شرط ايران برای بازگشت به 
تعهدات برجامی گفت: رهبری کاملا صريح مشخص کردند توپ در زمين ايران نيست؛ ايران در چارچوب برجام تعهدات خود را 
کاهش داده است.در موضوعات منطقه و تسليحات ما مدعی هستيم و متهم نيستيم. اين آمريکاست که سالانه صدها ميليارد 
دلار سلاح وارد منطقه می کند. چگونه سعودی ۷۰ميليارد هزينه خريد تسليحات می کند؟ اگر روزی درباره منطقه و تسليحات 
صحبت می شد کسی که بايد پاسخگو می بود، غربی ها بودند.برجام با توجه به عدم موافقت با ساير موضوعات نهايی شد و دوباره 
درباره آن بحث نمی کنيم. برخی برای پوشاندن بدهکاری خود ادعای طلبکاری می کنند. اروپايی ها نشان دادند نه تنها قدرتی در 
برابر شرکت های خود ندارند بلکه اين شرکت ها به واشنگتن گوش می کنند. او بابيان اين که ما عجله ای برای بازگشت به برجام 
نداريم،مردم ما چهار سال اين موضوع را تحمل کردند. آمريکايی ها ديرتر يا زودتر ناگزيرند به برجام برگردند و توافق بهتری نصيب شان 
نخواهد شد.وی با اشاره به مصوبه مجلس برای توقف اجرای پروتکل الحاقی از اوايل اسفند اظهارکرد: روز سوم اسفند اتفاقاتی 
می افتد؛ بازرسان آژانس کمتر می شوند و تعداد بازرسی ها نيز کمتر خواهد شد. امکان معکوس کردن اين روند هست. آنها می توانند 

زودتر عمل کنند و زودتر تصميم بگيرند. آنها دل شان می خواهند برگردند اما هنوز نتوانسته اند تصميم بگيرند./ تسنیم

آمریکابهتوافقیبهتراز
برجامدستنخواهدیافت

محمد جواد ظریف

قطع جريان آب در زاينده رود ســبب 
شــده اســت تالاب بين المللی گاوخونی 
خشک شود و در حال حاضر ۹۶ درصد اين 
تالاب خشــک اســت.  مديرکل مديريت 
بحران اســتانداری اصفهان در نشســت 
اعضــای کميته بحران آب اســتان افزود: 
خشک شدن تالاب گاو خونی می تواند آن 

را به کانون گرد و غبار بدل و ريزگردهای آن 
تا ۶۰۰۰ کيلومتر مربع و ۶ استان همجوار 
را درگير کند.   منصور شيشه فروش، ميزان 
بارندگی در ســال آبی جاری در ايستگاه 
شــاخص زاينــده رود )چلگــرد( را 4۷4 
ميلی متــر اعلام کــرد و گفــت: ميزان 
بارندگی های امسال نســبت به 4۰ سال 

گذشته ۳۷ درصد کاهش داشته که بيانگر 
اســتمرار پديده خشکســالی در استان 
اصفهان اســت.  او با اشــاره به حجم ۱۸۷ 
ميليــون مترمکعبی آب در درياچه ســد 
زاينده رود افزود: اين حجم آب نســبت به 
پارسال ۷ درصد کاهش داشته است.  وی با 
بيان اين که پديده خشکسالی بيلان منفی 

آب های زير زمينی را در استان رقم زده است 
گفت: به دليل عــدم بارندگی های کافی، 
سالانه يک تا يک و نيم متر از سطح آب های 
زير زمينی استان کاهش پيدا می کند و افُت 
آن موجب فرو نشست ســالانه ۱۵ تا ۲۰ 
سانتی متری از دشت هايی همچون برخوار، 
مهيار، گلپايگان و دشت اصفهان شده است. 

۹۶درصدتالاببینالمللیگاوخونیخشکشدهاست

وزير صنعت، معدن و تجارت از کشف معادن جديد طلا، مس و سنگ آهن در کشور خبر داد و گفت: بايد از ظرفيت 
معادن به خوبی استفاده کرد.به گزارش صدا و سيما، عليرضا رزم حسينی از کشف معادن جديد طلا، مس و سنگ آهن 
خبر داد و با اشاره به ظرفيت بالای معادن کشور اعلام کرد: در حال راه اندازی هلدينگ های مربوط به سنگ های گران 
قيمت هستيم که در کل کشور توسعه يابد. ايران نه تنها سرزمين نفت خيز بلکه يک کشور معدن خيز هم هست که بايد 
از ظرفيت آن به خوبی استفاده کرد.وزير صنعت، معدن و تجارت با اعلام اينکه يک بخش از مسئوليت ها برای کشف و 
بهره برداری از معادن به شورای معادن استان ها واگذار شده است، گفت: بر اساس اين برنامه معادن حفر شده ای که 
چندين سال به دليل مشکلات فنی، مالی و يا هر دليل ديگر مورد بهره برداری قرار نگرفته است، آزادسازی خواهد شد 
و پروانه آنها به صورت مزايده در استان ها در اختيار شورای معادن استان قرار می گيرد.رزم حسينی افزود: در اکتشاف 
معادن خيلی فقير هستيم و موفق نشديم اکتشافات جديدی داشته باشيم و همه اکتشافات ما مربوط به سنوات گذشته 
است. با برنامه ريزی ها و استفاده از فناوری های جديد اکتشاف از معادن کشور توسعه می يابد و بهره برداری از معادن 
گسترش پيدا می کند. برداشت از معادن اکنون بيشتر سطحی است و بايد برداشت از عمق معادن را هم توسعه دهيم.

             

کشفمعادن
جدیدطلاومس
درکشور

علیرضا رزم حسینی

کشورهای موفق کشورهايی هستند که علاوه بر رشد اقتصادی، توسعه اقتصادی را نيز مدنظر داشته باشند 
و در اين راستا سازمان ها از جمله بانک سينا کمک به توسعه اقتصادی را يکی از ماموريت های خود می داند و 
اين موضوع را با جديت دنبال می کند.مراســم اهدای ۲۵۰ دستگاه تبلت و ۲۰۰ بسته معيشتی به افراد تحت 
پوشش سازمان بهزيستی دراين مراسم منصور شيخ الاسلامی مدير امور حوزه مديرعامل و روابط عمومی بانک 
سينا گفت: بانک سينا در راستای ايفای رسالت و مسووليت های اجتماعی خود در بخش های محروميت زدايی، 
پرداخت وام های قرض الحسنه عام المنفعه و انسان دوستانه گام های مهمی برداشته است. کمک مالی ۵۰ ميليارد 
ريالی به ۷ اســتان بحرانی و پيشتاز در شيوع کرونا، پوشش هزينه های درمانی بيماران نيازمند در قالب طرح 
احســان، حمايت از طرح های اشتغال زا در مناطق روستايی و کم برخوردار، تامين هزينه توليد۹۱۲ هزار فقره 
کارت هديه برای اهدا به اقشار فعال در کسب وکارهای خرد آسيب ديده از کرونا، کمک مالی برای آزادی زندانيان 
جرائم غير عمد، امهال مطالبات بنگاه های توليدی و تسهيلات گيرندگان و اهدای بسته های معيشتی به نيازمندان 
برخی ديگر از اقدامات و فعاليت های بانک در راستای ايفای نقش خود در حوزه مسووليت های اجتماعی است.

کمکبهتوسعهاقتصادی
ماموریتبانکسینا

منصور شیخ الاسلامی

شرکت سهامی بيمه “ما” در پنجمين کنفرانس ملی “فرهنگ  سازمانی با رويکرد مديريت در شرايط بحران” 
موفق به دريافت جايزه مســئوليت  اجتماعی مديريت شــد. به گزارش روابط عمومی بيمه “ما”، پنجمين 
کنفرانس ملی “فرهنگ  ســازمانی با رويکرد مديريت در شــرايط بحران” توسط انجمن مديريت ايران و با 
حضور رئيس انجمن و جمعی از استادان، کارشناسان، دانشجويان و فعالان حوزه فرهنگ سازمانی در تاريخ 
۷ و ۸ بهمن ماه ســال جاری، در دانشــگاه خاتم برگزار  و جايزه مسئوليت اجتماعی مديريت و لوح تقدير 
کنفرانس ملی فرهنگ  ســازمانی  به بيمه “ما”  اعطا شــد. بر اساس اين گزارش، جايزه مسئوليت اجتماعی 
مديريت به پاس اتخاذ تدابير انديشــمندانه در راســتای ايفای تعهدات، اقدامات انسان دوستانه و عملکرد 
مناســب در زمينه مسئوليت های اجتماعی و همچنين تلاش های شــبانه روزی پرسنل و بالغ بر ۳۰۰۰ 
نماينده در راستای  عمل به استراتژی های تبيين شده و مديريت بحران در زمان شيوع کوويد ۱۹ به دکتر 
حجت بهاری فر مدير عامل شــرکت اعطا شد. گفتنی اســت ارتقای توانمندی رهبری و مديريت بحران، 
شناسايی پديده های بحرانی و مديريت پيشگيرانه و ارائه تجارب جهت بحران های مشابه آينده در مسئوليت 

های اجتماعی از اهداف اين کنفرانس دو روزه بود.

اعطایلوحتقدیرجایزه
مسئولیتاجتماعیمدیریت
بهبیمه“ما”

حجت بهاری فر

ســفير ايران در روسيه گفت: دومين محموله واکسن روسی موسوم به »اسپوتنيک وی« با يک پرواز 
اختصاصی به تهران ارسال شد. به گزارش خبرگزاری صدا و سيما، کاظم جلالی اظهارداشت: محموله دوم 
واکسن کرونای روسی اسپوتنيک-وی طبق وعده مقامات بهداشتی روسی پنجشنبه شب تحويل سفارت 
ايران و جمعه با يک پرواز اختصاصی به تهران ارسال شد. وی افزود: طبق برنامه محموله سوم نيز ۳۰ اسفند 
ارســال می شود و محموله های بعدی به همين روال هر دو هفته يکبار تا رسيدن به دو ميليون دوز کامل 
ادامه دارد. واردات ۲ واکسن هندی و چينی در حال بررسی است. سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: علاوه بر 
واردات واکســن اسپوتنيک وی و توليد مشترک آن در کشور تا پايان سال، دو واکسن ديگر خارجی کرونا 
وارد می شود و واردات دو واکسن بهارات بيوتک هند و سينوفارم چين در اين مسير در دست بررسی است. 
به گزارش ايرنا، کيانوش جهانپور با بيان اينکه واردات واکســن به کشور منوط به اخذ مجوز از کميسيون 
تشخيص صلاحيت دارو و مواد بيولوژيک سازمان غذا و دارو است، افزود: پيش بينی می کنيم تا قبل از نوروز 

حداقل يک يا دو واکسن خارجی ديگر بتوانند شرايط را احراز کنند و مجوز مصرف در ايران را بگيرند.

دومینمحموله
واکسنروسیکرونا
بهایرانارسالشد

کاظم جلالی

رئيس سازمان بورس، گفت: با تصويب هيئت  مديره سازمان بورس، مقرر شد اعطای کارت اعتباری به دارندگان 
سهام عدالت توسط بانک ها طی هفته پيش رو عملياتی شود.به گزارش بازار سرمايه، محمدعلی دهقان دهنوی با  اشاره به 
مذاکرات صورت گرفته با بانک ها و تمهيد مقدمات لازم در شرکت سپرده گذاری مرکزی، تصريح کرد: با تصويب هيئت مديره 
سازمان بورس، مقرر شد اعطای کارت اعتباری به دارندگان سهام عدالت توسط بانک ها طی هفته پيش رو عملياتی شود. 
همچنين مذاکره لازم برای تعميم اين خدمات به ساير سهامداران به ويژه سهامداران خرد نيز در دستور کار قرار گيرد. به 
منظور حمايت از بازار سرمايه و تقويت طرف تقاضا، به صندوق توسعه بازار سرمايه اجازه داده شد تا سقف سه هزار ميليارد 
تومان نسبت به تأمين مالی از طريق انتشار اوراق اختيار فروش تبعی سهام اقدام کند. شايان ذکر است شاخص کل بورس 
اوراق بهادار تهران در ادامه روند ريزشی خود طی ماه های گذشته، ديروز هم با کاهش ۳۷ هزار و ۶۲۱ واحد به رقم يک 
ميليون و ۱۳۵ هزار و ۳۸۸ واحد رسيد.علی رغم اينکه فرهاد دژپسند وزير اقتصاد قول داده بود، دولت از بازار حمايت می کند، 
اما حمايتی ديده نشد، البته اين نکته را هم گفته بود که چيزی به نام تضمين در بازار بورس وجود ندارد، اما دولت از کليت 

بازار سرمايه حمايت می کند، با اين وجود همچنان شاهد ريزش شاخص های مهم بورس هستيم./ فارس

اعطایکارتاعتباریبه
دارندگانسهامعدالت
درهفتهجاری

محمدعلی دهقان دهنوی

غلامحسين مظفری رئيس  هيئت مديره و مدير عامل  سازمان منطقه آزاد کيش با هدف بهره گيری از فن آوری های 
نوين و خودروهای پاک با شــرکت خودروسازان جنوب تفاهم نامه همکاری امضا کرد.اين تفاهم نامه در زمينه توليد، 
عرضه و اســتفاده از انواع خودرو و موتورسيکلت های الکتريکی به عنوان حمل ونقل پاک در جزيره کيش و همچنين 
نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی با بهره گيری از انواع خودرو، موتورسيکلت، شاتل و تاکسی های الکتريکی به امضا 
رســيد.تحقق يافتن چنين طرحی در جزيره کيش يک مطالبه مردمی است.وی در ارزيابی نخست برای اجرای طرح 
خودروهای الکتريکی و شــارژی در جزيره کيش با يک اســتاندارد قابل توجهی برای اجرای اين طرح مهم اقتصادی 
پيش بينی کرده اســت.طرح ساماندهی موتورهای شارژی در اين منطقه يک امر ضروری و اجتناب ناپذير است. برای 
اجرای اين طرح، ورود ۱۰۰ دســتگاه موتور شارژی را در قالب يک برنامه دقيق و منظم در دستور کار خود قرار داديم، 
علاوه بر مسير اختصاصی دوچرخه سواری »ايستگاه ها و مسيرهای ويژه برای تردد موتورسيکلت و دوچرخه« به طول 
4۲ متر در اين طرح پيش بينی شده است که تا پايان سال اجرايی و زير ساخت های لازم ايجاد می شودونسبت به راه اندازی 
خط توليد خودروهای پاک اقدام کرده است و مذاکراتی متعددی نيز درخصوص بهره مندی از امکانات »کيش خودرو« 
با وزارت صنعت و معدن انجام داده است. شرکت سايپا نيز درخصوص راه اندازی خط توليد خودرو های برقی در جزيره 

کيش اعلام آمادگی کرده است.

خودروهایالکتریکی
درکیشتولیدمیشود

غلامحسین مظفری



رسول کوهستانی مدیر کل گمرکات استان اصفهان به اتفاق هیات همراه، روز یکشنبه ۱9 بهمن ماه با حضور در شرکت فولاد مبارکه و جلسه مشترک با حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل این 
شرکت، به بحث و گفتگو در خصوص همکاری های دوطرفه و تسهیل فرایندهای موجود پرداخت. در این جلسه که با حضور معاونین خرید، اقتصادی و مالی و تکنولوژی فولاد مبارکه ادامه 
داشت، تسریع صدور ضمانت نامه های بانکی ، تجهیز انبارهای فولاد مبارکه در گمرک اصفهان و اتخاذ تدابیری جهت استفاده بهینه از فضای انبارهای موجود و ایجاد انبار جدید  مطرح و تصمیماتی 
اتخاذ گردید. مدیر کل گمرکات استان اصفهان با اشاره به حجم بالای تبادل کالا و تجهیزات فولاد مبارکه از طریق گمرک خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه جزو شرکت های قدیمی بوده که به 
عنوان شرکت فعال حوزه اقتصادی شناخته می شود و از جمله مراکز اقتصادی منحصر به فرد کشور است که با توجه به برخورداری از مزیت های گمرکی از گمرک اختصاصی بهره مند و در 
ساختار گمرک کشور  چارت سازمانی مصوب برای آن وجود دارد. نکته حائز اهمیت آن است که این امکان به جز این شرکت و ذوب آهن اصفهان، در هیچ یک از نقاط دیگر کشور وجود ندارد.
وی در ادامه  اختصاص گمرک اختصاصی را به دلیل حجم بالای واردات و صادرات و با هدف  کاهش هزینه های این دو شرکت برشمرد.  در پایان این جلسه مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 

مبارکه با اهدای لوح تقدیر به مدیر کل گمرکات استان اصفهان ضمن تبریک روز جهانی گمرک، از همکاری های صمیمانه و مجدانه گمرک اصفهان تقدیر کرد.
www.etebar.net
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خبر خبر

دکتر محمدعلی دهقان دهنوی رئيس سازمان بورس 
و اوراق بهــادار گفت: مديران صنعت فولاد کشــور وکيل 
ميليون ها سهامدار عدالت محسوب می شوند و بايد از حقوق 
آنها دفاع کنند که تاکنون اين اراده و رويکرد برقرار شده است، 
حدود ۹۰ درصد جمعيت کشــور به شــکل مســتقيم و 
غيرمستقيم با سهام عدالت ارتباط دارند و بايد از منافع آنها 
دفاع کرد، انتظار می رود توليدکنندگان فولاد کشور در راه 
توسعه بازار سرمايه و ايجاد رقابت در اين بازار کمک کنند، 
زيرا شــفافيت و رقابت به توسعه اين بخش کمک می کند؛ 
ازسوی ديگر شما وکالت ميليون ها سهامدار را برعهده داريد 
تا در حق آنها اجحاف نشود و اين مسئوليت سنگينی است، 
امروز به عنوان متوليان بازار سرمايه از شما توليدکنندگان 
درخواست داريم تا افق های پيش روی توليد و توسعه شرکت 
خود را برای ســهامداران شفاف ســازی کنيد تا ارزندگی 

شرکت های فولادی برای سهامداران نمايان شود.
به گفته رئيس سازمان بورس و اوراق بهادار، بررسی ها 
بيانگر آن است که شکوفايی در صنعت فولاد حتمی بوده زيرا 

ذخاير کشور و ساختارها در اين حوزه فراهم است.
بورس کالای ايران در ماهيت خود يک پلتفرم معاملات 
است و اين بستر معاملات، تعيين کننده قيمت نيست، بلکه 
مکانی را فراهم کرده که قيمت ها براســاس عرضه و تفاضا 
کشف شود؛ بنابراين هر گونه اعمال دستوری قيمت در بورس 
کالای ايــران به معنی انحراف قيمت و ضربه زدن به اقتصاد 
کشور است. هر گونه دخالت در قيمت کالاها از جمله فولاد 
در بورس کالا، شفافيت را کاهش می دهد و عدالت را نقض 
می کند؛ از اين رو ســازمان بورس براســاس قانون، اجازه 
قيمت گذاری دستوری را نمی دهد که تعامل مطلوبی با وزير 

صنعت و اين وزارتخانه ايجاد شده است.

امیدوارم کروز در آینده بتواند با 
شرکت های قطعه سازی جهان رقابت کند

محمد باقری بنابی عضو کميسيون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی گفت: انتظار داريم کروز در آينده بتواند با شرکت های 
بزرگ قطعه سازی در جهان رقابت کند.گروه قطعه سازی کروز با 
هدف ارائه قابليت ها و توانمندی های خود در زمينه بومی سازی 
قطعات خودرو در راستای رونق توليد و توسعه صنعت قطعه سازی 
در سال جهش توليد در پانزدهمين نمايشگاه بين  المللی قطعات، 
لوازم و مجموعه های خودرو حضور يافت.شرکت کروز که در حال 
حاضر بزرگ ترين و پيشرفته ترين واحد توليدی قطعات خودرو در 
کشور محسوب می شود، با تکيه بر دانش بومی و به کارگيری از 
مهندســان ايرانی توانســته در زمينه داخلی ســازی قطعات 
الکترونيکی نظير ECU، ACU و… به خودکفايی برســد و 
نياز های خودروسازان داخلی را در زمينه تامين قطعات الکترونيکی 
استراتژيک مرتفع کند،با وجود اينکه جمهوری اسلامی ايران تحت 
شديدترين تحريم های ظالمانه قرار دارد اما در نمايشگاه بين  المللی 
قطعات، لوازم و مجموعه های خودرو توانمندی های قطعه سازان 
و خودروسازان کاملا قابل مشاهده بوده و اين مساله قابل تقدير 
اســت.وی به توانمندی های قطعه سازی کروز در داخلی سازی 
قطعات و چشــم انداز روشن اين شرکت اشاره و تصريح کرد: در 
ابتدای سال هم از قطعه سازی کروز بازديد داشتم. کروز يکی از 
شرکت های موفقی است که می تواند برای صنايع ديگر نيز به عنوان 
الگو قرار گيرد.وی با تاکيد بر اينکه کروز مسير خوبی را در پيش 
گرفته و اميدواريم ادامه اين مســير را با قوت ادامه دهد، افزود: با 
تلاش مديران کروز اين مجموعه موفقيت های چشمگيری را در 
عرصه داخلی سازی قطعات انجام داده که انتظار داريم در آينده 
بتواند با شرکت های بزرگ قطعه ســازی در جهان رقابت کند. 
مجلس شورای اسلامی نيز با حمايت خود بايد کمک کند تا چرخ 
توليد کنندگان در عرصه توليد داخلی نه تنها از حرکت نايستد بلکه 

سرعت بيشتری نيز به خود بگيرد.

ذوب آهن اصفهان تنها تولید کننده موفق فولاد بدون یارانه انرژی

فولادمبارکه
حجمبالاییاز

مبادلاتگمرکیرا
بهخوداختصاص

دادهاست

مديرعامل صندوق ضمانت سرمايه گذاری صنايع کوچک از ابلاغ طرحی برای بخشودگی جرايم بدهکاران صندوق 
خبر داد. وی بيان کرد: اگر بدهکاران صندوق بتوانند اصل بدهی خود را تا پايان سال پرداخت کنند، جريمه آنان بخشيده 
شده و نرخ محاسبه بدهی همان ۱4 درصد سالانه خواهد بود. به گزارش شاتا، محمدحسين مقيسه با بيان اين مطلب 
افزود: اين نرخ 4درصد کمتر از نرخ مورد عمل براساس مصوبه شورای پول و اعتبار است و به صورت روزشمار و فقط به اصل 
تسهيلات تعلق می گيرد. وی در تشريح اين موضوع، تصريح کرد: صندوق براساس قوانين بالادستی و اساسنامه خود، با 
صدور ضمانت نامه با نرخ ميانگين ۵/ ۱ درصد به تامين کسری وثيقه صنعتگران صنايع کوچک کمک می کند تا بتوانند 
تسهيلات بگيرند. مديرعامل صندوق ضمانت سرمايه گذاری صنايع کوچک اضافه کرد: وقتی واحد تسهيلات گيرنده به 
هر دليل نتواند در سر رسيد به تعهدات خود به نظام بانکی عمل کند، بانک مبلغ ضمانت نامه را از صندوق دريافت می کند 
و اينجاست که بدهی صنعتگران به صندوق ايجاد می شود و بايد همراه با جريمه به پرداخت آن اقدام کنند. مقيسه تاکيد 
کرد: اکنون به مناسبت فرا رسيدن ايام الله دهه فجر، هيات مديره صندوق طی مصوبه ای از دريافت جريمه از بدهکاران 

صرف نظر کرده و اگر کسی تا پايان سال بدهی خود را تسويه کند، با همان نرخ ۱4 درصد محاسبه خواهد شد.

بخشودگیجرایمبدهکاران
صندوقضمانت
سرمایهگذاریصنایعکوچک

محمدحسین مقیسه

کنار رفتن قیمت گذاری دستوری با 
تعامل وزارت صمت

مقارن با ايام دهه مبارک فجر نشســت 
خبری غلامرضا سليمانی مديرعامل هلدينگ 
صدرتامين و منصور يزدی زاده مديرعامل ذوب 
آهن اصفهان با اصحاب رسانه استان،در سالن 
جلسات دفتر مديرعامل اين شرکت برگزار شد. 
در ابتدای اين نشســت غلامرضا ســليمانی 
مديرعامل هلدينگ صدرتامين طی سخنانی 
ضمن تبريک ايام دهه فجر گفت : آنچه در صدر 
تامين حاصل شده است ، حاصل عملکرد و تلاش 
 و کوشش بيست هزار نفر کارگر،کارمند،مدير و 
هيات مديره در شرکت های زير مجموعه اين 
هلدينگ اســت. صدر تامين در واقع هلدينگ 
معدنی و صنايع معدنی شستا است و صد در صد 
ســهام ما به تامين اجتماعی تعلــق دارد . اين 
مجموعه ۲4 شرکت دارد و به صورت تخصصی 
 در زمينه معدن فعاليت می کند. توليد مجموعه 
شرکت های ما به جزء ذوب آهن اصفهان حدود 
يک و نيم ميليون تن بوده که رشد شش درصدی 
نســبت به سال گذشته داشــتيم.  ذوب آهن 
اصفهان نيز در ده ماهه ســال جاری حدود دو 
ميليون و 4۸ هزار تن فولاد خام توليد کرده است 
که نسبت به همين مدت در سال گذشته رشد 
خوبی را شاهد بوديم و انشاا... در سال آينده با راه 
انــدازی کوره بلند شــماره يک ، جهش توليد 

چشمگيری را شاهد باشيم.
 در ۱۰ ماهه سال جاری فروش ما به غير از 
ذوب آهن،  ۵۲۳۵ ميليارد تومان بوده است  که 
نســبت به ده ماهه سال ۹۸ که ۲۷۶۰ ميليارد 
تومان بوده است رشد ۹۰ درصدی را در مجموعه 
داشتيم و فروش ذوب آهن نيز از ۸۶۰۰ ميليارد 
تومان به ۱۵ هزار ۱۸۵ ميليارد تومان رســيده 
است و اين رشد حدود ۷۶ درصدی را در فروش 
نشان می دهد.  سود مجموعه غير از ذوب آهن 
اصفهان به ۱۷۲۰ ميليارد تومان رسيده است که 
نسبت به ۹ ماهه سال گذشته که ۷4۱ ميليارد 
تومان بوده است رشد ۱۳۲ درصدی را داشتيم. 
اين شاخص ها نشان می دهد که با وجود چالش 
های مختلف توليد،فروش و سود را در مجموعه 
شرکت های زير مجموعه هلدينگ صدرتامين 
شاهد بوديم،يکی ديگر از دستاوردهای هلدينگ 

صدرتاميــن اکتشــاف معدن طلا در اســتان 
سيستان و بلوچستان بود که با ذخيره خوب و بعد 
از پنج سال در يک استان مرزی گواهی گشف آن 
اخذ شد و کارخانه فرآوری آن نيز در دست اقدام 
قــرار دارد. از شــرکت هــای زيــر مجموعه 
هلدينگ،شرکت زغال طبس است که به بورس 
عرضه شد و محصول زغال اين شرکت خوراک 
باتری های کک سازی ذوب آهن اصفهان را تامين 
می کند و به محصولات دارای ارزش افزوده بالا 
تبديل می شــود. ذوب آهن اصفهان طلايه دار 
صنعت ايران است و به روح پاک همه شهدای اين 
صنعت و بنيانگذاران اين کارخانه که هم اکنون 
در بين ما نيســتند درود می فرستيم.  با همت 
تلاشگران اين کارخانه ، محصولات ساختمانی و 
صنعتی همچون ريل کشور   تامين می شود و در 
کنار اين موضوع مديران و مهندسين اين شرکت 
در ساخت ساير صنايع فولادی نقشی ماندگار 

داشته و دارند.  
ذوب آهن اصفهان متولی اکتشافات معدنی 
در ايران بوده است اما به دليل سياست گذاری 
های نادرست ، معادن از کارخانه جدا شدند و هم 
اکنون زنجيره توليد با مشکل مواجه شده است. 
ذوب آهن اصفهان به عنوان يک برند جهانی با 
شرايط مشابه ساير شــرکت های دنيا در حال 
فعاليت است و از هيچ گونه يارانه ای استفاده نمی 
کند. ذوب آهن اصفهان در سال جاری تنها توليد 
 کننــده فولاد بــود که بــدون يارانــه انرژی

 موفقيت های مهمی حاصل کرد و اين شرکت 

هم اکنون نيز تنها توليد کننده ريل در غرب آسيا 
به شمار می رود.   

صنعت فولاد کشور برگرفته از تجربه،اندیشه و 
تخصص ذوب آهنی ها است

منصور يــزدی زاده مديرعامل ذوب آهن 
اصفهان نيز در اين نشســت گفت : ذوب آهن 
اصفهان در بخش ارائه خدمات فنی مهندسی به 
کشور،اشتغالزايی،مسئوليت های اجتماعی و ... 
افتخاری برای کشور محسوب می شود.می توان 
گفــت صنعت فــولاد کشــور برگرفتــه از 
تجربه،انديشه و تخصص ذوب آهنی ها است، 
بيش از پنجاه سال از عمر ذوب آهن اصفهان می 
گذرد و توليد فولاد امروز در کشور از ۳۰ ميليون 
تن عبور کرده است. اين صنعت مادر با ناملايماتی 
در طول عمرش مواجه بوده که به برخی اشاره 
می کنم .طرح سبا به ذوب آهن تعلق داشت و 
زمانی که اين کارخانه دولتی بود و ســهام آن را 
وگــذار نکرده بودند اين طــرح از کارخانه جدا 
شد.فولاد خراســان را نيز ذوب آهن اصفهان 
ساخت اما بعد جدا شد. اگر اين دو طرح بزرگ را 
از ذوب آهن جدا نکرده بودند امروز توليد ما بيش 
از ۵ ميليون تن بود.متاسفانه معادن هم از ذوب 
آهن جدا کردند و به عنوان آخرين شــرکت در 

بورس عرضه شد.
 با وجود اين چالــش ها،امروز ذوب آهن 
اصفهان در مســير خوبی قرار گرفته اســت.
مجموعــه افتخاراتی که امــروز در ذوب آهن 
اصفهان شاهد هستيم مرهون تلاش و کوشش 

تک تک پرسنل در بخش های مختلف،حمايت 
های هيات مديره و هلدينگ صدر تامين بوده 
است.کوره بلند شماره يک بعد از پنج سال توقف 
با تلاش کارکنان مجدد در مدار توليد قرار گرفت 
و اميدواريم انشاا... شاهد بهبود تامين مواد اوليه 

برای توليدش باشيم. 
پروژه PCI نيز به عنوان يک مکمل در کنار 
کوره بلند ها قرار گرفت تا پودر زغال در فرايند 
توليد جايگزين کک متالورژی شود. ذوب آهن 
اصفهان تنها توليد کننده ريل در غرب آسيا به 
شمار می رود و به لطف خداوند و تلاش کارکنان 
موفق شد گواهينامه اين محصول استراتژيک را 
نيز دريافت کند و قرارداد صادرات آن نيز به کشور 
افغانستان منعقد شد. ذوب آهن اصفهان توانايی 
صــادرات کل محصولات خــود را  دارد و اگر 
مسئولين کمتر می توانند به اين صنعت کمک 
کنند انتظار اســت حداقل بگذارند که توليد و 
صادرات خودش را داشــته باشــد.  ذوب آهن 
اصفهان در زمينه بومی سازی نيز دستاوردهای 
خوبی حاصل کرده است که از آن جمله می توان 
به ساخت درب های فلکسيبل باتری سه کک 
سازی به تعداد ۱4۸ عدد و ساخت دريچه های 
کشويی پاتيل های فولاد بر که قبلاً در اختيار 

شرکت های اروپايی قرار داشت اشاره نمود .
ذوب آهن چندين ســال با زيان انباشته 
مواجه بود که خوشبختانه در پايان شش ماهه 
اول ســال جاری  از زيان انباشته خارج شد و در 

پايان ۹ ماه نيز به سودآوری رسيد.
 ذوب آهن اصفهان تنها شــرکت مصرف 
کننده ســنگ آهن دانه بندی اســت و انشاا... 
مشــکل تامين پايدار آن نيز برطرف شود. در 
زمينه تامين زغال ، تملک معادن البرز مرکزی 
دستاورد بزرگی بود که از حمايت های هلدينگ 

در اين زمينه تشکر می کنم.
شايان ذکر اســت در ابتدای اين نشست 
عليرضــا اميری مدير روابط عمومی ذوب آهن 
اصفهان نيز در گزارش مبسوطی به دستاوردهای 
اين شــرکت در زمينه مسئوليت اجتماعی و 
 اهميــت اطــلاع رســانی دســتاوردهای

 شرکت پرداخت.

بهبود و ارتقاء روند های پيگيری و پاسخگويی در مرکز ارتباط مشتريان بانک تجارت )۱۵۵4( رضايت ۹۰ درصدی مشتريان 
از خدمات اين مرکز را به دنبال داشته است. به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، از ابتدای سالجاری تاکنون بالغ بر4۲۰ 
هزار نفر از هموطنان و مشتريان بانک تجارت به صورت تلفنی، پيامک يا ايميل با مرکز ارتباط مشتريان اين بانک ارتباط 
گرفته و راهنمايی لازم را دريافت کرده اند.با نظر سنجی انجام شده از مخاطبان تماس گيرنده با مرکز ارتباط مشتريان 
بانک تجارت در مقطع زمانی سه ماهه سوم سال جاری بيش از ۹۰ درصد آنان از نحوه پاسخگويی و پيگيری مشکلات 
مشتری در فرآيند دريافت خدمات بانکی توسط کارشناسان اين مرکز اعلام رضايت کرده اند. مرکز ارتباط مشتريان بانک 
تجارت با ساختاری مشتری مدار و خدمت محور در راستای مکانيزه کردن کانالهای ارتباطی بانک و مشتری راه اندازی 
شده است. ۱۵۵4 نقطه دسترسی به اطلاعات انواع خدمات است که بر حسب درخواست مشتری ارائه می شود.مشتريان 
بانک تجارت در تماس با اين مرکز می توانند به راحتی پاسخ سوالات خود را در زمينه های خدمات بانکی دريافت کرده و 
مشکلات بانکی خود را مطرح و پيگيری کنند. ۳۰ نفر کارشناس بانکی در مرکز ارتباط مرکز ارتباط مشتريان بانک تجارت 

با استفاده از فن آوری های رايانه ای، تلفن و نمابر به طور شبانه روزی آماده پاسخگويی به مشتريان هستند.

۱55۴بانکتجارت
پیشگامپاسخگویی
بهمشتریان

بانک ایران زمین

وزير صمت گفت: کارخانجات لوازم خانگی در شرايط سخت تحريمی با فعاليت شبانه روزی، صادرات خوبی 
به کشور های همسايه دارند و حتی به کشور های اروپايی نيز صادرات دارند. عليرضا رزم حسينی با بيان اينکه 
قبل از انقلاب تنها ۲ نشان تجاری )ارج و آزمايش( در اين حوزه فعال بودند، افزود: اکنون با وجود همه تحريم های 
ظالمانه و خروج شــرکت های خارجی توليد لوازم خانگی از کشورمان، ۵ شرکت داخلی با نشان های تجاری 
معروف در اين حوزه فعال هســتند که صادرات نيز انجام می دهند. وی اضافه کرد: در حوزه توليد مس در اول 
انقلاب ظرفيتی نداشــتيم اما اکنون به ۵۱۲ هزار تن ظرفيت توليد در اين حوزه رسيده ايم و رتبه دهم دنيا را 
داريم. رزم حســينی گفت: طرح های توســعه در حوزه مس در حال اجراست و سالانه حدود ۱/۵ ميليارد دلار 
صــادرات در انواع محصولات مس داريم. وزير صنعت، معدن و تجارت همچنيــن ادامه داد: در حوزه فولاد از 
ظرفيت توليد ۷۰۰ هزار تن در اوايل انقلاب به ۵۶ ميليون تن ظرفيت توليد در حال حاضر رسيديم. تا ۱۵ سال 
پيش وارد کننده فولاد بوديم اما اکنون به يک صادرکننده مهم در اين حوزه تبديل شده ايم. وزير صمت گفت: 
در حوزه صنايع غذايی پيشرفت های خوبی به دست آمده است و صادرات ۵ ميليارد دلاری در اين حوزه داريم. 

ایرانصادرکنندهلوازم
خانگیبهاروپاشد

علیرضا رزم حسینی

مسعود بادين مديرعامل شرکت بيمه آسيا، گفت: يک دليل نارضايتی بيمه گذاران به سطح پايين توانگری مالی شرکت ها 
و ناتوانی در پرداخت به موقع ودقيق خسارت ها برمی گردد که اصلاح ترازنامه شرکت های بيمه ای و الزاماتی که از سوی بيمه 
مرکزی ابلاغ شده، می تواند تا اندازه زيادی از اين نارضايتی ها کم کند. وی درخصوص طفره رفتن شرکت های بيمه ای از اعلام 
ليست بدهکاران بزرگ خود، گفت: شرکت های بيمه ای  بورسی درصورت های مالی حسابرسی شده در بازه های زمانی سه 
ماهه، نه ماهه و يک ساله، بدهکاران خود را اعلام می کنند که درکدال قابل دسترسی است. وی ادامه داد: از سوی ديگر ضروری 
است بدهکاران بزرگ شرکت های بيمه ای در سامانه بيمه مرکزی ثبت شوند تا در صورت تمديد قراردادهای بيمه ای با اين دسته 
از بيمه گذاران و يا تغيير بيمه گر آنها، اقدامات مقتضی از جمله تسويه بدهی، صورت پذيرد.او در پاسخ به اين پرسش که باتوجه به 
نارضايتی تعدادی از بيمه گذاران از شرکت های بيمه ای چرا شرکت ها در اصلاح روند رفتار حرفه ای خود اقدام خاصی نمی کنند، 
گفت: پاسخ به اين پرسش هم سهل است و هم دشوار و بايد ديد دليل اين نارضايتی چيست؟ گاهی ممکن است بخشی از اين 
نارضايتی ناشی از ضعف آگاهی بيمه گذاران نسبت به حقوق خود و تعهدات قيد شده در بيمه نامه باشد و به همين دليل اين 

ذهنيت به اشتباه شکل گرفته که شرکت بيمه ای در پرداخت خسارت يا ايفای تعهدات خود کوتاهی می کند. 

لیستبدهکارانبزرگ
شرکتهایبیمهای
درصورتهایمالیدردسترس

مسعود بادین

بانک اقتصادنوين با ثبت تراز مثبت در دی  به پايان سال مالی خود نزديک می شود. به گزارش»ونوين« در عملکرد 
۱۰ ماهه امسال حدود ۷/ ۶۳هزارميليارد ريال به سپرده های سرمايه گذاری سود پرداخت کرد و در مقابل از محل 
تسهيلات پرداختی ۵/ ۷۵ هزار ميليارد ريال درآمد کسب کرد. بررسی عملکرد بانک اقتصاد نوين در اين مدت نشان 
می دهد که تراز عملياتی در ۱۰ ماهه سال جاری حدود ۸/ ۱۱ هزار ميليارد ريال مثبت بوده است.بنابر اين گزارش، 
تراز عملياتی اين بانک در دی ۱۳۹۹ با رشدی فزاينده به مثبت ۲/ ۲ هزار ميليارد ريال رسيد. در اين ماه بانک حدود 
4/ ۸هزارميليارد ريال به سپرده های سرمايه گذاری سود پرداخت و از محل تسهيلات پرداختی به مشتريان نزديک 
به ۶/ ۱۰ هزار ميليارد ريال درآمد کسب کرد. بنا بر گزارش ارائه شده »ونوين« در سايت کدال اين بانک در آذر سال جاری 
هم مبلغ ۵۳۲ ريال سود به ازای هر سهم شناسايی کرده در حالی که در مدت مشابه سال قبل به ازای هر سهم مبلغ 
۲۸۷ ريال زيان شناسايی کرده بود. همچنين جمع درآمدهای مشاع اين بانک در ۹ ماه منتهی به آذر امسال به ۳/ ۶۱ 
هزار ميليارد ريال رسيد در حالی که اين رقم در مدت مشابه سال گذشته ۶/ ۲۱ هزار ميليارد ريال بوده است که حاکی 

از رشد ۱۳۵ درصدی دارد. شاخص های عملکردی بانک در ماه های اخير نشانگر تحول بنيادين است.

ترازمثبت۱۱۷۷
میلیاردتومانی
بانکاقتصادنوین

بانک اقتصادنوین

مصطفی سالاری مديرعامل سازمان تامين اجتماعی در بخشنامه ای جزييات حذف دفترچه درمانی را از ابتدای اسفند 
ماه به همه واحدهای اجرايی ستادی و استانی اين سازمان ابلاغ کرد. با توجه به فراهم شدن امکان ارايه خدمات )ويزيت، تجويز 
دارو، پاراکلينيک شامل آزمايشگاه تشخيص طبی، تصويربرداری، فيزيوتراپی و...( در بستر الکترونيک برای همه پزشکان و 
ارائه کنندگان خدمات تشخيصی و درمانی، با صدور اين بخشنامه، چاپ دفترچه های درمانی جديد از اول اسفند ماه سال ۱۳۹۹ 
متوقف می شود.براساس اين بخشنامه، از اول اسفند سال  ۱۳۹۹ صدور دفترچه درمانی در تمامی شعب و کارگزاری های سازمان 
تامين اجتماعی متوقف و تمامی افراد تحت پوشش اين سازمان می توانند با ارايه کارت ملی، شناسنامه و يا جلد دفترچه درمانی 
در اختيار خود از خدمات تشخيصی و درمانی مورد تعهد سازمان برخوردار شده و در زمان مراجعه به پزشک و موسسات 
تشخيصی و درمانی الزامی به ارايه دفترچه درمانی ازسوی بيمار نيست.همه پزشکان اعم از طرف قرارداد و غيرطرف قرارداد، 
می توانند با ثبت نام در سامانه نسخه الکترونيک اين سازمان )ep.tamin.ir( و دريافت نام کاربری، نسبت به نسخه نويسی 
الکترونيک اقدام کنند.وی در جلسه  با مديران حوزه های درمان و فناوری اطلاعات سازمان تامين اجتماعی گفته بود: چاپ و 

عرضه دفترچه جديد تامين اجتماعی از اول اسفند ماه در تمامی شعب و کارگزاری های سراسر کشور متوقف می شود.

بخشنامهاستفادهازکارت
ملیبرایدریافتخدمات
درمانیابلاغشد

مصطفی سالاری 

زنجيره خدمت رسانی و رضايت ذی  نفعان با توسعه خدمات و ارايه طرح  های بيمه  ای با بهره  مندی از فن  اوری  های 
نوين تکميل می  شود. به گزارش روابط عمومی بيمه کوثر، مديرعامل بيمه کوثر در مراسم افتتاح ساختمان جديد 
بيمه کوثر در استان زنجان، ضمن بيان اين مطلب، خاطرنشان کرد: رضايت ذی نفعان نه تنها يک الزام کسب وکار 
در هزاره سوم و عامل روابط پايدار، سوداور و توانمندساز است بلکه يک وظيفه شرعی است چرا که رضايت خداوند 
در رضايت ولی امر و رضايت ولی امر در رضايت خلق خداوند اســت. دکترمجيد مشعلچی فيروزآبادی از ترسيم 
رضايت مشتريان و ذی نفعان و نيز توانمندی در سند راهبردی بيمه کوثر خبرداد و گفت: توسعه زيرساخت های 
لازم برای توسعه خدمات با تغيير نرم افزار موجب ايجاد بسترهای ارتقای خدمت رسانی، منزلت و معيشت ذی نفعان 
شده است.وی تفويض اختيار و عملياتی شدن حکمرانی منطقه ای را از عوامل افزايش رضايت بيمه شدگان دانست 
و تصريح کرد: تفويض اختيار به مديران سرپرستی و تشکيل شورای فنی باعث کسب رضايت بيمه شدگان به ويژه 
مشتريان وفادار شد. مديرعامل بيمه کوثر در ادامه افزود: اجرای طرح های امام جواد)ع( و حلاليت از زيان ديدگان 

و مشتريان و تلاش مضاعف کارکنان در سراسر کشور، نارضايتی ذی نفعان را به حداقل ممکن کاهش داد.

تکمیلزنجیرهخدمترسانیو
رضایتذینفعان

مجید مشعلچی فیروزآبادی

دکتر سيد جواد ساداتی نژاد رئيس کميسيون کشاورزی، آب و منابع طبيعی مجلس در گفت وگو با خانه ملت با 
اشاره به سفر خود به روسيه گفت: ديدار با رئيس کميسيون کشاورزی شورای فدراسيون روسيه اهميت زيادی به دليل 
جايگاه شورای فدراسيون در هدايت حوزه کشاورزی در اين کشور داشت، حتی دانشگاه های کشاورزی روسيه ذيل همين 
شورای فدراسيون تعريف می شوند. افزايش حجم مبادلات بين ايران و روسيه يکی ديگر از محورهای مورد بحث بود. 
ضمن تاکيد بر اينکه رفع مشکلات بانکی و بيمه ای ميان ايران و روسيه عامل مهم شکل گيری تجارت ميان ۲ کشور است، 
اکنون بانک ملی و بيزنس بانک در روسيه حضور دارند اما نتوانسته اند مشکلات مالی حوزه کشاورزی را حل و فصل کنند. 
اگر يک بانک مشترک ميان ايران و روسيه وجود داشته باشد، ديگر مبادلات می تواند با استفاده از ارز رايج مشترک انجام 
شود اما اين موضوع اتفاق نيفتاده است. ايران می تواند با استفاده از دريای خزر، کل مبادلات خود را از طريق کشتيرانی 
انجام دهد که اين موضوع نيازمند بيمه است. می توان با تشکيل يک صندوق بيمه ای مشترک ميان ايران و روسيه مشکلات 
صادرات را حل کرد که در جلسات مشترک ما با کميسيون کشاورزی روسيه اين مسائل مورد بحث و بررسی قرار گرفت 

و طرف روسی هم با نگاهی مثبت به اين مسائل اعلام کرد حمايت مورد نياز در اين رابطه را انجام خواهد داد. 

تمایلروسیهبرایهمکاریهای
بانکیوبیمهایوکشاورزی
باایران

سید جواد ساداتی نژاد
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تعویق بورسی شدن سرخابی ها  

در حالی که قرار بود دو باشــگاه ورزشی بزرگ پايتخت 
)استقلال و پرسپوليس( در دهه فجر بورسی شوند اما رئيس 
سازمان خصوصی سازی از به تعويق افتادن اين واگذاری خبر 
داد و در همين حــال زمان دقيقی هم برای تحقق اين وعده 
چندســاله تعيين نکرد. واگذاری سهام سرخابی ها در بورس 
داســتان امروز و ديروز نيز نيست و سال هاست که مسوولان 
ورزشــی و اقتصادی نويد بورسی شدن اين دو باشگاه ورزشی 
محبوب را می دهند. اما هر بار که زمانی برای اين واگذاری تعيين 
می شود، به تعويق می افتد. امسال نيز چند بار زمان واگذاری 
ســهام استقلال و پرسپوليس در بورس مشخص شده است. 
پيش از دهه فجر، پايان تابستان و سپس پايان پاييز، زمان عرضه 
اين دو باشگاه در بورس اعلام شده بود که هر دو بار کنسل شد. 
با اين حال تحقق اين وعده در دهه فجر با سروصدای بيشتری 
مطــرح شــد و از وزيــر اقتصاد گرفتــه تا رئيس ســازمان 
خصوصی سازی و وزير ورزش و جوانان همگی بر بورسی شدن 
ســرخابی ها در اين دهه تاکيد داشتند. هرچند کارشناسان 
معتقد بودند موانع بزرگی برای عرضه استقلال و پرسپوليس در 
بورس وجود دارد و اين موانع در اين مدت کم از سر راه برداشته 
نمی شود تا اين دو باشگاه بورسی شوند. فراهم نبودن مقدمات 
و شرايط عرضه با توجه به صورت های مالی غيرشفاف و عدم 
به روز رسانی اطلاعات از سوی باشگاه  ها از جمله اين موانع بود 
که کارشناسان می گفتند بر سر راه بورسی شدن سرخابی ها 
قرار دارد. اکنون نيز اين پيش بينی کارشناسان درست از آب 
درآمده و بورسی شدن استقلال و پرسپوليس بار ديگر به تعويق 
افتاده است. حسنعلی قنبری، رئيس سازمان خصوصی سازی 
اين خبر را در حاشــيه نشست برگزاری مجامع الکترونيکی 
شرکت های سرمايه گذاری سهام عدالت استانی به خبرنگاران 
داد. وی  با بيان اينکه قرار بود سهام سرخابی ها در دهه فجر در 
بازار سرمايه عرضه شود، گفت: از آنجا که می خواهيم اين عرضه 
با دقت صورت بگيرد و به دليل عجله و اشتباه با گرفتاری های 

مشابه مواجه نشويم ممکن است کمی تاخير داشته باشد.
او  در مورد صورت های مالی دو باشگاه مذکور توضيح داد: 
شفافيت را سازمان حسابرسی مشخص می کند و زمانی که 
شفافيت صورت های مالی سرخابی ها را تاييد کرد به سازمان 
بورس ارائه می کند، حساب های قبلی دو باشگاه تاييد شده و 
حساب های شش ماهه آنها نيز درخواست داده شده است. وی 
در همين حال با اعلام اين خبر که پرسپوليس قبل از استقلال 
بورسی می شود گفت: واگذاری اين دو شرکت در جريان است 
اما سهام پرسپوليس زودتر از استقلال عرضه خواهد شد، زيرا 
اطلاعات اين باشگاه منظم و دقيق تر بوده و رسيدگی ها در حال 
اتمام است. رسيدگی پرونده استقلال نيز در جريان است و با 

وقفه يک هفته ای سهام اين شرکت هم عرضه خواهد شد.

مراکز آماری موجب گرانی اخیر مسکن شدند
مصطفی قلی خسروی رئيس  اتحاديه مشاوران املاک با 
بيان اينکه روند ريزش قيمت مسکن از حدود سه ماه قبل آغاز 
شد، گفت: همين که بعضی مراکز آماری اعلام کردند قيمت ها 
بالا رفته ترمز کاهش قيمت ها کشــيده شد، در شرايطی که 
قيمت ها در بازار مسکن روند نزولی به خود گرفته بود اعلام رشد 
قيمت در دی ماه از ســوی مراکز آماری به نوعی ترمز ريزش 
قيمت ها را کشيد و باعث شد بازار به ثبات برسد. بانک مرکزی 
اعلام کرد طی يک ماه قيمت ها يک و هشــت دهم درصد بالا 
رفته و مرکز آمار اين عدد را هشت و دو دهم درصد عنوان کرد. 
جدا از اينکه اختلاف زياد آمار اين دو بخش با يکديگر جای تأمل 
دارد بــه ايجاد جو روانی در بازار منجر شــد. هرچه ما تلاش 
می کنيم قيمت ها را پايين بياوريم برخی مراکز رشته های ما را 
پنبه می کنند. گرانی مسکن باعث رکود می شود و کار دفاتر 
املاک را کساد می کند. بنابراين مشاوران املاک تلاش می کنند 
با دلالت بر روی معاملات، قيمت ها را پايين بياورند. اما در کمال 
تعجب می شنويم که مشاوران را عامل گرانی می دانند و در واقع 
آدرس اشتباه می دهند. وی سودهای بالايی که بساز بفروش ها 
از بازار مسکن کسب می کنند را از ديگر عوامل گرانی قيمت 
خانه دانست و گفت: قيمت ساخت برای تعاونی های مسکن 
حدودا متری چهار ميليون تومان و در حالت آزاد متری هشت 
ميليون تومان تمام می شود. چرا سازندگان، خانه ها را متری ۳۰ 

تا ۱۰۰ ميليون تومان و بيشتر می فروشند؟
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پتروشیمی هم تحریم پذیر است

بزرگ ترين کارخانه توليد واکسن خاورميانه تا پايان سال 
راه اندازی می شود که در فاز نخست ۲ تا ۳ ميليون واکسن ايرانی 
کرونا ساخته خواهد شد و تا پايان شهريور ۱4۰۰ اين ظرفيت به 
۱۲ تا ۱4 ميليون واکســن در ماه می رسد. رئيس ستاد اجرايی 
فرمان امام)ره( از احداث و راه اندازی بزرگ ترين کارخانه توليد 
واکسن در منطقه تا پايان سال در کشورمان خبر داد. محمد مخبر 
در مراســم رونمايی از خط توليد محصــولات جديد صنعت 
روغن های »های تک« و طرح های زيست محيطی پالايشگاه سبز 
متعلق به ستاد اجرايی فرمان امام، گفت: نفت پارس به عنوان يکی 
از زيرمجموعه های ستاد اجرايی همواره در مرز دانش حرکت 
کرده و کارهای بسيار بزرگی مانند توليد روانکارهای تحريمی 
مخصوص صنايع هوايی و دريايی را انجام داده، امروز هم تبديل 
اين پالايشگاه با اين عظمت به يک »پالايشگاه سبز« و جلوگيری 
از توليد آلاينده ها در کنار پايتخت، از جمله اقدامات بزرگ ديگری 
است که به دست متخصصان جوان اين شرکت صورت گرفته 
است. وی با اشاره به پروژه ساخت »نخستين واکسن ايرانی کرونا« 

توسط محققان دارويی ستاد، اضافه کرد: همزمان با طی شدن 
مراحل تست انسانی و مطالعات بالينی واکسن »کوو ايران برکت« 
تحت نظارت پزشکان متخصص وزارت بهداشت، ظرفيت توليد 
انبوه واکسن در شهرک دارويی ستاد اجرايی فرمان امام هم در 
حال فراهم شدن است، بزودی و پيش از پايان سال، بزرگ ترين 
کارخانه توليد واکسن در خاورميانه را در ايران احداث و راه اندازی 
می کنيم که در اين کارخانه هرگونه واکسن از جمله »واکسن 

کرونا« به توليد انبوه خواهد رسيد. 
تا پايان امسال و در فاز اول ۲ تا ۳ ميليون واکسن ايرانی کرونا 
در اين کارخانه توليد خواهد شد که تا پايان ارديبهشت ۱4۰۰ 
اين ظرفيت به ۱۲ تا ۱4 ميليون واکسن در ماه می رسد و در فاز 
ســوم و در ۶ ماهه اول سال آينده اين ظرفيت را به عدد بيش از 
نياز کشور خواهيم رساند. همان طور که در ابتدای شيوع کرونا و 
کمبود اقلام بهداشــتی به مردم وعده داديم که در زمينه توليد 
»ماسک« و داروهای کمياب و تحريمی مانند »رمدسيوير« کشور 
را خودکفــا خواهيم کرد، نه تنها خودکفا بلکه صادرکننده هم 

شديم، امروز هم اعلام می کنيم بهارسال آينده کشور را نه تنها در 
زمينه توليد »واکسن ايرانی و ايمن کرونا« خودکفا می کنيم بلکه 
ايران را به صادرکننده اين محصول در جهان تبديل خواهيم کرد. 
تاکنون از ۵ کشور دنيا برای پيش خريد »واکسن کوو ايران برکت« 
درخواســت رســمی به ما داده اند که پس از توليد انبوه و انجام 
واکسيناسيون سراســری در کشور و تأمين کامل نياز داخلی، 

صادرات آن را هم بررسی خواهيم کرد. 

 پیروز حناچی شهردار تهران در نشست خبری گفت: تخلف ممکن است توسط مالکین در شهر صورت بگیرد اما پروانه ای برخلاف طرح تفصیلی و بدون درج در سیستم صادر نمی شود، ضمن 
اینکه پروانه دستی هم صادر نمی کنیم.  از سال 9۰ تا 99، ۲ هزار و ۱۳ پرونده دارای افزایش طبقه در سیستم شهرداری ثبت شده است . ادعا می کنیم قولی که در حوزه شهرسازی به مردم داده 
بودیم، جامه عمل پوشاندیم.  وی درباره هوشمند شدن پایتخت، گفت: شهرداری تلاش ویژه برای بالابردن رنکینگ تهران کرده است؛ شرایط کرونا هم این را مهیا کرده است.او  با بیان اینکه 
بستر زیرساخت فضای دیجیتال و مجازی تهران خیلی قوی است، افزود: اطلاعات جغرافیایی )GIS( تهران یکی از اولین هاست و شهرداری تلاش کرده بسیاری از خدمات را در این بستر ارائه 
کند.به گفته وی تهران من، سرویس هایی را در خود دارد که از این طریق به کاهش سفرهای درون شهری انجامیده است. رتبه بندی هوشمندی تهران سه رتبه ارتقا یافته است. ساختمان های 
ناایمن در معرض خطر هستند و انتشار لیست آن دو وجه دارد؛ وجه مثبت آن این است که همه بدانند این ساختمان ها در معرض خطر است و وجه منفی آن این است که برخی از در معرض 
خطر بودن این ساختمان ها سوء استفاده کنند. لذا من موافق انتشار لیست ساختمان های ناایمن در اینترنت و فضای مجازی نیستم. شهردار تهران درباره خرید بلیت مترو با کد ملی گفت: در 

ستاد کرونا اعلام کردند ۸۰ درصد کووید مثبت ها در جامعه جابه جا می شوند و این حرکت باعث انتشار آلودگی می شود. گرفتن کد ملی در مترو نیز برای شناسایی اینها بود./ ایسنا

پروانهایبرخلاف
طرحتفصیلیوبدون
درجدرسیستمصادر
نمیشود

مشکل اصلی بودجه در بخش هزینه هاست

میثم پیله فروش/ کارشناس بودجه
 برخی کارشناســان می گويند دولت و مجلس اگر 
نمی توانند با هم تعامل کنند بايد يک راهکار مناسب بيابند. 
استفاده از راهکارهای ديگر برای حل مشکل بين مجلس 
و دولت اصلا به صلاح کشور نيست.اين به منزله اين است 

که آتش را زير خاکستر ببريم.
در باب رد کليات لايحه بودجه بايد به چند محور توجه 
کرد. از روز اول ارائه لايحه، نمايندگان به چند موضوع ايراد 
داشتند اول اين که هزينه ها به شدت اضافه شده است. اين 
هزينه ها عمدتا جاری و مربوط به حقوق و دستمزد است. 
افزايش حقوق، حق کارمندهاست اما افزايش تبعيض آميز 
به قيمت فقير شدن کل مردم خواهد بود. وقتی شما بالای 
۷۵درصــد حقوق و دســتمزد را اضافه می کنيد و منابع 
پايداری هم برای آن وجود ندارد اين يعنی چاپ پول برای 

دادن حقوق و دستمزد.
در ظاهر عده ای حقوق می گيرند اما تورمی به جامعه 
تحميل می شــود همه فقير می شوند. از آن بدتر افزايش 
حقوق به شکل بسيار تبعيض آميزی قرار بود اتفاق بيفتد 
و کســانی که حقوق بالا داشتند خيلی بيشتر حقوقشان 

زياد می شد.
اين انتقاد بود و نماينده ها می گفتند هزينه ها به شدت 
زياد شده اما منابع اضافه نشده است و دولت هيچ راه حلی 
برای پر کردن اين شکاف جز استقراض و فروش اموال برای 
جبران اين کسری نداشت و با اتفاقاتی که در بازار بورس 

افتاده معلوم بود فروش دارايی هم محقق نمی شود.
کميسيون تلفيق هم با وجود همه اصلاحات مفيدی 
که در لايحه انجام داده بود و منابع مالياتی را به شکل قابل 
توجهی افزايش داده بود اما در مديريت هزينه ها ناموفق 
بود. اگر دولت در خصوص هزينه ها با مجلس همراهی نکند 

مجلس به تنهايی نمی تواند اصلاحات را انجام دهد. 
دولت شــروع کرد به مخالفت کــردن و کار را برای 
مجلس پيچيده تر شد و در نتيجه عاقلانه ترين کاری که 
باعث می شــود اقتصاد کشور زير تورم های سنگين سال 
آينده از هم فرو نپاشد رد کليات لايحه بودجه بود. دولت 
می خواســت از مجلس مجوز افزايــش هزينه های غير 
منطقی را بگيرد اما مجلس اين مجوز را نداد و حالا دولت 
بايد لايحه جديدی ارائه کند. يا دولت به صدای دلسوزانه 
نمايندگان مجلس گوش می دهد و لايحه متناســب با 
وضعيت کشور ارائه می کند، لايحه ای که به سمت توسعه 
پايدار باشد يا اين که لايحه ای با همين کيفيت می آورد. 
اگر حالت دوم اتفاق بيفتد مجلس اجازه ندارد کشور را به 

سمت نابودی ببرد و مجددا نبايد آن را تصويب کند.

تقدیر مؤسسه عالی آموزش بانکداری ایران 
از رؤسای موفق شعب بانک آینده

 در يازدهمين گردهمايی 
رؤسای موفق شعب بانک های 
کشور، شماری از رؤسای شعب 
بانک آينده نيز تقدير شدند. در 
اين گردهمايی آن لاين که با 
عنوان »مديريت شــعب در 

دوران شــيوع ويروس کرونا« و با رويکردهای مهندسی 
مجدد فرآيندها، برنامه ريزی اقتضايی، دستورالعمل های 
بهداشتی، فن آوری های نوين، حمايت و هم دلی و دورکاری 
با حضور دکتر اکبر کميجانــی، قائم مقام بانک مرکزی 
ج.ا.ايران، فرشــاد حيدری، رئيس مؤسسه عالی آموزش 
بانکــداری ايران و شــاهين فرهنگ، پژوهشــگر حوزه 
روان شناســی برگزار شد؛ از ۱۰ رئيس شعبه موفق بانک 
آينده نيز، تقدير شد. در اين مراسم آن لاين که مديرعامل، 
اعضــای هيأت مديره و جمعی از معاونان و مديران بانک 
آينده هم حضور داشــتند؛ از رؤسای موفق شعب بانک 

آينده، تجليل شد. 
همايش رؤســای موفق شــعب بانک های کشور، 
همه ساله به همت مؤسسه عالی آموزش بانکداری ايران و 
با هدف تقويت بالندگی مديران شعب بانک ها و مهارت های 
علمی و حرفه ای، تبادل تجربيات موفقيت آميز و نيز تجليل 
 زحمــات و تلاش های رؤســای شــبکه بانکــی برگزار 

می شود.

دیدگاه

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، دستاورد های 
اين بانک در زمينه فناوری اطلاعات به اين شرح است: 

۱- طراحی پلت فــرم ويژه ارايه خدمات بانکداری باز ۲- 
توسعه خدمات اپليکيشن های موبايلی همراه کارت ۳- طراحی 
اپليکيشن موبايلی دستيار صوتی 4- طراحی سامانه انبارداده  
۵- طراحی ســامانه ويژه مديريت ريسک نقدينگی مبتنی بر 
انبارداده ۶- طراحی سامانه مديريت ريسک عملياتی ۷- طراحی 
باشگاه ارايه خدمات اختصاصی به مشتريان ۸- باز طراحی سامانه 
نظام پيشنهادات کارکنان و مشتريان  ۹- توسعه خدمات موبايل 
بانک ۱۰- توسعه خدمات اينترنت بانک ۱۱- امکان فعال سازی 
غير حضوری موبايل بانک و اينترنت بانک  ۱۲-  امکان افتتاح 
حساب غير حضوری ويژه مشتريان موجود ۱۳- طراحی سامانه 

ويژه پرداخت غير حضوری تسهيلات مستمری بگيران ۱4- 
طراحی سامانه درخواست انسداد غير حضوری حساب های مازاد   
۱۵- پايدار سازی سامانه متمرکز ريالی و افزايش TPS سامانه  
۱۶- افزايش TPS ســامانه کارت پرداخت ۱۷- ارايه خدمات 
بدون کارت از طريق دستگاه های خودپرداز ۱۸-طراحی و پياده 
سازی مرکز عمليات امنيت )SOC( و سامانه مديريت مخاطرات 
و رويدادهای امنيتی )SIEM( ۱۹- اجرای پروژه رمزنگاری انتها 
به انتهای سامانه حساب همراه در لايه انتقال ۲۰- توسعه و پايداری 
زيرساخت های سايبری و کليدی بانک از طريق زيرساخت اکتيو 
دايرکتوری در شبکه اينترنت ساختمان های ستادی ۲۱- راه 
اندازی سامانه مديريت امور مشتريان بانکداری جامع ۲۲- اعمال 
تغييرات نرم افزاری و ايجاد صف و تعريف کليد بر روی استند 

دستگاه های نوبت دهی منصوب در شعب بانک جهت تفکيک 
باجه های خدمت رسانی  ۲۳- راه اندازی خدمت ارسال اسم به 
جای شماره  )MASK(برای پيامک های ارسالی از سمت بانک 
۲4- راه اندازی سامانه مديريت امور مشتريان بانکداری جامع 
واجرای آزمايشی در مديريت منطقه يک ۲۵- راه اندازی و بهره 
برداری از زير ساخت خدمات ابری)CDN(  در بستر اينترنت 
جهت افزايش ســرعت و دسترس پذيری دانلود نرم افزارهای 
موبايلی بانک توسط مشتريان ۲۶- راه اندازی زير ساخت ارتباطی 
با سازمان تامين اجتماعی جهت بهره برداری در طرح تسهيلات 
مستمری بگيران سازمان تامين اجتماعی ۲۷- راه اندازی زير 
ساخت  Gmail Marketing جهت ايجاد امکان ارسال ايميل 

گروهی به مشتريان ويژه بانک 

اهمدستاوردهایحوزهفناوریاطلاعاتبانکرفاهکارگران

وزير نفت يکشــنبه در مراسم گشايش 
چهاردهمين نمايشگاه »ايران پلاست«، صنعت 
پتروشيمی را نيز مانند نفت قابل تحريم دانست 
و ريشــه چنين ادعاهايی در کشور را ناديده 

گرفتن تلاش های اين صنعت عنوان کرد.
 به گزارش شانا، بيژن زنگنه درباره اينکه 
بارها عنــوان شــده صنعت پتروشــيمی 
تحريم ناپذير است، آيا چنين موضوعی صحت 
دارد، افزود: اين حرف ها بيشتر شعاری بوده و 
پتروشيمی تحريم پذير اســت. آن دسته از 
افــرادی که عنــوان می کنند پتروشــيمی 
تحريم ناپذير اســت به اين دليل اســت که 
می خواهند فداکاری و زحمات افراد مجاهدی 
را که در اين صنعت کار می کنند ناديده بگيرند. 
همه موارد تحريم پذير است، کارکنان و مديران 
با مجاهدت و فداکاری تحريــم را دور زدند. 
آمريکايی ها در هيچ بخشــی بــرای ما کم 

نگذاشتند.
وی دربــاره اينکه آيا بــا توجه به آينده 
نامعلوم سياسی کشور و تحريم جهش چهارم 
صنعت پتروشيمی دست يافتنی است، اظهار 
کرد: صنعت پتروشيمی در جهش دوم و سوم 
هم با تحريم روبه رو بود، جهش چهارم هم در 
همين دوره آغاز می شــود. زنگنه افزود: سه 
مجتمع بزرگ در عسلويه تعريف شده که دو 
مجتمع در عسلويه و خوراک آن نيز ترکيبی 
اســت، ما به زندگی در شرايط تحريم عادت 
کرديم. وزير نفت بــا تاکيد بر اينکه صنعت 
پتروشيمی امسال در طلايی ترين سال خود 

قــرار دارد، گفت: ســيمای جهــش چهارم 
پتروشيمی مشخص شده و تلاش می شود دو 

طرح مهم آن را در همين دولت آغاز کنيم.
به گفته زنگنه، امســال ۱۷ طرح برای 
بهره برداری تعريف شده که تاکنون ۱۰ طرح 
آن به بهره برداری رسيده است و بقيه آن هم 
افتتاح می شود. وی اظهار کرد: تا سال ۱4۰۰ 
ظرفيت ناخالص توليد پتروشــيمی به ۱۰۰ 
ميليون تن به ارزش ۲۵ ميليارد دلار و در سال 
۱4۰4 به ارزش ۳۳ ميليارد دلار به قيمت های 
سال ۹۵ می رسد.  زنگنه با تاکيد بر اينکه امروز 
بايــد بيش از هــر زمانی بر توســعه صنايع 
پايين دستی تمرکز کنيم، گفت: اگرچه توجه 
به اين بخش به طور مستقيم جزو وظايف وزارت 
نفت نيست، اما از آنجا که صنايع پايين دستی 
برای ما، يعنــی صنعت پتروشــيمی، بازار 
مطمئنــی ايجاد و زنجيــره ارزش را تکميل 

می کند، بنابراين به تازگی در نشست هايی با 
هلدينگ های بزرگ پتروشيمی از آنها به طور 
مســتقيم خواســتيم همه آنها در زنجيره 

پايين دستی ورود کنند.
افزایش ۱۲۰ درصدی ظرفیت تولید 

پلیمرها تا ۱۴۰۴
معاون وزير نفت در امور پتروشيمی هم 
به ظرفيت توليد ۹ ميليون تن انواع پليمر در 
کشور اشاره کرد و گفت: اين عدد با بهره برداری 
از طرح های در حال ســاخت جهش ســوم 
صنعت پتروشيمی با ۱۲۰ درصد افزايش به ۲۱ 

ميليون تن در سال ۱4۰4 می رسد.
بهزاد محمدی در نمايشگاه ايران پلاست 
با شعار کسب وکار جهانی با اشاره به اينکه اين 
دوره از نمايشگاه با حضور ۲۰۰ شرکت داخلی 
برگزار شــده است، اظهار کرد: ۶۷ شرکت در 
گــروه مــواد اوليــه، ۲۶ شــرکت در گروه 

ماشين آلات و تجهيزات، ۹۷ شرکت در گروه 
محصولات ساخته و پيش ساخته و ۱۰ شرکت 
در گروه خدمات فنی و مهندسی در اين دوره 
شــرکت کرده اند. وی به حضور ۱4 شرکت 
دانش بنيان در اين نمايشگاه اشاره کرد و افزود: 
۲۰۰ بــازرگان از ۱۰ کشــور هنــد، ترکيه، 
آذربايجان، بوســنی، عراق، ســوريه، اردن، 
افغانستان، کنيا، اقليم کردستان از نمايشگاه 
ايران پلاست بازديد خواهند کرد، همچنين 
نمايشگاه مجازی با حضور ۷۲ شرکت داخلی 
و دو شــرکت خارجی نيز به مــدت دوهفته 

برنامه ريزی شده است.
معاون وزير نفت در امور پتروشــيمی با 
اشاره به اينکه مجموع ظرفيت توليد صنعت 
پتروشــيمی با بهره برداری از ۱۰ طرحی که 
امســال محقق شــد از ۸/ ۶۵ ميليون تن در 
ابتدای ســال به ۸۰ ميليون تن افزايش يافته 
اســت، ادامه داد: هم اکنــون 4۰ ميليون تن 
خوراک معادل ۹۰۰ هزار بشکه در روز در ۶۰ 

مجتمع توليدی کشور به مصرف می رسد.
وی رشــد تقاضای جهانی محصولات 
پتروشــيمی را ۵/ 4 در مقابــل يــک درصد 
فرآورده هــای نفتی اعلام کــرد و گفت: در 
دهه های آتی، شيب مصرف فرآورده های نفتی 
کاهش می يابــد، اما مصــرف فرآورده های 
پتروشــيمی با شــيب خيره کننده ای رو به 
افزايش اســت، بنابراين لازم است در توسعه 
کلان کشور به توســعه صنعت پتروشيمی 

بيشتر و جدی تر توجه و تمرکز کرد.

    افتتاح بزرگ ترین کارخانه تولید واکسن خاورمیانه تا پایان سال

ناصر مطيعی، رئيس صندوق رفاه دانشجويان وزارت علوم در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان درباره پيش شرط برخوردار شدن دانشجويان 
از وام های دانشجويی ترم بهمن توضيح داد: »ملاک ثبت نام وام های دانشجويی، ثبت نام در دانشگاه و انتخاب واحد است و بعد از آن دانشجو می تواند 
درخواست ثبت نام وام دانشجويی بدهد و مبالغ وام های دانشجويی ترم بهمن به نسبت ترم مهر تغييری نکرده است.« مطيعی همچنين درباره شروط 
مشمول وام شهريه شدن برخی دانشجويان شاغل گفت: »شرايط دريافت اين وام به اين صورت است که اگر منابع برای دريافت وام شهريه موجود 
باشد و منابع بيشتر از درخواست دانشجوهای غيرشاغل باشد، پس از ارائه وام شهريه به دانشجويان غيرشاغل، منابع مازاد باقی مانده به پرداخت وام 
شهريه دانشجوهای شاغل اختصاص پيدا می کند.« رئيس صندوق رفاه افزود: »در اين ترم نيز همانند ترم قبل با توجه به اينکه دانشجويان جديدی 

وارد دانشگاه ها می شوند ثبت نام وام خريد لپ تاپ و گوشی هوشمند در دستورکار قرار دارد و وام ۳ تا ۵ ميليون تومانی به آنها پرداخت می شود.«

رضا امينی مديرکل هماهنگی امور استانهای سازمان تامين اجتماعی گفت: با تامين منابع اعتباری اجرای فاز دوم طرح همسان سازی حقوق بازنشستگان در آينده 
نزديک انجام می شود. فاز اول همسان سازی حقوق بازنشستگان در کشور انجام شده که اين اقدام با همکاری و کمک دولت و مجلس شورای اسلامی صورت گرفته است. 
طرح ۳۰۷۰ مبتنی بر تکريم جامعه تحت پوشش و با هدف توسعه خدمات غيرحضوری به شرکای اجتماعی و با رويکرد ارتقای سطح رضايتمندی مخاطبان سازمان 
طراحی شده است. با اجرای طرح ۳۰۷۰ که در راستای تسهيل ارائه خدمات و تکريم مردم اين کار انجام می شود، حفظ صيانت از نيروی انسانی نيز دنبال می شود. 
خوشبختانه حوزه درمان در ارائه خدمات به افراد مبتلا به کرونا در اين مدت خوب عمل کرده است. وی  با بيان اينکه تامين اجتماعی خدمت به افراد در مناطق محروم 
هم اشاره کرد و تاکيد کرد: ما افتخار می کنيم که به قشر محروم خدمت می کنيم و اين را افتخار می دانيم، اکنون به ازای سه بيمه شده يک مستمری بگير در لرستان 

داريم که اين ضريب پشتيبانی خيلی ضعيف است، اما اين ضريب در کشور مطلوب تر است و به ازای حدود پنج تا شش بيمه شده، يک مستمری بگير وجود دارد.

پیششرطاستفادهازوامهایدانشجوییچیست؟ فازدومهمسانسازیحقوقبازنشستگاندرآیندهنزدیکاجرامیشود

مرگ مشكوک تعدادی از پرندگان مهاجر در خلیج گرگان
تالاب میانكاله؛ از مرگ پرندگان مهاجر تا آتش سوزی

اطلاعیه سازمان محیط زیست مازندران درپی تلف شدن پرندگان مهاجر در میانكاله
تراژدی مرگ مشكوک پرندگان همچنان در میانكاله ادامه دارد!

تكرار تراژدی مرگ ومیر پرندگان خلیج گرگان
تلفات پرندگان میانكاله به ۵۳۳۰ رسید

مرگ مشكوک تعدادی از پرندگان مهاجر در خلیج گرگان
تالاب میانكاله؛ از مرگ پرندگان مهاجر تا آتش سوزی

 اطلاعيه ســازمان محيط زيست مازندران درپی تلف شــدن پرندگان مهاجر 
در  ميانکاله - تراژدی مرگ مشکوک پرندگان همچنان در ميانکاله ادامه دارد!

تکرار تراژدی مرگ ومير پرندگان خليج گرگان -  تلفات پرندگان ميانکاله به ۵۳۳۰ 
رسيد -  مازندران طی اعلاميه ای که سازمان حفاظت محيط زيست مازندران منتشر 
کرد با پايش های انجام شــده تاکنون بالغ بر ۵ هزار لاشــه پرندگان مهاجر در تالاب 
ميانکاله جمع آوری شــده اســت.در اين اطلاعيه آمده است: با توجه به وقوع تلفات 

غيرعــادی در پرندگان مهاجر آبزی در تالاب بين المللی ميانکاله و خليج گرگان، به 
اطلاع می رســاند، عمليات پايش و جمع آوری لاشــه پرندگان مهاجر آبزی در روز 
پنجشنبه ۲۳ بهمن ماه ۹۹  نيز با اعزام اکيپ هايی از محيط بانان يگان حفاظت محيط 
زيست شهرستانهای گلوگاه، بهشهر بهشــهر و اداره کل انجام که ۵۰۸ قطعه پرنده 
مهاجر آبزی از گونه های چنگر معمولی، فلامينگو و مرغابی تلف و از سطح خليج جمع 

آوری و برای دفن بهداشتی تحويل اداره دامپزشکی بندرگز شد. 

بهتیترهایذیلبنگریم،انتقامسختآفریدگارهستیازماومرگمشکوکپرندگانمهاجرچراوچگونه؟!

خبر
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هفته نامه اقتصادی ایراناقتصادکلان9
در جریان دادوستدهای روز گذشته بازار سرمایه تعداد ۶میلیارد و 9۲۳ میلیون سهم و حق تقدم به  ارزش 7هزار و 9۰میلیاردتومان در 779هزار نوبت مورد دادوستد قرار 
گرفت و شاخص بورس با افت ۳7 هزار و ۶۲۱واحدی در ارتفاع یک میلیون و ۱۳۵هزار و ۳۸۸ واحد قرار گرفت. بیشترین اثر منفی بر افت دماسنج بازار سهام در روز جاری به 
نام نمادهای صنایع پتروشیمی خلیج فارس، فولادمبارکه اصفهان و ملی صنایع مس ایران شد و در مقابل نمادهای معاملاتی تولیدی فولاد سپید فراب کویر، پتروشیمی شازند 
و ملی کشت وصنعت و دامپروری پارس با رشد خود مانع افت بیشتر شاخص بورس شدند. شاخص های اصلی بازار سرمایه هم روزی منفی را پشت سر گذاشتند؛ به طوری که 
شاخص قیمت )وزنی- ارزشی( 9۸۱7 واحد، کل )هم وزن( 7۰۱۸ واحد، قیمت )هم وزن( ۴۵9۰ واحد، آزاد شناور ۴۲۴۰۶ واحد و شاخص های  بازار اول و دوم ۳۱۵۸۰ و ۶۱9۵۰ واحد 
افت کردند. در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله یک میلیارد و ۵۰۴میلیون ورقه به ارزش ۴هزار و ۶۰۵میلیاردتومان در ۴۰۳ هزار نوبت، آیفکس ۲9۴ واحد افت کرد و در 
ارتفاع ۱7هزار و ۱۳9 واحد قرار گرفت. در این بازار هم امروز بیشــترین اثر منفی بر شاخص فرابورس به نام نمادهای معاملاتی پلیمر آریا ساسول، فولاد هرمزگان جنوب و 
سنگ آهن گهرزمین شد و در مقابل نمادهای معاملاتی توزیع دارو پخش، قاسم ایران و مجتمع صنایع لاستیک یزد بیشترین اثر مثبت را بر این شاخص به نام خود ثبت کردند.

چراغقرمز
بورسدرجریان
دادوستدهای

شرکتها

جلسه بررسی عملکرد سالانه بانک کار آفرين و برنامه ريزی اقدامات 
و برنامه ريزی برای سال ۱4۰۱-۱4۰۰ با حضور مديرعامل بانک کارآفرين 

برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرين، محمدرضا فرزين مديرعامل 
بانک کارآفرين در اين نشســت با اشاره به عملکرد کلی بانک در سال ۹۹ 
گفت: معاونت بانکی يکی از اقدامات خوبی بود که در سال ۹۹ انجام شد، 
در دل اين معاونت، بانکداری تجاری، بانکداری شخصی و شرکتی شکل 
گرفت که بايد در سال آينده اين بخش ها بيشترين فعاليت را داشته باشند.
بعد از تشکيل اين معاونت و شکل گيری بانکداری تجاری، شرکتی و 
شخصی در حقيقت بازوی اصلی اهداف و تامين منابع بانک بر دوش اين 

بخش است، در همين راستا بايد اين بخش در سال آينده فعالتر شود.
وی همچنين با اشاره به گزارش عملکرد معاونت های مختلف و فاصله 
عملکرد تا تحقق اهداف تاکيد کرد: معاونت های مختلف هنگامی که برنامه 

های سالانه خود را عنوان می کنند بايد بدانند صفر تا صد اجرای اين برنامه 
بر عهده شــان است و برای رســيدن به اهداف بايد همه توان خود و زير 

مجموعه خود را به کار گيرند.
همکاران در معاونت های مختلف، روسا و همکاران شعب بايد بر روی 
اعداد و ارقام برنامه های بانک حساس باشند و با همکاری با يکديگر برای 

رسيدن به آن تلاش کنند.
او همچنين حسابهای قرض الحسنه را برکت بانک خواند و از معاون 
بانکی خود خواست تا حسابهای قرض الحسنه را در برنامه های بانک قرار 

دهد.
وی با تاکيد بر اين که همکاران بايد برنامه های بانک را جدی بگيرند، 

از کارشناسان معاونتهای مختلف خواست تا با برگزاری جلسات هم انديشی 
با کارشناسان ســاير بخش ها ايده های نو را خلق کنند و به بانک کمک 
کنند تا در راستای اهدافش که پيشرو بودن در بين ساير بانکهاست گام 

های جدی تری بردارد.
برنامه های سال ۱4۰۰ بايد بر مبنای همکاری بيشتر با صندوق توسعه 
ملی، فعال شدن شعبی که در پايين ترين رتبه در مجمع سوم قرار گرفته 

بودند و افزايش منابع بانک پايه ريزی شود.
بر اســاس اين گزارش، در اين نشست مقرر شد تا برنامه ها و اهداف 
ســال آينده معاونت های مختلف بر اساس اهداف کلان بانک که توسط 

مديريت طرح و توسعه تدوين می شود، برنامه ريزی شود.

قرضالحسنهبهبانککارآفرینمیآید

وزير دفاع و پشــتيبانی نيروهای مسلح درخصوص پيگيری پرونده شهيد فخری زاده، گفت: آنچه مسلم است به يقين عاملان و آمران اين 
جنايت مجازات خواهند شد. سرتيپ امير حاتمی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: جمهوری اسلامی ايران به عنوان کشور بزرگ و دارای مديريت 
و تفکر راهبردی، در مکان و زمان لازم اين مجازات را بدون ترديد انجام خواهد داد. در روزهای اخير هفته نامه انگليســی جوئيش کرانيکل در 
گزارشی اختصاصی به نقل از منابع اطلاعاتی ناشناس مدعی روايتی تازه از ترور شهيد محسن فخری زاده، دانشمند دفاعی و هسته ای کشورمان 
شده بود. در بخشی از گزارش اين مجله آمده است که شهيد فخری زاده توسط يک تيربار پيشرفته کنترل از راه دور به وزن حداقل يک تنُ ترور 
شده است که قطعات اين تيربار طی مدت ۸ ماه توسط موساد به ايران قاچاق و سپس مونتاژ شده بود. بر اساس ادعای اين مجله انگليسی، تيم 

ترور متشکل از حداقل ۲۰ ايرانی و اسرائيلی بودند که اين مقام ارشد ايران را ۸ ماه زير نظر داشتند! /  مهر

دکتر وحيد شقاقی شهری عضو هيات علمی دانشگاه خوارزمی گفت: کليات لايحه بودجه ۱4۰۰ در حالی در صحن علنی رد شد که کميسيون تلفيق زمان 
زيادی برای اصلاح بودجه گذاشته بود و اتفاق بی سابقه ای در کشور افتاد. به نظر می رسد اين يک خطای راهبردی از سوی مجلس باشد و رد کليات مشکلی را حل 
نخواهد کرد و بودجه قبلی دولت دوباره به بهارستان خواهد رسيد. در اين شرايط بازارهای مختلف دچار نوسان خواهند شد و نااطمينانی به بازار تزريق می شود و 
هرچه اين شرايط و تنش بيشتر شود، راه حل های آن کاهش می يابد. قطعا با اتفاقی که افتاده، لايحه بودجه در دولت تغيير خاصی نمی کند و احتمالا همان بودجه 
چند دوازدهم اجرا می شود. دولت به دنبال اين بود که مشکلات را به مجلس ربط دهد و مجلس با اين تحليل کليات را رد کرد. زمانی که لايحه بودجه ارائه شد، 
کارشناسان نسبت به کسری بودجه انتقاد کردند، اما اين مشکل در کميسيون تلفيق هم حل نشد. بهتر است در ماه های پايانی دولت، مجلس از تنش ها دوری کند 
و شرايط را به سمتی هدايت کند که به نفع مردم است. اتفاقی که ديروز افتاد، به نفع مردم نيست و تنشی که بين دولت و مجلس پيش آمده، پيامد خوشايندی ندارد.

وزیردفاع:عاملانترورشهیدفخریزادهمجازاتمیشوند اتفاقبیسابقهدرمجلسوکلیاتلایحهبودجه۱۴۰۰

وزير امور اقتصادی و دارايی گفت: بزودی بسته کامل 
تامين مالی برای توسعه و تامين سرمايه درگردش واحدهای 

توليدی به کارگروه جهش توليد ارائه می شود.
 به گزارش روابط عمومی شرکت صنايع چوب و کاغذ 
مازندران  ، فرهاد دژپسند روز پنجشنبه در حاشيه بازديد از 
شــرکت صنايع چوب و کاغذ مازنــدران در گفت و گو با 
خبرنگاران افــزود : در چند ماه اخير بــه صورت ميدانی 
مشــکلات واحدهای توليدی را بررسی کرده ايم و متوجه 
شده ايم واحدهايی که محصولات آنان با ارز ترجيحی وارد 

کشور می شود، با رکود زيادی مواجه شدند.
وی با ذکر اين نکته که واردات کاغذ با ارز ترجيحی سبب 
شد تا توليدات شرکت های داخلی بشدت تحت تاثير قرار 
بگيرد ، اظهار داشت : با تدابير دولت ، واردات انواع کاغذ نيز 
از ليست ارز ترجيحی خارج و اکنون توليد واحدهای داخلی 
اقتصادی شده است. وزير اقتصاد تصريح کرد : برای اين که 
بار ديگر واحدهای مختلف کشور به ظرفيت کامل توليدی 
برسند ، بســته جديدی برای تامين سرمايه درگردش و 
توسعه واحدها در راه است که بزودی چگونگی بهره مندی 
واحدها از اين تسهيلات قابل توجه در کار گروه جهش توليد 

ارائه می شود. 
وی از شرکت صنايع چوب و کاغذ مازندران به عنوان » 
شرکتی بی نظير « ياد کرد و گفت : به طور يقين با حمايت 
همه جانبه برای رساندن توليد اين شرکت به ظرفيت کامل 
وابستگی کشــور به واردات بشدت کاهش خواهد يافت .  
دژپسند با بيان اين که شرکت صنايع چوب و کاغذ مازندران 
با هدف قطع وابستگی کشور به واردات کاغذ تحرير ، روزنامه 
و کتب درسی طراحی شده است ، بيان داشت : از سوی ديگر 
اشتغال حدود يک هزار و ۵۰۰ نفر به صورت مستقيم در اين 
شرکت برای استان مازندران بسيار مهم است . وی افزود : 
اينکه چنين شرکت هايی در کشور وجود داشته باشند ، اما 
به دلايل مختلف از جمله واردات محصولات با ارز ترجيحی 

با مشکل مواجه شوند ، اصلا قابل قبول نيست.
خروج تولید از رکود

وزير اقتصاد وضعيت خروج واحدهای توليدی از رکود 
را در ۲ ماهه اخير مطلوب تر توصيف کرد و گفت : گزارش 
های زيادی از تعطيلی شــرکت چــوب و کاغذ مازندران 
دريافت شده است ، اما  با حمايت دولت و بخش خصوصی 

شرايط توليد بهتر شده و اکنون تا 4۰ درصد رسيده است.
وی در پاسخ به طرح کمبود چوب به عنوان مواد اوليه 
شرکت چوب و کاغذ مازندران هم اظهار داشت : طبق برنامه 
مواد اوليه صنايع چوب بر بايد از روش کاشت و زراعت چوب 
و واردات چوب با پوست تامين شود و در دولت برای هر يک 

از اين روش ها برنامه ريزی دقيقی کرده است.
وزير اقتصاد از بانک تجارت خواست تا هر چه سريعتر 
تمهيدات لازم جهت پرداخت تسهيلات برای اين شرکت 
را فراهم سازد . شرکت چوب و کاغذ مازندران از سال ۱۳۷۶ 
در شهرستان ساری آغاز به کار کرد و مهم ترين توليدکننده 
کاغذ در کشور محسوب می شود . اين شرکت در حال حاضر 
سهامی خاص است که ۶۰ درصد سهام آن در اختيار شرکت 
آينده پويا ، ۲۰درصد صندوق بازنشستگی کشوری با ۲۰  
درصد ديگر هم در اختيار شــرکت سرمايه گذاری تامين 
اجتماعی اســت. شــرکت صنايع چوب و کاغذ مازندران 
پارســال با کمک چهار هزار و ۸۰۰ ميليارد ريالی دولت از 
محل اعتبارات ستاد تسهيل و رونق توليد از زير تيغ اعمال 

ماده ۱4۱ قانون تجارت نجات يافت
 بازدید وزیر اقتصاد از شرکت 
صنایع چوب و کاغذ مازندران

 فرهاد دژپسند وزير اقتصاد و دارايی از شرکت صنايع 
چوب و کاغذ مازندران ديدار کرد.

در اين ديدار حجت الاســلام والمسلمين محمدی 
لائينی نماينده ولی فقيه در استان مازندران،منصورعلی 

زارعــی و علی بابايی کارنامی نمايندگان مردم ســاری و 
مياندورود در مجلس شــورای اسلامی،حسين پناهيان 
مديرعامل شرکت مديريت طرح و توسعه آينده پويا،علی 
اکبر صفريــان و اعضای هيات مديره صنايع چوب و کاغذ 

مازندران حضور داشتند.
گفت وگو با رئیس هیات مدیره و سرپرست شرکت 

صنایع چوب و کاغذ مازندران بررسی شد
توسعه دوباره بزرگ ترين توليد کننده کاغذ کشور

سعيده نبی زاده : شرکت صنايع چوب و کاغذ مازندران 
با حمايت سهامداران به خصوص هلدينگ آينده پويا و تلاش 
کارکنان خود موفق به ثبت چندين رکورد بسيار خوب در 
نيمه دوم سال جاری شد که ازجمله آن می توان به افزايش 
توليد ماهانه به بالای ۱۰ هزار تن اشــاره کرد. اين در حالی 
است که مجموع ميزان توليد و فروش طی ماه های آبان و 
آذر به رقمی معادل ۹۵ درصد هفت ماه اول ســال جاری 
رسيده که مصداق جهش توليد است.  عباس صفری، رئيس 
هيات مديره و سرپرســت شــرکت صنايع چوب و کاغذ 
مازندران با بيان مطلب فوق گفت: شرکت صنايع چوب و 
کاغذ مازندران، بزرگ تريــن توليدکننده انواع کاغذهای 
روزنامه، چاپ و تحرير، روتوگراور و فلوتينگ در کشــور با 
ظرفيت اسمی ۱۷۵ هزار تن در سال ۱۳۷۶ با هدف حفظ و 
احيای جنگل های شمال، کاهش وابستگی کشور به واردات 
کاغذ، جلوگيری از خروج ارز و کمک به ايجاد اشتغال و رونق 

اقتصادی منطقه به بهره برداری رسيد.
 جبران چالش های ۷ ماهه در ۳ ماه پایانی

آن طور که رئيس هيأت مديره اين شرکت اعلام کرده 
با برنامه ريزی انجام شده پيش بينی می شود روند جهشی و 
افزايشــی توليد تا پايان ســال جاری تداوم داشته باشد تا 
بخشی از مشکلات توليد ۷ ماه اول سال جاری جبران شود. 
دراين بين به رغم وجود بخشی از مشکلات ناشی از شرايط 
تحريــم، رکود، تورم قيمت مواد اوليه به ۲ تا ۸ برابر و رکود 
فروش به دليل کاهش مصرف کاغذ و واردات کاغذ با ارزهای 
دولتی و همچنين مشــکلات عديده ای نظير عدم اجرای 
صحيح طرح تنفس جنگل، عدم اصلاح تعرفه های واردات، 
صدور مجوز تاســيس واحدهای توليدی و صنعتی جديد 
مصرف کننده چوب و... اين شــرکت موفق شــد اقدامات 
قابل توجهــی را در رفع موانع توليد برداشــته و با تکيه بر 
توانمندی های داخلی و بررسی نياز بازار نسبت به توليد و 

فروش محصول خود گام های مؤثری بردارد.
به گفته وی به رغم پيگيرهای قبلی و برگزاری چندين 
جلسات استانی و کشوری و همچنين مصوبات ستاد تسهيل 
رفع موانع توليد، ســازمان جنگل ها هنوز نسبت به انجام 
تعهدات خود در قبال اين شرکت اقدامی نکرده و همچنان 
بدهی های ســازمان جنگل ها به قوت خود باقی است، اما 

مديران اين شرکت پيگير موضوع هستند.
 سدشكنی در برابر کرونا

اين شرکت به رغم همه مشکلاتی که به خصوص در يک 
سال گذشته به دليل کرونا و تحريم ها ايجادشده اما تلاش 
کرده با ايجاد تنوع در محصول، افزايش ميزان توليد، حفظ 
کيفيت محصول، تامين مواد اوليه مناسب و ... از اثر چالش ها 
بکاهد و شــرايط را به خوبی کنترل کند. به گفته صفری 
ريسک های حاصل از بيماری کرونا در صنعت، اين شرکت 
را نيز متأثر از افزايــش قيمت خدمات و مواد اوليه کرده و 
کاهش بهره وری بخصوص در اواخر سال گذشته و اوايل سال 

جاری موجب افزايش هزينه ها شده، اما به رغم شيوع اين  
بيماری در کشور، شرکت صنايع چوب و کاغذ مازندران با 
توجه به رسالت خطير خود در امر توليد سعی کرده با رعايت 
دستورالعمل های ستاد ملی مقابله با کرونا و ضمن رعايت 

موارد بهداشتی اقدام به توليد مناسب کند.
 برنامه های توسعه ای ۱۴۰۰

رئيس هيات مديره شــرکت صنايع چــوب و کاغذ 
مازندران گفت: اين شرکت به عنوان يکی از پيشگامان اصلی 
توليد کاغذ در کشــور تلاش خواهد کــرد به رغم وجود 
مشکلات عديده در تامين مواد اوليه ضمن حفظ شرايط 
توليد و دســت يابی به  اهداف، نسبت به اجرای برنامه های 
بلندمدت از جمله توســعه منابع تاميــن چوب داخلی و 
خارجی، به کارگيری حداکثر پتانســيل موجود، تقويت 
ســاخت داخل به منظور  مقابله با تحريم ها و خودکفايی 

داخلی اقدام کند.
وی افزود: همچنين با توجه به ضرورت تامين سرمايه 
در گردش برای دستيابی به برنامه های مصوب اقدامات اوليه 
جهت ورود به بورس صورت پذيرفته و در تلاش هستيم تا 
بتوانيم هرچه زودتر مراحل عرضه در بورس را فراهم کنيم.

 بهره وری در تولید و مدیریت
اين شرکت با نظام مشارکت فعال در حوزه پيشنهاد ها 
و نوآوری و همچنين با پشتيبانی از يک مرکز علمی کاربردی 
تلاش کرده با برنامه ريزی و برندسازی طولانی مدت به تدريج، 
ضمن حفظ سلايق مشتريان به توليد محصولات جديد و 
متفاوت بر اساس نياز بازار نيز توجه خاص کند. اين شرکت 
با آگاهی از اهميت نوآوری در فرآيند توليد خود تلاش کرده 
با ايجاد وحدت رويه و مديريت منسجم محصولی باکيفيت 
و با راندمان بالا در اختيار مشتريان خود قرار دهد و در اين 

مسير موفقيت های زيادی را نيز به دست آورده است.
صفری در ايــن رابطه به موضوع آمــوزش به عنوان 
راهبردی برای ارتقای بهره وری اشاره  کرده و می گويد: قطعا 
آمــوزش به عنوان يک اصل و ضــرورت اجتناب ناپذير در 
مجموعه های صنعتی از جايگاه ويژه ای برخوردار است. در 
شــرکت صنايع چوب و کاغذ مازندران نيز همانند ساير 
بنگاه های اقتصادی، آموزش نيروی انسانی متخصص امری 
راهبردی و مناسب برای حل مشکلات بوده و اعتقاد داريم 
داشتن فضای مناسب برای توسعه آموزش موجب ارتقای 
سطح کارآيی و راندمان سازمان و بنگاه اقتصادی را فراهم 

خواهد کرد. به گفته وی به رغم مشکلات ناشی از بيماری 
کرونا اين شــرکت در سال گذشته و ســال جاری سرانه 
آموزشی مناسب و مفيدی را در حوزه تخصصی کارکنان 

رقم زده است.
اين نوع آموزش ها در مســير بهينه سازی و افزايش 
بهره وری در شرکت بسيار مهم و اثربخش است. به عنوان مثال 
بهينه سازی انرژی که از مباحث مهم در صنعت است در گرو 
ارتقای روش های مديريتی و در مســير ارتقای بهره وری 
می تواند طبقه بندی شود که اين شرکت برای آن برنامه های 
متنوعی دارد و ازجمله آنها می توان به رعايت مصرف برق در 
اوج بار و ســاعات پيک، اســتفاده از نيروگاه خورشيدی، 
به کارگيری تجهيــزات راندمان بالا در مصرف بهينه برق، 
بازچرخانی، CHP سيستم آب فرآيند و بهينه سازی مصرف 
آب اشــاره کرد. صفری در ادامه با بيان اينکه تلاش شده با 
آموزش تخصصی نيروهای موجود در روند توليد خللی ايجاد 
نشود، افزود: در صورت نياز به نيروهای متخصص علاوه بر 
استفاده  از کارکنان ماهر جديد از تجربه نيروهای بازنشسته 

متخصص استفاده می کنيم.
 محدودیت های وارداتی و راهكارهای شرکت

صفری در پاسخ به سوالی در زمينه ورود چوب وارداتی 
با پوســت و موانع قانونی ســازمان حفظ نباتات گفت: در 
چندين نوبت بين شرکت چوب و کاغذ و سازمان مبارزه با 
آفات و حفظ نباتات مکاتبه صورت گرفته است. به گفته وی 
در اواخر دولت نهم و دهم مجوز واردات چوب با پوست صادر 
شد که در ابتدای دولت يازدهم با اصرار سازمان حفظ نباتات 
مجوز مربوطه ابطال شد. در ادامه پيگيری ها از طريق شرکت 
چوب و کاغذ و انجمن کارفرمايان صنايع چوبی بالاخره سه 
راهکار از طرف سازمان جهاد کشاورزی اعلام شد که عبارتند 
از:  رد واردات چوب از طريق مســير ريلی که به دليل عدم 
اتصال راه آهن های دو کشــور و هزينه بالا، واردات چوب از 
طريق بندر خواجه نفس گرگان که هيچ گونه امکانات بندری 
و لجســتيکی ندارد و  واردات به صورت چيپس که امکان 
بارگيــری و کانتينری و تخليــه برای آن وجــود ندارد. 
درهرصورت تاکنون راه حل اجرايی و با صرفه اقتصادی ارائه 

نشده و همچنان با مقاومت آن سازمان روبه رو هستيم.
 راهكارهای تامین نقدینگی

شــرکت صنايع چوب و کاغذ مازنــدران آن طور که 
سرپرست اين شرکت می گويد دچار مشکل نقدينگی بوده 
و با تلاش های صورت پذيرفته در سال گذشته برای تامين 
نقدينگی از بانک ها و مصوبات ستاد تسهيل در توليد، نهايتا 
بخشی از تامين نقدينگی اين شرکت به صورت وام از بانک ها 
و همچنيــن BB داخلی و فروش اموال مازاد و راکد صورت 
پذيرفته و همچنين برنامه ريزی از طريق روش های نوين 

مالی مانند ورود به بازار سرمايه در حال انجام است.
اين در حالی است که طرح های مهمی در اين شرکت 
آغاز شده که نيازمند نقدينگی است. به گفته سرپرست اين 
شرکت اجرای طرح های توسعه ای باهدف کيفيت بهبود 
محصولات، کاهش ضايعات، کاهش مصرف و توليد آب و 
پســاب، توليد محصولات جديد و نهايت کاهش قيمت 
تمام شــده انجام می پذيرد که در همين راستا و با تلاش 
همکاران تيم پروژه در ســال جاری بالغ  بر ۸ پروژه به اجرا 
رسيده که صرفه جويی بالقوه ای بالغ  بر 4۲۰ميليارد ريال به 
همراه داشــته اســت. همچنين برای به روزرسانی و رفع 
گره گاه های خطوط توليد و افزايش ظرفيت توليد محصولات 
و تبديل اين شــرکت به قطب توليد انواع کاغذ در کشور، 
پروژه های متعددی در دســت اقدام اســت که با تامين  
نقدينگی موردنياز )حدود يکصد ميليون يورو( اجرای آنها 
آغاز خواهد شــد که ازجمله اين پروژه ها می توان به نصب 
ماشين های جديد کاغذ، اشاره کرد که با اجرای پروژه های 
فوق ظرفيت توليد کاغذ اين شرکت از ۱۷۵ هزار تن به حدود 

4۰۰ هزار تن افزايش خواهد يافت.

دستور وزیر اقتصاد برای رفع مشکلات شرکت صنایع چوب و کاغذ مازندران

قطعاآموزشبهعنوانیکاصلو
ضرورتاجتنابناپذیردرمجموعههای
صنعتیازجایگاهویژهایبرخورداراست.
درشرکتصنایعچوبوکاغذمازندران
نیزهمانندسایربنگاههایاقتصادی،
آموزشنیرویانسانیمتخصصامری
راهبردیومناسببرایحلمشکلات
بودهواعتقادداریمداشتنفضای
مناسببرایتوسعهآموزشموجب

ارتقایسطحکارآییوراندمانسازمانو
بنگاهاقتصادیرافراهمخواهدکرد
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خبر
»ملی پلاس« پلتفرمی بی نظیر برای 

ورود به دنیای نوین بانکداری

 محمــد رضا حســين زاده، مديرعامــل بانک ملــی ايران: 
به تازگی واقعه ای تاريخی در نظام بانکی کشور رقم خورد. شعبه ای 
توسط بانک ملی ايران افتتاح شد که در آن از پول فيزيکی خبری نيست 
و مطابق روال معمول ساير شعب، در آن دريافت و پرداخت وجه نقد 
صورت نمی گيرد. »ملی پلاس« که در پی تحقيق و پژوهش دو ساله 
بانک ملی ايران به وجود آمد، به معنی واقعی کلمه، تحقق يک ايده آينده 
نگر، فراتر از مرزهای جغرافيايی و تبلور بانکداری آينده است، تا آنجا که 
موسسه »مکنزی« به عنوان يکی از معتبرترين شرکت های مشاور 
مديريت جهانی در تحقيقات و بررسی های اخير خود، مدل شعبی نظير 
»ملی پلاس« را به عنوان ايده نهايی بانکداری آينده معرفی نموده است.
بارها در ارزيابی از نظام بانکی کشورهای توسعه يافته، گفته شده بود که 
»بانک« تقريبا از محل تبادل پول خارج شده است. نظام بانکی کشورمان 
نيز سالها به دنبال کاهش نقل و انتقال وجه نقد و جايگزين کردن آن با 
تراکنش های غيرحضوری بود که اين خواسته تا حد زيادی با استقرار 
تجهيزات الکترونيک و سامانه های ديجيتال محقق شد. اپليکيشن های 
موبايلی نيز بر سرعت اين روند افزود و اکنون حجم گسترده ای از تراکنش 
های بانکی در کشور به صورت غيرحضوری انجام می شود. در چنين 
شرايطی، لازم بود خدمات بانکداری حضوری نيز به جايگاه رفيع تری 
صعود کند که همانا ارائه راهکارهای اقتصادی، مشاوره های بنيادی و راه 
حل های انديشمندانه برای حل مسائل پولی و بانکی است. »ملی پلاس« 
اين آرزو را برآورده کرد و در محيطی امن، پذيرای جوانان، فرهيختگان، 
فعالان اقتصادی و صاحبان کسب و کارهايی است که به دنبال بهترين 
راه برای اخذ مشاوره، انجام امور بانکی و همچنين کمک به جهش توليد 
و ايجاد اشتغال در کشورند.شعبه جديد بانک ملی ايران را می توان 
مرکزی »جوان محور« دانست، چرا که محيط آن متناسب با نيازهای 
نسل جوان، آرام، دنج و در عين حال پويا و شکيل طراحی شده است و 
در يک جمله می توان »ملی پلاس« را تکنولوژی محور، جوان محور و 

مشاوره محور تعريف نمود.

 ابر رایانه سیمرغ از زیرساخت های
 مهم شبکه ملی اطلاعات است

حسين فلاح جوشقانی معاون وزير ارتباطات و فناوری 
اطلاعات گفت: ابررايانه يکی از زيرساخت های مهم اطلاعاتی 
مورد نياز کشور است که با تکميل آن، ايران در جمع کشورهای 
صاحب اين فناوری قرار می گيرد. همه سرويس هايی که در دنيا 
وجود دارند مبتنی بر پردازش های فوق سريع هستند. رئيس 
سازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويی افزود: در حال حاضر 
همه چيز وابسته به زيرساخت های ارتباطی و اطلاعاتی است 
و يکی از اجزای مهم شبکه ملی اطلاعات نيز سيستم های فوق 
سريع با قدرت پردازش بسيار بالاست که ابررايانه سيمرغ يک 
زيرساخت اصلی شــبکه ملی اطلاعات بوده و همين طور در 
بحث های اقتصادی نيز دخيل اســت. طی ســال های اخير 
پژوهشــگاه با تغيير رويکرد خود و حرکت به سمت مديريت 
پژوهش، تحول بســيار خوبی را رقم زده است و پژوهشگاه با 
مديريت مناسب و نگاه پژوهشی - کاربردی که داشته، طی 
همکاری با مراکز دانشگاهی موضوع ساخت ابررايانه سيمرغ را 
بخوبی پيش برده است.تنها مجموعه ای که می توانست موضوع 
پروژه ابررايانه سيمرغ را بين وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
و حوزه های دانشــگاهی پيوند دهد، پژوهشگاه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات است. ظرفيت های پژوهشگاه و دانشگاه هر 
کدام به تنهايی کافی نبوده و تلفيق اين دو مجموعه و مديريت 
پژوهش توسط پژوهشگاه باعث شد تا از ظرفيت های علمی و 
کاربردی هر دو مجموعه بهترين بهره حاصل شــود و پروژه 
ابررايانه نتيجه مطلوب را به دست آورد، ما در اين پروژه صرفاً با 
يک پژوهــش علمی روبه رو نيســتيم و در آينــده نزديک 
کاربردهای آن را لمس خواهيم کرد، تيم توانمندی روی اين 
پروژه در حال فعاليت است و با توانمندی که وجود دارد کار در 
زمان مناسب به سرانجام خواهد رساند.  در راستای حمايت از 

کسب و کارهای مجازی صورت می گيرد

پرداخت یکپارچه الکترونیکی خسارت ها از سال آینده
غلامرضا ســليمانی رئيــس کل بيمه 
مرکزی طی نشســت خبری که به صورت 
آنلاين برگزارشد اظهار داشت. اقدامات صنعت 
بيمه در حوزه صدورالکترونيک بيمه نامه ها و 
پرداخت خسارت ها به شکل آنلاين پرداخت 
و گفت: با تلاش هايی که در سال ۹۹ صورت 
گرفت، توانستيم  با همکاری شرکت های بيمه 
و استقبال خوب مردم، از ارائه خدمات به شکل 
حضوری و کاغذی فاصله بگيريم و بيمه نامه ها 
را به شکل آنلاين صادر کنيم.  او با بيان اينکه 
اکنون در ارتباط با بيمه شخص ثالث موفق 
شــديم کد يکتا را صادر و در بخش انبارها و 
آتش سوزی نيز اين امر را محقق سازيم، گفت: 
در گام بعــدی مقرر کرده ايم کــه در حوزه  
بيمه هــای درمان و زندگی اقــدام به صدور 
بيمه نامــه به شــکل الکترونيکی کنيم که 
اميدواريم به زودی محقق شود. سليمانی در 
همين راســتا از برنامه ريزی برای پرداخت 
خسارت آنلاين بيمه ها در سال۱4۰۰ خبرداد 
و گفت: دراين راســتا بايــد زمينه ها آماده و 
بسترها فراهم شود که اگر اين آمادگی ايجاد 
شود، پرداخت يکپارچه الکترونيکی خسارت 

را در سال آينده عملياتی خواهيم کرد.
او با بيان اينکه دنيا در حال تحول است و 
ضروری است که صنعت بيمه هم همگام با اين 
تحولات به سمت نوآوری حرکت کند، افزود: 
قطعا نوآوری و خلاقيت در محصولات و روش 
ارائه خدمات در صنعت بيمه باعث افزايش 
ضريب نفوذ بيمه و توسعه فرهنگ بيمه ای 
می شود و بيمه مرکزی نيز با توجه به اهميت 
اين موضوع، از هرگونه نوآوری و خلاقيت در 
صنعت بيمه حمايت و پشتيبانی خواهد کرد. 
سليمانی در همين راستا يکی از مولفه های 
موثر در اعطای مجوز به شرکت های جديد 
بيمه ای را همين بحــث نوآوری و خلاقيت 
عنوان کرد و گفت: ما در حال حاضر ۳4 شرکت 
بيمه ای فعال داريم که افزايش تعداد شرکت ها 
می تواند بــرای صنعت بيمه ظرفيت جديد 

ايجاد کند و باعث رقابت دراين بخش شود، اما 
اين منوط به اين است که شرکت های جديد 
وجه تمايزی با شرکت های فعلی داشته باشند.

او با اعلام اين خبر که چند شرکت بيمه 
تخصصــی و جنرال جديــد در حال حاضر 
متقاضی  دريافت مجوز از بيمه مرکزی هستند  
که اگر اين شــرکت های جديــد بيمه ای، 
فعاليتشان توجيه مناسبی نداشته باشد، با 
درخواست آنها موافقت نخواهد شد و مجوز 
نخواهند گرفــت، افزود: در زمان بررســی 
درخواست مجوز شرکت های جديد بيمه ای، 
قطعا اين مولفه ها لحاظ خواهند شد که اين 
شرکت ها تا چه ميزان ظرفيت بيمه گری را 
افزايــش خواهنــد داد و در ارائه خدمات و 
طرح های بيمه ای چه وجه تمايزی با ســاير 

شرکت ها خواهند داشت. 
بنابراين اگر شــرکتی توجيه مناسبی 
نداشته باشد نمی تواند مجوز دريافت کند، 
به رغم مشکلات و محدوديت هايی که وجود 
داشت، توانستيم از ابتدای امسال تا پايان دی 
ماه، حدود ۸۰ميليون بيمه نامه صادر و حدود 
۶۶ ميليارد تومان پرتفوی بيمه ای ايجاد کنيم. 
وی با بيان اينکه صدور بيمه نامه ها  در ۱۰ماهه 
امسال نســبت به کل سال ۹۸ حدود ۶ هزار 
ميليارد تومان افزايش داشته که پيش بينی 
می شود تا پايان سال به ۸۵هزار ميليارد تومان 

برسد. او با بيان اينکه البته صنعت بيمه در ازای 
بيمه نامه هايی که صادر می کند، تعهداتی را 
قبول می کند که ميزان پرداختی ها همواره 
بيشتر از حق بيمه دريافتی بوده است گفت: تا 
قبل از تحريم ها ، بخشــی از اين تعهدات در 
داخل پوشش داده می شد و بقيه آن به بيمه گر 
اتکايی واگذار می شد  اما در حال حاضر شرايط 
برعکس شــده و شرکت های بيمه داخلی با 
محوريت بيمه مرکزی ريسک همه بخش ها و 
پروژه ها را قبول می کنند و توزيع اين ريسک 
در داخل کشــور اتفــاق افتاده اســت. در 
حال حاضر هيچ گونه ريسکی روی زمين رها 
نشده و همه ريســک های موجود در کشور 
تحت پوشش صنعت بيمه  قرار گرفته اند. او در 
عين حال از شروع به کار صندوق بيمه حوادث 
طبيعی در سال آينده با هدف پوشش مناسب 
ريســک، افزايــش ضريــب نفــوذ بيمه و 
نهادينه کردن فرهنگ بيمه ای  خبر داد و گفت: 
از آنجا که مردم همچنان نســبت به خريد 
بيمه نامه های اختياری از خودشان مقاومت 
راســتا  درايــن  می دهنــد،  نشــان 
برنامه ريزی کرده ايم که صندوق بيمه حوادث 
طبيعی را عملياتی کنيم که انتظار ما اين است 
با شروع به کار اين صندوق ، ۱۰ درصد به کل 

پرتفوی صنعت بيمه افزوده شود.
او در همين راستا به اجباری شدن بيمه 

واحدهای مســکونی اشــاره و با بيان اينکه 
پيشنهادی که بيمه مرکزی برای سال ۱4۰۰ 
ارائه کرده اســت، اين اســت که به صورت 
ماهيانه، ۲۰ هزار تومان در ازای تعهد پرداخت 
۸۰ ميليــون تومان خســارت از بيمه گذار 
دريافت شــود، تصريح کرد: پيشنهاد بيمه 
مرکزی اين است؛ از ۲۰ هزار تومان حق بيمه، 
۱۰ هــزار تومان را دولت در قالب يارانه  و ۱۰ 
هزار تومان را بيمه گذار پرداخت کند که اين 
پيشنهاد ابتدا بايد در دولت و مجلس بررسی 

و در نهايت تصويب شود. 
او در ادامه به افزايش نرخ ديه و به تبع آن 
افزايش نرخ حق بيمه شخص ثالث برای سال 
آينده اشاره کرد و افزود: با پيگيری هايی که 
انجام داده ايم، منتظر هستيم که در اسفند ماه 
قوه قضائيه نرخ ديه را اعلام کند تا در نهايت 
براســاس اعلام اين نرخ، برای نرخ حق بيمه 
شــخص ثالث تصميم گيری شود. معمولا 
قوه قضاييه در اين رابطه نظر کارشناسی بيمه 
مرکزی را جويا خواهد شد چون اين مهم بر 
نرخ حق بيمه ها اثرگذار است.  او همچنين به 
نرخ های غير فنی که از سوی برخی شرکت های 
بيمه و شرکت های استارت آپی ارائه می شود، 
اشاره کرد و گفت: قطعا با ارائه نرخ غير فنی که 
باعث نرخ شــکنی در صنعت بيمه بشــود، 

برخورد خواهد شد.
او در پاسخ به  اين پرسش که درحال حاضر 
صنعــت بيمه موظف بــه پرداخت عوارض 
متعددی است، در اين راستا بيمه مرکزی چه 
اقداماتی را در دستور کار قرار داده است گفت: 
موضوع عوارض و ماليات، فشار مضاعفی را بر 
صنعت بيمه وارد کرده  است و به نوعی باعث 
شــده که نرخ حق بيمه افزايش يابد که در 
نهايت اين پول از جيب بيمه گذاران پرداخت 
خواهدشد. به عبارتی پرداخت عوارض باعث 
می شود که بيمه نامه گران تر شود و اين اصلا 
به صلاح صنعت بيمه نيست و باعث می شود 

که شرکت های بيمه متضرر شوند.

 رستم قاسمی در رابطه با تحریم های ابتدای دهه 9۰، گفت: تحریم ها در شرایطی اعمال شد که ما واقعا تجربه ای نداشتیم و فکر هم نمی کردیم این تحریم ها با این گستردگی زیاد اعمال شود، 
چون تا آن زمان در هیچ جای دنیا چنین تحریمی اعمال نشده بود و سابقه نداشت بانک مرکزی یک کشور را تحریم کنند. همچنین به یکباره فروش نفت و درآمدهای نفتی ما را تحریم کردند. 
در آن دوران ما واردکننده بنزین بودیم و روزانه ۲۵ میلیون لیتر بنزین وارد می کردیم و تقریبا نصف بنزین موردنیاز کشور از طریق واردات تأمین می شد. با اعمال تحریم ها دیگر امکان واردات 
بنزین وجود نداشت، همچنین صنعت نفت کشور بویژه در حوزه بالادستی وابستگی زیادی به خارج از کشور داشت. وزیر سابق نفت گفت: در بالادست صنعت نفت بسیاری از تجهیزات 
موردنیاز از کشورهای خارجی خریداری می شد و با اعمال تحریم ها حتی کالاهایی که ما از قبل خریده بودیم را به ما تحویل نمی دادند. به رغم تحریم های فلج کننده آمریکا، بالاترین سطح توسعه 
در صنعت نفت کشور در ۱۰۰ سال گذشته مربوط به ۲ سالی بود که تحریم های فلج کننده آمریکا علیه ما اعمال شده بود. این حرف ها مستند است و کسی نمی تواند مدرکی در رد این قضیه 

بیاورد. در دولت دهم ما ابرطرح صنعتی جهان را با توسعه ۱7 فاز از میدان گازی پارس جنوبی آغاز کردیم. تا ۱۶ سال قبل از این اقدام تنها 7 الی ۸ فاز از این میدان توسعه پیدا کرده بودند. 

بالاترینسطح
توسعهصنعت
درزمانتحریم
رخداد

منصور غلامی، وزير علوم، تحقيقات و فناوری درباره امکان راه اندازی دانشگاه تلويزيونی همانند مدرسه تلويزيونی 
گفت: »برای برخی گروه ها شدنی است، اما به سمت آن حرکت نکرده ايم. دوم اينکه ماهيت درس های عمومی اجازه 
دانشگاه تلويزيونی را می دهند، ولی محدوديت هايی هم داريم، زيرا هر استادی شيوه تدريس خود را دارد. وزارت علوم 
آمادگی دارد با همکاری صداوسيما و شبکه آموزش آموزش های تلويزيونی دروس عمومی و پايه دانشگاه ها را آغاز کند.« 
وزير علوم ادامه داد: »برخی دانشگاه ها اجازه تغيير محتوای درسی تا ۲۰درصد را دارند و به اين دليل امکان اين امر که 
يک برنامه درسی مثل آموزش وپرورش ارائه شود، سخت است، اما به راه اندازی اين امکان فکر خواهيم کرد.« وزير علوم 
تصريح کرد: »در دنيا به علوم انسانی خيلی بيشتر از آنچه ما توجه می کنيم، توجه می شود و در کشور ما کمتر مورد اقبال 
قرار گرفته است.« غلامی در پايان خاطرنشان کرد: »کاربردی بودن آموزش ها و تاثيرگذار بودن اين آموزش ها بحث 
ديگری است و ما امروزه در دنيا رويکرد های بين رشته ای را خيلی قوی تر از آنچه خودمان انجام داده ايم، می بينيم و در 
پژوهش ها هم رشد اين اقدامات بين رشته ای را خيلی ديده ايم. اين پژوهش ها به سمت کاربردی شدن نيز پيش رفته اند.«

احتمالراهاندازی
دانشگاهتلویزیونی

منصور غلامی

براساس جديدترين آمار وزارت علوم، تحقيقات و فناوری، تعداد پارک های علم وفناوری از ۳۳ پارک در سال 
۱۳۹۲ به 4۵ پارک در سال ۱۳۹۹ افزايش يافته است. نخستين پارک علم وفناوری خصوصی در سال ۱۳۹۶ 
راه اندازی شد و ۳ پارک دستگاهی وابسته به وزارت ارتباطات، وزارت نفت و جهاد کشاورزی در ۳ سال اخير به 
وجود آمده است. از سوی ديگر تعداد مراکز رشد از ۱۳۱ مرکز در سال ۱۳۹۲ به ۱۹۹ مرکز در سال ۱۳۹۹ افزايش 
يافته است. در زمينه فروش شرکت ها و ميزان صادرات فناوری در شرکت ها و پارک ها، براساس آمار اعلام شده از 
سوی وزارت علوم، ۵۱۳ فناوری از پارک ها به کشورهای ديگر به ارزش بيش از ۹۸ ميليون دلار در سال ۱۳۹۸ 
صادر شده است. با توجه به جدول زير در سال ۹۶ ميزان صادرات دانش بنيان ها توسط پارک ها و مراکز رشد ۲۶۲ 
ميليون دلار بوده که به دليل شرايط تحريم، ميزان صادرات در سال ۹۷ به ۶۹ ميليون دلار کاهش يافته است. اين 
درحالی است که خوشبختانه اين عدد در سال ۹۸ با افزايش ۲۹ ميليون دلاری همراه بوده است. از سوی ديگر 
نيز مجموع فروش شرکت های مستقر در پارک ها و مراکز رشد در سال های اخير با رشد همراه بوده و ميزان فروش 

در سال ۹۷ از حدود ۹۷ ميليارد ريال به ۱۳۶ ميليارد ريال در سال ۹۸ جهش داشته است.

صادرات۱۰۰میلیوندلاری
محصولاتپارکهایفناوری
درسال98

 وزارت علوم، تحقیقات و فناوری

رئيس سازمان توليد اسکناس و مسکوک بانک مرکزی جمهوری اسلامی ايران از آغاز توزيع ايران چک های ۱۰۰ هزار 
تومانی و اسکناس های ۱۰ هزار تومانی جديد از روز گذشته خبر داد. امير شکری با بيان اينکه براساس اعلام بانک مرکزی، 
ايران چک ۱۰۰ هزار تومانی و اسکناس ۱۰ هزار تومانی با طراحی جديد از فاکتورهای امنيتی بالاتری برخوردار است، افزود: 
بانک مرکزی به منظور اجرای طرح حذف چهار صفر از پول ملی درآينده اقدام به کمرنگ کردن چهار صفر از اين اسکناس ها 
کرده است.وی افزود: همه اسکناس های جديد در اندازه های مساوی چاپ خواهد شد و برای اجرای طرح حذف چهار صفر از 
پول ملی در آينده در اسکناس های جديد نيز چهار صفر ارقام اسکناس کم رنگ چاپ شده است.شکری با اشاره به اينکه توزيع 
اين اسکناس ها نيز بزودی آغاز خواهد شد، اضافه کرد: تصوير نمادهای ملی و مذهبی در اين اسکناس ها استفاده شده است.
براساس اعلام بانک مرکزی، برخی خصوصيات امنيتی ايران چک و اسکناس جديد مشتمل بر واتر مارک سه بعدی، الکتروتايپ، 
فايبرهای نامرئی فلورسنتی چند رنگ، نخ امنيتی با ويژگی تغيير طيف، چاپ نوری مغناطيسی و نوار طلايی درخشان است 
که احراز اصالت را برای عموم مردم تسهيل می کند.سه اسکناس جديد، هزار تومانی، دو و پنج هزار تومانی امروز در بانک مرکزی 
رونمايی شد و اين اسکناس ها دارای ظاهری متفاوت و ويژگی های امنيتی بالاتر در مقايسه با اسکناس های قديمی است./ايرنا  

آغازتوزیعایرانچکهای
۱۰۰هزارتومانی

امیر شکری

رئيس  ستاد اجرايی فرمان امام)ره( گفت: تاکنون بيش از پنج کشور از داخل و خارج از منطقه تقاضای پيش خريد واکسن 
ايرانی کرونا را از ما داشتند اما تا زمانی که نياز کشور تامين نشود، واکسن صادر نخواهيم کرد. به گزارش ايسنا، محمد مخبر با 
اعلام اين خبر در آيين  رونمايی از خطوط توليد و محصولات جديد شــرکت نفت پارس و بهره برداری از طرح های زيست 
محيطی پالايشگاه سبز و رونمايی از سامانه جامع مديريت راهبردی بر مبنای سياست های کلی اقتصاد مقاومتی، با اشاره به 
اهميت موضوع کرونا افزود: در گذشته اعلام کردم که اگر واکسن به صورت آزمايشگاهی توليد شود و به توليد انبوه نرسد، 
فايده ای ندارد. همان طور که روزی گفتم در توليد ماسک خودکفا خواهيم شد و امکان صادرات آن را فراهم کرده ايم و برخی 
با ترديد به من نگاه کردند، امروز نيز می گويم که می توانيم در توليد واکسن نيز به خودکفايی برسيم.مخبر ادامه داد: توليد 
ماسک در کمتر از دو ماه صورت گرفت و توانستيم در اين عرصه به طور موفق عمل کنيم؛ امروز نيز می گويم که بزرگ ترين 
کارخانه توليد واکسن کوويد۱۹ را تا پيش از پايان بهار راه اندازی خواهيم کرد؛ فاز اول که سه ميليون است، پيش از سال توليد 
خواهد شد و فاز دوم که تا ۱۳ ميليون است حتما تا پيش از بهار اتفاق خواهد افتاد که فازهای بعدی نيز دارد که بعدا اعلام 
خواهيم کرد.وی با تاکيد بر اين که ما در توليد واکسن کرونا، کشور را خودکفا می کنيم و به نقطه ای می رسيم که چيزی به نام 

واکسن موضوعيت نداشته باشد، اظهار داشت: بعد از تامين نياز مردم کشور، نياز کشورهای ديگر را هم تامين خواهيم کرد

بیشاز5کشورتقاضای
پیشخریدواکسنایرانی
کرونارادارند

محمد مخبر

رئيس اتاق بازرگانی مشترک ايران و سوريه گفت: ۲۰اسفند امسال، خط کشتيرانی بندرعباس به بندر لاذقيه سوريه آغاز به 
کار خواهد کرد. کيوان کاشفی افزود: طبق توافق صورت گرفته، ماهی يک بار کشتی های باری به طور منظم از ايران به سوريه 
حمل بار خواهند داشت که نخستين محموله ۲۰اسفند به بندر لاذقيه ارسال خواهد شد. وی بابيان اين که برای راه اندازی اين 
خط، هماهنگی های لازم با ستاد توسعه روابط اقتصادی ايران با عراق و سوريه و سازمان کشتيرانی جمهوری اسلامی ايران 
صورت گرفته، اضافه کرد: قرار است در صورت نياز اين خط کشتيرانی به دو خط يعنی هر ۱۵روز يک بار ارسال کالا به لاذقيه 
تبديل شود اما در ابتدای کار، يک بار در ماه صادرات به سوريه را به صورت منظم شروع می کنيم. کاشفی گفت: قبلا مشکل اصلی 
اين بود که بايد بارهای صادراتی در بندرعباس دپو می شد تا اين که به ظرفيت موردنظر می رسيد و در آن صورت کشتی به سمت 
بندر لاذقيه حرکت می کرد اما اکنون اين محدوديت زمانی و معطلی 4۵روزه برداشته شده و هرماه به طور منظم کشتی لاينر 
به سوريه خواهد رفت. وی ادامه داد: اين نظم در صادرات حتما به حجم صادرات کمک خواهد کرد و اگر ظرفيت تجارت ميان 
دو کشور بيشتر شود، خطوط کشتيرانی بيشتری به اين موضوع اختصاص داده خواهد شد. کاشفی تصريح کرد: هيچ محدوديتی 
در اقلام صادراتی وجود ندارد ضمن اين که اين کشتی ها هم کانتينربر و هم فله بر است و صادرکنندگان در صورت تمايل می توانند 

سوريه را به عنوان مقصد کالای صادراتی خود انتخاب کنند.

راهاندازیخطکشتیرانی
بندرعباسبه
بندرلاذقیهسوریه

 کیوان کاشفی

 نخستين دستگاه سی تی آنژيوگرافی فوق پيشرفته قلب و مغز در شرق کشور با حضور توليت آستان قدس رضوی در 
بيمارستان رضوی به بهره برداری رسيد. به گزارش اعتبار  به نقل از آستان نيوز، آيين بهره برداری از نخستين دستگاه سی تی 
آنژيوگرافی فوق پيشرفته قلب و مغز در شرق کشور در راستای خدمت رسانی به زائران و مجاوران بارگاه ملکوتی حضرت رضا)ع( 
صبح امروز در بيمارستان فوق تخصصی رضوی برگزار شد. دکتر فريدون نوحی، رئيس هيئت مديره بيمارستان رضوی در اين 
مراسم بيان کرد: با توجه به تاکيدات توليت آستان قدس رضوی مبنی بر ارائه خدمات با بالاترين کيفيت و جديدترين فناوری 
روز در بيمارستان رضوی، اين دستگاه تهيه و امروز به بهره برداری رسيد.وی با اشاره به اينکه بيمارستان رضوی از افتخارات شرق 
کشور است، ادامه داد: اين دستگاه »سی تی آنژيوگرافی قلب و مغز« در شرق کشور نمونه مشابه ندارد و از تکنولوژی بسيار 
پيشرفته ای برخوردار است.رئيس هيئت مديره بيمارستان رضوی گفت: تمام تلاش ما در سيستم پزشکی، انجام تشخيص و 
حتی درمان بيماری ها با کمترين اقدامات تهاجمی و حرکت در جهت اقدامات پزشکی غيرتهاجمی است.نوحی، به فعاليت 
متخصصان توانمند در دو بخش »تصويربرداری« و »قلب« بيمارستان رضوی اشاره و اضافه کرد: متخصصی که قرار است خدمات 
راديولوژی اين دستگاه سی تی آنژيوگرافی پيشرفته را تفسير کند، آموزش کامل خود را در مدت ۱۸ ماه در کشور گذرانده است.

بهرهبردارینخستین
دستگاهسیتی
آنژیوگرافیفوقپیشرفته

تولیت آستان قدس رضوی

خانم نرگس نجفی با صدور حکمی از سوی وزير امور اقتصادی و دارايی و رييس مجمع عمومی بانکها 
به سمت عضو هيات مديره بانک توسعه صادرات ايران منصوب شد. به گزارش روابط عمومی بانک توسعه 
صادرات، در بخشی از اين حکم آمده است: “نظر به تعهد، تخصص و تجربه سرکار عالی به مدت دوسال به 
ســمت عضو هيات مديره بانک توسعه صادرات ايران منصوب می شويد اميدوارم با همفکری .و همدلی 
کارکنان کوشــای بانک توسعه صادرات ايران و همکاری با نهادهای تخصصی مرتبط، درنيل به اهداف و 
برنامه های آن بانک و پيشرفت و تعالی همه جانبه مادی و معنوی دولت تدبير و اميد پيروز و سربلند باشيد.
نرگس نجفی پيش از اين مسووليتهايی چون سخنگويی سازمان هدفمندی يارانه ها، مديرکل امور بانکی 
و مديرکل امور يارانه های اين سازمان، دبيری کميسيون ماده ۱۰ قانون هدفمند کردن يارانه ها، مديريت 
خزانه و مديريت پيگيری و وصول مطالبات صندوق توسعه ملی و مشاور مديرعامل بانک صنعت و معدن 
را برعهده داشته است.همچنين در حکم صادره از سوی وزير امور اقتصادی و دارايی از خدمات سرکار خانم 

تانيا يغمايی عضو پيشين هيأت مديره بانک توسعه صادرات ايران تشکر و قدردانی شده است.

نرگسنجفیعضوهیات
مدیرهبانکتوسعهصادرات
ایرانشد

بانک توسعه صادرات ایران

بانک پاسارگاد در راستای ايفای رسالت های اجتماعی خود و در ادامۀ پروژه های ساخت مدرسه و کتابخانه در نقاط 
مختلف کشور، همزمان با دهه مبارک فجر، عمليات احداث کتابخانه »پاسارگاد« را در استان فارس، شهرستان پاسارگاد 
آغاز کرد.به گزارش روابط عمومی بانک پاســارگاد، طی مراسمی که با حضور سيد احمد احمدی زاده معاون سياسی، 
امنيتی و اجتماعی استانداری فارس، صادق فلاحی فرماندار شهرستان پاسارگاد، حجت الاسلام و المسلمين پردل امام 
جمعه شهرستان پاسارگاد، روح الله منوچهری مديرکل نهاد کتابخانه های استان فارس، اسماعيل دوستی عضو هيئت عامل 
بانک پاسارگاد، اعضای شورای شهر، مسئولان منطقه، جمعی از مديران بانک پاسارگاد و اهالی محل برگزار شد، کلنگ 
احداث يک باب کتابخانه در شهرستان پاسارگاد، زده شد.در اين مراسم مهندس دوستی عضو هيئت عامل بانک پاسارگاد 
ضمن اشاره به اقدامات اين بانک در حوزه مسئوليت های اجتماعی گفت: بانک پاسارگاد در عرصه ايفای رسالت های 
اجتماعی، در بين بانک های کشور پيشتاز است. اين بانک با داشتن بيش از ۱.۵ ميليون نفر سهامدار، بانکی مردمی است. 
وی با اشاره به اقدامات بانک پاسارگاد در زمينه ايجاد اشتغال در کشور افزود: اين بانک تاکنون بيش از ۲۶ مدرسه و ۱۷ 

کتابخانه در نقاط مختلف کشور ساخته است و در سال آينده نيز، ۱۳ مدرسه ديگر به اين تعداد افزوده خواهد شد.

درراستایایفای
مسئولیتهایاجتماعی
بانکپاسارگاد

بانک پاسارگاد

یادداشت-۱



مؤثر سازی طرح های تحقیق و تفحص از طریق همکاری مجلس با قوه قضائیه
رئيس کميسيون اقتصادی مجلس در 
نشست کارشناســی با مقامات بلند پايه 
دستگاه قضايی کشور گفت: با توجه به اينکه 
بيشتر طرح های تحقيق و تفحص مجلس 
مربوط به کميســيون اقتصادی اســت، 
نيازمند همکاری بيشــتر قوه قضائيه در 
خصوص پرونده هــای ارجاعی از مجلس 
همانند تحقيق و تفحص ها و موضوع اعمال 
ماده ۲۳4 آيين نامه داخلی مجلس هستيم. 
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، اولين 
نشست کارگروه مشــترک ميان اعضای 
کميسيون اقتصادی مجلس با نمايندگان 
قوه قضائيه برای آسيب شناســی قوانين 
اقتصــادی و بهبود عملکرد اين قوانين در 
ســازمان بازرســی کل کشــور برگزار 
شد،نيازمند نظرات کارشناسی قوه قضائيه 
در بخش اقتصادی هســتيم محمدرضا 
پورابراهيمــی، هدف از اين نشســت را 
شناسايی اولويت ها و چالش های اقتصادی 
کشور اعلام کرد و گفت: به دليل اشرافی که 
دستگاه نظارتی همانند سازمان بازرسی 
کشور و ديوان عدالت اداری بر پرونده های 
قضايی دارند، می خواهيم نگاه کارشناسی 
آن ها با تشکيل کارگروه تخصصی به مجلس 
منتقل شود تا بتوانيم از آن به عنوان نقطه 
نظرات تخصصی قضات و کارشناسان حوزه 
قضايی بهره ببريم. با توجه به اينکه بيشتر 
طرح های تحقيق و تفحص مجلس مربوط 
به کميسيون اقتصادی اســت، نيازمند 
همکاری بيشــتر قوه قضائيه در خصوص 
پرونده هــای ارجاعــی از مجلس همانند 
تحقيــق و تفحص ها و موضــوع اعمال 
ماده ۲۳4 آيين نامه داخلی مجلس هستيم.

درویشیان: بخش زیادی از 
معافیت های مالیاتی ضرورتی ندارد

در ادامه جلسه رئيس سازمان بازرسی 
کل کشور قوانين ناکارآمد را از آسيب های 

جدی حوزه اقتصادی و توليدی دانست و 
تصريح کرد: برخی حوزه ها نياز به وضع يا 
اصلاح قانون دارد تا ابهامات آن ها برطرف 
شــود. به طور مثال برخی قوانين ضمانت 
اجرا ندارند و در برخی موارد نقص يا ابهام 
قانونی وجود دارد يا حتی در مورد ماليات 
نيز 4۰ درصد از حوزه ها شــامل معافيت 
مالياتی شده اند در صورتيکه به نظر ما چنين 
معافيتی ضرورت ندارد؛ يعنی از بخش هايی 
که بعضاً بايد ماليات بگيريم، شامل معافيت 
شده اند و در مقابل بخش هايی که بايد شامل 
معافيت مالياتی شوند، ماليات می گيريم. 
حجت الاسلام حسن درويشيان با تأکيد بر 
ارتباط مستمر با مجلس، اظهار کرد: گاهی 
اوقات با اصلاح يک ماده شاهد حل بسياری 
مــردم  اقتصــادی  مشــکلات   از 

خواهيم بود.
اسماعیلی: مشكلات جامعه را باید از 

منظر قوه قضائیه ببینید
غلامحسين اسماعيلی، رئيس حوزه 
رياست قوه قضائيه هم در اين نشست با بيان 
اينکه اگر کسی می خواهد مشکلات جامعه 
را بشناســد بايد آن را از منظر قوه قضائيه 
ببيند و اگر شما به زندان ها مراجعه کنيد 

متوجه عمده مشکلات و کمبود ها در کشور 
می شويد، اظهار کرد: تعامل ميان مجلس و 
قوه قضائيه از بعد علمی، تخصصی و آسيب 
شناسی بسيار ضرورت دارد و انتظار ما از اين 
کارگروه مشترک اين است با رويکرد تحول 
توأم با کارشناســی و با سرعت و بانگاه اثر 
بخشی مد نظر قرار گيرد. اگر بخواهيم تمام 
قوانين اقتصادی را بازنويسی کنيم، زمان 
زيادی را از دست می دهيم و بايد اشکالات 
در قالب يک بسته ارائه شود و به جای اينکه 
بخواهيم مثلاً قانون تجارت را با هزار ماده 
تصويب کنيم، بياييم ۲۰ ماده از اين قانون 
را که اشــکال دارد اصلاح يا موادی را به آن 

الحاق کنيم.
الفت: ابهامات قوانین بعد از 

شناسایی رفع شود
محمدباقــر الفت، معاون اجتماعی و 
پيشگيری از وقوع جرم قوه قضائيه نيز در 
ادامه اين نشست، گفت: بايد در اين جلسات 
آتی به جای طرح مباحث علمی به سمت 
موضوعات کاربردی حرکت کنيم و ابهامات 
قوانين بعد از شناسايی رفع شود؛ چراکه اين 
ابهامــات موانعی جدی برای رونق توليد و 
بهبود فضای کسب و کار ايجاد کرده است. 

بــرای مثــال در مقــررات مربــوط به 
خصوصی سازی به هيئت داوری اشاره شده 
است که ترکيب هيئت داوری بايد حقوقی تر 

باشد.
بهرامی: ۱۶ هزار شكایت فقط برای 

مرخصی زایمان خواهیم داشت
محمدکاظم بهرامــی، رئيس ديوان 
عدالت اداری نيز در اين نشست با بيان اينکه 
در حــوزه مقررات مناطــق آزاد تجاری، 
موضــوع ماليــات، رفــع موانــع توليد، 
خصوصی ســازی ها، واگذاری خانه های 
سازمانی و حوزه امور گمرکی با پرونده های 
زيادی مواجه هستيم، گفت: اگر قوانين ما 
شفاف باشد شکايات وارده به ديوان به نصف 
کاهش پيدا می کند. در برخی قوانين اگر 
فقط يــک قانون اصلاح شــود، شــاهد 
پيشگيری از ورود ۱۰ تا ۲۰ هزار پرونده در 
سال به ديوان عدالت خواهيم بود. سالانه 
حدود ۱۶۰ هــزار پرونده در ديوان عدالت 
اداری بــه ســبب شــکايت از عملکرد 
دســتگاه های مختلف، تشکيل و فقط از 
۲ هزار مصوبه يا بخشــنامه در سال به ما 
شکايت می شود يا در بحث مرخصی زايمان 
ما در سال های گذشته شاهد ورود سالانه 
۱۲ هزار پرونده شکايت از اين بابت بوديم 
که پيش بينی می کنيم امسال پرونده های 
وارده در اين موضوع به ۱۶ هزار مورد برسد. 
در ادامه اين نشســت فرهاد رهبر، مشاور 
اقتصادی رئيس قوه قضائيه نيز اظهار کرد: 
نقص در قوانين اقتصادی بسيار زياد است و 
ما اگر نتوانيــم اولويت بندی کنيم دچار 
سردرگمی می شــويم. اسماعيلی در اين 
خصوص، توصيه می کنيم پس از تکميل 
گزارش تحقيق و تفحص، موضوع به صورت 
حقوقی جمع بندی شــود. به علاوه موارد 
احصا شده بايد عنوان مجرمانه داشته باشد 

تا قاضی بتواند بر اساس آن ها حکم بدهد.
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خبر
شریعتمداری: مناسب سازی فضاهای 

شهری برای معلولان ضروری است

از بيــن رفتن جان افــراد دارای معلوليت و افزايش 
معلوليت های ناشــی از نامناسب بودن معابر، بر ضرورت 
مناسب سازی از حقوق اساسی افراد تاکيد دارد و ما بايد از 
اين حق دفاع کنيم. محمد شريعتمداری وزير تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی در شانزدهمين نشست ستاد هماهنگی و 
پيگيری مناسب سازی به بروز معلوليت های ناشی از جنگ 
تحميلی در کشــور اشــاره کرد و افزود: جانبازان عزيز 
کشورمان شهدای زنده و اســوه های مقاومت و رشادت 
هستند که روحيه مقاومت را در جامعه تقويت می کنند و 
مسئوليت ما را در بحث مناسب سازی سنگين تر می سازند.
شريعتمداری پيشنهاد کرد روزی تحت عنوان روز 
ملی مناسب ســازی در تقويم نام گذاری شود و در ادامه 
گفت : اگر بخواهيم افراد دارای معلوليت را از مراکز خارج 
کنيم و به خانه ها ببريم و بهزيستی خانواده محور شکل 
بگيرد، تردد و حضور اين عزيزان در فضاهای مختلف چند 
برابر می شود بر همين اساس، مناسب سازی امری ضروری 
و اجتناب ناپذير است.وی به آمار نگهداری 4۸ هزار نفر در 
مراکز بهزيســتی و ۵۵ هزار نفر در خانواده ها اشاره کرد و 
گفت: اين آمار و پيشی گرفتن تعداد افراد نگهداری شده 
در خانواده ها نسبت به سال های قبل، نشانه تحقق شعار 
خانواده محوری است، اما لازم است تلاش بيشتری داشته 
باشيم.وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنين تشکيل 
کميته نظارتی با مسئوليت معاون اول رئيس جمهوری، 
محول شدن دبيری اين کميته به وی و همچنين مسئوليت 
رئيس سازمان بهزيستی برای ارائه گزارش های نظارتی را 
نشانه توجه ويژه به موضوع مناسب سازی در کشور دانست 
و گفت: هر چند گزارش های رســيده حاکی از روند رو به 
رشد مناسب سازی در کشور است، اما چندان قانع کننده 

نيست و بايد در اين زمينه تلاش بيشتری داشته باشيم.

خبر
تمدید مهلت امهال بدهی  بانکی 

واحدهای تولیدی

عبدالناصر همتی رئيــس کل بانک مرکزی گفت: مهلت 
استفاده از شرايط ويژه امهال بدهی واحدهای توليدی به بانک ها 
تا پايان شهريور ۱4۰۰ تمديد شد. به تقاضای برخی از واحدهای 
توليدی که دارای مطالبات معوق هســتند و از آنجا که برخی از 
واحدهای توليدی نتوانسته بودند در فرصت تعيين شده از شرايط 
ويژه تمديد بدهی خود بهره مند بشوند، شورای پول و اعتبار در 
جلسه اخير خود مهلت استفاده از اين فرصت امهال بدهی را تا 
پايان شهريور ۱4۰۰ تمديد کرد.بر اساس اين مصوبه، بانک ها و 
مؤسسات اعتباری موظف هستند مطالبات واحدهای توليدی که 
تمام يا بخشی از آن غيرجاری شده است را به درخواست آنها برای 
يک بار و حداکثر به مدت پنج ســال با اخذ ۵ر۷ درصد از ميزان 
بدهی و با تنفس شش ماهه امهال کنند.سازوکار اجرايی اين اقدام 
در چارچوب روش های امهال بانک ها و مؤسسات اعتباری است 
که در شــهريور سال ۹۸ به شبکه بانکی ابلاغ و از ابتدای امسال 
لازم الاجرا شده اســت. همچنين روابط عمومی بانک مرکزی 
گزارش داد: نشست مشترک کميسيون اصل نود مجلس شورای 
اســلامی و نمايندگان بانک مرکزی به منظور بررسی مسايل و 
موضوعات مختلف ارزی در محل اين بانک برگزار شد. معاون و 
مديران بخش ارزی بانک مرکزی در اين نشست گزارشی از وضع 
و اقدامات انجام شده در شرايط سخت بانک مرکزی در دو سال و 
نيم جنگ اقتصادی را مطرح کردند.طی اين نشست، معاون ارزی 
بانک مرکزی به تشريح اقدامات اين بانک در دوران جنگ اقتصادی 
به منظور ســاماندهی نظام تجارت خارجی، ارتقای شــفافيت 
سامانه های سيستمی و عملياتی بخش ارزی، ارتقای کارايی و 
کاهش دخالت انسانی و کنترل و مديريت جريان منابع و مصارف 
ارزی کشور در جهت حمايت از توليد داخلی و خنثی سازی تحريم 
ها پرداخت و بر حمايت از اقدامات و اصلاحات ساختاری انجام 

شده از سوی اين بانک تاکيد کرد./ مهر

دکتر حسین مهري مدیر عامل بانک صنعت و معدن در مراسم امضاي تفاهمنامه همکاري سه جانبه اعلام کرد: در راستاي کمک به سرمایه گذاري و تامین مالي واحدهاي صنعتي و معدني و 
حمایت از اشتغال در این بخش ۱۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است. در راستاي کمک به سرمایه گذاري و تامین مالي واحدهاي صنعتي و معدني و حمایت از اشتغال در این بخش 
۱۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است.این تفاهمنامه سه جانبه با حضور وزیر صمت در حاشیه چهارمین جلسه شورای هماهنگی امور صنایع و فناوری های پیشرفته وزارت صمت 
با موضوع اعطای تسهیلات صنعتي و معدنی بین آقایان سعید زرندی و وجیه اله جعفری  و حسین مهری ، نمایندگان سازمان های مربوطه منعقد گردید و بنابر آن مقرر شد، میزان سپرده گذاري 
شرکت هاي تابعه و وابسته ایمیدرو طي سه مرحله تا سقف ۳۰ هزار میلیارد ریال و با نرخ مصوب شورای پول و اعتبار در نزد بانک صنعت و معدن افزایش یلبد. همچنین میزان سپرده گذاری 
در مرحله اول از سوی شرکت هاي تابعه و وابسته ایمیدرو ۱۰ هزار میلیارد ریال تعیین شد که طبق مذاکره و توافق شرکت ها با بانک، سهم شرکت فولاد مبارکه اصفهان ۵۰۰۰ میلیارد ریال، شرکت 
ملی صنایع مس ایران ۲۵۰۰ میلیارد ریال و شرکتهای معدنی و صنعتی گل گهر وچادرملو هر کدام ۱۲۵۰ میلیارد ریال است و بانک متعهد شد در مرحله اول حداقل به نسبت ۴ برابر این سپرده 

گذاري و حداقل تا ۴۰ هزار میلیارد ریال اقدام به ارائه تسهیلات نموده و نهایتاً میزان اعتبار را در صورت همکاري شرکت هاي تابعه ایمیدرو تا سقف ۱۲۰ هزار میلیارد ریال افزایش دهد.

تخصیصتسهیلاتبه
بخشصنعتومعدنتا

سقف۱۲۰هزار
میلیاردریال

مصطفی رستمی، رئيس نهاد نمايندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها اظهار داشت: ايران پيش از انقلاب يک کشور 
ثروتمند نفتی بود که تکنولوژی و محصولات نظامی خود را از کشور آمريکا خريداری می کرد و بزرگ ترين مشتری 
محصولات غربی بود اما اين محصولات با اداره و نظارت آمريکايی ها استفاده می شد.همان طور که در خاطرات اسدالله 
علم، وزير دربار زمان طاغوت آمده است، هواپيماهای ايرانی که نظام شاهنشاهی خريداری کرده بود بدون اطلاع 
دولت ايران در ويتنام مشغول مبارزه بودند يا نيروهای ايرانی بايد در عمان يا لبنان با اراده نظام بين الملل که همان 
آمريکا بود، حضور پيدا می کردند و کشور استقلال نداشت.پس از انقلاب علاوه بر فشارهای حداکثری به دليل تهديدها، 
تحميل جنگ و همچنين هزينه های سنگينی که دشمن به امنيت ملت ما به خاطر انتخاب استقلال وارد کرد، اراده 
ملت ايران قوی تر و باعث شد که خود به اين بازدارندگی، توانمندی و اقتدار در حوزه دفاع برسد.وی با بيان اينکه 
دانشگاه های ما پايه خلق امنيت و اقتدار بوده اند، تصريح کرد: »درحال حاضر نيروهای امنيتی و دفاعی کشور در نقاطی 
حضور دارند که آن نقاط به نوعی حياط خلوت های ابرقدرت ها در حوزه نانو تا حوزه هوافضا محسوب می شوند و تمام 

اين دستاوردها پس از انقلاب توسط دانشمندان جوان و نيروهای دفاعی و نظامی محقق شده است.«

یکپارچهسازیکارتبلیت
قطارهایحومهای،متروو
اتوبوسهایبیآرتی

مصطفی رستمی

 محمد جواد آذری جهرمی وزير ارتباطات و فن آوری اطلاعات با تاکيد بر اين که عدالت ارتباطی ، زير مجموعه 
عدالت اجتماعی است، گفت : امروز دنيا در عصر ارتباطات قرار دارد و دشوار است که دسترسی به فضای مجازی برای 
عده ای وجود نداشته باشد. دسترسی به فضای مجازی هم از باب علم اندوزی و هم برای ارائه خدمات توسط دولت 
لازم است، همه گيری کرونا سبب شد نياز مردم به اين فضا بيشتر شود به طوری که قشر عظيمی از جامعه دانشجويی 
، دانش آموزی و معلمان و اساتيد برای برقراری آموزش از اين فضا استفاده می کنند.بسياری از کسب و کار ها بر بستر 
فضای مجازی شکل گرفته است، ارتباطات در عصر جديد يکی از حقوق اساسی جامعه شناخته می شود و پياده سازی 
عدالت حق مردم است.وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: امروز ۹۶درصد روستاهای بالای ۲۰خانوار يک نوع 
اتصال اينترنتی دارند و ۹۸درصد جمعيت جمعيت شهری و روستايی هم به اينترنت دسترسی دارند. وزارت ارتباطات 
در انجام وظايف شبکه ملی اطلاعات از همه دستگاه ها جلوتر است اگر بخواهيم در اقتصاد ديجيتال سهم داشته باشيم 
نياز به همکاری و کار گروهی است.وی در ادامه به نياز های استان قزوين برای توسعه شبکه فيبر نوری اشاره کرد و 
گفت : ۲۷ميليارد و ۵۰۰ميليون تومان برای ۱۸۰کيلومتر فيبر نوری جديد در مسير الموت اختصاص داده شده است.

عدالتارتباطی،
زیرمجموعهعدالت
اجتماعیاست

محمدجواد آذری جهرمی

 علی نيکزاد نايب رئيس مجلس شورای اسلامی در رابطه با اقدامات مجلس در زمينه مسکن جوانان به خانه ملت گفت: در جريان 
بررسی لايحه بودجه ۱4۰۰ برای تسهيل ازدواج جوانان در حوزه تسهيلات وديعه مسکن، ساخت مسکن برای جوانان و ايجاد 
اشتغال، کارهای بسيار خوبی در کميسيون تلفيق صورت گرفت اما در صحن مجلس با کليات لايحه بودجه ۱4۰۰ مخالفت شد و 
اکنون دولت بايد لايحه جديدی را به مجلس ارسال کند. طرح جهش توليد و تامين مسکن يکی از اقدامات بسيار خوب مجلس در 
حوزه ساخت مسکن بود که بر اساس آن دولت مکلف به ساخت يک ميليون واحد مسکونی در طول سال می شود اما منظور از 
تکليف دولت به ساخت مسکن اين نيست که وزارت راه  و شهرسازی و بنياد مسکن خودشان اقدام به ساخت مسکن کنند، بلکه اين 
ارگان ها بايد کارهای راهبری را انجام داده و فرآيند ساخت مسکن را تسهيل کنند، مانند کاری که ما در دولت قبل با مسکن مهر 
انجام داديم. دولت قبل به صورت مستقيم خانه نساخت، بلکه با برداشتن موانع پيش روی سازندگان و با ارائه تسهيلات ارزان قيمت 
و زمين مناسب، فرآيند ساخت مسکن را تسهيل کرد. ما آن زمان با کاهش هزينه هايی مانند بيمه تامين اجتماعی، ماليات، عوارض 
شهرداری و هزينه نظام مهندسی، سالانه بيش از يک ميليون خانه می ساختيم. تاکنون ۵ماده از طرح جهش توليد و تامين مسکن 
مورد تصويب نمايندگان قرار گرفته و اميدواريم در ۲ هفته آينده به صورت کامل بررسی شده و به شورای نگهبان ارسال شود؛ اين 

طرح از جمله کارهای ارزشمندی است که مسکن را به عنوان موتور محرکه اقتصاد کشور به حرکت درخواهد آورد.

طرحجهشتولیدمسکن،
موتورمحرکهاقتصادرابه
حرکتدرمیآورد

 علی نیکزاد

 4۲ سال قبل صادرات ايران حدود نيم ميليارد دلار بود اما سال قبل بيش از 4۰ميليارد دلار صادرات داشتيم. پيش 
بينی اين است که سال جاری صادرات و واردات ايران از ۸۰ ميليارد دلار عبور خواهد کرد. رييس کل گمرک ايران با بيان 
اين مطلب گفت: هم اکنون ۱4ايکس ری کاميونی در کشور فعاليت می کند اما با توجه به تعدد مرزها به ۵۰ ايکس ری 
نياز داريم. مهدی ميراشرفی افزود: در هفته گذشته قرار توليد ايکس ری داخلی به صورت BOO منعقد شد که بر اين 
اساس با سرمايه گذاری بخش خصوصی چهار ده ايکس ری ديگر به ظرفيت اشکارسازهای گمرکات افزوده هواهد شد. 
در همين ايام پنج دســتگاه ايکس ری خودرويی در مرزهای زمينی و با تردد مســافر مستقر شده است. همچنين 
حدود۱۰۰دستگاه ايکس ری چمدانی در گمرکات فعال است.به گفته معاون وزير اقتصاد، با بسط و گسترش کارشناسان 
مجازی بحث مراوده چهره به چهره به حداقل رسيد. همچنين سعی شده است عمده اقدامات گمرک در محيط الکترونيک 
و مجازی انجام شود.ميراشرفی گفت: با استفاده از ظرفيت ماده4۲ قانون امور گمرکی، چند ميليارد دلار کالا در شرايط 
تحريم برای کاهش رسوب با حکم ترخيص شده است. همچنين برای حمايت توليد در سال جاری از ظرفيت انبارهای 

اختصاصی نيز استفاده  بيشتر ی شده است . و نيز از انبار اختصاصی ايران خودرو بهره برداری خواهد شد./ تسنيم

صادرات
نیممیلیارددلاریایران
۴۰میلیارددلارشد

مهدی میراشرفی

عباس علی آبادی، مديرعامل شرکت مپنا با اشاره به اينکه مپنا از دريافت تسهيلات صندوق توسعه ملی 
محروم است، اظهار کرد: در حالی که حتی شرکت های خارجی هم می توانند از تسهيلات صندوق توسعه ملی 
ايران استفاده کنند، طی ۱۰ سال گذشته، به دليل اينکه  بيش از ۲۰ درصد سهام مپنا دولتی است، حتی يک 
سنت از اين تسهيلات به اين گروه تخصيص داده نشده است. اين در حالی است که سهام دولتی مپنا عمدتا با 
واسطه بوده و سهام مستقيم دولتی محسوب نمی شود. وی با بيان اينکه بارها خواستار واگذاری سهام دولتی مپنا 
به منظور ايجاد امکان بهره مندی از تسهيلات صندوق توسعه ملی شده ايم، تصريح کرد: اقدامات گسترده ای را 
در حوزه انرژی در دست اجرا داريم که يکی از مهم ترين آنها تبديل واحدهای سيکل ساده به سيکل ترکيبی 
است. در همين راستا شرکت مپنا با تامين منابع از مردم و بدون استفاده از منابع دولتی، سه نيروگاه بزرگ کشور 
را از حالت سيکل ساده به سيکل ترکيبی تبديل کرده است. البته قرار بود طبق قانون، منابع حاصل از صرفه جويی 
صورت گرفته در سوخت، به مپنا پرداخت شود که تا اين لحظه هيچ اقدام مشخصی در اين راستا صورت نگرفته 
است. اگر اين پرداخت ها انجام می شد به طور قطع می توانستيم آن را به توسعه همين فعاليت ها تخصيص دهيم.

عباس علی آبادی
کارنامهموفقدر
سرمایهگذاری

سرگرد نظری معاون هماهنگ کننده پليس مترو گفت: 4 هزار نفر از دستفروشان فرم پرکرده اند و شناسايی شده اند 
اما تنها ۱۰ درصد اين افراد حاضر هستند ساماندهی شوند و اگر حمايت های قضايی نباشد با شرايط موجود اين معضل 
روز به روز افزايش می يابد. به گزارش تسنيم، نخستين جلسه هم انديشی ساماندهی دستفروشان متروی تهران با حضور 
مديرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه، مديرعامل شرکت ساماندهی مشاغل شهر تهران، جانشين يگان 
حفاظت شهرداری تهران و مديرعامل شرکت شهربان و حريم بان شهرداری تهران به ميزبانی شرکت بهره برداری متروی 
تهران و حومه برگزار شد. فرنوش نوبخت، مديرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه درباره اين موضوع گفت: 
در حال حاضر با شرايط سخت اقتصادی، دستفروشی به پديده ای هميشگی در متروی تهران تبديل شده و اميدواريم 
با همفکری و کمک شرکت ساماندهی مشاغل، شرکت شهربان و حريم بان و يگان حفاظت شهرداری تهران، راهکاری 
برای حل اين موضوع پيدا کنيم.  معاون هماهنگ کننده پليس مترو نيز گفت: پديده دستفروشی در متروی تهران 
تبديل به يک معضل شده است؛ 4 هزار نفر از دستفروشان فرم پر کرده  و شناسايی شده اند اما تنها ۱۰ درصد اين افراد 
حاضر هستند ساماندهی شوند و اگر حمايت های قضايی نباشد با شرايط موجود اين معضل روز به روز افزايش می يابد. 

شناسایی
۴هزاردستفروش
درمترویتهران

شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه

علی رسوليان مديرعامل سازمان صنايع کوچک و شهرک های صنعتی ايران گفت: اراضی واگذار شده 
در شــهرک های صنعتی کشــور که تاکنون به واحد يا خط توليد تبديل نشده است پس گرفته و به 
ســرمايه گذاران نيازمند واگذار می شود. اين اراضی در سطح کل شهرک های صنعتی ايران شناسايی 
می شود و در صورتی که عمليات ساخت واحد روی آن انجام نگرفته باشد در چارچوب قانون به مزايده 
گذاشته می شود. معاون وزير صنعت، معدن و تجارت و رئيس هيأت مديره اظهار داشت: ممکن است 
افرادی باشند که به دليل داشتن مشکلات يا متاثر از شرايط بد اقتصادی، توانايی ساخت واحد توليدی 
را از دست داده باشند که اين مهم در بازپس گيری اراضی آنها در شهرک های صنعتی مورد توجه قرار 
می گيرد اما هدف شرکت شهرک های صنعتی، فعال سازی واحدهای توليدی در همه زمين های واگذار 
شــده به توليدکنندگان است از اين پس، ميزان پيشرفت همه زمين هايی که به توليدکنندگان برای 
ســاخت واحد توليدی در شهرک های صنعتی کشور واگذار می شود به طور دقيق رصد می شود تا به 

توسعه صنعتی مناطق کمک شود و زمين بدون بهره برداری مناسب در شهرک ها باقی نماند./ايرنا

واگذاریزمینهایبلااستفاده
درشهرکهایصنعتیبه
سرمایهگذاران

علی رسولیان 

گوشی های موبايل به بخش جدانشدنی از زندگی و کار بسياری از مردم تبديل شده اند و با بهبود کارآيی و گسترش 
امکانات اين دستگاه ها، ميزان استفاده از آنها نيز افزايش  يافته است. براين اساس بيمه سامان »بيمه تلفن همراه« خود 
رابه بازار عرضه کرده است. محمدرضا آقاجانی، مدير بيمه های مهندسی و رشته های خاص بيمه سامان با اعلام اين 
خبر افزود: سلايق مردم تغيير کرده و تلفن های هوشمند و اينترنت تقاضاهای جديدی ساخته است، بيمه سامان در 
اين شرايط تلاش می کند، با ارائه محصولات جديد پاسخگوی اين تقاضا باشد و به موازات تسهيل خريد خدمت و صدور 
بيمه نامه، تلاش می کند، فرآيند پرداخت خسارت نيز با سهولت انجام گيرد و رضايت حداکثری مشتريان فراهم شود. 
اگر دستگاه تلفن همراه در معرض آسيب هايی چون ضربه، آب ديدگی، آتش سوزی و حتی نوسانات برق قرار گيرد 
استفاده از دستگاه را غيرممکن می سازد. اين موضوع باعث شد تا بيمه سامان محصول جامع بيمه ای که ريسک های 
احتمالی در انتظار اين ابزار را پوشــش دهد را طراحی و برای جلب رضايت جامعه به بازار عرضه کند. پوشش بيمه 
موبايل ها بخشی از نگرانی کاربران را از بين می برد، آب ديدگی و نم زدگی، نوسانات برق و اتصال کوتاه، ضرب خوردگی 

و شکستن، آتش سوزی و انفجار، سيل و توفان، سرقت با شکست حرز تعهدات بيمه گر در اين بيمه نامه است. 

بیمه
تلفنهمراه
بهبازارآمد

بیمه سامان
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12 هفته نامه اقتصادی ایران

فرمانده انتظامی استان اصفهان از کاهش ۱۷ تا ۲۱ درصدی 
تصادفات منجر به فوت و جرح وخسارت، شناسايی و کشف ۵ هزار 
و ۶۳۰ دستگاه ماينرتوليد ارز ديجيتال، کشف ۵۲ تن مواد مخدر 
و انهدام ۸۰ باند، تشکيل گروه ويژه برخورد با سارقان کيف قاپ و 
موبايل وشناسايی وتوقيف ۱4۸۱ سايت مجرمانه در استان خبر 
داد و در خصوص طرح جديد محدوده ترافيکی مرکز شهر اصفهان، 
گفت: اين طرح پس از بررسی های دقيق همه جوانب آن با هدف 
آسايش بيشــتر مردم جايگزين طرح زوج وفرد در سال آينده 
می شود. سردار محمدرضا ميرحيدری در نشست خبری دهه 
مبارک فجر۹۹، با گرامی داشت اين ايام فرخنده ياد امام وشهيدان 
والامقام را گرامی داشت و اظهار کرد:.: عليرغم همه دشمنی های 
اســتکبار جهانی بويژه تحريم های ظالمانه برای جلوگيری از 
پيشرفت نظام اسلامی به لطف الهی وايستادگی مردم و رهبری 
معظم انقلاب اسلامی استوار به حرکت پر شتاب خود برای رفع 
مشکلات گام برمی دارد وتکيه گاه مظلومان عالم شده است.کسانی 
که دنبال بودند ايران اسلامی را دچار آشوب کنند امروز خودشان 
گرفتار شده اند.وی در ادامه با اشاره به نقش کليدی ورسالت سنگين 
نيروی انتظامی در امنيت عمومی و داخلی کشور گفت: بهترين 
واژه ای که می توان به آن افتخار کرد عنايت فرمانده کل قوا است 
کــه نيروی انتظامی را مظهر اقتدار ملی اســت و کارکنان ما را 
مجاهدان فی ســبيل ا... دانستند.او  با بيان اينکه اگرچه نيروی 

انتظامی تا رسيدن به جايگاهی که در تراز نظام جمهوری اسلامی 
باشد فاصله دارد، گفت: اما مهمترين راهبرد ناجا امروز حرکت به 
سمت جايگاه مقدسی است که پليس بايد در جمهوری اسلامی 
ايفای نقش کند و در تراز نظام اســلامی قرار گرفته و در خدمت 

مردم باشد.
فرمانده ارشد پليس استان اصفهان اولويت های پليس در 
اجرای منويات فرمانده معظم کل قوا را مورد اشاره قرار داد و تصريح 
کرد: ارتقا معرفت دينی، روحيه ولايت مداری و ترويج تفکر انقلابی 
و جهادی، توسعه آموزش و مهارت گرايی و تحقق پليس هوشمند، 
تسهيل و ارتقای کمی و کيفی خدمات انتظامی به مردم، پيشگيری 
از جرايم، اشــراف اطلاعاتی با تاکيد بر يکپارچه سازی و توسعه 
بانک های اطلاعاتی و تدوين اطلس ماموريتی، توســعه و ارتقا 
آمادگی توان عملياتی يگان ها، مقابله با قاچاق کالا، ارز و سوخت و 
مبــارزه با مواد مخدر و توزيع کنندگان آن، مقابله همه جانبه با 
سرقت های خرد و کلان و کاهش تصادفات و تلفات جانی و ارتقای 
نظم و انظباط اجتماعی و در نهايت ارتقا خدمات معيشتی برای 
کارکنان ناجا ازاولويت های مهم پليس اســتان اســت. سردار 
ميرحيدری به عملکرد ۱۰ ماهه فرماندهی اتظامی استان اشاره 
کرد وبا بيان اين که امسال ۳ ميليون و ۹۲4 هزار و ۵۳۵ تماس با 
مرکز فويت های ۱۱۰ داشتيم که ۸4 درصد عملياتی شده است، 
گفت: روزانه ۵۳4 ماموريت عملياتی از طريق اين سامانه داشته 

ايم. البته پليس های تخصصی در اجرای ماموريت های ذاتی خود 
مراجعات مردمی و ارجاعاتی نيز از مراجع قضايی دارند که اين رقم 
را افزايش می دهد. فرمانده انتظامی استان با اشاره به آزادی چند 
هزار زندانی به دليل شيوع ويروس کرونا و طرح های قضايی زندان 
زدايی، گفت: اما در ارتباط با کنترل جرايم با همت و حمايت مردم 
امروز در استان توفيقات خوبی به دست آورده ايم به طوری که به 
غير از ۳ بخش سرقت اماکن، ساير و عنف، همه سرقت ها کاهشی 
بوده است.وی با بيان اينکه در ۱۰ ماهه امسال ۵۱ درصد افزايش 
انهدام باندهای سرقت و ۲۷ درصد افزايش دستگيری سارقان 
داشــته ايم، افزود: در وقوع سرقت 4 درصد افزايش و در کشف 

سرقت نزديک به ۱4 درصد افزايش داشته ايم. 
در گلوگاه های استان مشکلاتی داريم که در شورای تامين 
مطرح و برای رفع مشکلات آن تلاش می کنيم، همچنين پيگير 
تصويب در شورای امنيت کشور هستيم تا در ارتباط با دستگيری 
مجرمان و سارقان درحال حرکت، ضريب امنيتی استان را بالا 
ببريم. وی  با بيان اينکه در ۱۰ ماهه امســال شاهد کاهش ۷.۲ 
درصدی جعل بوده ايم و ۸۳ درصد موارد جعل در استان کشف 
شده، گفت: کلاهبرداری ۸.4 درصد افزايش داشته که ۸۶ درصد 
آن کشف و ۱۰ باند در اين رابطه منهدم شده است.وی از افزايش 
۵.۹ درصــد قتل در اســتان طی ۱۰ ماهه امســال خبر داد و 
خاطرنشان کرد: تا مهرماه آمار قتل ها در استان کاهشی بود، ولی 
در ۳ ماهه اخير متاثر از وضعيت و مشکلات اقتصادی، آمار قتل در 
استان افزايش يافت که غالب آنها مربوط به اتباع خارجی و مهاجران 
است، ولی در استان اصفهان پذيرفتنی نيست. طی اين مدت ۹۶.۷ 
درصد قاتلان شناسايی و دســتگير شده اند و درصد کمی هم 
شناسايی شده و تحت تعقيب پليس آگاهی هستند.وی با بيان 
اينکه طی اين مدت شاهد کاهش 4۵.۵ درصدی آدم ربايی بوده 
ايم،  گفت: کشــفيات آدم ربايی ۱۱۶ درصد است به طوری که 
مواردی نيز از سال های قبل کشف شده است.اين مقام انتظامی 
در ادامه به عملکرد پليس راهور استان طی ۸ ماهه امسال اشاره 
کرد و گفت: در تصادفات درون شهری شاهد کاهش ۵ درصدی 
جان باختگان و ۶ درصدی تعداد تصادفات بوده ايم. همچنين 
تصادفات موتورسيکلت ۵ درصد کاهش داشته، تعداد مجروحان 
تصادفات ۲۵ درصد افزايش داشته و تصادفات خسارتی نيز4۷ 
درصد کاهش يافته است.وی با تحليل تصادفات، پرحادثه ترين 
روز را شــنبه با ۱۷.۳ درصد سهم در تصادفات ذکر کرد وافزود: 

پرحادثه ترين ساعت شبانه روز نيز ساعت ۱4 تا ۱۶ است که ۱۱.4 
درصد حوادث را به خود اختصاص داده اســت و بيشترين علت 
تصادفات عدم توجه به جلو بوده که ۳۷ درصد حوادث را به خود 
اختصاص داده است.او به اقدامات پليس راهور در مقابله با آلودگی 
هوا نيز اشاره و تصريح کرد: طی اين مدت برخورد با خودروهای 
فاقد معاينه فنی ۷۸ درصد، خودروهای دودزا ۳ درصد و اعمال 
قانون کاميون ها يک درصد افزايش داشــته است.وی نقش ۱۸ 
درصدی همياران پليس در کاهش تصادفات را هم يادآور شد و 
گفت: به دنبال توسعه اين ظرفيت هستيم تا با گذر از کرونا بتوانيم 
فراتر از گدشته در جهت فرهنگ سازی ترافيک عمل کنيم. وی  
با اعلام اينکه در ۱۰ ماهه امسال تعداد تصادفات فوتی، جرحی 
وخسارتی در استان ۱۷ تا ۲۱ در صد کاهش داسته است.وی با 
بيان اينکه در حوزه برون شهری در برخورد با تخلفات در استان ۳ 
درصد کاهش داشته ايم، گفت: در اعمال قانون ۳ درصد کاهش 
و در انتقال خودرو به پارکينگ ۱۳ درصد کاهش داشته ايم.وی 
درباره سهم وسايل نقليه موثر در تصادفات برون شهری گفت: 
سواری ۳۶ درصد، وانت ۹ درصد، کاميون ۸ درصد، موتور ۹ درصد، 
اتوبــوس ۱ درصد،  مينی بوس ۱ درصد و عابر پياده ۱ درصد در 
تصادفات منجر به فوت برون شهری سهم داشته است. او  با بيان 
اينکه هم گيری کرونا باعث شد در برخی حوزه ها مثل تصادفات 
برون شهری شاهد کاهش باشيم، گفت: البته محدوديت ها در 
برخی روزها و ساعات باعث افزايش تصادفات درون شهری شده 
است.فرمانده انتظامی استان با بيان اينکه در حوزه پليس امنيت 
اقتصادی، توفيقات خوبی در شناسايی و کشف دستگاه های ماينر 
داشته ايم، افزود: ۵ هزار و ۶۳۰ دستگاه ماينر در استان جمع آوری 
شده است.وی با اعلام اينکه پليس مبارزه با مواد مخد ر استان در 
طول ۱۰ ماهه امسال ۲ هزار و ۳۵۷ طرح اجرا کرده، گفت: امسال 
به دليل شــرايط کرونا يی و زندان ها بيشتر بر برخورد با توزيع 
کنندگان و باندها تمرکز داشته ايم، به طوری که ۱۳ درصد رشد 
برخورد با باندها و ۱۰ درصد افزايش برخورد با حمل کنندگان مواد 
مخدر داشته ايم، اما در جمع آوری معتادان با کاهش ۱4 درصدی 
روبرو بوده ايم. وی کشــفيات مواد مخدر در استان طی ۱۰ ماه 
گذشــته را نزديک به 4۵ تن اعلام کرد وگفت: اين رقم ۲ درصد 
افزايش نسبت به مدت مشابه قبل داشته، به علاوه ۸۰ باند نيز 
شناسايی و متلاشی شده است، باندهايی در عمق کوير منهدم 
شده که حاصل تعامل بسيار خوب پليس مبارزه با مواد مخدر استان 

با استان های همجوار است. ضمن اينکه با تخصيص پرنده هايی که 
ناجا برای استان پيش بينی کرده به زودی شاهد ارتقا ضريب امنيت 
کوير و تشديد برخورد خواهيم بود.وی در ادامه اقدامات پليس فتا، 
را مورد اشاره قرار داد و گفت: پليس فتا طی اين مدت هزار و 4۸۱ 
سايت مجرمانه شناسايی کرده که رشد ۲۰ درصدی داشته است. 
امسال ۸ طرح عملياتی اجرا شده و بازديدهای نظارتی و آموزشی 
از ۹۶۳ واحد اينترنتی انجام شــده که رشد ۱۰ درصدی داشته 
است.وی  از رشد ۵۰ درصدی در حوزه شناسايی کسب و کارهای 
اينترنتی خبر داد و افزود: برگزاری ۳۶ جلسه آموزش همگانی 
حضوری و ۷۲ جلسه آموزش همگانی غيرحضوری. همچنين 
۲۲۶ محتوای آموزشی با موضوع آسيب های فضای مجازی در 
بستر رسانه  منتشر شده است. همچنين برداشت اينترنتی ۵۵ 
درصد کاهش داشته و مزاحمت های اينترنتی ۳۰ درصد رشد 
داشته است.ســردار ميرحيدری از راه اندازی مرکز فوريت های 
سايبری در پليس فتای اصفهان برای اولين بار در کشور خبر داد و 
گفت: اطلاع رســانی گســترده در خصوص جرايم، تسريع در 
شناسايی مجرمان سايبری و کشف پرونده های باندی از ديگر 
اقدامات پليس فتای استان طی اين مدت بوده است. وی با اشاره 
به اينکه در ارتباط با بهبود شرايط درون سازمانی مردم می توانند 
از طريق سامانه ۱۹۷ با پليس در ارتباط باشند، تصريح کرد: در اين 
زمينه توفيقات بسيار خوبی داشته ايم و تعداد کل تماس ها با سامانه 
۱۹۷ در ۱۰ ماهه امسال نسبت به سال قبل ۱۷ درصد افزايش 
داشته که فقط ۳ درصد پيام ها غيرقابل بهره برداری و غير مرتبط 
بوده اســت. وی زندان زدايی و کرونا را باعث کاهش جمعيتی 
کيفری زندان ها دانست و گفت: بالغ بر ۱۰ هزار آزادی زندانيان در 
استان داشتيم که کار پليس را تا مقداری سخت تر کرد.وی با اشاره 
به اينکه اصفهان با تعداد مهاجران زياد و حاشيه نشينی در مراکز 
ماده ۱۶ کمبود دارد و دولت بايد توجه بيشتری به اين حوزه داشته 
باشد، گفت: اين آمادگی را داريم که در مناطق آسيب خيز اصفهان 
پليس مستقر شود چون مردم اين مناطق مطالبه جدی دارند. او 
در ادامه با بيان اينکه راه حل مقابله با بد حجابی وناهنجاری ها در 
جامعه از طريق پليس نيست، گفت: اما متاسفانه در بسياری از موارد 
کم کاری ها ی دستگاههای مسئول به عهده پليس است و مردم 
نيز از پليس مطالبه دارند اما به دنبال اين هستيم که دستگاه های 
فرهنگی را پای کار بياوريم و اين آســيب را با اقدامات فرهنگی 

وبرخورد های ايجابی واغنايی موثر ساماندهی کنيم.

افزایش 51 درصدی انهدام باندهای سرقت و برخورد با 1481 سایت مجرمانه در اصفهان

 سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه هیچ صحنه ای برای سپاه بن بست ندارد، گفت: هنر سپاه شکستن قدرت های استکباری است. به 
گزارش اعتبار به نقل از سپاه نیوز، همزمان با ایام سالروز عملیات غرور آفرین والفجر ۸ و روز حفاظت اطلاعات، وی در ارتباط ویدئو کنفرانسی با فرماندهان نیروها، سپاه های استانی و سازمان حفاظت 
اطلاعات سپاه گفت: هنر سپاه شکستن قدرت های استکباری است. سپاه در دامنه قله ای است که از آن قله ولی فقیه با تدابیر نورانی خود چشمه های حکمت را جاری می کند و فرمول های غلبه را می آموزاند، 
با این منطق سپاه در هیچ صحنه ای شکست نمی خورد. او با تاکید بر اینکه سپاه خود را خادم ملت ایران می داند و پیشگام برای رفع مشکلات مردم است، گفت: مردم عزیز ما نیز در تمام صحنه های سخت، 
سپاه را تنها نگذاشتند و مادامی که ارتباط سپاه، مردم و امام امت برقرار است هیچ قدرتی قادر نیست ما را شکست دهد. وی در پایان اطلاعات را حیاتی ترین سرمایه نهاد قدرتمندی مانند سپاه توصیف 
و با قدردانی از تلاش ها و مجاهدت های فرماندهان و کارکنان سازمان حفاظت اطلاعات سپاه، تصریح کرد: دشمن نباید کرانه های قدرت ما را ببیند؛ ابهام سازی برای دشمن بخشی از قدرت ما است. 
اگر امروز قدرت نیروهای هوافضا، دریایی و زمینی ما دست نخورده باقی مانده و دشمن نمی تواند اجزا و ارکان و گسترش این قدرت را ببیند، محصول این است که بین فرماندهی، حفاظت و تک تک 
پاسداران عزم و اراده جدی در صیانت از سپاه وجود دارد؛ هر چند گاهی برای ایجاد بازدارندگی و دقیق کردن محاسبات دشمن در رزمایش ها یا مصاحبه ها بخش هایی از قدرت مان را نشان می دهیم. 

هیچصحنهای
برایسپاه
بنبستندارد

سلامت

مصرفزیادقند،نمکوچربیخطرکرونارابیشترمیکند
خانه نشينی اجباری اين روزهای کرونايی، يکی از عواملی است که مصرف 
تنقلات و غذاهای آماده را افزايش داده است. مواد غذايی پرنمک، شيرين و پر 
چرب زمينه ساز اضافه وزن و چاقی و به تبع آن افزايش احتمال ابتلا به کرونا، 
ديابت، پرفشاری خون، چربی خون بالا، کبد چرب و غيره می شوند و خود اين 

بيماری ها خطر ابتلا و مرگ ناشی از کوويد ۱۹ را افزايش می دهد. 
در اين دوران بايد بيشــتر مراقب سلامتی خود باشيم و به مواد غذايی و 
تنقلاتی که خريداری و مصرف می کنيم بيشتر توجه داشته باشيم. در واقع به 
جای مصرف تنقلات و مواد غذايی با نمک و چربی و قند بالا از مواد غذايی با 
نمک و قند و چربی کمتر استفاده کنيم تا اين دوران همه گيری را با سلامتی 

پشت سر بگذاريم. 
بنابراين برای بالاتر بردن ايمنی بدنتان در دوران همه گيری کرونا از مواد 
غذايی کم چرب، کم نمک و با قند کمتر اســتفاده کنيد. به جای استفاده از 
نوشابه و نوشيدنی های شيرين، از دوغ يا ماءالشعيرهای بدون قند در وعده های 
غذايی اســتفاده کرده و مصرف سس مايونز را محدود کنيد. سالاد خود را با 

چاشنی هايی همچون انواع سرکه، آبغوره، آبليمو، آب نارنج و سبزيجات معطر 
مصرف کنيد.  روزانه ماست و شير و پنير کم چرب مصرف و استفاده از فست 
فودها مثل انواع پيتزا، سوســيس و کالباس و غذاهای کنسروی را که حاوی 
سديم و نمک زيادی هستند، محدود کنيد تا احتمال ابتلا به کرونا کمتر شود. 

در دوران قرنطينه به جای مصرف تنقلات چرب و پر نمک مانند آجيل و 
تخمه های نمکی، چيپس، انواع پفک، و مواد شــيرين مانند انواع شيرينی و 
 بيســکويت و نوشــيدنی های شــيرين شــده بــا قنــد، از انــواع ميوه ها 

استفاده کنيد.
 انواع نوشابه ها و آبميوه های صنعتی، آب نبات، شکلات، نوشيدنی های 
شيرين مثل شربت ها، انواع مربا و انواع شيرينی های خشک و تر حاوی مقادير 
زيادی مواد قندی است و مصرف زياد مواد قندی هم موجب تحريک و تضعيف 
سيستم ايمنی بدن می شود. در مصرف آنها افراط نکنيد.  يادتان باشد، احتمال 
ابتلای افراد چاق به کرونا بيش از ديگر افراد است پس مراقب وزن خود باشيد 

و حتی الامکان از بيرون غذا تهيه نکنيد. 

ملاتونين هورمون خواب است و با تاريک تر شدن هوا توسط غده اپی فيز 
در مغز شــما ترشح می شود و باعث می شــود کم کم آماده خواب شويد. 
مهمترين مســئوليت اين هورمون تنظيم ريتم شبانه روزی بدن و چرخه 
خواب است. علاوه بر بهبود خواب، هورمون ملاتونين در مديريت سيستم 
ايمنی بدن، فشــار خون و سطح هورمون کورتيزول هم نقش دارد. بهبود 
سلامت چشم، کاهش علائم افسردگی فصلی و کاهش ريفلاکس معده از 

ديگر فوايد اين آنتی اکسيدان است. 
اما مشکل اينجاست که هر چه سنتان بيشتر شود اين هورمون کمتر 
در بدنتان ترشح خواهد شد. بنابراين پزشک ممکن است برای خواب بهتر 
شما، مکمل ملاتونين تجويز کند. اما جالب است بدانيد که اين مکمل فقط 
به بهبود خواب شما کمک نمی کند و مطالعات اخير محققان دانشگاه توکيو 
در ژاپن نشــان می دهد که ملاتونين در بهبود حافظه و جلوگيری از زوال 

شناختی هم نقش دارد. 
بر اســاس اين مطالعات، ملاتونين حــاوی دو متابوليت به نام های 
 AFMK  و  AMK  اســت کــه در بهبود حافظه نقــش دارند. متابوليت 
مولکول هايی هســتند که ملاتونين به محض ورود به بدن به آن ها تجزيه 
می شــود. اين مطالعه نشــان می دهد ملاتونيــن و متابوليت های آن در 

هيپوکامپ مغز تجمع می يابند که مسئول حافظه و خاطرات است. 
درست است که ملاتونين در کاهش ريسک ابتلا به زوال عقل و آلزايمر 
موثر است، اما بر اساس مطالعات قبلی، رژيم غذايی و ورزش منظم نقش 
موثری در کاهش ابتلا به آلزايمر و زوال شناختی دارند. بهترين رژيم غذايی 
برای سلامت مغز، رژيم غذايی مديترانه ای است که به طور معمول شامل 
چربی های اشــباع نشــده مانند روغن زيتون، آجيل و آووکادو، همراه با 

سبزيجاتی مانند کرفس، اسفناج و هويج می شود. 

است که ميوه های تازه سرشار از ويتامين هستند اما محققان می گويند 
افرادی که ميوه خشک مصرف می کنند هم به طور کلی سالم تر از کسانی 
هســتند که اين ميوه ها را نمی خورند. به گفته آنها، در روزهايی که ميوه 
خشــک مصرف می کنيم، مقادير بيشتری از مواد مغذی اصلی نسبت به 

روزهايی که مصرف نمی کنيم، دريافت می شود. 
همچنين ميوه خشک می تواند گزينه مناسبی برای يک ميان وعده 
مغذی باشد و جايگزين کيک و بيسکويت و شکلات يا تنقلاتی مثل چيپس 
و پفک شود. البته به شرطی که ميوه خشک بدون شکر اضافه شده را انتخاب 

کنيد. 

از سوی ديگر، يک واحد ميوه خشک از نظر مقدار، کمتر از واحد همان 
ميوه به صورت تازه آن بوده و ميوه خشــک می تواند به افراد کمک کند تا 
ميوه بيشتری مصرف کنند. ميوه خشک در سفرها يا ساعات کاری که امکان 
خوردن ميوه تازه برايتان فراهم نيست يک گزينه بسيار مناسب است. در 
عين حال مضرات انواع ميوه های فرآوری شده مثل کنسرو و کمپوت را هم 
ندارد. آنها در طول سال در دسترس هستند، از نظر کيفيت قابل قبولند و 
می توان آنها را برای مدت طولانی تر نسبت به ميوه های تازه نگهداری کرد. 
همچنين بسياری از آنها نسبت به نمونه های تازه خود در هر وعده هزينه 

کمتری دارند. 

تأثیرمکململاتونیندرافزایشحافظه

نقشمیوههایخشکدرسلامتی

حقوقاجتماعی-توسعهیفرهنگصلحوسازش)3(
بسم ا... الرحمن الرحيم

  مبانی طرح حمایت از بزه دیدگان 
معاونت پيشــگيری از وقوع جرم قوه قضائيه  در اين خصوص آماده 
استقبال و پذيرش  تمامی نهادهای مردمی  ، سمن ها ، خيرين ، صاحبان 
حرف و مشاغل و ارباب ايده ها ونظرات بنيادی خواهد بود  . با مطالعه ی  بخشی 
از مبحث مهم حمايت از بزه ديدگان  اثر آقای دکتر عبدالعلی توجّهی   اهميت 
موضوع حمايت از بزه ديدگان آشکارتر می گردد .  بزه ديده يکی از ارکان مهم 
پديده مجرمانه است که متاسفانه تا کنون در پژوهش های جرم شناسی و 
سياست  های جنايی جوامع موقعيت واقعی و تعيين کننده خود را نيافته 
است.  صاحب نظران مسائل حقوق جزا و جرم شناسی بيشترين تلاش خود 
را بر عناصری چون جرم ، مجرم و مجازات متمرکز نموده اند ، در نتيجه قربانی 
جرم که اغلب در وقوع جرم تقش موثری ايفا می کند از نظر دور مانده است . 
با ظهور بزه ديده شناسی  گام های بلندی به منظور مطالعه ی علمی بزه ديدگان 
و شناسايی ويژه گی ها و عملکرد آنان در ارتکاب جرم  برداشته شده و به سبب 
تاثير گذاری انگيزه های اخلاقی و مذهبی بر بزه ديده شناسی ، چشم انداز 
جديدی تحت عنوان حمايت از بزه ديدگان فراروی بزه ديده شناسان قرار 
گرفته است  بزه ديده شناسی که در آغاز به مطالعه ويژه گی ها و تقش بزه ديده 
در تکوين جرم و همچنين رابطه ی قربانی جرم با مجرم پرداخته بود ، از اواخر 
سالهای ۱۹۷۰-۱۹۷۵ ، ضمن حفظ هويت قبلی خويش ، چشم انداز وسيع 
تری را مورد توجه قرار داد که در آن شخصيت بزه ديده به عنوان يک انسان ، 
بدون توجه به فعليت يافتن عمل جنايی و دخالت وی در وقوع جرم مد نظر واقع 
شد . اين تحول که تحت عنوان حمايت از بزه ديدگان  به بزه ديده شناسی ثانوی 
يا بزه ديده شناسی کنشی معروف گرديد و در زمانی کوتاه از يک سو به تاسيس 
سازمانها ، انجمن ها و صندوق های حمايت از بزه ديدگان از سوی ديگر به ايجاد 
تحول در قوانين جزايی برخی از کشورها در جهت ملاحظه حقوق و موقعيت 
حقوقی بزه ديدگان و تامين خسارت توسط دولت ها منجر شد . بعلاوه حمايت 
از بزه ديدگان به تدريج به حمايت از قربانيان غير مستقيم جرم يعنی افرادی که 
به نوعی با قربانيان مستقيم ارتباط دارند ) افراد تحت تکفل و خانواده قربانی ( 
تسّری داده شد . قبل از پرداختن به حقوق بزه ديدگان و کيفيت احقاق آن ، طرح 

اين سوال ضروری است که اصولا مبنای طرح حمايت از بزه ديدگان چيست ؟ 
بويژه اگر ما بزه ديده را در تحقق بسياری از جرائم سهيم دانسته و مقصر بدانيم 

جمايت از وی چه توجيهی خواهد داشت ؟
الف  - مبنای فلسفی و ایدئولوژیک 

آقايان والک ليت  و ماوبای   در بزه ديده شناسی انتقادی خويش حمايت 
از بزه ديده را دارای زير بنای فلسفی و ايدئولوژيک ميدانند ، اصولا اين مطلب 
در نظام های حقوقی مبتنی بر مذهب صادق است زيرا حمايت از مظلوم و 
دفاع از بزه ديده ای که به ناحق مورد تعدی قرار گرفته است در همه ی اديان 
الهی بويژه در اسلام از تکاليف شرعی و از موجبات خشنودی خداوند متعال 

و رستگاری بندگان شمرده شده است . 
ب – مبنای ارزشی  

برخی ديگر ضمن تاييد مبنای فوق بر ابعاد ارزشی حمايت از بزه ديدگان 
در جامعه اشاره نموده اند . به عبارت ديگر از انجا که دفاع و پاسداری از ارزشهای 
يک جامعه جزء رسالت های حقوق جزا و بلکه از اهداف سياست های جنايی 
آن جامعه محسوب می گردد . و از سوی ديگر حمايت از نيازمندان ، مظلومان 
و بالاخص بزه ديدگان که نوعا نيازمند نيز می باشند ، جزء ارزش های جوامع به 
حساب نمی آيد . و سياست های جزايی نمی توانند با بی تفاوتی از چنين مسئله 
مهمی بگذرند . در همين راستا ، استاد دکتر عبدالفتاح می نويسد : “    حمايت 
از  قربانيان بزه کاری و کمک به انان بايد بخشــی از ارزشهای اساسی جامعه 
محسوب شود وی معتقد است هر جامعه نسبت به بزه ديدگان بايد از نظر 
اعتقادی در اعماق نظام کلی آن جامعه ريشه بگستراند . از اين رو ايجاد منابع 
قانونی که حقوق بزه ديدگان از آنها سيراب شود اهمييتی بسزا دارد ، اگر بخواهيم 
که اقدامات و سياست های مورد نظر بر ملاحظات بشر دوستانه در مورد بزه 
ديدگان و وضعيت آنان بر معيارهای ديگری نيز مبتنی باشد ، لازم است پايه 
های حقوقی و اجتماعی  تعهدات جامعه و ميز مسئوليت بزه کار را به بزه ديده 
تعيين نماييم . به نظر می رسد يکی از مهمترين مبانی طرح حمايت از بزه 
ديدگان ، گذشته از ابعاد ارزشی و ايدئولوژيک نقش بسيار ارزنده و موثر آن در 
تقليل بزه کاری است .با اين ديدگاه حنی اگر بزه ديده در بزه ديدگی خويش 
دخالت هم داشته باشد حمايت از وی امری منطقی است .       محمد اختری

مهدی ترابی بعد از جدايی جنجالی در تابستان گذشته، تنها نيم 
فصل در قطر ماند و روز گذشته به صورت رسمی با پرسپوليس قرارداد 
بست. او قراردادی يک سال و نيمه با اين تيم امضا کرد. در ابتدا اعلام 
شد پرسپوليس برای جذب او بايد ۱۵۰ هزار دلار به العربی پرداخت 
کند ولی ابراهيم شکوری معاون اجرايی اين باشگاه اعلام کرد پولی 
برای امضای قرارداد با او پرداخت نکرده اند. شکوری همچنين توضيح 
داد: »بازگشت او خواسته هواداران، کادرفنی و باشگاه بوده و اميدواريم 
حضورش موجب خير هم برای خودش و هم برای پرسپوليس و هم 
برای هواداران باشد. اميدواريم موفقيت هايی که با حضور ترابی به همراه 
ســاير بازيکنان توانستيم به آنها دست پيدا کنيم ادامه داشته باشد. 
قرارداد او تا پايان فصل سال بعد است و بدون بند جدايی. يعنی تا پايان 
ليگ بيست و يک در پرسپوليس حضور دارد و ان شاا... بعد از جام جهانی 
بتواند تصميم بگيرد.« مهدی از امروز در تمرينات اين تيم شــرکت 
می کند و يکی از اميدهای اصلی يحيی در نيم فصل دوم خواهد بود. 
ترابی بعد از بازگشت به جمع قرمزها حالش بسيار خوب است: »خيلی 

خوشحالم که دوباره به پرسپوليس پيوستم و اميدوارم دوباره بتوانم 
نتايج خوب و موفقيت آميزی را با اين تيم به دست بياورم.« او حرف های 

ديگری هم زد.
انتظارات زیاد است

من همه تلاشم را می کنم هر چه سريعتر به آمادگی قبل برسم 
و حتی بيشتر از قبل هم تمرين می کنم. هواداران انتظارات زيادی از 
من دارند و اميدوارم با کمک کادر فنی و بازيکنان دوباره موفقيت ها را 
تکرار کنيم. با شناختی که از بچه ها دارم آنها به کم قانع نخواهند بود. 

دوست دارم يک بار ديگر با پرسپوليس در آسيا به موفقيت برسم.
نیم فصل خوبی نداشتم

قطعا انگيزه های من از قبل خيلی بيشتر است. من نيم فصل خوبی 
در تيم قطری نداشتم و دوست دارم بار ديگر موفقيت های قبل را تکرار 
کنم. اميدوارم با قهرمانی که به هواداران هديه می دهيم اتفاقات تلخ 
گذشــته را پاک کنم. خدا را شــکر می کنم به عنوان بازيکن آزاد به 

پرسپوليس پيوستم.

مهدیترابیبعدازبازگشتبهپرسپولیسانتظاراتازمنزیاداست
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خبر خبر
کلانتری: با اجرای پروژه ها محیط  زیست 

دیگر تخریب نمی شود

معــاون رئيــس جمهــوری و رئيس ســازمان حفاظت 
محيط زيست گفت: از سال ۱۳۹۶ هيچ طرح اجرايی بزرگی در کشور 
بدون ارزيابی زيست محيطی شروع نشده و همين مساله به تخريب 
محيط زيست از سوی پروژه ها پايان داده است. به گزارش سازمان 
حفاظت محيط زيست، عيسی کلانتری در يک برنامه تلويزيونی، 
با اشاره به ماموريت های محيط زيست، با بيان اينکه در ۳۰ سال 
پس از انقلاب، مسايل زيست محيطی در پروژه های بزرگ اعم از 
دولتی يا خصوصی، جايگاهی نداشت، گفت: به ياد دارم در سال 
۱۳۷۶ که برنامه ســوم را تقديم مجلس کرديم من مسئول آب 
کشاورزی بودم، برای اولين بار کلمه توسعه پايدار را در راهبردها 
مطرح کرديم. در آن زمان مجلس گفت توسعه پايدار کلمه ای غربی 
است و بايد حذف شود. درحالی که توسعه پايدار چهار اصل دارد 
شامل اينکه فعاليت های شما اقتصادی باشد؛ فعاليت های شما نبايد 
نظم اجتماعی را برهم بزند؛ فعاليت شما نبايد محيط زيست را به 
هم بريزد و در نهايت حقوق نسل های بعد بايد محترم شمرده شود. 
کلانتری تصريح کرد: امروز مراقبت از کارخانه ها و واحدهای توليدی 
که آلاينده نباشند و مراقبت از بخش کشاورزی، خدمات و صنعت 
وظيفه سازمان محيط زيست است و طبق قانون بايد عمل کرد اما 
بزرگترين چالش ما اين است که منافع بلندمدت درمقابل منافع 
کوتاه مدت قرار می گيرد. کلانتری با تاکيد بر اينکه اکنون پنج هزار 
مگاوات از حدود ۶۰ هزار مگاوات برق از طريق سوخت مازوت توليد 
می شود؛ گفت:بر اين اساس حدود ۹ درصد برق به وسيله مازوت 
توليد می شود. کلانتری همچنين به ديگر دستاورد دولت تدبير و 
اميد اشاره کرد و گفت: در توليد بنزين و گازوئيل استاندارد دستاورد 
بزرگی داشتيم. توليد بنزين و گازوئيل استاندارد در سال ۱۳۹۲، 
صفر ليتر بود. امروز بيش از ۱۵۰ ميليون ليتر در روز بنزين و گازوئيل 
اســتاندارد توليد و بخشی از آن را صادر می کنيم. رئيس سازمان 
حفاظت محيط زيست خاطرنشان کرد: اگر اين کار انجام نمی شد، 
کلانشهرها قابل زيستن نبود. اگر امروز بنزين و گازوئيل توليدی 
سال ۹۲ توزيع می شد، قتل عام مردم از آلودگی هوا به مراتب بيشتر 
از کرونا بود. اين دستاورد بسيار بزرگی است که امروز يک ليتر بنزين 

توليدی کمتر از استاندارد يورو4 نداريم.

با حضور حجت الاسلام والمسلمين حسن روحانی 
رئيس جمهوری و سيدعباس صالحی وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامی مراسم تکريم از منتخبان دوره بيست و چهارم و 
بيست و پنجم خادمان قرآن کريم برگزار شد. تاکنون ۲۵۰ 
خادم قرآنی طی ۲۳ دوره موفق به دريافت مدال خادمی 
قرآن شــده اند. در اين مراسم که با رعايت شيوه نامه های 
بهداشــتی برگزار شد، رئيس جمهوری و وزير فرهنگ و 

ارشاد اسلامی سخنرانی کردند.
حجت الاسلام والمسلمين دکتر حسن روحانی در 
ســخنرانی خود به دريای بيکران قرآن کريم اشاره کرد: 
»بهره کافی و درست نبردن از دريای بيکران قرآن، ظلم به 
خود ما و قرآن است و بی ترديد قرائت و تلاوت قرآن با صوت 
حسن، استفاده خوب از زبان است و همزمان ترجمه قرآن 
بايد روان و سليس بوده و به طور مرتب به روز و نو شود.«

به گزارش پايگاه اطلاع رسانی دولت رئيس جمهوری 
با بيان اينکه در زمينه قرائت و حفظ قرآن ايرانی ها پا به پای 
قاريان دنيا پيش می روند که افتخار آميز است، تصريح کرد: 
فضای مجازی هم می تواند مشکل آفرين باشد و هم يک 
فرصت بی نظير است و بايد از فرصت های آن برای آموزش 
قرآن و احکام دينی و الهی نهايت استفاده را ببريم. خادمان 
انتخاب شده در اين دو دوره از رشته های حفظ قرآن، قرائت، 
خوشنويســی و کتابت قرآن، امور هنری، مديريت قرآنی، 
آموزش و داوری و همچنين تحقيق و پژوهش های قرآنی 

بودند. 
رئيس جمهوری قرآن را همانند دريای مواج بيکران 
تشبيه و بر استفاده از عمق مختلف قرآن تأکيد کرد. دکتر 
روحانی در بخشی از سخنان خود به جلسات تفسير قرآن 
کريم امام خمينی)ره( در قم پيش از انقلاب اسلامی اشاره 
کرد. رئيس جمهوری تلاش های خادمان قرآن کريم در 
جامعه را مقدس، سنگين و ارزشمند خواند و با اعلام اينکه 
ممکن است ترجمه ای به زبان 4۰ سال پيش باشد، اما امروز 
مفاهيم و واژه ها عوض شده است، گفت: قرآن بايد از لحاظ 
ترجمه مرتب نو شود و وزارت ارشاد موظف است بهترين 
ترجمه را در کشور تشــويق کند. به گزارش مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سيد 
عباس صالحی در سخنان خود در اين مراسم به بستر فضای 
مجازی اشاره کرد: در کنار اين فرصت های پيشين که در 
اين 4۰ سال پديد آمده، به نظر می آيد يک فرصت و بستر 
جديدی به نام فضای مجازی شکل گرفته است که شرايط 
کرونا به آن سرعت بخشيده و اتفاقات قابل توجهی را می توان 
مشاهده کرد و بسترها و زيرساخت هايی نيز پديد آمده است. 
به گفته وزير فرهنگ و ارشــاد اسلامی در دوره چهل ساله 
فعاليت های قرآنی در کشور بيش از 4۵ هزار کتاب در حوزه 
علوم و معارف قرآن منتشر شده است. در حوزه رسانه علاوه 
بر راديو قرآن، شبکه قرآن و معارف سيما و خبرگزاری قرآنی، 
بيش از ۲۰ نشريه علمی پژوهشی و بيش از ۲۰ نشريه علمی 
ترويجی در حوزه قرآن منتشر می شود که فرصت هايی را 
برای تفکر، تأمل و نشر معارف قرآن کريم فراهم کرده است. 
او به ترجمه های محدود قرآن کريم در زمان قبل از انقلاب 
اسلامی اشاره کرد و تعداد ترجمه های قرآن بعد از انقلاب 
اســلامی را ۹۰ عنوان ترجمــه خواند: بســياری از آنها 
ترجمه های قابل توجه و استناد هستند و در دسترس فارسی 

زبانان است.
وی به فعاليــت قابل توجه حوزه هنرهــای قرآنی، 
خوشنويسی، نگارگری، آواها و نغمات قرآنی، شعر، هنرهای 
نمايشی و داستان در اين 4۰ سال اشاره کرد و گفت: »يکی 
از جشنواره هايی که معاونت قرآن و عترت برگزار می کند، 
جشنواره آيات است که هر سال در حوزه مناسبات قرآن و 

هنرهای قرآنی اتفاقات خوبی رقم می خورد.«
 »در حوزه تلاوت قرآن، قاريان ما در فضای جهان اسلام 
جايگاه متمايز و ممتازی را پيدا کرده اند. در همه مسابقات 
بين المللی که در جهان اسلام برگزار می شود، قاريان ايرانی 

مقامات ويژه ای را پيدا می کنند و شاخص هستند.«
بخشی از ديپلماسی عمومی ما از طريق تلاوت برجسته 
قاريان و حافظان پديد می آيد و يک ديپلماسی روان و قابل 
توجه و اثرگذاری بوده و هست و همين طور در حوزه های 
ديگر که فرصت های قابل توجهی را برای خدمت به قرآن 
کريم به وجود آورده اســت، در همين شرايط کرونايی اين 
فضا کاملاً خودش را نشان داد. مثلاً در آزمون قرآن و عترت 
که به شکل سالانه برگزار می شد، امسال بيش از ۱۲۰ هزار 
نفر ثبت نام کردند تا داوطلبــان به صورت مجازی آزمون 

بدهند.
برنامه های قابل توجهی در ســال کرونايی در فضای 
مجازی و بويژه در حوزه قرآنی شــکل گرفت که هم وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و نهادهای حاکميتی و عمومی و هم 
بخش وسيعی از مؤسسات مردمی بستر فضای مجازی را به 
عنوان يک بستر قابل توجه برای توليد و عرضه به کار گرفتند.

وزیر راه و شهرسازی:

 راه آهن با اقدامات جهادگرانه تمامی برنامه های دشمنان را بر هم زد 

فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: گام های اساسی در مورد نظام مالیاتی هوشمند برداشته شده است. نظام پولی، بانکداری و ... اقتضائات خاص خود را می طلبد و این بحث 
زمان بر است. نباید دقت را فدای سرعت کرد و اصلاح نظام پولی باید با دقت تمام و با بررسی تمام جوانب و رفع تمام آسیب ها شکل بگیرد.وی با تاکید بر ضرورت شکل گیری بانکداری 
هوشمند، نظام بانکی را در حال پوست اندازی دانست و گفت: در ادوار مختلف تاثیر گذاری های مختلف و متنوعی داشتیم و به همین دلیل نمی شود دوره ای را با دوره گذشته مقایسه کرد، 
زیرا نظام در حال شکل گیری با پدیده های مختلف مثل جنگ، تحریم و غیره مواجه و از آن ها متاثر می شود.متغیر های کلان هم در اقتصاد موثر هستند، سال ۶۴ رشد نقدینگی کمتری داشتیم، 
اما تورم در سال ۶۵ به ۲۵ درصد رسید، به همین دلیل نمی توان سال ۶۵ را با سال های قبل از آن مقایسه کرد.همچنین ظرفیت ها طی سال های ۶۶ و ۶7 از ظرفیت های خالی در اقتصاد 
استفاده شد و روند رشد اقتصادی با قبل از این دوران متفاوت است. بعد از جنگ هم در برخی از بنیان ها و زیر ساخت ها مثل خاک، آب و خطوط برق به طور محسوس رشد کردیم.وی 
درباره سیاست های دولت در بورس هم گفت: در بورس شاخص های مختلفی داریم. شاید در بعد رسانه ای یک شاخص مهم به نظر برسد، اما اینگونه نیست و باید تمام شاخص ها مد نظر 

باشد. بورس برای اینکه عمق بیشتری پیدا کند باید ورودی ها بررسی و رصد شود. پذیرش و عرضه مهم است. اگر مدارک کامل باشد ظرف یک ماه در بورس پذیرفته می شود.

بایدنظاممالیاتی
وبانکیهوشمند

شکلبگیرد

 وزير راه و شهرســازی گفت: راه آهن با 
تلاش خود و اقدامــات جهادگرانه تمامی 
برنامه های دشمنان را تغيير داده و تاکنون 
نسبت به گســترش و مقاوم سازی زيربناها 
کشور در اين عرصه، اقدامات مؤثری انجام 

داده است. 
به گزارش خبرنگار پايگاه خبری وزارت 
راه و شهرســازی، محمد اسلامی، وزير راه و 
شهرســازی در مراســم افتتاح پروژه های 
راه آهن در دهه فجر که امروز )۱۹ بهمن( در 
ساختمان شهدای راه آهن برگزار شد، ضمن 
تبريک ايام دهه فجر به امام راحل )ره(، مقام 
معظم رهبری)مدظله العالی(، شهدا و تمام 
افرادی که در اعتلای انقلاب اسلامی نقش 
داشته اند، اظهار کرد: همکاران راه آهن، در 
تمامی اين مدت بــا غيرت و با همت در هر 
شرايطی از کشور به صورت کاملاً مجاهدانه و 
خاضعانــه در خدمت ملت بودند. وی افزود: 
شــرکت راه آهن در اين ايام يک لحظه هم 
دســت از تلاش بر نداشــته و اقــدام آن ها 
تاريخ ســاز بوده و باعث توسعه کشور شده و 
روزهــای خوبی را برای ما رقم زده اســت. 
اسلامی عنوان کرد: همه ما در اين ايام فرخنده 
درک می کنيم که کشــور ما از زير ســلطه 
بيگانگان، قدرتمندان و تسلط استکبار خارج 
شده و پايه های پيشرفت در کشور روز به روز 
تحکيم بخشيده شــده اســت. وزير راه و 
شهرسازی تصريح کرد: ما نبايد اجازه دهيم 
که تحريم ها و همچنين اخباری که ناشی از 
تحريم است و افراد ضدانقلاب و ناآگاه آن را 
منتشر می کنند، ذهن ما را نسبت به حقيقت 
انقلاب مخدوش کند.  وی بابيان اينکه اکنون 
کشــور ما مملو از نيروهای ارزشمند است و 
ظرفيت زيادی در اين بخش وجود دارد که 
هرکدام از آن ها يک دســتاورد محســوب 
می شود، افزود: برگزاری اين مراسم برای ما 
يک افتخار اســت و امروز شــاهد بويدم که 
به صورت تجمعی ۱۰۵ پروژه ريلی به ارزش 
۱44۵ ميليارد تومان افتتاح شــد. اسلامی 
خاطرنشان کرد: ما نبايد فراموش کنيم که 
اکثر اين پروژه ها، پيش ازاين يک نوع وابستگی 
به کشورهای خارجی داشته و تحريم های 

ظالمانه که در اين حوزه ايجاد شــد ما را از 
دست يابی به اين فناوری ها محروم کردند؛ اما 
ما توانستيم اين اقدام را با تجهيزات و با همت 
نيروهای خدمت گذار و بدون وابســتگی به 
کشورهای خارجی فراهم کنيم و در آينده هم 
گام های محکم تری را در اين حوزه بر خواهيم 

برداشت. 
شكست برنامه های دشمن با اقدامات 

جهادگرانه
 عضو کابينه دولت دوازدهم اظهار کرد: 
تاکنون کشورهای خارجی نتوانستند در اين 
مسير ما را شکست دهند و آن ها تلاش کردند 
با هدف قرار دادن نيروها و صنايع مشکلات 
زيادی بــرای ما به وجود آورند؛ اما راه آهن با 
تلاش خود و اقدامــات جهادگرانه تمامی 
برنامه های دشمنان را تغيير داد و نسبت به 
گسترش و مقاوم سازی زيربناها کشور در اين 
عرصه، اقدامات مؤثری انجام داده است. وی 
گفت: ما تمام توسعه و اقدامات خود را يکی 
پس از ديگری مســتحکم کرديــم و امروز 
روان تر و گسترده تر می توانيم گام های توسعه 
را برداريم و آينده روشنی را در حوزه صنعت 
حمل ونقل ريلی رقم بزنيم. اسلامی اظهار 
کرد: توسعه ايمنی و گسترش سير و حرکت 
قطار با سرعت بالاتر و با اتصال به مراکز بار يکی 
از اهداف ما بوده است و باعث شده که راه آهن 
اقتصادی تر شود و اکنون ما شاهد بازگشت 
سرمايه در اين بخش هستيم. وی با بيان اينکه 
اتصال به مرکز بار و اتصال افزايش قطار سير 
و حرکت و کمک کردن به بالا بردن رشــد 

اقتصادی يکی از اين اقدامات شرکت راه آهن 
طی مدت اخير بوده اســت، افزود: ما امروز 
شــاهد خودکفايی در توليــد واگن باری و 
مســافری هستيم که اين خود يک حرکت 

جهادی در اين عرصه به شمار می رود.
ضرورت قطع وابستگی در تولید واگن 

مسافری و لوکوموتیو
وزير راه و شهرسازی تأکيد کرد: ما نبايد 
در حوزه واگن مسافری و لوکوموتيو کشور، 
هيچ گونه وابستگی به خارج داشته باشيم و 
بايــد اين اهداف را از طريق رقابت با ســاير 
سازندگان به مرحله اجرا بگذاريم.  اسلامی 
گفــت: مــا بايــد شــکوفايی و گام های 
مستحکم تری را در اين حوزه برداريم و اکنون 
تمامی اين اقدامــات با همت هيات مديره 
راه آهن انجام شده است. وی يادآور شد: اکنون 
مرکز جهادی پيشرفت راه آهن که زمينه ساز 
رشد نخبگان است با پيشبرد اهداف توسعه 
ما از طريق مسئله يابی و حل مسئله و با توجه 
به ظرفيت داخلی کشور، زمينه ساز توسعه 
بهره وری و توسعه در کشور به ويژه در راه آهن 
شده است. وزير راه و شهرسازی عنوان کرد: 
اکنون سيستم های مديريتی و توسعه راه آهن 
نمونه معيار پيشرفت هستند که نبايد متوقف 
شوند و ما بايد با تلاش خود بتوانيم آن ها را 

حمايت کرده و روش آن ها را دنبال کنيم.
زمین برای ساخت مسكن در اختیار 

مردم قرار می گیرد
وزير راه و شهرسازی گفت: امروز بيش 
از ۵۰۰ هزار واحد مسکن ملی در کشور فعال 

اســت يا مردم اراضــی را تحويل گرفته و 
خودشان می سازند.

محمد اسلامی در آيين آغاز عمليات 
اجرايی پنج هزار و ۹۸۰ واحد مسکونی طرح 
اقدام ملی مسکن در خراسان جنوبی که در 
شهر بيرجند برگزار شد، با  اشاره به مسکن 
مهر باقيمانده افزود: در چند ماه آينده جشن 
اختتاميه مسکن مهر را برگزار خواهيم کرد.
وی اظهار داشــت: مسکن ملی نيز در 
ماه های اخير چند هزار واحد تحويل شد و 

مابقی در ماه های آينده آغاز خواهد شد.
اسلامی گفت: اساس تفکر ما اين است 
کــه تا جای ممکن زمين را در اختيار مردم 
قرار دهيم و با توجه به استطاعت مالی خانه 
بسازند چون وقتی خارج از استطاعت مردم 
خانه بسازيم با آسيب مواجه می شويم. وی 
تصريح کرد: جايی که زمين محدود است 
چاره ای نداريم مجتمع سازی کنيم يعنی 
نقطه تعادل اين است در شهرهای کوچک 
و متوسط که زمين وجود دارد، اراضی را در 
اختيار دو يا سه نفر قرار دهيم.اسلامی گفت: 
در طرح اقدام ملی مســکن در مرحله اول 
بيــش از ۲ ميليون و ۱۰۰ هزار نفر ثبت نام 
کردنــد که از اين تعداد ۵۵۰ هزار نفر واجد 
شــرايط شدند. وی افزود: به غير از ۹۵ هزار 
نفری که اخيرا در اين طرح و در ۱۸۳ شهر 
کشور ثبت نام کردند، اراضی مربوط به 4۶۰ 
هزار نفر متقاضی تعيين و مشــخص شده 

است.
وی با بيان اينکه ۱۳۰ هزار قطعه زمين 
در اختيار متقاضيان قرار گرفته است اظهار 
داشــت: همچنين ۲۶۰ هزار قطعه پروژه 
تعريف شده اســت که مردم عضو پروژه ها 
می شوند. وزير راه و شهرسازی گفت: افرادی 
که تاييد و پيامک به آنها ارسال شده است 
در بانک افتتاح حساب کرده و به حساب خود 
پــول واريز کرده اند که تاکنون حدود ۱۵۰ 
هزار متقاضی وجه مربوطه را واريز کرده اند.

اســلامی گفت: همچنين حدود ۳۳ 
هزار واحد مسکونی به صورت مشارکتی با 
 دســتگاه های اجرايــی در کشــور آغاز 

شده است.

دیپلماسی اثرگذار از طریق تلاوت 
و حفظ قرآن

رئيس قوه قضاييه نظر به برگزاری سيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری، 
ششمين دوره شوراهای اسلامی شهر و روستا و ميان دوره ای مجلس خبرگان و مجلس 
شورای اسلامی بخشنامه »پيشگيری از جرائم و تخلفات انتخاباتی« را به مراجع قضايی 
سراسر کشور ابلاغ کرد. به گزارش اعتبار به نقل از مرکز رسانه قوه قضاييه، مطابق اين 
بخشنامه بايد هر چه سريعتر ستاد پيشگيری و رسيدگی به جرايم و تخلفات انتخاباتی 
در مرکز و شهرستان های سراسر کشور تشکيل شود. در متن بخشنامه حجت الاسلام 
والمسلمين سيد ابراهيم رئيسی خطاب به مراجع قضايی سراسر کشور آمده است: با 
توجه به نتايج موثر علمکرد ستاد پيشگيری و رسيدگی به جرايم انتخاباتی در دوره های 
گذشته و نظر به برگزاری انتخابات سيزدهمين دوره رياست جمهوری، ششمين دوره 
شــوراهای اسلامی شهر و روستا و ميان دوره ای مجلس خبرگان و مجلس شورای 
اسلامی و در اجرای قوانين و مقررات مربوط، از جمله ماده ۳4 قانون انتخابات رياست 
جمهوری با اصلاحات و الحاقات بعدی و تبصره ۲ آن و ماده ۶۷ قانون انتخابات مجلس 
شورای اسلامی مصوب ۱۳۷۸ با اصلاحات و الحاقات بعدی، مبنی بر ايجاد تشکيلات 
قضايی در هر شهرستان يا بخش و مواد ۲4، ۳۳، ۳۸، ۶۸، ۶۹، ۷۰، ۷۱، ۷۳ و تبصره 
۲ ماده ۳۸ قانون انتخابات رياســت جمهوری، مواد ۵۵، ۵۷، ۵۸، ۵۹، ۶۱، ۶۵ و ۶۶ 
قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی و همچنين مواد ۳۹ و ۶۷ قانون تشکيلات، 
وظايف و انتخابات شــوراهای اسلامی کشور و به منظور پيشگيری از وقوع جرم در 
محدوه قوانين و مقررات در سه مرحله قبل، حين و پس از برگزاری انتخابات، ضروری 
است ضمن تشکيل هر چه سريعتر ستاد پيشگيری و رسيدگی به جرايم و تخلفات 
انتخاباتی در مرکز و شهرستان های سراسر کشور به شرح زير، با هماهنگی و برنامه 
ريزی مناسب، منسجم و اثر بخش نسبت به پيشگيری از جرايم انتخاباتی اقدام و با 

قيد تسريع برخورد قانونی به عمل آيد:
الف - ترکيب اعضاء ســتاد مرکزی و ستادهای استانی و شهرستانی به قرار 

زير است:
یک - اعضاء ستاد مرکزی:

۱- دادســتان کل کشور )رييس ستاد(؛ ۲ - معاون اجتماعی و پيشگيری از 

وقوع جرم قوه قضاييه )دبير ستاد(؛ ۳ - نمايندگان شورای نگهبان، وزارت کشور، 
وزارت اطلاعات، نيروی انتظامی، ســازمان اطلاعات ســپاه پاســداران، بسيج 
مســتضعفان، ســازمان قضايی نيروهای مسلح و صدا و ســيما؛ 4 - رئيس کل 
دادگستری استان تهران و دادستان عمومی و انقلاب تهران؛ ۵ - رئيس سازمان 

بازرسی کل کشور.
تبصره ۱ - رياست ســتاد می تواند متناسب با موضوع از ساير دستگاه ها و 

نهادهای ذيربط دعوت نمايد.
تبصره ۲ - با توجه به حضور رئيس کل دادگستری استان تهران و دادستان 

تهران در ستاد مرکزی نيازی به تشکيل ستاد استان تهران نيست.
دو - اعضاء ستاد استانی )مرکز استان(

۱ - رئيس کل دادگستری استان )رييس(؛ ۲ - معاون اجتماعی و پيشگيری 
از وقوع جرم دادگستری کل استان )دبير(؛ ۳ - دادستان مرکز استان؛ 4 - مسئولان 
دســتگاه ها و نهادهای متناظر ستاد مرکزی در استان؛ ۵ - بازرس کل استان در 

سازمان بازرسی کل کشور.
تبصره ۱ - رئيس ستاد استان می تواند به تناسب موضوع از ساير دستگاه ها 

و نهادها دعوت کند.
تبصره ۲ - روسای دادگستری شهرستان می توانند بدون حق رأی در ستاد 

مرکز استان شرکت کنند.
سه - اعضای ستاد شهرستان ها

در همه شهرستان های استان ستاد مشابهی با مسئوليت رئيس دادگستری 
شهرستان و با ترکيب رده متناظر استانی، زير نظر ستاد استانی وظايف محوله را 

انجام دهند.
ب - وظایف ستادهای مذکور به قرار زیر است:

۱ - پايش و رصد مداوم و مســتمر اقدامات و فعاليت های انتخاباتی و اتخاذ 
تدابير و تمهيدات پيشــگيرانه با هدف پيشگيری از جرايم انتخاباتی؛ ۲ - ايجاد 
هماهنگی بين دستگاه ها و نهادهای عضو ستاد در جهت پيشگيری از وقوع جرايم 

انتخاباتی؛ ۳ - تبيين و تعيين برنامه های پيشگيرانه و نحوه اجرای آن ها در زمينه 
پيشگيری از جرايم احتمالی؛ 4 - هماهنگی و تعامل مداوم با هيات های اجرايی 
و نظارت بر انتخابات و ساير دستگاه ها و نهادهای مسئول در زمينه برگزاری هر 
چه بهتر انتخابات و پيشگيری از وقوع جرايم مصرح در قانون؛ ۵ - انعکاس فوری 
شــرح وقايع و جرايم مهم به ترتيب به ستاد استانی و ستاد مرکزی؛ ۶ - توجيه، 
ارشاد و انذار تشکل ها، احزاب، گروه ها، ستادهای تبليغاتی، اشخاص حقيقی و 
حقوقــی با هدف بازدارندگی و پيشــگيری از وقوع جرايم انتخاباتی؛ ۷ - اطلاع 
رســانی، تشــريح و توضيح مفاد قانون و جرايم و مجازات های قانونی از طريق 
رسانه های جمعی با هدف ارتقاء آگاهی های عمومی، کاهش و پيشگيری از بروز 
جرائم انتخاباتی۸ - انعکاس رسمی اقدامات مجرمانه دستگاه ها، نهادها يا 

اشخاص به مراجع صالح.
تبصره ۱ - ارشاد و راهبری ستادهای استانی و شهرستانی و نظارت بر آن ها 

به ترتيب بر عهده ستاد مرکزی و ستادهای متناظر استانی می باشد.
تبصره ۲ - دبيرخانه ســتاد مرکزی زير نظر معاون اجتماعی و پيشگيری از 
وقوع جرم قوه قضاييه و دبيرخانه ســتاد استانی زير نظر رييس کل دادگستری 

استان تشکيل خواهد شد.
تبصره ۳ - ستادها در سطح شهرستان ها و استان ها هر هفته يکبار گزارش 
اقدامات و فعاليت های خود را به ترتيب به ســتاد استانی و ستاد مرکزی ارسال 

می نمايند.
تبصره 4 - گزارش نهايی عملکرد ســتاد مرکزی و ســتادها در استان ها و 
شهرستان ها به وسيله دبير ستاد مرکزی جمع بندی و در پايان انتخابات به حوزه 

رياست قوه قضاييه ارسال می گردد.
پ - وظایف روسای کل دادگستری

روسای کل دادگستری های سراسر کشور موظف هستند شعبی از دادگاه ها 
و دادسراهای حوزه قضايی تحت تصدی خود را به منظور رسيدگی خارج از نوبت 

به جرايم انتخاباتی اختصاص دهند.

رییس قوه قضاییه بخشنامه پیشگیری ازجرائم وتخلفات انتخاباتی را ابلاغ کرد

هيأت وزيران، آئين نامه نحوه فعاليت دستگاه های اجرايی 
در سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( را مورد تصويب قرار 
داد. به گزارش اعتبار به نقل از مرکز توسعه تجارت الکترونيکی، 
هيأت وزيران آئين نامه نحوه فعاليت دســتگاه های اجرايی در 
سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( را تصويب و به شماره 
۱۳۶۱۵۹/ ت ۵۵۲۸۹ ه مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۲۵ ابلاغ کرد. از جمله 
مهمتريــن مفاد اين مصوبه می توان بــه بهره گيری از امضای 
الکترونيکی، انجام معاملات و انتشار فراخوان ها بر بستر ستاد و 
بالطبع حذف کاغذ و رويه های سنتی و موازی و همچنين حذف 

آگهی روزنامه برای مزايده ها و مناقصه ها اشاره داشت.

بر اساس ماده ۱۳ اين تصويب نامه، دستگاه های مشمول 
ســامانه مکلفند با انجام معاملات در بستر اين سامانه، از انجام 
معامله ذيل قوانين، دستورالعمل ها و آئين نامه مرتبط به صورت 
کاغذی اجتناب کنند. بررسی ها نشان می دهد بهره برداری از 
قابليت تجهيز اسناد الکترونيکی به امضای الکترونيکی )اسناد 
پيشنهاد پاکت های ب و ج( برای امور اجرايی و نظارتی و نيز حذف 
کاغذ و رويه های ســنتی و مــوازی، منجر به حذف حدود يک 
ميليارد برگ کاغذ و ۱۵۰ هزار مراجعه حضوری در سال و به تبع 
آن کاهش مصرف کاغذ و ارزبری مربوط، حذف عمليات چاپ و 
اســکن مربوط، کاهش حمل  و نقل، کاهش مصرف سوخت و 

پيشــگيری از آلودگی هوا و حفاظت از محيط زيست و از همه 
مهم تر سهولت امور کاربران بخش خصوصی و دولتی خواهد شد. 
همچنين، طبق ماده ۱4 اين تصويبنامه، مبنی بر مکفی، معتبر 
و مورد پذيرش بودن انتشــار الکترونيکی فراخوان ها از طريق 
ســامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد(، بايد از انجام آن به 
صورت کاغذی خودداری گردد و لذا ديگر نيازی به درج آگهی 

روزنامه در روزنامه های کثيرالانتشار نخواهد بود. 
بر اساس برآوردهای انجام شده در معاملات منتشر شده در 
ســامانه و تخمين هزينه های حداقلی دو نوبت چاپ آگهی در 
روزنامه های کثيرالانتشــار، پيش بينی می گردد حداقل ۵۰۰ 

ميليارد تومان در هزينه های دولت جهت چاپ آگهی صرفه جويی 
صورت پذيرد. همچنين طبق بررسی های انجام شده، حداقل 
يک هفته در فرآيند زمانی چاپ آگهی مشتمل بر تکميل فرم 
درخواست آگهی و تکميل مدارک آگهی و نيز ارسال درخواست 
و اخــذ تأييديه و مجوزهــای لازم تــا درج دو نوبت آگهی در 
روزنامه های کثيرالانتشار صرفه جويی می گردد. علاوه بر موارد 
فوق الذکر، اين مهم باعث می شود با قابليتی که در سامانه تدارکات 
الکترونيکی دولت جهت اعلام و انتشار کليه معاملات مشمول 
سامانه ايجاد شده است، کاربران بخش خصوصی اعم از مناقصه 
گران و مزايده گران بدون نياز به ثبت نام و صرف هزينه بتوانند 
کليه اطلاعات معاملات منتشر شده در سامانه را مشاهده نموده 

و در سراسر کشور از اين اطلاعات بهره مند گردند.

الزامدولتیهابهانتشارآگهیدرروزنامههاحذفشد
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
حسن روحانی، رئیس جمهوری در دهه مبارک فجر دستور بهره برداری رسمی از ۱۴۲ هزار طرح  اشتغال روستایی و عشایری و طرح های ملی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را با اعتبار ۱7هزار میلیارد 
تومان صادر کرد. با افتتاح این طرح ها برای ۲۶۳هزار نفر در حوزه های کشاورزی، صنعتی، معدنی، منابع طبیعی، گردشگری و بوم گردی، اشتغال ایجاد می شود. در دولت تدبیر و امید گاز رسانی به 
روستاها بیش از کل تاریخ ایران بوده است، تا پیش از دولت یازدهم به ۱۴ هزار روستا گازرسانی شده بود که این رقم اکنون به ۳۲ هزار روستا رسیده است. پیشبرد طرحهای اشتغال روستایی نیز بسیار 
لازم و ضروری بود و امروز در چارچوب این طرحها، ۲۶۲ هزار اشتغال ایجاد شده است. رئیس جمهور اقدام دولت تدبیر امید در توسعه اشتغال روستایی را برای ایجاد تحول در روستاها لازم و ضروری 
دانست و گفت: تصمیم دولت برای اختصاص یک و نیم میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی برای اشتغال روستایی و اجازه مقام معظم رهبری در این راستا، شرایط مناسبی برای تحول در بخش های مختلف 
روستایی و عشایری ایجاد کرده است.  با توجه به کمبودی که در اشتغال روستایی احساس می شد، ضروری بود که در روستاها شرایط مهیاتری برای اشتغال فراهم شود لذا طرح اختصاص یک و نیم 
میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی از اواخر دولت یازدهم مطرح گردید و در طول سه سال گذشته ۲۰ هزار میلیارد تومان وام در اختیار روستاییان عزیز قرار گرفته است. رئیس جمهور گفت: وام هایی 

که به روستاییان پرداخت شده، موجب ایجاد اشتغال در بخش های مختلف از جمله کشاورزی، گردشگری، بوم گردی، صنایع دستی و صنایع تبدیلی و گلخانه ای شده است.

افتتاح۱۴۲هزارطرح
اشتغال
روستایی
وعشایری
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خبر
کشاورزان نمونه پیشگامان جهش تولید

کاظم خاوازی وزير جهادکشاورزی تلاش برای تحقق 
امنيت غذايی، حصول اطمينان از دستيابی و پايـــــدارســـازی 
آن مهم ترين مأموريت وزارت جهاد کشاورزی است. شـواهد 
موجـود نشـــــان می  دهـــد با وجود چالش  هـا و موانـع 
گوناگون طبيعـی و غيرطبيعـی نظير سـيلاب های مخـرب، 
دوره  های خشـــکی ابتدای فصـل زراعـــی، تحريم هـای 
سـنگين و ظالمانـه، شـيوع ويـروس کرونـا در سـال ۱۳۹۸ و 
ادامـه آن در سـال ۱۳۹۹ که بخـش کشـاورزی و فعاليت  های 
آن را تحـــت الشـعاع قـــرار داد؛ ايـن بخـش مولدتريـن و 
پوياترين بخـــش اقتصادی ايران اســـت. هماننـد سـاير 
بخش هـای اقتصـادی، ســـرمايه انسـانی محـور اصلـی و 
موتـور محرکـه بخش کشـاورزی بـرای اجـرای مأموريت  هـا 

و دسـتيابی به اهـداف تدويـن شـده اسـت.
عوامل انسـانی فعـال در بخش کشـاورزی ايران متشـکل 
از مديران، محققـــان، مروجان، کارشناسـان و کارکنـان در 
بخش دولتـی و کشـاورزان و فعـالان در بخـش غيـردولتـی، 
سـربازان خـط مقـدم برای دسـتيابی بـه تأمين امنيت غذايی 
کشـور هســـتند. بهـره  وری کل عوامـــل توليـد يکـی از 
شـاخص های مؤثـر سـنجش کارآمدی اقتصادی اسـت که 
تنها در سـايه بهره  گيـری از منابع انسـانی توانمند افزايـش می  
يابـد. برگزيدگان بخش کشـاورزی کسـانی هسـتند که موفق 
شـــده  اند بهـــره  وری بيشتری از عوامل توليد داشـــته و 
محصـــولات و خدماتی بـا کميت و کيفيـت بالاتر توليـد و 
عرضه نمايند. اکنـون از همـکاران ارجمنـدم در آسـتانه سـی 
و پنجميـــن دوره از فرآينـد شناسـايی، انتخـاب و معرفـی 
برگزيـدگان بخش کشـاورزی در سراسـر کشـور کـه بـا دقـت 
و ژرف  انديشـی برگزيدگان بخش کشـاورزی را شناسـايی و 
معرفـی نموده اند صميمانه قدردانـی می  کنم. به برگزيـدگان 
اين دوره صميمانـــه تبريـک گفتـه و از تمـام کشـاورزان و 
فعـالان عزيـزی کـه در ايـن رقابت حضور داشـته و با عوامـل 
اجرايی همـکاری نموده  اند سپاسـگزارم. توسـعه کشـاورزی 
دانـش بنيـان يکـی از اهداف اصلی وزارت جهاد کشـاورزی 
برای رشـــد و ارتقای سـريع اين بخش اسـت که تحقق آن 
مسـتلزم وجـود نيروهـای انسـانی ماهـر، خلاق و با انگيزه 
اسـت کـه برگزيدگان بخش کشـاورزی نمونه  هـای عينی و 
بارز آن هسـتند. از اين عزيزان اسـتدعا دارم هم پا و همراسـتا 
با برنامه  های وزارت جهاد کشـاورزی و محققان و مروجان آن، 
دانش و تجارب ارزنده خود را در اختيار سـاير توليدکنندگان و 
بهره  برداران قرار داده و در دستيابی به بخش کشاورزی پويا، 

بهره  ور و پايدار مشارکت نمايند.

رشد ۳۵ درصدی دارایی و بدهی 
بانک های تخصصی

بانک مرکزی گزارش خلاصه دارايی ها و بدهی های 
بانک های تخصصی در آذرماه ۹۹ را منتشر کرد که به طور 
کلی اين ميزان در آذرماه امســال نسبت به مدت مشابه 
ســال ۹۸ رشد ۳۵ درصدی داشــت. به گزارش اعتبار، 
براســاس گزارش بانک مرکزی، دارايی ها و بدهی های 
بانک های تخصصی در آذرماه ۹۹ رقم ۹۹۱۶ هزار ميليارد 
ريــال را به ثبت رســاند که در آذر ماه ســال ۹۸ حدود 
۷۳۰۹/4 ميليارد ريال بود. دارايی های خارجی بانک های 
تخصصی در آذر ماه امسال با رشد ۶۲/۵ درصدی همراه 
بود به نحوی که از ۱4۳۹/۷ هزار ميليارد ريال پارسال به 

۲۳۳۹/۲ هزار ميليارد ريال رسيد.
همچنين در اين مــدت دارايی های اين بانک ها در 
قالب اسکناس و مسکوک، ۹/۶ هزار ميليارد ريال بود، در 
حالی که در آذر سال گذشته اين رقم ۱۱/4 هزار ميليارد 
ريال بود که شــاهد کاهش ۱۵/۸ درصدی در اين بخش 
هستيم. سپرده بانک های تخصصی نزد بانک مرکزی نيز 
با ۵۷/۳  درصد رشد به ۲۵4/۶ هزار ميليارد ريال رسيده 
در حالی که آذر سال گذشته اين رقم ۱۶۱/۹ هزار ميليارد 

ريال  بود. 
براســاس اين گزارش، بدهی بخــش دولتی به اين 
بانک ها نيز ۵۸۰/۵ هزار ميليارد ريال به ثبت رســيد که 
مدت مشابه سال گذشته ۵۹۲/۷ هزار ميليارد ريال بود و 
کاهش ۲/۱ درصدی را ثبت کرد. ميزان بدهی در آذرماه 
۹۹ نسبت به اسفند ۹۸ نيز با کاهش  ۱۱/۷ درصدی مواجه 
بود. بدهی بخش غيردولتی اما رشد قابل توجهی داشته 
اســت به نحوی که در آذرماه امسال ميزان اين بدهی به 
بانک های تخصصی ۳۶۸4/۳ هزار ميليارد ريال ثبت شد 
که در مقايسه با ۲۹۸۰/4 هزار ميليارد ريال آذر ماه سال 
گذشته رشد ۲۳/۶ درصدی را تجربه کرد. همچنين در 
بخش بدهی های بانک های تخصصی، سهم سپرده های 
بخش غيردولتی در آخرين ماه از فصل پاييز ۲۹۸۱/۵ هزار 
ميليارد ريال ثبت شد که اين رقم در آذرماه سال گذشته 
۲۱۱۹/۹ هزار ميليارد ريال بود و در نتيجه رشــد 4۰/۶ 

درصدی برای اين بخش به ثبت رسيد.

دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
در جلسه اختتاميه  طرح پژوهشی »شناسايی و 
سنجش نيازهای اجتماعات محلی کُرد« با تأکيد 
بر اهميت حفــظ فرهنگ های بومی و محلی، 
تقويت فرهنگ دينی، ملــی و محلی را لازمه 
استحکام نظام جمهوری اسلامی ايران دانست.

به گــزارش پايــگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، جلسه اختتاميه  و 
بررسی دستاوردهای طرح پژوهشی »شناسايی 
و ســنجش نيازهای اجتماعات محلی کُرد« با 
حضور عليرضــا مختارپور، دبيرکل نهاد؛ امين 
متوليان، معاون برنامه ريزی، پژوهش و فناوری 
اطلاعــات؛ مهــدی رمضانی، معاون توســعه 
کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی؛ هوتن والی نژاد، 
معاون اداری و مالی؛ مهدی توکليان، مديرکل 
روابط عمومــی و امور بين الملل؛ محمدهادی 
ناصری طاهری، مديرکل کتابخانه های عمومی 
اســتان تهران و حضور مجازی حجت الاسلام 
والمسلمين عبدالرضا پورذهبی، نماينده ولی 
فقيه در استان کردســتان؛ محمد مخدومی، 
مديرکل کتابخانه های عمومی کردســتان و 
بهمن باينگانی، استاديار جامعه شناسی دانشگاه 
آزاد اســلامی واحد سنندج و مجری طرح، ۲۰ 
بهمن ماه در سالن اجتماعات کتابخانه مرکزی 

پارک شهر تهران برگزار شد.
 این طرح مسیر حرکت در کتابخانه های 

عمومی واقع در مناطق کردنشین را 
اصلاح و بیش از پیش هموار می کند

در ابتــدای اين نشســت، امين متوليان، 
معاون برنامه ريزی، پژوهش و فناوری اطلاعات 
نهاد ضمن تبريک فرارســيدن چهل و دومين 
سالروز پيروزی انقلاب اسلامی، اظهار داشت: از 
سال گذشته مجموعه ای از طرح های شناسايی 
نيازهای اجتماعات محلی در سطح کشور را آغاز 
کرديم و اميد است نتايج اين طرح ها نقشه راه 
ارائه خدمت در کتابخانه های عمومی و نيز ساير 
دستگاه های فرهنگی و اجتماعی باشد. طرح 
پژوهشــی »شناســايی و ســنجش نيازهای 
اجتماعات محلی کُرد«، بازشناسی و بازخوانی 
نيازهــای فرهنگــی، اجتماعی و آموزشــی 
هموطنان کرد در نســبت با خدماتی است که 
کتابخانه های عمومی در ســطوح مختلف می 
تواننــد ارائه کننــد. اميدواريم کــه اين طرح 
مطالعاتی و سياست هايی که از آن استخراج می 
شــود، مسير آينده حرکت ما در کتابخانه های 
عمومی واقع در مناطق کردنشــين را اصلاح و 
بيش از پيش هموار کند تا خدماتی با کيفيت 
بهتر، فراگيری بيشــتر و منطبــق با نيازهای 

هموطنان کرد، ارائه دهيم.
بررسی عملكرد کتابخانه های عمومی 
مناطق کردنشین در سه حوزه اطلاع 

رسانی، فراغت فرهنگی و آموزش

در ادامه بهمن باينگانی با اشــاره به تنوع 
فرهنگی در جامعــه ايرانی و کمبود مطالعات 
انجام شده در حوزه های اجتماعی و فرهنگی در 
مناطق کردنشين، اظهار داشت: طرح پژوهشی 
»شناسايی و سنجش نيازهای اجتماعات محلی 
کُرد« با استفاده از مصاحبه و مطالعات کمی و 
ميدانی، به دنبال ارائه راهکارهايی برای ارتقای 
عملکرد کتابخانه هــای عمومی و تبديل اين 

مراکز به پاتوق فرهنگی بوده است.
وی ادامه داد: مناطق کردنشــين ايران، 
اســتان های آذربايجــان غربی، کرمانشــاه، 
کردستان و شمال استان خراسان است که در 
اين مطالعه تمرکز بر غرب کشور بوده است. يافته 
های اين پژوهش در ســه حوزه اطلاع رسانی، 
فراغت فرهنگی و آموزش ارائه شــد. در حوزه 
اطــلاع رســانی، مراجعان کتابخانه از ســواد 
اطلاعاتــی کتابداران، عملکــرد آن ها، ميزان 
آشنايی با منابع جديد، اينترنت و زبان انگليسی، 
ابراز رضايت کردند. از ســوی ديگر، مهم ترين 
روش آگاهی مخاطبان از خدمات و برنامه های 
کتابخانه ها، تابلوی اعلانــات کتابخانه بوده و 
صفحه اينستاگرام کتابخانه، شبکه های مجازی 
و صدا و سيمای مرکز استان نقش چندانی در 
اين حوزه نداشته اند؛ بر اساس نظرات نمونه مورد 
بررسی، شبکه های اجتماعی، تبليغ از طريق 
اعضای فعال، تبليغ در مدارس و دانشــگاه ها و 
 کمک گرفتن از ســازمان های مــردم نهاد و

 تريبون های مساجد، ظرفيت هايی است که بايد 
برای ترغيب به کتابخوانی مورد اســتفاده قرار 
گيرد. همچنين دسترسی به کامپيوتر، اينترنت 
و وای فای، در افزايش مراجعان کتابخانه های 
عمومــی، اثرگذار خواهد بود. البته لازم به ذکر 
است، گردآوری اطلاعات اين پژوهش به پيش 
از زمان همه گيری کرونا و فعاليت کتابخانه ها 

در فضای مجازی، مربوط می شود.
باينگانی افزود: در حوزه فراغت فرهنگی، 
يافته های اين پژوهش حاکی از آن اســت که 
ميزان مشــارکت در برنامه های فراغتی، به جز 
نشســت کتابخوان، پايين تر از ميانگين بوده 
 اســت. در واقــع ميزان مشــارکت افــراد در 
برنامه هايی چــون آموزش قــرآن، بازديد از 
 نمايشــگاه های دفــاع مقدس، مســابقات،

 کلاس های نقاشی و خوشنويسی، جشن های 
مذهبی، کلاس های آموزش زبان انگليســی و 
کردی و نقد و بررسی کتاب، پايين بوده است؛ با 
اين حال تمايل افراد به برگزاری اين کلاس ها و 
برنامه ها بسيار است. همچنين يافته های اين 
بخش، نشــان داد که منابع و خدمات کتابخانه 
بيشتر متناسب با نياز قشر کودک، نوجوان، زنان 
و جوانان است و نابينايان، کم توانان و سالمندان 

چندان مورد توجه کتابخانه ها نبوده اند.
وی با اشــاره به يافته های حوزه آموزش، 

اظهار داشت: در مناطق کردنشين بين حضور 
فرد در کتابخانه و دريافت آموزش های سياسی، 
الکترونيکی و حقوقی، ارتباطی وجود ندارد. در 
واقع از نگاه مخاطب، کتابخانه ها نتوانسته اند به 
افزايــش آگاهی هــای سياســی، حقوقی و 
الکترونيکی کمک کنند؛ بــا اينحال در حوزه 
آموزش شــهروندی، اجتماعــی، مهارت های 
زندگی، شــغلی و اخلاقی ارزيابــی مثبتی از 
 عملکــرد کتابخانــه داشــته انــد. از ديگــر 
يافته های اين بخــش، اولويت های مطالعاتی 
مردم در مناطق کردنشين بود که در اين مورد 
تفاوت چندانی با ساير مناطق کشور ديده نشد. 
ادبيات جهان، ادبيات ايــران، رمان های عامه 
پسند، بهداشــت و ســلامت، علوم تربيتی و 
روانشناسی، هنر، ادبيات کردی، تاريخ ايران و 
جهان، کتاب های کمک درسی، علوم کامپيوتر 
 و در نهايت کتاب های مربوط به روشنفکران و 
 مشاهير کرد، به ترتيب از اولويت های مطالعاتی  

در مناطق کردنشين بوده است.
بر اساس نتايج گزارش شده، کمبود منابع 
درباره تاريخ و فرهنگ کردی، کمک درســی، 
ادبيات ايران، جغرافيای مناطق کردنشــين و 
ادبيات کــردی نيز از خلأهای موجود در حوزه 

آموزش بوده است.
پيشنهادات اجرايی اين پژوهش برای ارائه 
خدمات بهتر در کتابخانه های عمومی مناطق 
کردنشين در سه بخش راهکارهای کوتاه مدت، 
ميان مدت و بلند مدت، دسته بندی شد. توجه 
به زيباسازی نمای کتابخانه ها؛ تعمير، تعويض 
و خريد تجهيزات کتابخانه ای؛ خريد کتاب های 
پروفروش در سطح جامعه برای کتابخانه های 
عمومــی؛ توجه به خريــد و عرضه کتاب های 
منتشــر شده به زبان های قومی؛ بازبينی طرح 
های مذهبی در کتابخانه های مناطق کردنشين 
و ارائه خدمــات اينترنتــی در کتابخانه ها، از 
راهکاريی است که طی کمتر از ۲ سال قابل اجرا 
در کتابخانــه هــای عمومی اســت. در بخش 
راهکارهای ميان مدت، اصلاح بناهای کتابخانه 
ها برای جذب دامنه گسترده تری از مخاطبان 
به ويژه با نيازهای جســمی و حرکتی؛ اصلاح 
ساختار فيزيکی کتابخانه برای انجام وظايف و 
ارائه خدمات جديد؛ جذب نيروی انسانی برای 
کتابخانه های تک کتابدار و تعامل و همکاری با 
ساير سازمان های رسمی و غيررسمی از جمله 
کتابفروشی ها، کافه کتاب ها و ...، پيشنهاد شده 
است. تأمين بودجه و جلب حمايت های دولتی 
برای کتابخانه های عمومی و احداث بناهايی که 
به لحاظ سخت افزاری و نرم افزاری متناسب با 
نيازهای عصر ديجيتال باشد، پيشنهادات اين 
 پژوهــش در بخــش راهکارهــای بلند مدت 

بوده است.
بهمن باينگانی، مجری طرح پژوهشــی 
»شناسايی و سنجش نيازهای اجتماعات محلی 
کُرد« در خاتمه اظهار اميدواری کرد که نتايج 
اين طرح به آبادتر شدن و توسعه يافتگی مناطق 

کردنشين بيانجامد.
لزوم استفاده از ظرفیت کتابخانه امام 
خامنه ای برای اشاعه بیش از پیش 

فرهنگ مطالعه در بین مردم کردستان
در ادامه اين نشســت حجت الاســلام 
والمسلمين عبدالرضا پورذهبی، نماينده ولی 
فقيه در استان کردستان با اشاره به واگذاری 

کتابخانه امام خامنه ای به نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور، خواســتار توجه ويژه به اين 
کتابخانه شد و گفت: کتابخانه امام خامنه ای 
يکی از ظرفيت های بزرگ فرهنگی در کشور 
محســوب می شــود و اميد است از ظرفيت 
عظيم اين مرکز برای اشــاعه بيش از پيش 
 فرهنگ مطالعه در بين مردم شريف کردستان

 استفاده شود.
وی اظهار داشت: اين کتابخانه تحت نظر 
مرکز بزرگ اســلامی غرب کشور و درصدد 
خدمت رسانی علمی و پژوهشی به طلاب و 
روحانيون شــريف کردســتان بوده است و 
انشــاالله به زودی در اختيــار عموم قرار می 
گيرد؛ اميد اســت بخــش تخصصی آن که 
مربوط به فقه امام شافعی است، تقويت شود.

حجت الاسلام پورذهبی با تأکيد بر لزوم 
حمايت از ناشــران بومی، اظهار داشــت: به 
فرمايــش مقام معظم رهبری، کردســتان، 
اســتان فرهنگ و هنر است و فرهنگ و هنر 
ظرفيــت شايســته ای در زمينــه کتاب و 
کتابخوانی فراهم می کند. اميد است با تلاش 
ها و اقدامات در حال انجام، دانش آموزان ما 
بيش از پيش اهل ادب، فرهنگ، هنر و مطالعه 
شــوند و از اين فضای مناسب به نحو احسن 

استفاده شود.
قول مساعد دبیرکل نهاد برای تقویت 

منابع کتابخانه امام خامنه ای و حمایت از 
ناشران و کتابفروشان کُرد

در ادامه اين نشست عليرضا مختارپور، 
دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور 
ضمن تقدير از حضور حجت الاسلام پورذهبی، 
با اشــاره به واگذاری کتابخانه امام خامنه ای، 
اظهار داشت: ما قدردان اين نعمت هستيم و 
اطمينان می دهم به زودی با نظر ايشان، نسبت 
به تقويت کتاب های لازم برای کتابخانه امام 
خامنه ای اقدامات لازم انجام شود. همچنين با 
نظر ايشــان بودجه ای برای خريد از ناشران و 
کتابفروشی های محلی در منطقه کردستان 
اختصاص خواهــد يافت تا بتوانيم از ظرفيت 
مغتنم و عظيمی که در اختيار کتابخانه های 
عمومی قرار گرفته به بهترين نحو اســتفاده 

کنيم.

وی در ادامــه با تقدير از بهمن باينگانی، 
مجری طرح پژوهشی »شناسايی و سنجش 
نيازهای اجتماعات محلی کُرد«، اظهار داشت: 
بخشی از پيشنهادات ارائه شده در اين پژوهش، 
از جمله منابع، نيروی انسانی، شاداب سازی 
فضا، نياز به فضاهای جديد، توجه به کتابخانه 
های ديجيتال، برای تمامی مناطق کشــور 
عموميت داشته و بسيار درست و دقيق است. 
انشاالله نهاد با توجه به امکانات موجود، انجام 

اين موارد را پيگيری می کند.
فرهنگ دینی، ملی و محلی سه ضلع 
سنگر برای حفظ، رشد و استحكام 

جمهوری اسلامی ایران است
دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
تصريح کرد: امروز شــکرگزار داشتن کشوری 
هستيم که با وجود عداوت های استکبار جهانی، 
4۲ سال مقاوم ايستاده است. اگر 4۰ سال را يک 
نسل حســاب کنيم، به زودی نسل جديدی از 
جوانــان در تمام حوزه هــا، مديريت اجرايی، 
فرهنگی، عمرانی و تخصصی کشور را بر عهده 
می گيرند. اين نظــام با حفظ ارزش های خود 
توانسته نسل جديدی را بر سر کار بياورد تا ادامه 
دهنده مســير انقلاب باشند. طبيعی است که 
اقتضائات عصر و نسل جديد، خصوصا با جبهه 
آرايی های جديد دشمنان، نياز به منابعی غنی 
برای مقاومــت داريم. بخــش اول اين منابع، 
فرهنگ دينی و اســلامی، بخش دوم، فرهنگ 
ملی و در نهايت فرهنگ های بومی و محلی در 
نقاط مختلف کشور، ضلع سوم اين سنگر برای 
حفظ، تقويت، رشــد و استحکام هر چه بيشتر 

جمهوری اسلامی ايران است.

وی در خاتمه خواستار طراحی برنامه های 
عملياتی بر اساس طرح پژوهشی »شناسايی و 
سنجش نيازهای اجتماعات محلی کُرد« شد و 
گفت: اميد که به زودی ويروس کرونا از ايران و 
جهان ريشه کن شــود و شاهد حضور پرشور 
مردم در محافل فرهنگی با برنامه های غنی و 
بامحتوا باشــيم. در ادامه اين نشست مهدی 
رمضانی، معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج 
کتابخوانی نهاد، اظهار داشت: واگذاری کتابخانه 
امــام خامنه ای، اتفاق بــزرگ و مهمی بود. به 
دســتور جناب آقای مختارپور مرحله نخست 
منابع مالی برای تجهيز اين کتابخانه به اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان کردستان واريز 
شــد و فرايند جانمايی و تجهيز کتابخانه آغاز 
شده است. اميدواريم تا پايان امسال و اوايل سال 
آينــده، اين کتابخانه پس از طراحی مجدد، به 
بهره برداری برســد. در پايان اين مراسم لوح 
ســپاس دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور توسط مديرکل کتابخانه های عمومی 
کردســتان به نماينده ولی فقيه در اين استان 

تقديم شد.

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور مطرح کرد؛

لزوم تقویت فرهنگ دینی، ملی و محلی برای استحکام جمهوری اسلامی ایران

به منظور افزايش سرعت و کيفيت خدمات به مشتريان بانک، 
مديران عامل بانک دی و شرکت ملی پست ايران تفاهم نامه همکاری 
امضا کردند.به گزارش روابط عمومی بانک دی، برات کريمی، مديرعامل 
بانک دی در مراســم امضای ايــن تفاهم نامه بر لزوم اســتفاده از 
ظرفيت های شبکه پستی در گسترش ارائه خدمات بانکی به مشتريان 
تأکيد کرد، امروزه مديريت هزينه های سازمان از طريق برون سپاری 
برخی از خدمات، به يک هدف استراتژيک تبديل شده است که نقش 
مهمی در کاهش هزينه ها و تسريع در ارائه خدمات به مشتريان دارد، 
در بانک دی نيز با توجه به شبکه محدود شعب در سراسر کشور و لزوم 
خدمت رسانی باکيفيت به مشتريان در سريع ترين زمان ممکن در 

اقصی نقاط ميهن عزيز اسلامی، در کنار توسعه و تجهيز زيرساخت های 
بانکداری الکترونيک، برون سپاری برخی از خدمات مشتريان به يک 
الزام عملياتی و کارکردی تبديل شــده اســت که انعقاد تفاهم نامه 
همکاری با شرکت ملی پست ايران در همين راستا صورت می گيرد.

وی گستردگی نقاط تماس، ايجاد دسترسی عمومی و همچنين 
پايين بودن هزينه خدمات شرکت ملی پست ايران را از بزرگ ترين 
مزيت های اين شرکت برشــمرد و تصريح کرد: اميدوارم انعقاد اين 
تفاهم نامه، ضمن گسترش دسترسی جامعه هدف بانک در سراسر 
کشــور به خدمات بانک، زمينه ارائه خدمات متمايز به مشتريان و 
افزايش رضايت آن ها را فراهم کند. در ادامه اين مراســم، رمضانعلی 

ســبحانی فر، معاون وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات و مديرعامل 
شرکت ملی پست ايران ضمن ابراز خرسندی از فراهم شدن زمينه 
همکاری مشترک با بانک دی گفت: امروز در تمام دنيا شاهد حرکت 
به ســمت کاهش تعداد شــعب بانک ها هســتيم، زيرا استراتژی 
برون سپاری خدمات به شرکت های پستی، يک فرصت ويژه را برای 
بانک ها در زمينه تمرکز تخصصی بر امور بانکداری فراهم کرده است، 
بانک دی نيز با برخورداری از اين نگاه استراتژيک، استفاده از ظرفيت 
شبکه مويرگی شرکت ملیّ پســت ايران را به عنوان راهکاری برای 
توسعه خدمات خود به مشتريان مدنظر قرار داده است که اميدواريم 
امضای اين تفاهم نامه زمينه بهره مندی هرچه بيشتر بانک از خدمات 
نيابتی شبکه پستی، به ويژه در شرايط همه گيری ويروس کرونا را فراهم 
کند، همان طور که در قانون برنامه ششم توسعه کشور و در راستای 
تحقق دولت الکترونيک تأکيد شده است، دستگاه های دولتی به منظور 
تسهيل در دسترسی مردم به اين خدمات، بايد خدمات اجرايی خود 
را به شرکت ملی پست، دفاتر ICT روستايی و دفاتر پيشخوان دولت 
واگذار کنند.گفتنی است بر اساس اين تفاهم نامه، شرکت ملی پست 
جمهوری اسلامی ايران خدماتی مانند انجام فرآيند افتتاح حساب 
دسته ای، درخواست و تحويل دسته چک، ابلاغ اخطاريه به مشتريان 
بدهکار و ضامنين، درخواست غيرحضوری و پرداخت تسهيلات و 

برخی ديگر از خدمات به درخواست بانک دی را انجام خواهد داد.

تمدید مهلت تسویه انعقادتفاهمنامههمکاریبانکدیباشرکتملیپستایران
 تسهیلات گیرندگان 
تعاونی منحله وحدت

 بدينوسيله به اطلاع آن دسته از 
تسهيلات گيرندگان تعاونی اعتباری 
منحلــه وحدت می رســاند نظر به 
پيگيری های صورت گرفته و اعطاء 
مصوبه توسط هيأت محترم تصفيه 
تعاونــی اعتباری منحله وحدت، در 
صورتی که تسهيلات گيرندگان تا 
پايــان بهمن ماه ۱۳۹۹ نســبت به 
تسويه بدهی خود اقدام نمايند نرخ 
تسهيلات آنان با ۱۸ درصد محاسبه 
خواهد شــد، لذا شايســته است به 
منظور بهره مندی از مصوبه مذبور در 
فرصت اعلام شده به شعب موسسه 

اعتباری ملل مراجعه فرماييد. 

 هیئت اجرایی
تعاونی اعتباری 
منحله وحدت
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یادداشت-۲
پتانسیل تولید 1۵0 میلیون تنی فولاد 

در ایران

 محمدحســن عرفانيــان ، بنيان گــذار فــولاد مبارکه 
مطالعات اين طرح ها سال ها قبل انجام و در سازمان برنامه و بودجه 
نيز مورد بررسی قرار گرفت. واقعيت آن است که سنگ آهن دنيا 
در حال حاضر، از دو منطقه برزيل و استراليا تامين شده و تجارت 
اين کالا در دست اين دو کشور است، بنابراين اگر اين مسير را فعال 
کرده و به سنگ آهن افغانستان يا قزاقستان دست يابيم، دو اتفاق 
رخ خواهد داد، اول اينکه واسطه سومی در دريای عمان وسط اين 
دو بازار فعلی قــرار خواهد گرفت و منابع عظيمی نيز در اختيار 
صنعت فولاد ايران قرار خواهد گرفت؛ ضمن اينکه ظرفيت توليد 
فولاد ايران نيز تا ۳۰۰ ميليون تن قابليت افزايش دارد و علاوه بر 
اينکه بازار داخلی به صورت کامل تامين می شود؛ قابليت صادرات 
به کشــورهايی همچون افغانســتان و عراق نيز فراهم شــده و 
کشورهای عربی نيز به عنوان بازار منطقه ای ايران قرار خواهند 
گرفت.  البته شــرط اصلی آن اســت که اين ماموريت و برخورد 
کوچکی که با فولاد صورت می گيرد، متوقف شود و قيمت گذاری 
دستوری نيز کنار گذاشته شود. از اين نکته که بگذريم، اگر بخواهيم 
نگاهی به دستاوردهايی داشته باشيم که صنعت فولاد کشور بايد 
نگاهی فراتر داشت؛ به اين معنا که انقلاب ايران اقتصاد محور نبوده 
و فردمحور بوده است، بنابراين اگر بخواهيم در گام دوم انقلاب، با 
نگاه مقام معظم رهبری به موضوع نگاهی داشته باشيم به اين نکته 
خواهيم رسيد که ايشان اين موارد را به دقت مورد مورد تاکيد قرار 
داده اند؛ به نحوی که بنده به عنوان مدير طرح جامع فولاد مبارکه، 

به دنبال اين چرايی بودم که چرا ايران بايد صنعتی شود.
 بر اين اســاس تعريفی که در فولاد مبارکه صورت گرفت و 
فولاد مبارکه بر اساس آن بنا شد و اکنون هم به نظر می رسد که 
دولت بايد اين ماموريت را از فولاد مبارکه مطالبه کند نه اينکه وارد 
قيمت گذاری دستوری محصولات آن شود، آن است که صنعت، 
ابزار اعتلای فرهنگ اســت. فولاد در دنيا دو نقش را ايفا کرده؛ به 
نحوی که نه تنها باعث صنعتی شدن شده، بلکه منجر به رشد پايدار 
شــده و فولاد مبارکه نيز بر اين اساس ماموريت يافته که پايلوت 
حکومت اسلامی شود تا اولا اين صنعت، باعث اعتلای فرهنگ 
کشور شده و در عين حال، منجر به رشد پايدار شود؛ ضمن اينکه 
عدالت اقتصادی در اســتان های کشور نيز برقرار شود. پيشنهاد 
مشــخصی که در طرح جامع فولاد مبارکه ارائه شد، آن بود که 
صنعت فولاد را در گربه ايران بنشــانند که البته برخی در وزارت 
معادن و فلزات آن دوران مانع از اجرای اين طرح شدند؛ به همين 
دليل است که امروز صنعت فولاد يک بنگاه اقتصادی ديده شده 
که گويی صرفا منجر به تخريب محيط زيست و منابع آبی کشور 
شده و برخی ايده بنا کردن آن در کنار دريا را مطرح می کنند؛ در 
حاليکه صنعت فولاد بايد محل اقامه قسط باشد. نکته حائز اهميت، 
برخی تفکرات غلط در اين حوزه دردسرســاز شده؛ اين در حالی 
است که چنانچه تفکر بنگاهی به صنعت فولاد نداشته و ملی به آن 
نگاه کنيم، به طور قطع صنعت فولاد را عامل توســعه خواهيم 
دانست؛ بنابراين ملت به دولت يارانه خواهد داد. در اين ميان اگر 
بخواهيم نقش فولاد مبارکه را در خلق دستاوردهايی برای اقتصاد 
و صنعت کشور مرور کنيم، بايد به اين نکته اشاره کنيم که فولاد 
مبارکه اکنون تحت تاثير نقشی که در اقتصاد کشور ايفا کرده، ۷۰ 
درصد صنعت فولاد کشور خودکفا شده است؛ ضمن اينکه تمام 
تکنولوژی های موجود دنيا در صنعت فولاد وجود دارد و پيشرفت 
اين صنعت، بسيار مهم است. بنابراين وقتی که بر صنعت فولاد 
مسلط شديم، به اين معنا است که به تمامی تکنولوژی های دنيا 
دسترسی خواهيم داشت. نکته اصلی اين است که بايد رابطه ای 
بين صنعت و دانشگاه ايجاد شود که علم تبديل به تکنولوژی شده 
و در کنار هر مجموعه صنعتی بتوان مرکز تحقيقاتی ايجاد کرد تا 
در قالب آن بتوان تکنولوژی را دارای کاربرد صنعتی کرد. اين فرآيند 
را بايد شــکل داده و به شدت پشتيبانی کرد. اکنون شرکت های 
دانش بنيان کار آزمايشگاهی انجام می دهند؛ اما سازنده نيستند و 
بايد در کنار سازندگان کشور در صنايع مختلف از جمله فولاد قرار 
گيرند تا علم آنها تبديل به تکنولوژی شده و اين تکنولوژی وارد 
صنعت شود؛ اما هنوز زنجيره پيوسته ای در اين رابطه وجود ندارد. 
محتوای حماسه تعريف شده در فولاد مبارکه متاسفانه در حال 
تغيير است در حالی که اين سيستم، نمود اجرای گام دوم انقلاب 
است؛ اين در حالی اســت که برخی دستگاه ها همچون وزارت 
صمت، با اجرای دستورالعمل های قيمت گذاری فولاد، محتوای 
کاری فولاد مبارکه و ماموريت های آن را دستخوش تغيير کرده و 
اين خطر بزرگی است. نکته حائز اهميت آن است که فولاد مبارکه 
قابليت توليد بالای ۳۰۰ نوع محصول را دارد؛ اما اکنون سياست ها 
منجر به توليد تنها ۵ نوع محصول شده است که اين امر، حاصل 
دخالت های دستوری و نرخ گذاری در صنعت فولاد است. نکته 
حائز اهميت نوع نگرش به »سخت افزار«، »مغزافزار« و »نرم افزار« 
در هر صنعتی از جمله فولاد مبارکه است؛ به نحوی که اين سه گام 
در کنار هم است که هدف آن صنعت را تعقيب می کند و اگر هر 
يک از اين موارد تحت الشــعاع قرار گيرد، هدف سازمان محقق 
نخواهد شــد و محصول توليدشــده نيز کارآمد نخواهد شــد؛ 
همين طور که اگر محصولی در فولاد مبارکه دچار مشکل شود، 

اين سه فاز به دقت مجدد کنترل خواهد شد.

مهندس عظيميان، مديرعامل فولاد 
مبارکه، درآئينی با حضور معاونان و جمعی از 
مديران اين شــرکت، ضمــن قدردانی از 
زحمات ايــرج ترابی، هــادی نباتی نژاد را 
به عنــوان مدير جديد روابــط عمومی اين 

شرکت معرفی کرد.
وی با اشــاره به نقش و جايگاه روابط 
عمومی ها گفــت: در دنيای فعلی، به دليل 
فناوری های موجود، محدود شدن به زمان و 
مکان ديگر معنايی ندارد و جامعۀ بشــری 
بيش از پيش از اين محدوديت ها فاصله گرفته 
است. اگرچه انسان ها از تمامی قابليت های 
خود به صورت کامل بهره نمی برند و خود را 
محدود می کنند، اما تقسيم بندی براساس 
محدودۀ جغرافيايی يا قوميت ها، بی جهت 
مانع توسعه و شکوفايی می شود. اينکه ما فکر 
و ذهن خود را به موارد خاصی محدود نکنيم، 
موجب می شود از توانمندی ديگران محروم 
نمانيم. در حال حاضر فولاد مبارکه با رويکرد 
استفادۀ حداکثری از دانش روز دنيا، توسعه 
و آبادانی بيش ازپيش کشور را در اولويت قرار 

داده است.
توجه بــه پروژه های توســعه، اعم از 
تکنولوژيکی و تجهيزاتی، نشان می دهد گروه 
فولاد مبارکه همچنان بر سر پيمان خود برای 
توسعۀ ايران اسلامی مصمم مانده و به رغم 
تمامی ناملايمات در اين راه ثابت قدم ايستاده 
است. اين شرکت ملزومات رسيدن به هدف 
را درست انتخاب کرده و همچنان با همکاری 
و همدلی تمامی کارکنان خود در پی کسب 

نتيجۀ مورد انتظار است.
تغيير در مديريت روابط عمومی فولاد 
مبارکه تزريق خون تازه در شريان های اين 

مجموعه است
مديرعامل فولاد مبارکه تغيير شرايط را 
از الزامات بهبود فرايند خواند و افزود: تحول و 
تغيير در روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه 
به مثابۀ تزريق خون تازه در بدن اين مجموعه 
است. پر واضح است که نقش های کارکردی 
روابط عمومی امروزه فقط به اطلاع رسانی 
محدود نمی شــود و کارکردهای اقناعی، 

ترويجی و آموزشــی روابط عمومی امروز 
بيش ازپيش آشکار شده است و ما نيز مکلف 
به همراهی با شرايط روز روابط عمومی ها در 
دنيا هستيم. شرکت فولاد مبارکه تعالی و 
بهبود را در تمامی امور خود سرلوحه می داند 
و در اين بخش نيز تغيير را آغاز راهی جديد 

و در راستای اصول شرکت می داند.
وی در ادامــه گفت: با نگاهی کوتاه به 
تاريخ شــرکت فولاد مبارکه در دوره های 
مديريتی گوناگون، به راحتی درمی يابيم که 
هرگونــه تغيير مديريتی در اين شــرکت 
همانند دوی امدادی موجب شده سازمان در 
رسيدن به اهداف از پيش تعيين شدۀ خود 

چابک تر باشد.
 عظيميان رســانه ها را در کنار روابط 
عمومی، پايۀ قدرتمند دموکراسی دانست و 
افزود: امروزه به کمک فناوری، تنوع و کثرت 
رسانه های جمعی بيش از گذشته مشهود 
است و اطلاع رسانی و اقناع مخاطب در زمان 
کوتاه تری انجام می گيرد. آنچه رسانه ها در 
اين بين بايد در نظر داشته باشند، توجه به 
اخلاق و پرهيز از توهين، تهمت و افتراست.
در گروه فولاد مبارکه توجه به اخلاق 

حرفه ای نهادینه شده است
وی افزود: در گروه فولاد مبارکه توجه به 
اخلاق حرفه ای نهادينه شده و لازم است در 
کنار توجه به توليد و توسعۀ کشور ، بر اساس 
شــرايط موجود، صنعت ســاز بودن فولاد 
مبارکــه نيز به اطلاع جامعه برســد و اين 
امکان پذير نيست مگر با اقدامات به موقع و 

مناسب روابط عمومی شرکت. خوشبختانه 
روابط عمومی فولاد مبارکه با عملکرد خود 
نشان داده به خوبی شرايط گروه فولاد مبارکه 
را در برهه های مختلف درک کرده و همراه و 
همگام با مديران و کارکنان خط توليد، ارزش 
زحمات کارکنان شرکت را که با تمام قوا برای 
اعتلای کشــور کوشش می کنند، به خوبی 

منعکس ساخته است.
حضور در روابط عمومی فولاد مبارکه، 

فرصتی برای خدمت
در ادامۀ اين نشست، هادی نباتی نژاد، 
مدير روابط عمومی فولاد مبارکه نيز در جمع 
معاونان شــرکت با تبريک دهۀ فجر و آغاز 
چهل و سومين سال پيروزی انقلاب اسلامی 
گفت: از حسن اعتماد مديريت فولاد مبارکه 
بــه جهت ايجاد فرصت خدمــت در روابط 
عمومی اين گروه صنعتی که در خط مقدم 
جبهۀ صنعت کشــور فعاليــت می کند، 
سپاسگزارم. حضور در روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه و جايگاهی که مردان بزرگی در 
آن خدمت کرده اند، مسئوليت سنگينی بر 
دوش مــن نهاده و اميــد دارم با همراهی و 
همدلی تک تک مديران و کارکنان شرکت، 
بتوانيم اهــداف اين مجموعه را جامۀ عمل 

بپوشانيم.
نباتی نژاد گفت: روابط عمومی فرايندی 
اســت که تمامی شــرکت ها و سازمان ها 
به منظور برقراری ارتباط مثبت با مخاطبان و 
ذی نفعان خود از آن استفاده می کنند. ارتباط 
کارآمد و مطلوب با مخاطب به داشتن ديد 

گسترده و شفاف نياز دارد و از جايگاه ويژه ای 
برخوردار اســت. بايد با گفت وگو و برقراری 
ارتباط دوســويه، ضمن ارزيابی انتظارات 
مخاطبان ســازمان، ديدگاه های ايشان را 
به موقع و دقيق به سازمان انتقال دهيم. در 
حقيقت روابط عمومی، چشم سازمان است 
و همواره وظيفۀ مراقبت از برند سازمان را بر 
عهــده دارد. به يقين هدف روابط عمومی و 
انجام فعاليت های اين بخش، انتقال مفاهيم 
و معانــی برند ســازمان بــه مخاطبان و 
تأثيرگذاری بر جامعۀ هدف اســت تا در هر 
شرايطی، مخاطبان تصويری مثبت از برند 

سازمان داشته باشند.
مدير روابــط عمومی فولاد مبارکه در 
ادامه افزود: فعاليت های تعريف شده در روابط 
عمومی هر ســازمان يا نهــاد، دربرگيرندۀ 
مجموعه ای از علوم کلاسيک، تجربه های از 
پيش به دســت آمده و ارتباطات است که 
همگی در اختيار مديريت سازمان قرار داده 
می شود تا جايگاه اصلی سازمان، آن گونه که 
شايسته است، به ذی نفعان و مخاطبان نشان 
داده شــود؛ از اين رو، توجه به حوزۀ روابط 
عمومی، دقت بيشتر معاونان و مديران فولاد 
مبارکه را در تبيين جايگاه ويژۀ فولاد مبارکه 
طلب می کند و دقت به اين مهم از ســوی 
تمامــی همکاران مورد انتظار اســت، زيرا 
شناخت عميق از اين بنگاه اقتصادی می تواند 
راه را برای انجام بهينۀ امور هموارتر ســازد. 
بهترين مثالی که در اين همراهی می توان به 
آن اشاره کرد، هماهنگی در يک تيم ورزشی 
است که در آن هر نفر مسئوليت خاصی دارد 
و انجام کار تيمی و توجه به کسب نتيجه از 
سوی همه کاملا واضح و مشخص است. قطع 
به يقين در شــرايط فعلی نياز به همراهی و 
همکاری بيشتر و توجه به کار جهادی و روند 

صعودی فعاليت ها مشهود است.
بنا بر اين گزارش، در پايان اين مراسم، 
با اهدای لوح تقدير توسط مديرعامل شرکت 
فولاد مبارکه از زحمــات ايرج ترابی، مدير 
ســابق روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه 

تقدير شد.

مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسۀ تودیع و معارفۀ مدیر روابط عمومی:

ارتباطات و روابط عمومی پایه و اساس قدرتمند دموکراسی است

محمود فرمانی مدیرکل استاندارد استان اصفهان، دستاوردهای فولاد مبارکه در حوزۀ استانداردسازی و توجه این شرکت به کیفیت محصولات را ارزشمند و مثال زدنی دانست و گفت: 
تجربه نشان می دهد اگر عنایت ویژۀ مدیران عامل فولاد مبارکه به عنوان رأس سازمان در این خصوص نبود، به یقین فولاد مبارکه با این سرعت در مسیر نیل به دستاوردهای حوزۀ کیفیت 
و استاندارد حرکت نمی کرد و این مهم محقق نمی شد. وی همکاری فولاد مبارکه با ادارۀ استاندارد را بسیار خوب ارزیابی و ابراز امیدواری کرد ادارۀ استاندارد شهرستان مبارکه نیز که در 
شرف راه اندازی است، با همکاری فولاد مبارکه بتواند به خوبی به وظایف خود عمل کند. فولاد مبارکه در سال جاری به عنوان واحد نمونۀ استاندارد شناخته شد و ازآنجاکه به دلیل محدودیت های 
ناشی از شیوع بیماری کرونا امکان برگزاری مراسم منسجم وجود نداشت، امروز در شرکت فولاد مبارکه حضور پیدا کردیم تا ضمن بازدید از فرایند تولید در این شرکت، از زحمات مدیران 
و کارکنان آن در حوزۀ استاندارد قدردانی کنیم.خوشبختانه نگاه مدیریت ارشد فولاد مبارکه به حوزۀ استانداردسازی و کیفیت، نگاهی مؤثر و مثبت است. در این جلسه مقرر شد شرکت 
فولاد مبارکه، به دلیل قابلیت های ویژۀ فنی و تکنیکی، میزبان یکی از کمیته های کمّی متناظر در کشورمان باشد تا به این ترتیب از این ظرفیت علمی و تخصصی در کشور به نحو مناسبی استفاده 

شود، آزمایشگاه فولاد مبارکه دارای تأییدها و گواهینامه های معتبر ملی و بین المللی است و آزمایش های صورت گرفته در این آزمایشگاه در سطح ملی و فراملی قابل استناد است.

نتایج
آزمایشگاههای
فولادمبارکهدر

سطحملیوفراملی
قابلاستناداست

خبر
روز شمار همایش صنعت فولاد و سنگ 

آهن۲ ابهام طرح جامع فولاد

مهدی کرباسيان، رئيس اسبق سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنايع معدنی در سال های دولت يازدهم کار مهمی 
در حوزه فولاد شــروع شد و آن تدوين طرح جامع فولاد بود. 
خوشــبختانه با همکاری و برنامه ريزی شرکت ملی فولاد با 
شرکت فولاد تکنيک به عنوان مشاور و همه دست اندرکاران، 
طرح جامع فولاد به روزرسانی شد و کمبودهای زنجيره فولاد 
تعيين شد. براساس چارچوب اين طرح، ظرفيت توليد فولاد 
تا ســال ۱4۰4 بايد به ۵۵ميليون تن به روزرســانی شود. در 
روزهای اوليه که اهداف اين طرح مشــخص شد، تعدادی از 
کارشناسان اعلام کردند که هدف گذاری برای اين حجم توليد 
فولاد بلندپروازانه است. در صورتی که متوليان ايميدرو معتقد 
بودند اين چارچوب، واقعی و عملی اســت. طبق بررسی ها از 
سال ۱۳۹۳ به بعد شرکت های عمومی و خصوصی و دولت با 
فعال کردن طرح های نيمه تمام باعث شدند که عملی شدن 
اين طرح واقعی شود. از سال ۱۳۹۲ ظرفيت توليد ۲۲ ميليون 
تن بود و در سال ۱۳۹۹ اين ظرفيت به ۳۵ ميليون تن خواهد 
رسيد و در سال ۱4۰4 نيز اگر سرمايه گذاری ها به انجام برسد 
و طرح ها کامل شــود، زنجيره توليد فولاد برای ظرفيت ۵۵ 
ميليون تن عملی می شود. البته طرح جامع فولاد با دو ابهام 
مواجه است. اولين ابهام به مصرف داخلی فولاد بازمی گردد. 
اين مصرف در بافت فرسوده شهرها و روستاها ۲۲۰کيلو سرانه 
اســت که می توان آن را به ۳۰۰کيلو سرانه رساند. اگر برنامه 
درستی در اين حوزه تعبيه شود، افزايش مصرف سرانه دور از 
دسترس نخواهد بود. نکته ديگر اينکه صادرات فولاد بايد به 
بالای ۱4 ميليون تن برسد. حل اين چالش هم عملياتی است 
و بايد دست  صادر کننده ها و بخش خصوصی باز باشد و دولت 
از دخالت و سياســت های دستوری در اين حوزه دوری کند. 
ارزيابی ها نشــان می دهد در سال ۱۳۹۶ حدود ۹ميليون تن 
صادرات زنجيره فولاد انجام شده است که اين ظرفيت نشان 
می دهد اعداد در نظرگرفته شده به هيچ عنوان رويايی نيستند. 
تنها بايد تدبير و حمايت کرد. در اين ميان برخی تحليلگران از 
تحريم ها و موانع ايجاد شــده برای نرسيدن به اهداف در نظر 
گرفته شده در طرح جامع فولاد می گويند. اما بايد اين موضوع 
را در نظر داشــت که در کشوری که سنگ آهن و گاز به اندازه 
کافی وجود دارد و در جغرافيايی قرار گرفته که ميزان مصرف 
فولاد در آن بالاست، می توان انتظار رونق اين صنعت را داشت. 
در طرح جامع فولاد آنچه مهم است شاکله برنامه  نوشته شده 
است؛ اما بايد اذعان کرد که تحريم ها شرايط را سخت  کرده و 
به برنامه های توسعه ای کشور ضربه سنگينی زده که البته اين 
صدمه تنها به حوزه فولاد وارد نشده و همه بنيان ها را هدف قرار 
داده اســت. بنابراين در اين شرايط و برای گذر از تحريم  بايد 
برنامه ريزی دقيقی از سوی سياست گذاران در نظر گرفته شود. 
ســازمان توســعه و نوســازی معادن و صنايع معدنی ايران 
صالح ترين واحد برای برنامه ريزی صنعت فولاد است. اگر ميزان 
دخالت وزارت صمت و تصميمات متعدد آن آگاهانه تر باشد، 
وضعيت بهتر می شود. بنابراين دولت بايد از بوروکراسی های 
غيرضروری بکاهد و حوزه را رها کند. بايد دخالت ها را کمتر 
کند و به جای مداخله گری، تســهيل گر باشد و ساختارها را 
اصلاح کند. اگر خصولتی ها را خصوصی تلقی نکنيم، بخش 

خصوصی ما در اين حوزه نقش پررنگی ندارد.
با اين حال صددرصد به آينده صنعت فولاد خوش بين 
هســتم و معتقدم چالش های تحريم در همه دوران انقلاب 
اسلامی وجود داشته اما همواره ظرفيت جهش وجود دارد؛ ولی 
بايد به اســعاد همکاری بين المللی توجه شود و برنامه های  
بلندمدت را مورد توجه قرار داد. در اين ميان مسوولان دولت 
و قانون گذاران نيز با مردم روراست  تر باشند و شفاف عمل کنند. 
در اين شرايط اســت که می توانيم از بحران ها و چالش های 
مختلف در صنايع از جمله صنعت فولاد رهايی يابيم. در پايان 
بايد گفت در حوزه صنعت فولاد استنباط من اين است که با 
تجهيز ريل و بنادر اين صنعت وارد مدار رشــد می شود. برای 
تقويت صنعت فــولاد نياز به ســرمايه گذاری و طرح ريزی 
ساختاری وجود دارد. البته قطعا در اين حوزه چالش هايی وجود 
دارد. اگر مسائل تحريم کمتر شود و جذب سرمايه گذاری بهتر 
انجام شود و دولت از بوروکراسی دست بردارد، توليد ۵۵ ميليون 
تن فولاد عملی اســت. در اين ميان جذب ســرمايه يکی از 
چالش های اصلی اين بخش محسوب می شود، برای تامين 
منابع مالی سه مسير »جذب سرمايه از خارج، جذب سرمايه از 
داخل و افزايش سرمايه« وجود دارد که در حال حاضر در جذب 
سرمايه خارجی با چالش هايی مواجه هستيم و آنچه به نظر 
می رسد تا زمان برگزاری همايش صنعت فولاد و سنگ آهن، 
روند جذب سرمايه خارجی تغيير نخواهد کرد. مسير بعدی 
تامين منابع مالی از داخل است که از طريق بانک ها، بورس و 
صندوق توسعه ملی می تواند صورت گيرد. اما سومين روش به 
افزايش سرمايه بازمی گردد که متاسفانه در اين بخش نيز با 
چالش مواجه هستيم. فولاد نقش اساسی در اقتصاد کشور دارد 
 بــه همين دليل بايد راهکاری بــا کمک بخش خصوص در

 نظر بگيريم.

شــرکت هپکو در يک اطلاعيه در وب سايت کدال 
اعلام کرد ۵۲ درصد از ســهامش مربوط به ســازمان 

خصوصی سازی به تامين اجتماعی واگذار شده است.
طی هفته گذشته شــرکت های زيادی در سامانه 
کدال اطلاعات با اهميت منتشــر کردند که دو مورد از 
آخرين اطلاعيه های منتشرشده به شرکت های مينو و 
تامين سرمايه لوتوس پارســيان مرتبط بود. در ادبيات 
قوانين بازار از اين گونه  اطلاعيه ها به عنوان »افشــا« ياد 
می شود که بر اساس ميزان اهميت آنها به دو گروه الف و 

ب طبقه بندی می شود.
نتایج مزایده »غصینو«

از ميان اين دو شرکت اطلاعيه شرکت صنعتی مينو 
)غصينو( در گروه الف قرار داشــت که موضوع آن هم به 

نتايج برگزاری يک مزايده  ارتباط داشت.
طبق اين اطلاعيه موضوع مزايده مذکور فروش يک 
ملک در شهر اصفهان بوده که در ۲۳ دی ماه برگزار شده 
است. بر اساس اطلاعات منتشر شده در نهايت شرکت 
نگين گلستان کاشان با پيشنهاد مبلغ ۸/ ۱۱۰ ميليارد 
تومان برنده اين مزايده می  شود که قرار است ۳۲درصد 
اين مبلــغ معادل ۳۵ ميليارد تومــان به صورت نقدی 
پرداخت شــود و عمده مابقی آن با ۸ فقره چک به طور 
مساوی به مبلغ ۳/ ۹ ميليارد تومان  )جمعا به مبلغ ۵/ ۷4 
ميليارد تومان( تســويه شود. طبق اين اطلاعيه خالص 
ارزش دفتری دارايی مورد مزايده ۸/ ۱۶ ميليارد تومان 

محاسبه شده است.
تعهدات جدید تامین سرمایه لوتوس پارسیان

اطلاعيه دوم که در گروه ب طبقه بندی شده، مرتبط 
با شــرکت تامين سرمايه لوتوس پارسيان است. در اين 
اطلاعيه از پذيرش تعهد پذيره نويسی و بازارگردانی اوراق 
اجاره شرکت گروه توسعه مالی مهر آيندگان )مهان۰۱( 
خبر داده شــده است. در خصوص جزئيات اين تعهدات 
عنوان شــده اســت: »پذيرش تعهد پذيره نويســی و 
بازارگردانی اوراق اجاره شــرکت گروه توسعه مالی مهر 
آينــدگان )مهان۰۱( به مبلغ۵۰۰ ميليارد تومان با نرخ 
سود علی الحساب ۲۰ درصد سالانه )موعد پرداخت هر 
سه ماه يک بار( و 4 ساله که فاقد ضامن و با تکيه بر رتبه 

اعتباری منتشر می شود.« گفته شده تاريخ شروع انتشار 
ايــن اوراق  ۱۱ بهمــن ۹۹ )به مدت ســه روز کاری( و 

سررسيد آن ۱۱ بهمن ۱4۰۳  خواهد بود.
در اينجا شــايد بد نباشــد که به يکی از مهم ترين 
اطلاعيه های متاخر هفته پيش هم اشاره کنيم. يکی از 
تاثيرگذارترين اين اطلاعيه ها که در ساعات پايانی روز 
چهارشنبه منتشر شده، مربوط به شرکت هپکو و خبر 
تغيير سهامدار آن است. طبق اين اطلاعيه ۲۵/ ۵۲ درصد 
از سهام اين شرکت که بعد از مشکلات مديريتی و توليدی 
آن به سازمان خصوصی سازی بازگشته بود، به سازمان 
تامين اجتماعی واگذار شــده است. به اين ترتيب با اين 
انتقال، مالکيت شرکت هپکو برای چندمين بار تغيير کرد 
و اين بار به يک سازمان عمومی غيردولتی رسيد. در حال 
حاضر ميزان ســهام سازمان خصوصی سازی از ۰۱/ ۵۹ 
درصد به ۲۷/ ۷ درصد رسيده و تامين اجتماعی با مالکيت 

۵۲ درصدی خود اصلی ترين مالک اين شرکت شد.
بر اســاس اين اطلاعيه تعداد سهام واگذار شده ۱۱ 
ميليارد به ارزش ۱/ ۶ هزار ميليارد تومان بوده اســت. با 
توجه به نتايج ناگواری که مالک خصوصی شرکت هپکو 
برای توليد و کارگران آن به بار آورده بود، دولت برای تغيير 
مالکيت آن تصميم گرفت به صورت موقت به ســازمان 
خصوصی سازی بازگردانده شود تا زمانی که مالک جديد 

معرفی شود.

مالک اصلی هپکو مشخص شد

پرداخت۱۶۰۰میلیاردتومانبودجهبهشهرداریهایاصفهان
يک درصد از درآمــد ماليات و عوارض 
ارزش افزوده اصفهان در حوزه بهداشــت و 
۳درصد آن در شهرداری و دهياری ها هزينه 
می شــود. به گزارش ايرانشــهر، اين خبر را 
مديــرکل امور مالياتی اصفهــان می دهد و 
می گويد: »ســال گذشــته از محل عوارض 
ارزش افزوده ۱۶۰۰ميليارد تومان بودجه به 
شــهرداری های استان پرداخت شد. بودجه 
دولت ها در دنيا بيشتر از طريق ماليات است، 
درحالی که در کشور ما بيشتر بودجه دولت از 
محل فروش نفت بوده و فقط نيمی از حقوق 
پرداختی به کارکنان دولت از محل ماليات ها 
تأمين می شود.« بهروز مهدلو همچنين درآمد 
مالياتی وصول شده سال گذشته اصفهان را 
۸۵۰۰ميليارد تومان اعلام می کند و می افزايد: 

»طرح پايش برای نخســتين بار در کشور در 
اصفهان اجرا و براساس آن طی ۵ ماه گذشته 
۲۵۰هزار پرونده توسط ۵۰۰نفر نيرو در کل 
استان رسيدگی شد.« وی ادامه می دهد: »در 
اين طرح يک درصد از پرونده های مالياتی مهم 
استان اصفهان از اشخاص حقيقی و حقوقی 
انتخاب و توسط ۲۰۰نفر از پرسنل بررسی و 
منجــر به شناســايی درآمدهــای واقعی و 
غيرواقعی شد. « مديرکل امور مالياتی اصفهان 
در ادامه به بخشودگی جرايم فعالان اقتصادی 
هم اشاره می کند و می گويد: »بنابر اعلام، از 
تاريخ ۱۶دی  تا ۲۲بهمن بخشــودگی ويژه 
جرايم مالياتی معــادل ۶درصد برای فعالان 
شــده  تعييــن  اســتان   اقتصــادی 
است.« مهدلو همچنين با بيان اينکه در طول 

۹ ماه امســال برای بدهــی  مالياتی بيش از 
4۶۰۰فعال اقتصادی اقساط طولانی مدت تا 
۲۵اسفند ســال۱4۰۳ تعيين شده است، 
می افزايد: »هر  ماه نيز برای بيش از ۱۰۰نفر از 
موديان مالياتی که قــادر به پرداخت بدهی 
تقسيط شده نبودند، قسط بندی مجدد بدهی 
انجام شــد.« وی با اشاره به رشد قابل توجه 
تبصره ماده۱۰۰ در استان اصفهان طی امسال 
توضيح می دهد: »تعداد کل اظهارنامه های 
اشخاص حقيقی در سال۹۸، ۲۲۰هزارو۹۵۰ 
مورد بوده کــه ۱4۲هزارو۳۰۳هزار مورد آن 
قطعی شد.« مديرکل امور مالياتی اصفهان با 
اشــاره به اينکه از ۱۰۰درصد اظهارنامه های 
اشخاص حقيقی ۶4درصد آنها قطعی شده 
اســت، می گويد: »ايــن مــوارد در فرايند 

 حسابرســی مالياتی قرار نخواهد گرفت.«
به گفته وی، قطعی شدن اظهارنامه ها ميزان 
تنش بين ســازمان امور مالياتی و موديان را 
کاهش داده و به  خوداظهاری موديان کمک 
می کنــد، بدين ترتيــب حــدود ۶۵درصد 
پرونده ها از پروسه رسيدگی خارج می شود و 
 موجب رضايت ۹۵درصدی موديان شــده

اســت. مهدلو با اشــاره به اينکه تشــکيل 
»اداره۲۰۵۰« در هيأت هــای حل اختلاف 
مالياتی از بندهای اين بسته حمايتی است، 
ادامه می دهد: »تشــکيل ايــن اداره موجب 
اعتمادســازی، عدالت مالياتــی و کاهش 
اعتراضات موديان شده به نوعی که طی ۳سال 
گذشــته ميزان اعتراض موديان اصفهان به 

تهران ۹۰درصد کاهش يافته است.«



قیمت بازار )تومان(نوع سکه
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بررسی تحریم ها و برجام در گفتگو دکتر علی لاریجانی؛
تدریجی عمل کردن نفعی ندارد؛ تحریم ها باید یکجا 

برداشته شود

ادامه از شماره ۲۶۶
در اينجا لازم است اين نکته را بگويم؛ با تجربه ی بيست ساله ای که من در 
اين مسائل در جلسات مختلف دارم، کسی که واقعاً از حقوق ملت با تعقل و دقت 
کافی صيانت و مراقبت می کند و زمينه  های مناسب سازی در اين جلسات را 
انجام می دهد، رهبر انقلاب هستند. ايشان واقعاً در شرايط سخت هم از حقوق 
مردم صيانت کردند و هم راه را به بن بست نکشاندند. يکی از مسائلی که رهبر 
انقلاب هميشه تأکيد می کردند اين بود که اين عَلمَ مذاکره بايد در دستتان 
باشد؛ يعنی ما در شرايطی که حتی می خواستيم يک زنجيره ]سانتريفيوژ[ را 
درست کنيم، عَلمَ مذاکره را زمين نگذاشتيم؛ حتی گاهی ما مسائل داخلی 
داشــتيم که نمی شد به سادگی حل کرد و ايشان در اين حال هم اين نظر را 
داشتند. ايشان در جلسات با يک درک دقيقی موضوعات را به سامان می رساندند. 
در همين بحث برجام که جلسات مختلفی در محضر رهبر انقلاب بود، ايشان 
اصولی که می گذاشــتند، فکرشده و سنجيده بود و خيلی کمک می کرد که 
مذاکره کنندگان چهارچوب مدون و دقيقی برای بحث کردن داشته باشند. لذا 
نقش ايشان واقعاً صيانت کننده از حقوق ملت است. امّا چگونه می شود اين را 
صيانت کرد؟ و چگونه بايد عمل بشود که اين ها ديگر آن را تکرار نکنند؟ در اين 
جلسات هميشه نظر من اين بود که ما بايد به جای ريزه کاری، به آن ها بگوييم 
که کلاً تحريم هايتان را برداريد و روشن و مستند ابلاغ کنيد و بعد ما اقداماتمان 
را عملی کنيم. خب اين يک مقدار متفاوت پيش رفت. برداشت من اين است 
که تدريجی عمل کردن به نفع ما نيست؛ يعنی اين که آن ها يک گام کوچک 
بردارند، بعد ما هم يک گام برمی داريم ]نفعی برای ما ندارد[. وقتی مذاکره در 
چالش های چانه زنی های خُرد بيفتد و آن وقت گروه های کارشناسی از هر دو 
طرف بنشينند گاهی يک شيطنت هايی می شود که حلش مشکل است. به نظر 

من، کلی عمل کردن دقيق تر است؛ بايد يکجا رفع تحريم را بپذيرند.
   یک دوگانه ای را رهبر انقلاب با عنوان »خنثی سازی تحریم« و 
»رفع تحریم« مطرح کردند. ضمن اینكه فرمودند رفع تحریم ها را 
دنبال بكنید که این ســر جای خودش لازم است، اما اولویت را به 
خنثی سازی تحریم ها دادند. رویكردی که به نظر می رسد در چند 
سال اخیر از آن غفلت شده یا حداقل در اولویت قرار نداشته است. 

نگاه  شما در این باره چیست؟
  نکته ای که ايشان فرمودند مبنی بر اينکه ما بيش از حدی که دنبال اين 
باشيم که حتماً تحريم ها برداشته بشود، بايد به صيانت از اقتصاد ملی مان توجه 
کنيم و تحريم ها را بی اثر کنيم. يک ظرفيت بزرگی داريم که جوان ها و افراد با 
استعداد می توانند هم رشد اقتصادی ايجاد بکنند، هم در يک جاهايی که ما 

نياز به خارج داريم، حداقل نيازمان را کم کنند.

گفتگو-6

 شــاهين در يک قدمی ورود به بازار است و پيش از پايان سال 
نخستين سری از اولين سدان کلاس C سايپا روانه خيابان ها خواهد 
شد. شاهين بسياری از عادت های صنعت خودرو ايران را تغيير داده 
و بر اساس استاندارد های اروپايی طراحی و آماده عرضه به بازار شده 
است. در اين مطلب نگاهی به ۵ نکته اصلی برای تمايز اين خودرو در 

بازار خواهيم داشت.

استانداردایمنیاروپا
شاهين پيش از آغاز فاز توليد آزمايشی برای تست های ايمنی و 

کسب تمامی استاندارد های ECE اروپا مورد بررسی و آزمايش قرار 
گرفته اســت. سايپا برای شفاف ســازی نتايج اين آزمايش ها برای 
نخستين بار ويديو برخی تست های ECE شاهين را منتشر کرد که 
حرکتی نادر و قابل تحسين از سوی خودروسازان ايرانی و نشان دهنده 
اطمينان بالا از ايمنی اين خودرو بود. شاهين ضمن پاس کردن تست 
های اروپايی ايمنی ECE، حتی در زمينه ايمنی عابرين پياده که 
اســتانداردی به روز در جهان محسوب می شود با طراحی خاص در 
موتور و سپر، کمترين صدمه را به عابرين پياده در صورت تصادف وارد 
می کند. بر اساس اعلام گروه خودروسازی سايپا، اين خودرو در حالی 
وارد خط توليد شده که ورق مورد استفاده برای بدنه آن تا 
صنعــت  در  کنــون 

خودروسازی کشور مرسوم نبوده است. حضور ورق های جديد برای 
توليد بدنه و سازه شاسی باعث شده است فرآيند پرِِس کاری و اتصال 
اجزای بدنه در شــاهين نسبت به ساير محصولات توليدی ارتقا پيدا 
کند. با توجه به نوع آلياژ استفاده شده در ورق های اين خودرو، نقاط 
جوش شاهين متفاوت از ساير محصولات توليدی در خودروسازان 
کشــور است. همچنين زمان توليد يک بدنه و اتاق شاهين از مرحله 
پرس کاری تا اتصال اجزا توســط ربات ها و نيروی انســانی، به دليل 
ساختار متفاوت اين خودرو، بيش تر از ساير محصولات داخلی است، 

بنابراين در امر کيفی نيز سازه شاهين بالاتر از رقبا قرار می گيرد.

گشتاوریکهنبایدنادیدهگرفتهشود
گشتاور صرفا يک عدد است که در ترکيب با نسبت وزن، کشش 
يک خودرو را نشان می دهد. برای مثال اگر تصور می کنيد خودرويی 
با گشــتاور ۲۰۰ نيوتون متری پرشتاب است، فرض کنيد وزن آن 
خودرو ۲ تن باشد لذا ممکن است کشش اين خودرو در حد يک سدان 
سبک معمولی باشد. نسبت گشتاور به وزن در شاهين ۰/۱۳ است در 
حالی که در يک ســدان سنتی بازار در کلاس شاهين اين نسبت به 
حدود۰/۱۰ تا ۰/۱۲ می رسد. شاهين روی کاغذ و در بررسی نموداری 
و تست های انجام شده توسط رسانه ها يک 
سدان پرشتاب و پرکشش در اين کلاس 
است که نبايد اين نکته را فراموش کنيم.
خودروهايــی که طی حدود ۱۵ ســال 
گذشته به عنوان سدان های خانوادگی قدم 
به صنعت خودرو ايران گذاشته اند عمدتا در سطح 
ثابت و مشخصی از قوای محرکه قرار داشتند و قدرت و کشش 
مشابهی را ارائه می کردند. به غير از يک الی دو مورد از سدان 
های خانوادگی بومی بازار ايران حتی سدان های مونتاژی 
نيز پيشــرانه های ۱/۵ و ۱/۶ ليتری داشــته اند که 
حداکثر توانشــان به سختی از ۱۱۰ اسب بخار فراتر 
می رفته اما همه چيز در بحث کشش يک خودرو به 
اســب بخار و قدرت ختم نمی شــود! کشش يک 
خودرو در حقيقت بيش از عدد اسب بخار در ميزان 
گشتاور، وزن خالص و عملکرد گيربکس آن تعريف 

می شود. 
در حالی که بازه قدرت عمده سدان های فراتر 
از 4/4 متری بازار و صنعت خودرو کشور به حدود 
۱۰۰ تا ۱۱۰ اسب بخار و حداکثر گشتاورشان به 
حدود ۱۵۰ تا ۱۵۵ نيوتون متر می رسد، محصول 
جديد و خانوادگی سايپا يعنی شاهين با حداکثر 
گشــتاور ۱۶۵ نيوتون متر و گيربکس ۵ سرعته 
دستی در فاز نخست قدم به ميدان گذاشته است 
که نويد دهنده کشــش قابل توجــه اين خودرو با 
پيشــرانه توربو اســت. عملکرد قوای محرکه يک 
خودرو در اعداد خلاصه می شود و به وضوح می توان 
اطمينان داشــت که خودرويی با ۱۶۵ نيوتون متر 
گشتاور کشــش بهتری از ديگر خودروها با گشتاور 
حدود ۱۵۰ نيوتــون متر ارائه می کند. يکی ديگر از 

مزايای فنی شاهين، ورود سريع تر کشش و شتاب به مدار فنی اين 
خودرو به واسطه سيستم توربو نصب شده روی پيشرانه ۱/۵ ليتری 
اين خودرو است. در خودروهای مشابه تنفس طبيعی، عموما حداکثر 
گشــتاور روی دور موتور ۳۰۰۰ تا ۳۵۰۰ وارد مدار می شــود اما در 
شاهين، حداکثر گشتاور ۱۶۵ نيوتون متر به طور مداوم از دور موتور 
۱۷۵۰ تا 4۲۵۰ در دسترس است به اين صورت در بازه گسترده تری 
نسبت به خودروهای رقيب می توانيد از حداکثر کشش در اين خودرو 
بهره ببريد. سايپا شاهين با وزن خالص ۱۲۶۰ کيلوگرم حدود ۱۰۰ 
کيلوگرم از ســدان های سنتی صنعت خودرو ايران در همين ابعاد 
سبک تر است و با طراحی آيروديناميک، کشش و عملکرد فنی قابل 

توجهی را نويد می دهد.

طرحیکهمشتریاندوستشدارند
ســايپا برای طراحی شاهين به سراغ طراحان مطرح خودرو در 
کشور رفته که الگوی »شاهين ايرانی« را برای فرم دادن به آن انتخاب 
کرده اند و هويتی اختصاصی به خودروهای سايپا بخشيده اند. شاهين 
در عموم نظرسنجی ها مورد پسند مشتريان سخت پسند ايرانی قرار 
گرفته و کمتر پيش می آيد که کسی بگويد شاهين به فلان خودرو از 
يک برند خارجی شباهت دارد.طراحی شاهين در بخش چراغ های 
جلو به گونه ای است که حتی اگر خودرو از فاصله دور ديده شود می 

توان هويت جديد سايپا را در آن تشخيص داد.

۹2درصدایرانی
داخلی سازی و بومی سازی به معنای امکان استمرار توليد در 
هر شرايط و سنگين ترين تحريم ها است.۹۲درصد قطعات خودروی 
شاهين ساخت قطعه سازان داخلی است و اگر  توليد برخی از قطعات، 
توجيه اقتصادی داشت و يا کشور با فقدان برخی از مواد اوليه که بعضا 
مواد معدنی اســت روبرو نبود، درصد داخلی سازی بسيار بالاتر بود.
تامين بيش از ۹۲ درصد قطعات اين خودرو در داخل کشور موضوعی 
اســت که می توان از دو زاويه به آن اشاره کرد؛ اول اين که باتوجه به 
سطح تکنولوژيکی اين خودرو، قطعه سازان داخلی توانسته  اند با ارتقاء 
سطح دانش فنی خود، قطعاتی با کيفيت و تکنولوژی بالاتر نسبت به 
گذشــته توليد کنند که در نهايت موجب رشد سطح قطعه سازان 

داخلی شده است.
در نگاه دوم می توان گفت تامين بخش عمده قطعات اين خودرو 
در داخل، به معنی کاهش وابســتگی به تامين کنندگان خارجی و 

کاهش ارزبری اين محصول است.
امکاناتموردپسندایرانیان

اين سدان خانوادگی قرار است با دو کيسه هوا، سانروف، ترمزهای 
ديسکی، سيستم روشنايی در روز )Daylight(، سنسور نور و پارک 
و دوربين عقب، نمايشگر لمسی، فرمان برقی، آينه های تاشو برقی، 
استارت دکمه ای، تهويه مطبوع اتوماتيک، سيستم کنترل فشار باد 
تايرها TPMS و ... وارد بازار شــود. مجموعه امکانات شاهين، اين 
ســدان کلاس % را در صدر سدان های خانوادگی بازار از نظر سطح 
امکانات قرار می دهد و مجموعه امکانات آن به گونه ای انتخاب شده 
که به نظر می رسد سايپا مطالعات گسترده ای در زمينه آپشن های 

مورد علاقه مشتريان ايرانی روی آن انجام داده است.

5 نکته که »شاهین« را متمایز می کند


